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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Sadaka vermek, birini sevindirmek, 

belâyı önler, ömrü uzatır. Bir gün 

mübârek Hocamız, Muazzez abla ve 

Ferrûh Işık, üçü Boğaz'a gezmeğe 

gitmişler. Ferrûh da sekiz-on yaşında. 

Rumeli Hisârı'nın dibinde yeşil bir yer 

bulmuşlar, örtüyü sermişler, yiyecekleri 

ortaya koymuşlar. Sofrayı kurmuşlar, 

Mübârekler sağa doğru bir yere 

bakmışlar, orada kim bilir kaç günden 

beri aç bir ihtiyâr görmüşler. Hemen bir 

tabak alıp, dolma, yumurta ne varsa koymuşlar, Ferrûh'un eline vermişler. "Ferrûh, al 

bu tabağı, götür şu ihtiyâra ver. Onun herhâlde karnı çok aç, onun karnı açken, biz 

bunu yiyemeyiz." buyurmuşlar. Bu hıristiyan mı, müslimân mı, fâsık mı, dememişler. 

İster insan, ister hayvan fekat bir mahlûk, sâhibi öyle yaratmış. Ferrûh tabağı alıp 

gidince, Ferrûh'un olduğu yere kocaman taş düşmüş. Muazzez abla diyor ki; İmkân ve 

ihtimâl yok, başına gelecekdi ve çocuk orada ölecekdi. Çünki düşerken görmedik. Küt 

diye yere vurunca, hepimiz şaşırdık kaldık. Mübârekler de bembeyâz olmuşlar. "Kalkın, 

sadaka hayâtımızı kurtardı." buyurmuşlar. Hemen eşyâlarını toplamışlar. Hocamız 

buyurdular ki; Sadaka belâyı önler, ömrü uzatır. Eğer aç insana bu bir tabak yemeği 

göndermeseydik, başımıza felâket gelmişdi. 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Allahü teala az bir kibirden dolayı, bir 

âbidin bütün makamlarını alabilir ve 

tevazuudan dolayı, bir fasıka bütün 

makamları verebilir. Bu din, kibri kırmak 

için gelmiştir. Kibir çıkmıyorsa, ya büyük 

bir günahı engeldir, ya da gittiği zât 

uygun değildir. Fakat hatayı evvela 

kendimizde aramalıyız. 

 

Evlenen ve evlendiren, Allahın dostudur. 

Evlat, büyük mesuliyettir. Hayırlı iş yaparsa, anasına, babasına ve hocasına sevap 

yazılır. Kötü iş yaparsa, anasına, babasına ve hocasına günah yazılır… 
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Huzurpınarı ailesinin muhterem 

üyelerinin Cum'a gününü tebrik eder, 

müstecâb dualarınızı istirham ederiz 

efendim. 

 

Allahü tealaya emanet olunuz efendim 

 

ali zeki osmanağaoğlu 

 

Geçmiş zaman olur ki, hayali cihan değer.... 

 

Bâzı hatıralar vardır ki, kalblere nakşeder. O 

hatıraları hatırlamak, Cennet hayatı yaşamak gibidir... 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Mübârekleri sevindirmenin, memnûn etmenin, dualarını almanın en kestirme yolu; 

isterse bir senede olsun isterse bir ayda olsun bir kitâbı birine vermekdir. Çünki ömürleri 

okumakla, yazmakla ve dağıtmakla geçdi. Önceleri çantalarına koyuyorlardı kitâbları. 

Kırmızı bir çanta, kime rastlarlarsa bilhassa polislere veriyorlardı. Sonra arabanın 

bagajına çok kitâb koymaya başladılar. Bu sefer, İstanbul'da ne kadar Kur'ân-ı kerîm 

kursları varsa, haydi Hüseyin Yener kardeşim hangi Kur'ân-ı kerîm kursu var, ona 

gidelim buyururlardı. Gitdikleri zemân da bagajda ne kadar kitâb varsa hepsini 

boşaltırlardı. Osman Karabıyık'ı gördüm. Karabıyık, Mübâreklere her ay kitâb raporu 

getiriyordu. Bu rapor, Mübârekleri çok sevindiriyordu. Bilhassa dünyâya giden kitâblara 

hangi ülkeye hangi memlekete hangi kitâb gitmiş diye tek tek bakıyorlardı. Çünki en 

çok hassas oldukları noktalardan biri o idi. Vefâtlarından sonra rapor devâm etdi. 

Karabıyık raporları okuyor, bitiriyor temâm herşey diyorum. Mübâreklerin rûhuna üç 

ihlâs bir fâtiha, Mübârekler yanımızda imiş gibi, biz Onların yanında imişiz gibi raporu 

baştan aşağıya bir daha okuyoruz. Çünki Onlara yazılmış, Onlara hâzırlanmış bir rapor. 

Geçen birkaç gün evvel yine geldi, raporu okudu, rûhlarına gönderdik. Fekat o kadar 

memnûn olmuşlar ki bakdım bu gece Mübâreklerle oturuyoruz, Efendim, kitâb raporunu 

okuyabilir miyim, dedim. Buyurdular ki; Tabî'i ben de merak ediyorum. Raporu, 

kitâbları, hepsini yine okudum. Çok memnûn oldular ve ayağa kalk, buyurdular. 

Kalkdım ayağa, Mübârekler de kalkdı, alnımdan öpdüler. Buyurdular ki; Kitâblara 

hizmet edenin alnından öpülür. Dolayısıyla birşeye kavuşan herşeye kavuşur. Ama çok 

şeye kavuşmak isteyen hiçbirşeye kavuşamaz. Allahü teâlâ bize böyle bir kapı açdı, 

böyle bir gönül açdı, böyle bir zâtı tanıtdı. Her ni'metin şükrü az veya çok yapılabilir. 

Ama kitâblar diyor ki, insan hocası için kıyâmete kadar dua etse hiçbir şey yapmış 

olamaz. Neden? Allah düşürmesin, ateş demiyorum, bir kaynar su dökülse insanın eline, 

acısı ciğerimize çökdüğü zemân, o zemân anlar. Düşünün ki cenâb-ı Hak böyle bir 

mübârek zâtı bizlere tanıtmak sûretiyle, kitâblarını lutf etmek sûretiyle ateşde 

yanmakdan kurtarıyor. Bu nasıl hak, bu nasıl ödenir? 
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Enver abiler, asırlarda ender yetişen çok müstesna bir insandı. Allahü teala rahmeti ile 

merhameti ile muamele eylesin inşallah. 

 

Fî emanillah 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Ahmet Ünal abi ile çok iyi hatıralarımız 

var. Bu arkadaşımız Kuleli Askeri 

Lisesindeyken diğer arkadaşlarımızla bir 

gün Üsküdar'da sohbete gidiyorlar. 

Sohbet uzamış, saat ilerlemiş, gece yarısı 

olmuş. Araçlar o saatte çalışmadığı için 

yürüyerek Çengelköy'e yola çıkıyorlar. 

Beylerbeyine gelince saat iki oluyor. Bu 

arada Ahmet Ünal arkadaşına; madem 

Beylerbeyine geldik gelmişken 

mübarekleri ziyaret edelim diyor. Kapıyı çalıyorlar. Mübarekler kim o diyor. Efendim , 

ben Kuleliden Ahmet Ünal. Hocamız tabiî bu saatte bunlar kapıyı çaldıklarına göre 

başlarına bir hadise geldi galiba diyorlar. Kapıyı açıyorlar. Kardeşim hayrola 

buyuruyorlar. Efendim, Allah rızası için sizi ziyarete geldik diyorlar. İşte arkadaşlarımız 

böyle saflar. Mübarekler onları da kırmamak için şöyle buyuruyorlar: Ya efendim, aşkla 

akıl bir araya gelmez. İnsan âşık olunca aklı olmaz, buyuruyorlar. 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

İmam-ı Rabbânî hazretleri "kuddise sirruh" 

buyuruyorlar ki; Eğer Allah size böyle bir 

yol nasîb etdi ise, bu yol öyle kıymetli bir 

yol ki, bu yolda olanlar ister fâsık olsun 

ister evliyâ olsun, ister deli olsun ister velî 

olsun, ne olursa olsun hepsi azîzdir ve 

makbûldür; şahsından değil, yolun 

kıymetinden dolayı. Çünki Şâh-ı Nakşibend 

hazretlerinin duası var; Ya Rabbi, mutlak 

kavuşdurucu bir yol ver bana ki bu yolda 

olanlar, bu büyükleri tanıyanlar mahrum 

kalmasınlar. Allah rahmet eylesin Ziyâ beğ amca, Mübâreklerin kayınpederi, birgün 

buyurdular ki; Kardeşim, bu öyle bir yol ki mutlak kavuşdurucudur. Yani cenâb-ı Hakkın 

rızâsına kavuşdurucudur. Olabilir, dünyâda kavuşamayabilir. Ölürken kavuşur. Ölürken 
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olmayabilir; kabrde kavuşur. Kabrde kavuşamayabilir, mahşerde kavuşur. Mahşerde 

olmayabilir ama sonu mutlak kavuşmakdır. 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

700 sene evvel Şâh-ı Nakşibend 

hazretleri "kuddise sirruh" hayâtında 

cenâbı Hakka çok çok dua etmiş, ya 

Rabbi, bu gençler bozuluyorlar, yoldan 

çıkıyorlar, nemâzlarını kılmıyorlar. Ne 

olacak bu insanların hâli? Ya Rabbi bize, 

bu yolda olanlara öyle bir hizmet nasîb 

et ki bu hizmetimiz sebebi ile insanlar 

kurtulsunlar, rahât etsinler, demiş. 

Allahü teâlâ da bu büyüklere teveccüh diye bir ni'met bahş ediyor. Teveccüh diye bir 

ni'met veriyor. Şâh-ı Nakşibend hazretlerinden itibaren geliyor. O teveccüh şu: seni 

sevdim, dedi mi bu teveccüh oluyor. Git oyna artık. Öyle büyük bir ni'met, öyle büyük 

bir devlet. Onun için Mübârekler buyurdular ki; Bu büyükleri seven, müşrik olmaz, 

küfrden korunmuşdur. İki, bid'at ehli olmaz. Üç, günâhkâr olabilir. Allahü teâlâ çok 

sevdiklerinin dünyâda iken burnunu biraz sürter. 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Hocamız buyurdular ki; Bir insan hasta olsa 

bilsin ki onun için ni'metdir, şifâdır. Sonuç, 

çünki âhiret temizdir, temizlerin yeridir. 

İnsan temizliği demek vücûd temizliği 

demek değildir. İnsan temizliği demek kalp 

temizliği demekdir. Kalbin temiz olması çok 

zordur. Bunun birçok yolları vardır. 

Yollardan bir tanesi biraz evvel söylediğim 

gibi ehli olsa tarîkat olur. Tarîkata girer 

kalbi temizlenir. Ama Efendi hazretleri 

buyurmuşlar ki; Şu andan itibaren 

dünyâda böyle birşey aramayın, bulamazsınız, yok. Ama rûhları yok demek değildir. 

Fekat bu tarzda bir eğitim yok. Nerede yok? Hiçbir yerde yok. Onun için o defteri 

kapatın. Peki başka ne yollar var? Nemâz, kalbi temizleyen unsurlardan bir tanesi. 

Sohbet, kalbi temizleyen unsurlardan bir tanesi. Kalp temizliği... Efendim kalp temizliği 

nasıl belli olacak? Kalbin temiz olup olmaması, insanın ibâdete karşı içindeki sevgi, 
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muhabbet veya fâidesi yoksa istifâde edemiyor ise dünyâya karşı hırs, muhabbet. Bu 

fark çok mühim bir fark. La ilâhe ilallah Muhammedün Resûlullah. 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Mübârekler buyuruyorlar ki; 

Müslimâna hizmet ibâdetdir. Elden 

geldiği kadar mü'min mü'minlere 

hizmet etsin. Müslimâna hizmet 

ibâdetdir. Allahü teâlânın dînine 

hizmet eden, mücâhide hizmet 

eden, ona bir bardak su veren, kabr 

azâbı, ölüm acısı, mahşer azâbı hiç 

çekmez. Allahü teâlânın dînine 

hizmet eden, ona bir bardak su 

veren, kabr azâbı çekmez, mahşer 

azâbı çekmez, ölüm acısı çekmez. Onun için Mübârekler buyurdular ki; Arkadaşların 

hanımları yaşadı efendim. Çünki arkadaşlarımız mücâhiddirler. Onlar Allahü teâlânın 

dîninine hizmet ediyorlar. Allahü teâlânın dîninine hizmet eden mücâhide bir bardak su 

veren; ya ona yemek hâzırlayan, ona sofra kuran, ona iyilik eden… Enver abi de dedi 

ki; Efendim, peki hanımlar inşallah Cennetde arşın altında, ya arkadaşlar nerede? 

Arkadaşlarımız zâten Cennetde kardeşim inşallah. Ben âilelerinden bahsediyorum 

buyurdular. Onlar arşın altında gölgeleneceklerdir. Bunu arkadaşlarımızın hanımları bir 

duyarsa, bir dua ehli daha çıkacak bize. 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Hocamız buyuruyorlar ki; "Dine ait bir 

meseleyi öğretmek veya öğretmeye sebep 

olmak yüz ömre sevabından daha fazladır". 

Ehl-i sünnet itikadını anlatan bir kitabı 

(mesela Tam İlmihal Se'adet-i 

Ebediyye kitabını) alıp başkalarına 

vermek çok kıymetli bir işdir. Kitab 

okurken de çok dikkat etmeliyiz. Kitabın 

içindekilerden daha çok yazarı mühimdir. 

Kalbden çıkanlar kalblere tesir eder. İtikadı 

bozuk olan insanların yazdığı kitabları 

okuyanlar, yazarından etkilenip itikadı bozulabilir. Efendi hazretleri, pis borudan şifa 
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gelmez buyuruyorlar, vücudumuzun gıdasını almakta dikkat ettiğimiz gibi ruhumuzun 

gıdasını almakta da dikkat etmeliyiz, hatta daha çok dikkatli olmalıyız. Ruhun gıdası 

ilimdir, dindir, ibadetlerdir. Bedene bozuk gıda alan ölür, fakat ruha bozuk gıda alan 

imanını kaybeder. Yemeğin nasıl ki temiz olmasına dikkat ediyorsak, okuyacağımız 

kitabı da iyi seçmeliyiz. Yazan, yazdığından önemlidir. 

 

 

 

 

Huzurpınarı ailesinin muhterem 

üyelerinin Cum'a gününü tebrik eder, 

müstecâb dualarınızı istirham ederiz 

efendim. 

 

Allahü tealaya emanet olunuz efendim 

 

ali zeki osmanağaoğlu 

 

Geçmiş zaman olur ki, hayali cihan değer.... 

 

Bâzı hatıralar vardır ki, kalblere nakşeder. O 

hatıraları hatırlamak, Cennet hayatı 

yaşamak gibidir... 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Mübâreklerin nasîhatlerinden işitdik, halen de onları söylüyoruz. Asrımızın mürşid-i 

kâmili olarak buyurdukları Tam İlmihâl Se'âdet-i Ebediyye elimizde. Onun için emîn 

olun o kitâbları okuyup da başkalarının da okumasına, okutulmasına vesîle olan 

arkadaşlara hayrân oluyorum. Ne büyük hizmet. Evliyâlık insanın kendini kurtarmasıdır. 

Ama Peygamberlik başkalarını kurtarmakdır. Onun için evliyâlık, Peygamberlik görevi 

yanında deryâda bir damla etmekdedir. Deryâda bir damla… Onun için Mübârekler 

"Allah rahmet eylesin" buyurdular ki; Bu hizmetleri yapanlar Peygamberlik vazîfesine 

tâlib olmuşlardır. Çok kıymetlidir, çok mubârekdir. Tabii unutmayın ki, bir ni'met ne 

kadar mübârek ne kadar kıymetli olursa onun düşmanı da o kadar kavî olur, o kadar 

dehşetli olur. O düşman da, en büyük düşman da insanın nefsidir. İnsanın içindedir. 

Engel olmak, mâni' olmak ister. Veyâhud da bin türlü mâni' çıkarır. Mevkûfât diye bir 

kitâb var, Mübârekler çok okuyorlardı onu, onun başında bir cümle var. Orada 

buyuruyor ki; Külli şey'in maniun veli'l-ilmi mevaniu. Herşeyin bir engeli vardır. Ama 

birşey öğrenmeğe, birşey öğretmeğe bin tane engel çıkar. Öyle buyurmuşlar. Çünki 

herşeyin bir engeli vardır, bir mânisi vardır. Fekat ilm öğretmeğe, ilm öğrenmeğe çok 

engeller çıkar. İşte bu engelleri aşarak bugüne kadar yapılan bu hizmetler insanı çok 

sevindiriyor. Osman Karabıyık her ay Mübâreklere daha evvel getirdiği gibi aylık satış 

raporlarını bize getiriyor. Biz de ne yapıyoruz? Osman abi işte orada, üç ihlâs bir fâtiha 

okuyoruz Mübâreklerin rûhuna gönderiyoruz. Sonra da okuyoruz. Yani bunların bize ait 

olmadığını Mübâreklere ait olduğunu elhamdülillah anıyoruz. Ve efendim diyoruz 

mübârek olsun bu kadar sevâblar size âfiyet olsun diyoruz ve kapatıyoruz. 
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Enver abiler, asırlarda ender yetişen çok müstesna bir insandı. Allahü teala rahmeti ile 

merhameti ile muamele eylesin inşallah. 

 

Fî emanillah 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Son nefese kadar hem korkulur, hem ümitli 

olunur. İnsanın en büyük düşmanı, 

nefsidir. Şeytan nefsin yanında hiç kalır. 

Şeytan iki mü'minin arasına giremez. Fakat 

münakaşa, dedikodu ederlerse, girer. 

Fakat nefs senelerce bekler, bir hata 

görürse, saldırıp vurur. Neyse ki sahipsiz 

değiliz..... 

 

Dine hizmet ya güç ile, ya para ile olur. 

Osmanlı zamanında güç ile olurdu. Şimdi 

mecburen para ile hizmet edilir. Huzur Pınarı çok güzel, çok hizmet ediyor. 

 

Tevekkül, sebeplere yapışıp beklemek demek değildir. Sebeplere yapışıp, o işin olması 

için Allahü tealaya yalvarmaktır. Tevekkül, yalvarmak demektir. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Peygamber efendimiz 'aleyhissalatü 

vesselam', küçük günahtan sakınıp, 

büyük günaha düşmenizden korkarım, 

buyuruyor. Öyle insan vardır ki, Cennete bir 

adım kala, öyle kötü bir iş yapar, 

Cehenneme gider. Öyle insan vardır ki, 

Cehenneme bir adım kala, güzel bir işinden 

dolayı Cennete gider. 

 

İyilerin düşmanı çok olur. 

 

Abdülhakim Arvasi hazretleri buyurmuşlar ki; Bir İlmihalden okuduklarını yapanın, 

kurtulmak ihtimali vardır. Bir büyüğe bağlı olanın, kurtulmamak ihtimali yoktur. İmam-
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ı Rabbani hazretleri buyuruyorlar ki; Bu büyüklere tâbi olanlar, ne halt etseler de 

azizdirler, kıymetlidirler. Allahü teala hem ziyade eylesin, hem muhafaza eylesin. 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Mübareklerin her zaman tekrar 

ettikleri bir vasiyetleri, bir 

nasihatleri var. Onu size 

söyleyeyim. Mübarekler 

buyuruyorlardı ki; Kitaplarımı 

okuyun. Kitaplarımı yayın ve iyi 

geçinin. Benim kitaplarım değil 

efendim bunlar, isim benim. Bu 

kitaplar büyüklerin kitapları, 

büyüklerin lafları, büyüklerin 

sözleri. Dolayısıyla, bu zamanda 

bunları çok yayan, büyüklere kavuşur. Mesela Mevlana Hâlid hazretlerine, İmam-ı 

Rabbani hazretlerine. Daha ne olsun ki? Elhamdülillah, o günleri yaşıyoruz. 

 

Cihad ilmi yaymaktır. Cihad adam öldürmek değildir. Herkesin bilgiye, ilme ihtiyacı 

vardır. İlim olmazsa din olmaz. Din olmazsa da hiçbir şey olmaz. Onun için mutlaka ya 

bir araya gelerek veya kitapları yaymakla, her ne surette olursa olsun dini öğrenmek 

ve yaymak lazımdır. Ama Mübarekler buyuruyorlar ki, Kötüye rastlamanın zararı, iyiye 

kavuşmanın faydasından çoktur. Çünkü kötünün verdiği tahribat çok çabuk tesirini 

gösterir. Onu düzeltmek için yıllarca uğraşmak gerekir. Harab olmuş bir evi düzeltmek 

yeniden yapmaktan çok daha zordur. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Birgün Hocamızın kabrini ziyarete gittik, 

orada arkadaşlara dedim ki; Bakın, burada 

benim dünyaya gelmeme sebep olan babam 

yatıyor. Onunla ondört sene birlikte oldum. 

Ama buradaki mübarek zâtla, Hocamızla 

ellialtı sene beraber oldum. Mübareklerin 

ömrü kitap okumakla geçti. Düşünün ki, 

Mücahid bebekken salıncakta uyuyor, 

üniversiteden geldim, baktım Mübarekler 

salıncağı sallıyorlar. Odaya girince, efendim 
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müsaade ederseniz ben sallayayım, dedim. Kardeşim, ben boş duramam. Yedi saattir 

yukarıda kitap okuyorum. Başım ağrıyor. Şimdi burayı bıraksam, yine kitabın başına 

gideceğim. Ben boş duramam, buyurdular. İşte Mübareklerin hayat tarzının biri, kitap 

okumaktır. 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Ben bunu Hocamızdan duymuştum; 

İmam-ı Rabbani "kuddise sirruh" 

hazretleri Eshab-ı kiram'ı anlatırken 

buyuruyorlar ki; Allahü teala bir kulunu 

severse, o kulu için çok kullarını feda 

eder. O kulu için ama... Ne yaparlar, 

aleyhinde olurlar, söverler, küfrederler, 

dedikodu ederler, bir şeyler söylerler. 

Onun günahını alırlar. Hepsini 

yüklendikleri için de felakete giderler, 

helak olurlar. 

 

Mübarekler buyurdular ki; şeytanın aldatması zayıftır. Allahü teala ona, müminin 

kalbine aynı konuda vesvese vermeyi, bir defa hak vermiştir. Aynı konuda ikinci kere 

gelemez. Bir defa gelir, vesvese verir; mümin de onu yapar ya da yapmaz, bir daha 

aynı şeyde ısrarcı olamaz, yetkisi yok. Başka konuda gelir. Ama efendim nefis öyle 

değil, buyurdular. Nefis, son nefesi verinceye kadar, seni kâfir yapmaya uğraşır. 

Günahkâr yapmak değil, amacı kâfir yapmak. Kâfir olduktan sonra, istersen sabaha 

kadar ağla, ne yaparsan yap. Çünki, yolu değiştirmişsin. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Mübarekler buyurdular ki; Bizi sevenler, 

gökteki yıldız gibidir. Kim onlarla beraber 

olursa, imanını kurtarır. Yani arkadaşlarımız 

müşrik olamaz, bid'at ehli olamaz. Günah? 

Allahü teala hepimizi afv etsin; ama kumaş 

rengini aldıktan sonra, artık o renk kalıcıdır. 

Eshab-ı kiram, Peygamberimizi 

'aleyhissalatü vesselam' görmekle renk 

almıştır, kumaş renge kavuşmuştur. Artık o 

hep, o renkle gider. İnkâr etmediği 

15 Ocak 2020 Çarşamba 

16 Ocak 2020 Perşembe 
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müddetçe, ne yaparsa yapsın, Eshab-ı kiram olmaktan çıkmaz. O halde, Ehl-i sünnet 

bir müslüman olmak, bu yolun büyüklerini tanımak, imam-ı Rabbani hazretlerinin 

'kuddise sirruh' ifadesiyle; Allahü tealanın yeryüzünde bir kuluna verebileceği en büyük 

iki armağandır, hediyedir. Üçüncü bir şeye gerek yok. 

 

 

 

 

 

 

Huzurpınarı ailesinin muhterem 

üyelerinin Cum'a gününü tebrik 

eder, müstecâb dualarınızı 

istirham ederiz efendim. 

 

Allahü tealaya emanet olunuz 

efendim 

 

ali zeki osmanağaoğlu 

 

Geçmiş zaman olur ki, hayali cihan 

değer.... 

 

Bâzı hatıralar vardır ki, kalblere 

nakşeder. O hatıraları hatırlamak, 

Cennet hayatı yaşamak gibidir... 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Bizim dînimiz diyor ki, evlâda yapılan babaya yapılmış demekdir. İyilik eden de kendine, 

kötülük eden de kendisine eder. Mübârek Hocamız Allah rahmet eylesin, Allah 

şefâ'atlerine nâil eylesin, "kuddise sirruh", sabahleyin de cenâb-ı Hakka hamdolsun 

gitdim ziyâretlerinde bulundum, bir gün buyurdular ki; Kardeşim ben ömrüm boyunca 

derdim ki, ya Rabbi bu seyyidler nasıl insanlardır? Onlar nasıl Allahın sevgili kullarıdır? 

Ben bir tane seyyid görsem diye hep cenâb-ı Hakka dua etdim. Allahü teâlâ bu saf ve 

temiz olan duamı kabul etdi ve Seyyid Abdülhakim Arvasi hazretlerini karşıma çıkardı. 

Efendi hazretlerine kavuşdum. Efendi hazretlerinden sonra da elhamdülillah şimdi de 

bakmağa kıyamıyorum nereye baksam seyyid görüyorum. Ya Rabbi diyorum dünyâda 

küre-i arzda imkânı yok, inanamıyorum bu kadar seçilmiş ve sevilmiş bir cemâ'at bir 

araya gelsin… Haza min fadli, başka birşey diyemem, çok şükür. Bugün yukarıda 

mescidde arkadaşlara birşey anlatdım. Birgün Abdullah ibni Mübârek hazretleri bir 

câmiye gitmiş. Câmi'de bakmış ki bir köle ellerini açmış dua ediyor. Ya Rabbi, bana olan 

muhabbetin hâtırı için, ya Rabbi bana olan aşkın hâtırı için afv et şu müslümânları, 

diyor. Allah Allah. Abdullah ibni Mübârek hazretleri duyuyor, bir dakika diyor. Sen 

nereden biliyorsun cenâb-ı Hak seni bu kadar seviyor, diyorsun ki ya Rabbi bana olan 

muhabbetin hürmetine, bana olan aşkın hürmetine afv et bu müsliüânları. Ne temînat 

var elinde, nereden biliyorsun Allah seni bu kadar çok seviyor? Efendim, ben bizim 

efendiyi gördüm, patronu gördüm, hep sevdiklerini alıyor karşısına, huzûruna. 

17 Ocak 2020 Cuma 
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Sokakdan geçenleri almıyor, diyor. Efendilerin efendisi olan yüce Allah beni evine 

çağırdı, geldim. Beni huzûruna kabul etdi, huzûrunda durdum. Beni nasıl sevmesin? 

Beni sevmese beni niye câmiye çağırsın? Niye beni karşısına alsın, ben ona ibâdet 

yapayım? İşte îmân etdim ve inandım ki Allah beni seviyor. Aman diyor sen devâm et 

bu duaya. Allah bize de nasîb etsin. Şimdi arkadaş buraya da sokakdan geçenler 

gelmedi. Rastgele insanlar da gelmedi. İşte Ubeydullah abiyi sevenler, onun sevdikleri 

hep biraraya geldik ve bir cemâ'at teşekkül etdi. Hadîs-i şerîf var, sevgili Peygamberimiz 

"aleyhissalâtü vesselâm" öyle buyuruyorlar; Cemâ'atde rahmet vardır, ayrılıkda 

azâb-ı ilâhi vardır. Mübârek Hocamız "kuddise sirruh" bir sohbetlerinde buyuruyorlar; 

Allahü teâlânın sevgili kulları eğer bir araya gelirse hiç konuşmasınlar, yemek yesinler 

ne yaparsa yapsınlar oraya rahmet iner. O halde bu gece biz de büyük rahmete 

kavuşduk. Allahü teâlâ inşâallah bu gecenin hürmetine bu sevgili kullarının hâtırına 

kalblerimize şifâ verir de kalblerimiz şifâ bulsun. Bu rahmete hepimiz kavuşalım. Bunun 

da kıymetini bilelim. Ubeydullah abi Ubeydullah-ı Ahrâr hazretlerini anlatdı, adaşı. 

Ubeydullah-ı Ahrâr hazretleri sormuş; eğer Cuma vaktinde Allahü teâlânın bütün duaları 

kabul etdiği bir an elinize geçse, bilseniz, cenâb-ı Allahdan ne isterseniz? Hepsi güzel 

güzel birşeyler istemişler. En sonunda demişler ki, peki efendim ya siz ne isterdiniz 

Allahü teâlâdan eğer o vakti bilmiş olsaydınız? Mübârek buyurmuş ki; Ben sohbet-i 

sâlihîn isterdim. Yani Allahü teâlânın sâlih kullarının arasında olmayı isterdim, arasında 

olmayı isterdim. İşte bu. 

 

Enver abiler, asırlarda ender yetişen çok müstesna bir insandı. Allahü teala rahmeti ile 

merhameti ile muamele eylesin inşallah. 

 

Fî emanillah 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Mübâreklerin bir müjdesini vereyim size. 

Çok mühim bu müjde. Buyurdular ki; 

Kardeşim bu yolun büyüklerini tanıyan ve 

seven, bir, ölüm acısı çekmez. İki, kabr 

azâbı çekmez. Üç, mahşer azâbı çekmez. 

Bunlar o kadar çok talebelerine sâhib 

çıkarlar. Hatta bir gün Abdullah-ı Dehlevî 

"kuddise sirruh" hazretleri dergâhda 

otururken demişler ki, Efendim, filan 

yerdeki sizi çok seven bir kadın mürîdiniz 

vefat etdi, şimdi haberi geldi. Mübârek, başını önüne eğmiş. Bir müddet durdukdan 

sonra, elhamdülillah demiş, elhamdülillah. Bizi sevenler kabr azâbı çekmiyor, 

buyurmuşlar. Kadında hiç azâb yok. Vallahi hepimiz çok şanslıyız. Bu müjdeyi aldıkdan 

sonra insan yerde yürümeğe utanır. 

 

 

18 Ocak 2020 Cumartesi 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Çok zengin bir adam varmış, çok garib çok 

fakîr birisi de gelmiş kapısına, çalmış kapıyı. 

Demiş ki, efendim kaç gündür açım, bir 

lokma ekmek. Bir kızmış, hakâret etmiş. 

Kapıyı da yüzüne çarpmış. Allah Allah. Adam 

neye uğradığını şaşırmış. Ben ne yaptım, 

demiş. Vermeyebilirsin ama bu hakâret 

niye? Bu azarlamak niye? Çok ağırına 

gitmiş. Geçmiş karşıya bir yere oturmuş. 

Başlamış hüngür hüngür ağlamağa. Ben ne yapdım? Fakîrim dedim. Verme. Ama bu 

hakâret niye? Tam o sırada otururken, bir âmâ değnekle geçerken bir ses duyuyor, bir 

ağlama sesi var. Yanına gitmiş, arkadaş niye ağlıyorsun demiş. Bana sorma demiş, 

bugün içim çok yanıyor. Çok üzgünüm. Neden? Şu karşıki eve gitdim. Açım, biraz bana 

yardım edin dedim. Yüzüme kapıyı çarptı, hakâret etdi. Birşey de vermedi. Hadi 

vermesin ama bu yapdığı hareket çok ağırıma gitdi. Demiş, düş peşime. Bizim burada 

bir gecekondu var, içinde ne varsa beraber yeriz. Beraber eve geliyorlar, yiyiyorlar. 

Burada yatacak yer de var, otur burada yat sen benim misâfirimsin diyor. Adam çok 

duygulanıyor. Ya Rabbi, bir âmâ fakir kulun bana bu ni'metleri, iyilikleri yapıyor. Böyle 

tam kalbinin inceldiği bir anda ellerini açıyor, ya Rabbi, bu kulun bana kapılarını açdığı 

gibi, bu kulun sofrayı bana açdığı gibi sen de bunun gözlerini açı ver. Gözler açılıvermiş. 

İlâç yok, ameliyat yok sinirler ölmüş ölmemiş sana ne? Velhâsıl herşey tıp ile hal olmaz. 

Ba'zen de böyle euzübillah kün fe yekûn, Allahü teala bir kün der o hemen oluverir. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Mübârekler kaç sohbetinde hep 

buyuruyorlar ki; Hayrlı iş çileli işdir. Hayrlı 

işin sıkıntısı çok olur. Neden? Çünki herkes 

bu tarafa gelirken siz diğer tarafa 

gideceksiniz, tam zıt. Tam zıt istikâmetde 

gideceksiniz. İnsanların çoğu nefslerinin 

peşinde koşduğu için siz de bunun aksi 

istikametini anlatacaksınız. Aksi 

istikâmetine göndereceksiniz. Şübhesiz ki 

19 Ocak 2020 Pazar 
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muhâlefet ile çok karşılaşacaksınız. Ama unutmayın ülfet külfet mukâbilidir. Bir hizmet, 

bir kişi ne kadar çok muhâlefet ile karşılaşırsa, ne kadar çok muhalifleri olursa onun da 

sevâbı ve ecri o kadar çok olur. Şimdi Mübâreklerin rûhu için, Hanımannenin rûhu için, 

Abdülhakîm abinin rûhu için, bütün büyüklerimizin rûhu için tabii, başda Peygamber 

efendimiz "aleyhissalatü vesselam" olmak üzere, âhırete intikâl etmiş akrabalarımızın 

rûhları için bir Fâtiha okuyacağız. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Hocamız buyurdular ki; Efendim, bütün 

kemalât hepimizin bildiği gibi sohbetde 

mündemiçdir. İyi de sohbetin kaynağı 

ne? Efendim, sohbetin bizler için kaynağı 

İmam-ı Rabbânî "kuddise sirruh" 

hazretleridir. Çünki asıl kaynakdan en iyi 

alan O. Onun için İmam-ı Rabbânî 

hazretlerine dayanmıyan sohbet, sohbet 

değildir. Hatta var ya, kalbden kalbe yol 

vardır. Hocamız buyurdular ki; Peki efendim bu yol ne? İsmi ne? Yol var, tamam. 

Seksen türlü yol var. Bir tanesi kavuşturucu yol, diğerleri çıkmaz sokak. Hangisi bu? 

Hocamız buyurdular ki; Efendim o yol, senin kalbinden mürşidinin kalbine olan sevinç 

yoludur. Onun ismi sevgi yoludur. O sevgi ile sen bağlanırsan kalbden kalbe yol vardır. 

Bilsen de bilmesen de, anlasan da anlamasan da kalbin değişir. Çünki Allahü teâlâ aklı 

ve kalbi müstekıl yaratmışdır, münferid yaratmışdır. Akıl; kitâbları okuyoruz, ders 

çalışıyoruz, inşâat yapıyoruz, aklına ne gelirse… Bu hep akıl işidir ama kalb işi değil. 

Çünki kalbin gıdası farklı, işi farklı. O, sadece sohbet varsa ya'ni aynı zata bağlı insanlar 

varsa kalbden kalbe yol vardır ve bileşik kaplar usûlü, devâmlı suretle birbirlerinin 

kalbinden diğerlerinin kalbine dehşet bir akım olur. Hiç kimse bunun farkına varamaz, 

varmak zorunda da değil. Yani karpuz olgunlaşıyorsa güneşin altında, bilmesi mi lâzım? 

Bilmesi şart değil. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

21 Ocak 2020 Salı 



14  | S a y f a  
 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Sohbetde mutlak akım vardır. Sohbet 

nedir efendim? Hocamız onu da îzâh 

etdiler. Sohbet, bir arada olmakdır, illa 

birşey konuşmak şart değil. Hatta 

susmak, konuşmaktan daha iyidir, 

buyurdular. Var ya, konuşmak gümüş 

ise, susmak altındır. Veyâhud da susmak 

altın ise, konuşmak gümüşdür. Büyüklerin huzûrunda ekseriya konuşulmadan işler hal 

olurmuş. Onun için Şâh-ı Nakşibend "kuddise sirruh" hazretleri buyurmuş; Bizim 

sükûtumuzdan, susmamızdan eğer birşey anlamıyorsa konuşmamızdan zâten birşey 

anlamaz. O halde sohbet, bir araya gelmek demekdir. Yeter ki yabancı olmasın. Yabancı 

elbise dahî olmasın. Çünki o, kesilir orada. Bir araya gelmenin fazîletleri çok. Onun için 

bu arkadaşların kitâb okuma grupları, bürolarda buluşmaları, evlere gitmelerine o kadar 

seviniyorum ki, bildiğiniz gibi değil. Çünki Mübâreklerin arzûsu yerine geliyor. Mükâtebe 

nısf-ı mükaleme gibidir. Yani okumak, sohbetin, fiili konuşmanın yarısı kadardır. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Mübârekler buyurdular ki; Büyüklerin 

bizzat huzûrunda sohbet esâsdır. Çünki 

bütün duygu organlarınla ona 

bağlanıyorsun; göz, kulak, burun… 

Buyurdular ki; Yok, vefat etmişse râbıta 

etmek zorundasın. Râbıtayı kim yapar 

efendim? Râbıtayı yapacak adam mı 

kaldı? Seksen türlü vesvese, seksen 

türlü iş; bu da zor. Bunun da bir kolayı 

var efendim. Çünki, kalb göze tâbi'dir. 

Göz ne ile meşgûl olursa kalb oraya 

doğru yönelir. Kalb göze tâbi'dir. İyi ya efendim, işte kitâb okuruz, büyüklerin eserlerini 

okuruz, İlmihâli okuruz. Gözümüz satırlarla, yazanla, yazdıranla meşgûl olduğu için kalb 

otomatikman feyz alır, bu râbıtadır efendim. Arkadaşlarımız biraraya gelince Hocamızı 

hâtırlatırlar, bu da bir râbıtadır. Onların bir elbisesini görsen yine râbıtadır. Yani 

temâmen irtibât bir sebeble olmalıdır. O sebeb de onları hâtırlatmalıdır. Meselâ kabr-i 

şerîfleri. Niçin? Orada yatdığı için değil. Onlar arş-ı alâda, Cennetde. Ama irtibât 

sağlıyor. İşte bunların hepsi kurtulmak için, daha doğrusu kalbin kurtulması için birer 

22 Ocak 2020 Çarşamba 
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sebebdir. Biraraya gelmenin fazîleti anlatılacak gibi değildir. Ama unutmayalım ki, yol 

bu yol. Yani kalbin ilâcı, kalbin şifâsı bu sevgi ve muhabbetdir. Çünki, herşey zıddı ile 

tedâvî olur. Cem-ı zıddeyn muhâldir. 

 

 

 

 

 

 

Huzurpınarı ailesinin muhterem 

üyelerinin Cum'a gününü tebrik eder, 

müstecâb dualarınızı istirham ederiz 

efendim. 

 

Allahü tealaya emanet olunuz 

efendim 

 

ali zeki osmanağaoğlu 

 

Geçmiş zaman olur ki, hayali cihan 

değer.... 

 

Bâzı hatıralar vardır ki, kalblere nakşeder. O hatıraları hatırlamak, Cennet hayatı 

yaşamak gibidir. 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

Cem-ı zıddeyn muhâldir. Dolayısıyla, iki zıt şey biraraya gelemeyeceğine göre 

büyüklerin sevgisi, Allah sevgisi olduğuna göre kalbin normal yaşantısı da dünyâ sevgisi 

olduğuna göre, bunların ikisi bir arada olmaz. Onların sevgisi arttıkça, bu yavaş yavaş 

gider. İyi para, kötü parayı iter derler ya, onlara büyüklerin muhabbeti geldikce bu 

gider; geldikce bu gider, en sonunda bakar ki bu dünya sevgisi gitmiş. Mübârekler 

buyurdular ki; Gitdiği anda otomatikman kalb zikretmeğe başlar. Hiç uğraşmağa gerek 

yok çünki asıl maksadına kavuşmuş. Dolayısıyla adım adım söyleyelim; bir, biraraya 

gelmek şart. Biraraya gelince kitâb okumak şart. Çünki yazı, sohbetin yarısı kadardır. 

Yarım sâat Mübârekler ile sohbet etmek isteyen, hiç olmazsa bir sâat kitâb okursa, kitâb 

ile meşgûl olursa fiilen konuşmuş gibi fiilen görüşmüş gibi ecr alır, fiilen görüşmüş gibi 

feyz alır, istifâde eder. Efendim, nereden bileceğiz acaba feyz aldık mı almadık mı? Allah 

rahmet eylesin, Hasan Saçan abi onu Mübâreklere sordu. Dedi ki, efendim, biz nereden 

bileceğiz kabre gitdiğimiz zemân feyz aldığımızı, sohbet olduğu zemân feyz aldığımızı? 

Bunu bildiren bir alâmet var mı, diye sordu. Mübârekler de buyurdular ki; Tabii var 

efendim. Eğer kalbinizden dünyâ sevgisi azalıyor, çıkıyorsa; Allah sevgisi, âhiret sevgisi, 

din kardeşi sevgisi akıyorsa, geliyorsa, işte feyz, işte istifâde budur efendim, 

buyurdular. 

 

Enver abiler, asırlarda ender yetişen çok müstesna bir insandı. Allahü teala rahmeti ile 

merhameti ile muamele eylesin inşallah. 

 

FÎ emanillah 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Mübârekler buyurdular ki; Büyüklerin 

bizzat huzûrunda sohbet esâsdır. Çünki 

bütün duygu organlarınla ona 

bağlanıyorsun; göz, kulak, burun… 

Buyurdular ki; Yok, vefat etmişse râbıta 

etmek zorundasın. Râbıtayı kim yapar 

efendim? Râbıtayı yapacak adam mı 

kaldı? Seksen türlü vesvese, seksen 

türlü iş; bu da zor. Bunun da bir kolayı 

var efendim. Çünki, kalb göze tâbi'dir. 

Göz ne ile meşgûl olursa kalb oraya 

doğru yönelir. Kalb göze tâbi'dir. İyi ya efendim, işte kitâb okuruz, büyüklerin eserlerini 

okuruz, İlmihâli okuruz. Gözümüz satırlarla, yazanla, yazdıranla meşgûl olduğu için kalb 

otomatikman feyz alır, bu râbıtadır efendim. Arkadaşlarımız biraraya gelince Hocamızı 

hâtırlatırlar, bu da bir râbıtadır. Onların bir elbisesini görsen yine râbıtadır. Yani 

temâmen irtibât bir sebeble olmalıdır. O sebeb de onları hâtırlatmalıdır. Meselâ kabr-i 

şerîfleri. Niçin? Orada yatdığı için değil. Onlar arş-ı alâda, Cennetde. Ama irtibât 

sağlıyor. İşte bunların hepsi kurtulmak için, daha doğrusu kalbin kurtulması için birer 

sebebdir. Biraraya gelmenin fazîleti anlatılacak gibi değildir. Ama unutmayalım ki, yol 

bu yol. Yani kalbin ilâcı, kalbin şifâsı bu sevgi ve muhabbetdir. Çünki, herşey zıddı ile 

tedâvî olur. Cem-ı zıddeyn muhâldir. 

 

 

 

 

 

 

Huzurpınarı ailesinin muhterem 

üyelerinin Cum'a gününü tebrik eder, 

müstecâb dualarınızı istirham ederiz 

efendim. 

 

Allahü tealaya emanet olunuz efendim 

 

ali zeki osmanağaoğlu 

 

Geçmiş zaman olur ki, hayali cihan 

değer.... 

 

Bâzı hatıralar vardır ki, kalblere nakşeder. O hatıraları hatırlamak, Cennet hayatı 

yaşamak gibidir. 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Cem-ı zıddeyn muhâldir. Dolayısıyla, iki zıt şey biraraya gelemeyeceğine göre 

büyüklerin sevgisi, Allah sevgisi olduğuna göre kalbin normal yaşantısı da dünyâ sevgisi 

olduğuna göre, bunların ikisi bir arada olmaz. Onların sevgisi arttıkça, bu yavaş yavaş 

gider. İyi para, kötü parayı iter derler ya, onlara büyüklerin muhabbeti geldikce bu 

gider; geldikce bu gider, en sonunda bakar ki bu dünya sevgisi gitmiş. Mübârekler 

buyurdular ki; Gitdiği anda otomatikman kalb zikretmeğe başlar. Hiç uğraşmağa gerek 

yok çünki asıl maksadına kavuşmuş. Dolayısıyla adım adım söyleyelim; bir, biraraya 

gelmek şart. Biraraya gelince kitâb okumak şart. Çünki yazı, sohbetin yarısı kadardır. 

Yarım sâat Mübârekler ile sohbet etmek isteyen, hiç olmazsa bir sâat kitâb okursa, kitâb 

ile meşgûl olursa fiilen konuşmuş gibi fiilen görüşmüş gibi ecr alır, fiilen görüşmüş gibi 

feyz alır, istifâde eder. Efendim, nereden bileceğiz acaba feyz aldık mı almadık mı? Allah 

rahmet eylesin, Hasan Saçan abi onu Mübâreklere sordu. Dedi ki, efendim, biz nereden 

bileceğiz kabre gitdiğimiz zemân feyz aldığımızı, sohbet olduğu zemân feyz aldığımızı? 

Bunu bildiren bir alâmet var mı, diye sordu. Mübârekler de buyurdular ki; Tabii var 

efendim. Eğer kalbinizden dünyâ sevgisi azalıyor, çıkıyorsa; Allah sevgisi, âhiret sevgisi, 

din kardeşi sevgisi akıyorsa, geliyorsa, işte feyz, işte istifâde budur efendim, 

buyurdular. 

 

Enver abiler, asırlarda ender yetişen çok müstesna bir insandı. Allahü teala rahmeti ile 

merhameti ile muamele eylesin inşallah. 

 

FÎ emanillah 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Bu insanlar, Cenâb-ı Peygambere 

"aleyhissalâtü vesselâm" iftirâ etdikden 

sonra, Aîşe valdemize hem de en kötü 

şeklde iftirâ etdikden sonra Allah ıslâh 

etsin ne diyelim. Allah akl versin. 

Allahdan ki ben hayâtımda hiçbir gün 

Mübâreklere hiçbir arkadaşın aleyhinde 

tek kelime etmedim. Hayâtımda 

hiçkimseye beddua etmedim, edemem. 

Korkarım çünki. Müstehak olan yok mu? 

Çok. Bana ne. Ben ıslâhı için dua ederim. Çünki birgün Mübârekler rü'yâmda buyurdular 

ki; Kardeşim benden sonra, benim vefâtımdan sonra seni üzenler oldu mu? Aynı, 

âşikâr… Hayır efendim dedim, hani hep hayır demeğe alışmışız ya. Peki, peki ben 

biliyorum; ama benim de onlarla konuşacaklarım var buyurdular. Ama ben hakkımı 

helal ediyorum. Benden yana hiç kimsenin burnu kanamasın, kanamaz da zâten. Ama 

iki türlü adâlet var. Bir, kul ile Allah arasında bir adâlet var, bir hesâblaşma var. Bir de 
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kullar arası var. İşte ona kul hakkı deniyor. Kul hakkı çok tehlikeli. Cenâb-ı Peygamber 

"aleyhissalâtü vesselâm" buyuruyor ki; Üç kişinin Cennete gireceğine kefîlim. Cennete 

istediği kapıdan girsin, şu üç şartı kim yerine getirirse. Bir, her nemâzdan sonra onbir 

ihlâs-ı şerîf okuyan. İki, kâtilini dahî afv eden. Üçüncüsü de üzerinde hiç kul hakkı 

olmayan. 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Ömer bin Abdül'azîzin "radıyallahü anh" 

iki hizmetçisi varmış. Biri gündüz nöbet 

tutuyor, biri de gece. Gündüz nöbet 

tutan odasına kapanıyor sabâha kadar 

zikr ediyor, ibâdet yapıyor, dua ediyor. 

Fekat bir yandan konuşuyor. Ömer bin 

Abdül'azîz hazretleri merak etmiş, acaba 

bu ne diyor diye. Gitmiş kulak vermiş 

arkasından, bu ne diyor acaba diye. 

Diyormuş ki, ya Rabbi bana olan aşkın, 

bana olan muhabbetin, bana sevgin hâtırına bize rahmet et. Bir yakalamış ensesinden, 

bu ne cüret, sen nasıl cenâb-ı Hakka böyle dua ediyorsun, demiş. Yani, bana olan 

muhabbetin hâtırı için bizi afv et; sen kim oluyorsun demiş. Yavaş, yavaş demiş. Ya 

emîr-el mü'minin öyle bir Allah ki benim gibi bir insana sana hizmet nasîb etmiş. Bir, 

beni sevmese bu hizmeti bana vermezdi, veren O. İki, Allahü teâlâ Kur'ân-ı kerîmde 

meâlen buyuruyor ki; Allah onları sever, onlar da Allahı sever. O halde netîce şu; 

sevilmezsen sevemezsin. Arkadaş, bugün birileri geldi de, çok seviyoruz Enver abi; 

bırak şimdi hikâyeyi.. Bunu anlatdım kendisine. Sevilmezsen sevemezsin. O beni 

sevmese, ben Onu sevemem. 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Kanâ'atkar olmak iyidir. Zemânla herşey 

düzelir, herşey gelir ama ilk başta daha 

bütün bunlar, bu teşkilât kurulursa belki 

de huzûrsuzluk da olabilir. Çünki 

insanların ihtiyâçlı olması se'âdetdir. 

İhtiyâcsız olması felâketdir. Bunu cenâb-ı 

Hak Kur'ân-ı kerîmde bildiriyor; 

İhtiyâçsızlık azgınlığa sebeb olur. Varsın 

biraz da eksik olsun. Ama insanlar mes'ud 

bahtiyâr olsun. Nasıl olacak mes'ud 
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bahtiyâr? Şimdi sofrada söyledim, bir madde var. Bir madde, iki değil, bir tane. Eğer 

mü'minler şu maddeyi prensib kabul etse canı pahasına hassâsiyyetle bunun üzerinde 

dursa, şu bir maddenin dünyâsı da Cennet âhireti de Cennet olur. Çünki Abdülhakim 

Arvasi hazretleri buyurmuşlar ki; Otuz sene İstanbul halkına îmânı islâmı anlatdım 

anlayan üçü beşi geçmez. Hatta Mübâreklere dedim ki; Efendim İmân-İslam kitâbı alsa 

insan, bir sâatde okur bitirir, öğrenmek için. Acaba Efendi hazretlerinin bundaki hikmeti 

ne idi? Buyurdular ki; Öğretmedim buyurmuyor. Anlatamadım buyuruyor. Meselâ bir 

mü'min, kul hakkına inansa ayaklarını serip yatabilir mi efendim, başıma ne gelecek 

diye. Ve Mektûbâtda İmam-ı Rabbânî hazretleri buyuruyorlar ki; Üzerinde bir dank kul 

hakkı olan, bütün Peygamberlerin nemâzını kılsa, bütün Peygamberlerin ibâdetlerini 

yapsa Cennete giremez, bu hak ödenmedikce. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Çok teferruata gerek yok. Yalnız ve yalnız 

erkek olsun, hanım olsun, komşu olsun, 

arkadaş olsun, âmir olsun, memûr olsun 

kul hakkının bu kadar mühim olduğuna 

îmân etse ve kul hakkı hakkında bütün 

gayretini sarf etse sevilen, aranılan 

kıymetli bir insan olur. Kul hakkına riâyet 

etmezse ne olur? Başı dünyâda da derde 

girer âhiretde de derde girer. Çünki bunu 

söyleyen müceddid-i elf-i sânîdir. İmam-ı 

Rabbani hazretleri buyuruyor ki; Bütün Peygamberlerin ibâdetlerini yapsa Cennete 

giremez, bu kul hakkı ödenmedikçe. Onun için evlenen kardeşlerimize nasîhatimiz ve 

tavsiyemiz, büyüklerin nasîhatidir. O da, gelen bir köle değildir. Gelen bir hizmetçi 

değildir. Kadının kocasına karşı, kocanın da hanımına karşı en hassas nokta; yine 

söylüyorum kul hakkıdır. Her türlü günâh, her dürlü suç afv edilebilir. Afv edilmesi için 

birçok sebebler vardır. Ama kul hakkı ödenmedikçe, helallaşmadıkça kurtulamıyacakdır. 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Bir hadîs-i şerîf var. Peygamberimiz 

"aleyhissalâtü vesselâm" buyuruyorlar 

ki; Şeytân cemâ'atin içine giremez. 

Allahü azîmüşşân şeytânın bir 

cemâ'atin içine girmesini 

yasaklamışdır. Ancak dışarıda kalan ve 

ayrı düşünen, kalben iştirâk etmiyenin 

kalbine girer vesvese vermeğe başlar. 

Sen haklısın, bunlar bozuk zâten, bak 

sana bunlar ne dedi… İşte bu felâketdir. 

Nasıl bir felâketdir? Yine Peygamberimiz "sallallahü aleyhi ve sellem" buyuruyorlar ki; 

Sürüden ayrılan koyunu kurt kapar. İnsanın kurdu şeytândır. Aman ayrılmayın. Bakın, 

insanın da kurdu şeytândır. Yani ayrı düşmek, ayrı konuşmak, ayrı düşünmek, ayrı 

duygular içinde olmak demek şeytâna yem olmak demekdir. 

Eûzübillahimineşşeytânirracîm. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Mübârekler buyuruyorlar ki; Muhabbet 

nedir? Yani ben Osman abiyi çok 

seviyorum, yâhut da Kamil abiyi çok 

seviyorum. Bu sevgi gerçek mi değil mi? 

Yani adam doğru mu söylüyor, yalan mı 

söylüyor? Bunun iki alâmeti var, 

buyurdular. Biri diyor ki birine, yâhû ben 

senin için ölüyorum, çok seviyorum, çok 

âşıkım. Mâşâallah mübârek olsun. Ama 

bu iki şart varsa doğru söylüyor. Eğer bu 

iki şart yoksa yalan söylüyor. Allah muhafaza etsin. Bu, Mübâreklerin mübârek 

ağızlarından çıkan bir îzâhat. Buyuruyorlar ki; Eğer seviyorsa bunun birinci esâsı, onu 

sevenleri sever, onu sevmiyenleri sevmez. Veya onun sevdiklerini sever, onun 

sevmediklerini sevmez. Buna hubb-i fillah buğd-i fillah derler. Ben hocamı çok 

seviyorum, ölüyorum; yalan! Çünki adam İlmihâli kötülüyor yâhut da Mübârekleri 

kötülüyor, ondan sonra sen diyorsun ki ben hocamı çok seviyorum, yalan! Efendim ben 

Enver abiyi çok seviyorum; konuşuruz. Enver abiye adam sabâhdan akşama kadar buğz 
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ediyor; sen de gidiyorsun yâhû nasıl bir iş yapalım nasıl seninle beraber olalım diyorsun. 

Yalan! 

 

Bir arkadaşımız, Enver abiyi ziyârete geldi. Kendisi burada ama şimdi söylemiyeceğim, 

ona doğru da bakmıyacağım. Ayıp olacak çünki; Enver abi, kırk yılda bir laf etdik, onu 

da herkese söyledin der sonra bana. Ben şimdi onun tarafına bakmıyorum. Arkadaş 

diyor ki, Efendim, şu kapıdan içeriye bir bavul para ile birisi girse, fakat ben bilsem ki 

o, Enver abi için bir laf söylemiş bir yerde, bavul da onun olsun parası da onun olsun, 

sokmam içeriye. Ona dedim, sen erkek adamsın. 

 

 

 

 

 

 

Huzurpınarı ailesinin muhterem üyelerinin 

Cum'a gününü tebrik eder, müstecâb 

dualarınızı istirham ederiz efendim. 

 

Allahü tealaya emanet olunuz efendim 

 

ali zeki osmanağaoğlu 

 

Geçmiş zaman olur ki, hayali cihan değer.... 

 

Bâzı hatıralar vardır ki, kalblere nakşeder. 

O hatıraları hatırlamak, Cennet hayatı 

yaşamak gibidir. 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

İmam Ca'fer-i Sâdık "rahmetullahi aleyh" hazretleri Mina'da birkaç dostu ile sohbet 

ederken bir dilenci geldi. Onlar üzüm yiyorlarmış o sırada. Dilenci demiş ki, bana birşey 

verin. Koparmış bir salkım üzüm, buyurun demiş. Ben üzüm istemiyorum, bana para 

verin demiş. İmam hazretleri, param yok demiş. Çekmiş gitmiş. Birkaç adım gitdikden 

sonra pişman olmuş geri gelmiş, temâm demiş üzümü alabilirim. Kusûra bakma sana 

üzüm yok, yola devâm demişler. O gitdikden sonra başka bir dilenci geliyor. Ya imam 

diyor, Allah rızâsı için birşey ver. O da koparıyor bir salkım üzüm veriyor. La ilâhe 

illallah, ya Rabbi diyor, ne merhametlisin ben sana nasıl hamd edeyim? Ya Rabbi, bu 

âciz kuluna bir de salkım üzüm ihsan etdin, deyince bir salkım daha. Ya Rabbi, vallahi 

ben sana şükrden âcizim deyince, İmam hazretleri yanındakine, paran var mı diyor. 

Yirmi dirhem var efendim, diyor. Ona ver, buyuruyor. O da veriyor parayı. Ya Rabbi, 

vallahi ben âcizim sen çok mübâreksin. Allahım beni afv et deyince İmam hazretleri 

dayanamıyor gömleğini çıkarıyor. O şükr etdikçe ni'metler artıyor ve gidiyor. İmam 

hazretleri buyuruyorlar ki; İşte insanlar böyle. Verilen ni'mete şükr etmedi, cenâb-ı Hak 

elinden aldı. Öteki şükr ettikçe artırdı. İşte Kur'ân-ı kerîmde Allahü teâlâ meâlen 

buyuruyor ki; Verdiğim ni'mete şükr ederseniz artdırırım. Ama verdiğim ni'metin 
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kıymetini bilmezseniz, hafif görürseniz, az görürseniz elinizden alırım. Sonra size çok 

acı azâb yaparım. Tövbe... 

 

Enver abiler, asırlarda ender yetişen çok müstesna bir insandı. Allahü teala rahmeti ile 

merhameti ile muamele eylesin inşallah. 

 

Fî emanillah 

 

 

 

 

 

 

Şâh-ı Nakşibend "kuddise sirruh" 

hazretleri oturuyorlar, bir talebesi 

geliyor. Talebesine, çık git buradan, sana 

kalbim kırık diyor. Tevbe... Şâh-ı 

Nakşibend hazretleri bu, şaka değil. Afv 

edin efendim, özür dilerim. Yok diyor, 

mümkün değil. Sen filan yerde bir 

müsliman ile münâkaşa etdin, onun 

kalbini kırdın, Kâ'beyi yıkmakdan büyük 

günâha girdin, Rabbim onu bize bildirdi. 

Dolayısıyla bu kadar suçlu, bu kadar 

günâhkâr, bu kadar kabâhatli bir insanın 

aramıza girmesi mümkün değil. Git, bul hellallaş sonra gel. Peki efendim diyor. Koşa 

koşa gidiyor, arıyor tarıyor buluyor, aman arkadaş diyor elini ayağını öpeyim bana 

hakkını helal et. Niye diyor? Bırak şimdi karıştırma niye. Sarılıyor, elini öpüyor birşeyler 

yapıyor falan, temâm diyor kardeşim hakkımı helal etdim, hadi güle güle. Şâh-ı 

Nakşibend hazretlerine geliyor. Şâh-ı Nakşibend hazretleri başlıyor gülmeğe, gel 

bakalım diyor. Efendim hellallaşdım. Otur şimdi dinle. Kalb kıran günâhkâr bir kulun 

burada yeri yokdur. Günâhın büyüklüğüne bakın. Maâzallah Mehmet Ma'sûm 

hazretlerinin, Mübâreklerin, büyüklerimizin hepsinin bize emirleri münâkaşa harâm. 

Haklı da olsan harâm haksız olsan harâm. Peki de yâhû ne gayb edersin? Ama unutma 

ki haklı olduğu halde din kardeşinin kalbi kırılmasın diye, münâkaşa uzamasın diye sen 

haklısın, kim derse, cenâb-ı Peygamber "aleyhissalâtü vesselâm" buyuruyor ki; Onun 

Cennete gireceğine ben kefîlim. Kaçar mı bu? 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Bir gün Mübârekler bize bir hadîs-i şerîf 

okudular. Onu hiç unutamıyorum, çünki 

ölünceye kadar bizim için lâzım olan bir 

hadîs-i şerîf. Peygamberimiz 

"aleyhissalâtü vesselâm" buyuruyorlar 

ki; Bir talebe, dînini öğrenmek için hatta 

dîninden bir mes'ele öğrenmek için 

evinden çıksa, dînini öğreneceği zâtın 

evine gidinceye kadar o yola melekler 

kanatlarını döşer. Neden? Bu şerefli kul 

benim üzerime bassın diye. Yani dînini 

öğrenmek için giden o kişi için melekler diyorlar ki, bu şerefli kul benim üzerime bassın. 

Ve kanatlarını gererler, kanatlarını döşerler. Bu, hadîs-i şerîf, bunu Peygamberimiz 

"aleyhissalâtü vesselâm" buyuruyor. Sonra, bütün gökdeki kuşlar, karadaki hayvanlar, 

denizdeki balıklar ya'ni bütün mahlûkat bu kul için istigfâr ederler. Dua ederler, ya Rabbi 

afv et bu kulunu, bu senin dînini öğrenmek için gidiyor, bu ne şerefli insan derler. Bunu 

kim buyuruyor. Peygamberimiz "aleyhissalâtü vesselâm". Ve Mübârekler buyurdular ki; 

Bu, dînini öğrenmek için giden kişiye verilen sevâb, bu kadar dua. Ya öğretmek için 

giderse? Yani birine bir kitâb verirse, yâhut da bir kitâb verilmesine sebeb olursa, yani 

birisi onun elinden, dilinden, yazısından, çizisinden dînini öğrenirse, buna verilen sevâb 

şübhesiz ki öğrenmek için gidenden daha fazla olacakdır. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Birgün oturuyorduk odada, kapı çaldı. 

Bakdım bir arkadaş geldi araba ile. 

İndim aşağıya. Dedi ki, efendim biz 

kitâb satışından dönüyoruz, bugün 

satdığımız kitâbların listesini getirdim, 

arz ederim. Allah râzı olsun dedim. Ben 

de çıkdım Mübâreklere listeyi okudum. 

Onlar da yukarıdan pencereden 

bakdılar, arabayı, arkadaşları gördüler. 

Buyurdular ki; Efendim, bu 

arkadaşlara selâm söyleyin, dualarımızı söyleyin. Şunu bilsinler ki bu araba kitâb 

satışına giderken tekerleklerinin altına melekler kanatlarını döşediler, bu şerefli kul 
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üzerimize bassın diye. Gökdeki kuşlar, karadaki hayvanlar, denizdeki balıklar bunun için 

istigfâr ederler, afv et bu kulunu diye dua ederler. Onun için çok şanslıyız, çok 

bahtiyârız. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Birgün Mübârek Hocamız, Allah rahmet 

eylesin, buyurdular ki; Efendim, 

Kuleli'deki günlerinizi özlüyor musunuz? 

Efendim, çok özlüyoruz dedim. İşte nasıl 

şimdi Kuleli günlerinden bahsediyorsak 

âhiretde de dünyâdan böyle 

bahsedeceğiz. Başka ne koşuacağız 

orada efendim, buyurdular. Dolayısıyla 

iyi bakın, ben de size iyi bakayım da 

Allah ayırmasın. Selâmün aleyküm. 

Enver abinin sıhhati yerinde, geri kalanı 

boş ver. Mühim olan o. Başın sağlam olmazsa, başın çok ağrırsa o vücûd ne işe yarar. 

Baş sağlam! Peygamberimiz "aleyhissalâtü vesselâm" buyuruyorlar ki; Ben bu dünyâda 

iki insana hayrân oluyorum, çok seviyorum, gıbta ediyorum. Peki nedir ya Resûlallah? 

Bir, âlimdir, Ehli sünnet âlimidir, eserleri ile insanları Cehennemden kurtarır. Allahü 

ekber, ne büyük hizmet. Ama Mübârekler Herkese Lâzım Olan Îmân kitabında 

buyuruyorlar ki; İlm çok kıymetlidir, mal ile desteklenirse. Bir, âlimdir herkes onun 

ilminden istifâde eder, ben bu insana hayrân oluyorum, gıbta ediyorum buyuruyor. İki, 

zengindir, varlıklıdır; fakîr fukarâya yardım eder, dîne hizmet eder. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Çok zengin bir adam varmış, çok 

zengin ama çok. Fekat o asrın da en 

büyük evliyâsı imiş. Birisi çok merak 

etmiş, böyle şey olmaz demiş. 

Gidiyor, gidiyor, gidiyor, tarlalar 

görüyor, kimin diye soruyor? Falanca 

zâtın. Allahü ekber, ya Rabbi ya 

Resûlallah, bu kadar mal mülk bir 

hükümdâra gider ancak. Gidiyor, gidiyor, gidiyor bir sürü ovaları doldurmuş davarlar 

görüyor. Kimin bu diye soruyor? İşte falanca zâtın. La ilâhe illallah Muhammeden 
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Resûlullah. Olmaz böyle şey, bu ancak pâdişâhlara yakışır. Gidiyor, gidiyor, gidiyor, bir 

sürü koyunlar görüyor. Bunlar kimin diyor. İşte falanca zâtın. Olmaz böyle şey diyor. 

Derken, olmaz diye diye olura kavuşuyor. Ve mübârek zâtın tekkesine geliyor. 

Sohbetinde oturuyor. Bir müddet sonra mübârek zât, o kişiye dönerek; La ilâhe illallah 

Muhammeden Resûlullah, buyuruyor ki; Eğer saman çöpü kadar bir mü'minin kalbinde 

dünyâ sevgisi varsa, o mü'minin Allahü teâlâyı tanıması harâmdır. Mümkün değildir. 

Bitdi bu iş. Peki, diyeceksiniz ki, bu kadar mal, bu kadar mülk, bu kadar varlık niçin? 

Keşke bir misli daha fazla olsa diyor. 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

İnsan bu dünyâda malı iki maksadla 

birikdirir. Bir, Allahü teâlânın dînine 

hizmet için harcar. İki, Onun fakîr fukâra 

kullarına yardımcı olur. Bu maksadla 

oldukdan sonra bu malın ne zararı var? 

Allahü teâlânın dînine hizmet edeceksin, 

fakîr fukarâya da yardım edeceksin. Ne 

güzel. Gavs-i a'zam Seyyid Abdülkâdir 

Geylânî "kuddise sirruh" hazretleri 

açmış ellerini demiş, ya Rabbi sana bu 

kadar sene ibâdet etdim, bu kadar sene yalvardım yakardım, göz yaşı dökdüm. Acaba 

en çok hangi amelimi, hangi ibâdetimi beğendin, diye Allahü teâlâya yalvarmış. Cenâb-

ı Hak da bildirdi kendisine. Buyurdu ki; Aç kullarımı doyurdun, fakîr kullarıma dağıtdın. 

Bundan çok râzı ve memnûn kaldım. Aç kullarımı, acıkmış kullarımı, fakîr kullarımı 

doyurdun; iki, fakîr fukarâya para dağıtdın bundan dolayı senden çok râzı oldum... 

Arkadaş, bizim dînimiz diyor ki, yapdığın her ibâdetden şübhelen. Acaba kabul oldu mu 

olmadı mı? Doğrusu bu. Abdest, gusl, niyyet… Çok zor iş. Dinimiz diyor ki; ama 

yidirdiğin maldan, yidirdiğin rızkdan asla şek ve şübhe etme ki acaba Rabbim bundan 

râzı oldu mu diye, mutlak râzı. Daha ne istiyorsun? Mutlak râzı. 
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Huzurpınarı ailesinin muhterem üyelerinin 

Cum'a gününü tebrik eder, müstecâb 

dualarınızı istirham ederiz efendim. 

 

Allahü tealaya emanet olunuz efendim 

 

ali zeki osmanağaoğlu 

 

Geçmiş zaman olur ki, hayali cihan 

değer.... 

 

Bâzı hatıralar vardır ki, kalblere nakşeder. 

O hatıraları hatırlamak, Cennet hayatı yaşamak gibidir. 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Allah rahmet eylesin, Fâtih kolejinde Ahmed Tezbaşar diye bir arkadaşımız vardı. Müdür 

muâvini idi, çok iyi bir arkadaşımız idi, Allah rahmet eylesin. O bana birgün dedi ki, ne 

olur birgün beni Mübâreklere bir götür, ölmeden bir göreyim. Dedim daha dur bakalım, 

daha çok yaşarsın. Görmek istiyorum, dedi. Ben dedim, arz ederim, söylerim, olur. 

Geldim arz etdim. Efendim dedim, böyle böyle bir Ahmed Tezbaşar abi var. Görüşmek 

istiyor. Bizim arkadaşlarımızdan mı efendim, buyurdular. Evet efendim dedim. Siz, 

bizim arkadaşlarımızdan olmak demek ne demek biliyor musunuz, buyurdular. Bakalım 

Mübârekler ne buyuracaklar diye biz susduk tabii. Hocamız buyurdular ki; Bizim 

arkadaşlarımızdan olmanın iki hususiyeti var, iki vasfı var efendim. Biri, kitâblarımızı 

okur ve yayar. İkincisi, vakfa yardım eder. Ben dedim ki, efendim ikisini de yapıyor. 

Hatta kitâb satışlarına gidebildiği zemânlar bizzat gidiyor. Vakfa da para veriyor, yardım 

ediyor. Hemen telefon edin, çağırın gelsin buyurdular. Ahmed uçdu, Allah rahmet 

eylesin. Geldi, Mübârekler çok iltifât etdiler. Unuttum ama galiba alnından da öpdüler. 

Böyle çok sevdiler o arkadaşımızı. Onun için, ona gıbta ediyorum. Onun içinmıymıntı 

zemânı değil. Âhiretde herkes iki farzın hesâbını mutlaka verecekdir. Farzın birisi, 

öğrendiklerin; ikincisi öğretdiklerin. 

 

Enver abiler, asırlarda ender yetişen çok müstesna bir insandı. Allahü teala rahmeti ile 

merhameti ile muamele eylesin inşallah. 

 

Fî emanillah 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Unutmayın ki, insanların bir midesi aç 

olur, bir de kalbi aç olur. Midesi de aç 

olur kalbi de aç olur. Doyurmak iki 

anlama gelir, iki ma'nâya gelir. Hem 

midesini doyuracaksın hem kalbini 

doyuracaksın. Midesini doyurursan bu 

dünyâda üç-beş gün rahât eder, huzûr 

içinde yaşar. Eğer kalbini doyurursan 

Cennete gider. Çünki kalbler aç, kalbler 

hasta. Kalbin gıdâsı ilim, bunu bütün 

kitâblar yazıyor. Kalbin gıdâsı ilim. Efendim çok sıkılıyorum, üzülüyorum, çatlıyorum, 

patlıyorum; kitâb oku. Çünki büyükler buyurmuşlar ki; Kalbi hasta olan, kalbinde 

sıkıntısı olan ilim ile uğraşsın. İlim ile uğraşmak kalbe ferahlık verir. Dînimizdeki sıra 

şudur: önce îmân etmek, sonra ilm öğrenmek. Neden? Nemâz kılacaksın, ilmin yoksa, 

eğer nemâzın şartlarını bilmiyorsan, abdestin şartlarını bilmiyorsan nasıl nemâz 

kılacaksın? Oruc tutacaksın, nasıl tutacaksın? Vaktini bilmiyorsan, bozanı bozmayanı 

bilmiyorsan orucun olmaz ki. O halde ilm çok kıymetlidir. Hadîs-i şerîfde cenâb-ı 

Peygamber "aleyhissalâtü vesselâm" buyuruyor ki; Rütbetül-ilmi a'ler rüteb. Rütbelerin 

en üstünü, ilim rütbesidir. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

İman; işin temeli, aslı. Bunlar bilgiyle 

aklılla olacak, akılda tutulacak şeyler 

değildir, inanmaktan başka çare yok. 

Şimdi bir iki gündür hep Mirac hadisesini 

okuyoruz. O Mirac olayı, Ya Rabbi... Bu 

dünyada cenab-ı Hakkın emrine muhalif 

olarak icraatda bulunanlar, onların 

halini, hepsini gösterdi Allahü teala. 

Çünkü Mübarekler buyurdular ki; 

Mirac'da dünyanın ilk ânı ve son ânı 

beraber gösterildi. Çünkü, belli bir 

mekandan çıktıktan sonra artık zaman yok. Muhbiri- sadık, yani hayatında 

çocukluğundan itibaren, vefatına kadar, hiçbir zaman hiçbir şekilde yalan söylemeyen, 

doğru sözlü Peygamber "aleyhissalatü vesselam" buyuruyor ki; Gittim, gördüm, geldim. 
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Hani şimdi diyorlar ya, gidip gören var mı? İşte Peygamberimiz "aleyhisselam" 

buyuruyorlar; Ben gittim, Rabbimle görüştüm ve geldim. Bitti... İman budur, yoksa gitti 

mi, nasıl gitti, cesetle mi gitti, sana ne, o kadar kurcalamanın ne âlemi var ki, iman et 

bitsin bu iş. Hayır. Çünkü şeytan, iblis insanları bozmak için çok yollar denemiştir. 

Şeytanın, iblisin müslümanları bozma yolu; daha belki bilhassa peygamberler 

zamanında, onlara çok lüzumsuz sorular sordururlardı peygamberlere. Onların o 

sorduğu lüzumsuz süallerden dolayı Allahü teala o kavmi helak etmiştir. Süal iyidir ama 

soru faydalıysa, lüzumluysa. Yoksa kendini büyük göstemek için, kendinden 

bahsettirmek için, yahut da kendi benliği için ya da karşındakini mahcub hale düşürmek 

için soru sormak bir felakettir. Nitekim önceki kavimler bu yüzden helak olmuşlardır. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Bir gün Cenab-ı Peygamber buyuruyor 

ki "aleyhissalatü vesselam" : "Melekler, 

bir kulun işlediği sevaplarını bir zarf 

içinde Cenab-ı Hakk'a arz ettiler. Allahü 

teâlâ buyurdu ki, bu zarfları atın. Ya 

Rabbi, ibadetleri var, amelleri var, 

dediler. Cenab-ı Hak; alın bunu. Bu 

zarflar bana ait değil, buyurdu. Yine 

Cenab-ı Hak bildirdi o meleklere ki, bu 

kulumun şu sevaplarını yazın. Ya 

Rabbi, o kulun bu ibadetleri yapmadı. Cenab-ı Hak da bildirdi ki, o kalbinden bu 

hizmetleri, bu ibadetleri yapmak niyetini geçirdi. O niyetini ben bilirim. Onda riya yok, 

gösteriş yok. Çünkü, kalbinden geçirdi, bana yeter buyuruyor Cenab-ı Hak. Alın bunun 

sevaplarının hepsini verin. Yaptığı amellerde riyakârlık vardı. Ameller düzgün, ama 

gösteriş vardı. Başkalarından da takdir bekliyordu. Ben, sırf benim için yapılanları kabul 

ederim. Başkasının karıştığı işte ben yokum." Netice "ilahi ente maksud ve rizake 

matlub". Eğer bir şey yapacaksan kendin karar ver. Bunu insanlar için yapacaksan hiç 

Allah'tan bir şey bekleme. Eğer Allah için yapacaksan, sil at kalbinden, gözünden, 

gönlünden, bir başkasının methetmesini veya zem etmesini hiç düşünme Allah için yap, 

bırak git. 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Bugün bir belediye başkanı geldi de ona 

dedim ki: "Lokman Hekim oğluna 

yediyüz sene nasihat vermiş ıslah olsun 

diye, adam olsun diye. Verdiği 

nasihatlardan biri de bu: "Yaptığın 

iyilikleri unut, ihlâsın zedelenmesin. 

Sana yapılan kötülükleri unut, çünkü 

çok sevap kazandın, sabret. Sen 

bahsedersen, konuşursan bütün 

sevaplar gidecek. İki şeyi unutma. 

Allah'ı unutma "celle celalühü" bir de 

ölümü unutma. Çünkü ölüm ani gelir. Nerede, ne zaman, nasıl yakalayacak belli olmaz. 

Çok insanlar yatağında vefat etmiştir sabaha çıkmamıştır. Bir kalp krizi diyorlar, bilmem 

ne diyorlar. Halbuki ecel geldi cihana, baş ağrısı bahane. Onun nefesi bitmiş, rızkı 

bitmiş, her şeyi bitmiş. Cenab-ı Hak da verdiği emaneti geri almış, o kadar. Allah nice 

Ramazan-ı şerif'lere hep beraber kavuşmayı nasip etsin. Hem sıhhatle, hem afiyetle, 

hem de hizmetlerle dolu olarak. İnşallah her senemiz geçen seneye nazaran daha iyi 

ama önümüzdeki sene Allah ömür verirse bir bambaşka Enver abi göreceğiz. Bambaşka 

Ramazan-ı şerif'ler kutlayacağız inşallah. Çünkü kamburları yavaş yavaş artık 

düzeltmeye, daha genç, daha delikanlı olmaya az kaldı diyelim. Dualarınızla, dualarla 

inşallah o mutlu günler, o mutlu neşeler, seneler geliyor. Çünkü "men sabere zafere"… 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Mübarekler buyurdular ki, Allahü teala bu 

güzel itikadı, bu güzel imanı, hele hele bu 

büyüklere olan sevgiyi çöplüğe koymaz, 

çöplük yeri değil orası buyurdular. Onun 

için insanın kalbi pırlantaya layıktır. İmanı 

tamdır. Onun için, o büyükleri tanıtır ve 

sevdirir. Bunun için de ne kadar şükretsek 

azdır. Bu, özel tahsistir. Rastgele kimseye 

nasib olmaz. Allahü teala Hazret-i 

Peygambere "aleyhissalatü vesselam" 

buyurmuş ki; Kendini niye öyle harab ediyorsun, göğsünü paralayacak gibi kendini 

üzüyorsun. Neden bana inanmıyorlar, bir iman etseler, bir inansalar, ateşte 
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yanmayacaklar, niye kendini bu kadar sıkıntıya sokuyorsun. Hidayet benim elimde, o 

hak benim. Kimin iman edip kimin iman etmiyeceğine ben karar veririm. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

İnsanın hayatta olması çok kıymetli. 

Dinimiz diyor ki; dünyada bir nefes, 

ahiretin yüz milyon senesine bedeldir. 

Çünki, burada bir kelime-i tevhid 

söylersin, bir "Allah" dersin, orada 

teraziyi değiştirirsin. Şunu söylemek 

istiyorum; hayat fırsattır, dünya 

hayaldir. Hayal peşinde koşmamak 

lazımdır. Hayal peşinde koşanlar 

hayalperest olur, gerçek olan ahirettir. 

O halde, ne mutlu bize ki, ne bahtiyarız ki, Allahü teala bize kendisini tanıttı, sevdiklerini 

tanıttı, dinimizi öğretti, dinimizi tanıttı. Ya bize nasib etmeseydi. Cenab-ı Peygamberi 

"aleyhissalatü vesselam" görüp de nasibsizler var. Hazret-i Peygamberi gördüler, iman 

etmediler. Ama 1400 sene sonra Allahü teala bize nasib etti. Onun için yüce Allahımıza 

çok hamd ederiz, çok şükrederiz, mübarek Hocamıza dua ederiz. Allahü teala 

hizmetlerimizin devamını nasib etsin. Birlik ve beraberliğimizi korusun. Fitne ve fesattan 

korusun, amin. Fitneden korusun, fitne çok tehlikeli. Adam öldürmekten daha büyük 

günah. Onun için, gezerken, konuşurken, yazarken, çizerken dikkat etmek lazım. 

Hepimiz dikkat edeceğiz. Ben de dikkat edeceğim, siz de dikkat edeceksiniz, ki hiç kimse 

bizim yüzümüzden zarar görmesin. 

 

 

 

 

 

 

Huzurpınarı ailesinin muhterem üyelerinin 

Cum'a gününü tebrik eder, müstecâb 

dualarınızı istirham ederiz efendim. 

 

Allahü tealaya emanet olunuz efendim 

 

ali zeki osmanağaoğlu 

 

Geçmiş zaman olur ki, hayali cihan değer.... 

 

Bâzı hatıralar vardır ki, kalblere nakşeder. 

O hatıraları hatırlamak, Cennet hayatı yaşamak gibidir. 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Birgün Ziyâ Beğ Allah rahmet eylesin, Ziyâ Beğ çok mübârek bir zâtdı, bana dedi ki; 

Bak evlâdım, bir mü'min bir a'mâyı, görmüyor, alsa yolun bir tarafından bir tarafına 

geçirse, kolundan tutsa geçirse onun ecr ve sevâbını ölçemeyiz. O kadar Allah indinde 

makbûldür. Arkadaş, millet a'mâ. Nihâyet bu yolun karşısına geçerken çarpılabilir, 

ölebilir de. Ama eğer gözü açılmazsa, gerçeği görmezse, Allaha îmân etmezse âhırete 

îmân etmezse, müsliman olmazsa, bu a'mâlık ile ölürse cehenneme gidecek. Siz 

düşünün, dünyâ gözü görmeyen bir insana beş-altı adım iyilik ederseniz ne kadar çok 

ecr alacaksınız, veya âhırete giden a'mâyı kurtarırsanız, onun gözünü açarsanız onun 

ecri ve sevâbı ne ile ölçülebilir? İşte, İhlâs bunun için kurulmuştur. Gâyesi de budur. 

Çünki îmânlı insan ile îmânsız insan arasındaki fark, gözü açık insan ile gözü kapalı 

insan gibidir. Allahü teâlâ nasîb etdi, lutf etdi, ihsan etdi Allahü teâlâ gözlerimizi açdı. 

Gerçeği gördük. Ama ya görmiyenler? Onlara su mu dağıtacağız, onlara en büyük iyilik 

olarak elbise mi vereceğiz? Gözlerinin açılması için çalışacağız. O bakımdan mü'minin 

aslî görevi öğrenmek ve öğretmekdir. Bizzat öğretemezse öğretilmesine sebeb olması 

lâzımdır. İşte onun için kitâbevi kurulmuştur. Kitâbevinin gâyesi budur. O halde 

yolumuz eğer kitâbevinden geçmiyorsa, gönlümüz eğer kitâbevinden geçmiyorsa, eğer 

kalbimiz bu kitâbevinin hizmetleri ile çarpmıyorsa Allah muhafaza etsin. Gören insanın 

kör olması çok daha tehlükeli. Görmeyen insanın gözü açılması çok iyi de, gören insan 

görmez hale gelirse o çok felâket olur. O büyük bir mahrumiyetdir, Allah korusun. Onun 

için arkadaşlar ne olur kitâbevini unutmayın. 

 

Bir arkadaşımız, şimdi burada, ta'yîni çıkdı Anadoluya. Giderken, geldi efendim ne 

tavsiye edersiniz, ben gurbete gidiyorum dedi. Dedim Allah yardımcın olsun. Ama sakın 

ola ki kitâbevinden kopma. Gitdiğin yerde varsa gitdiğin yerde, değilse burada mutlaka 

uğra. Bir selâm ver, dua et, dua al. Çünki Mübâreklerin kalbi orası. Hamdolsun, bugün 

arkadaşlarımıza söyledik konuşduk yukarıda, iyi ki Allahü teâlâ böyle bir imkân 

yaratmış, böyle bir fırsat vermiş ki uğrayabileceğimiz veyâ hizmete iştirâk 

edebileceğimiz bir yer nasîb olmuş. O da olmasaydı ne yapardık? Bir zemânlar zekât 

verecek insan bulamıyorlardı. Ya bu hizmetler olmasaydı, biz hangi hizmetlere dâhil 

olacakdık? Ne gibi bid'atlere bulaşacakdık veyâhud da yanlış yerlere yardımda 

bulunacakdık? Çok tehlikeli olur. Çünki bir de onun hesâbı var, bir de onun cezâsı vardı 

Allah korusun. İyiliğe âlet olan iyilik icrâ oldukca ecr alır ama kötülüğe âlet olan kötülük 

yapıldıkça da günâhı yazılır. 

 

Efendim, bu vesîle ile bâri bir Allaha ısmarladık diyelim. Çünki bir ay kadar olmıyacak 

Enver abi burada. Ben zâten gelmiş gelecek herkese haklarımı bin kere helal ediyorum 

ve yüce Allaha yüce Rabbime her zemân dua ediyorum. Ya Rabbi, benim yüzümden 

kimsenin ayağına diken batmasın. Varsa bir hak hukuk hepsi helal olsun. Yeter ki Enver 

abi yüzünden bu başımıza geldi denmesin diye hep haklarımı helal ediyorum. Ama her 

halde sizden de helallik dilemek benim de hakkım değil mi... 

 

Enver abiler, asırlarda ender yetişen çok müstesna bir insandı. Allahü teala rahmeti ile 

merhameti ile muamele eylesin inşallah. 

 

Fî emanillah 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Bu nimet çok büyüktür. Bu nimetin 

kıymeti bilinmezse başka yere gidebilir. 

Çünki, bu bir rahmet bulutudur. 

Rahmet bulutu, rahmete layık ve 

müstehak olanların üstünde durur ve 

yağmur verir, bereket verir. Kıymeti 

bilinmezse yazık olur. Tabii kıymetini 

bilenler var, bilmeyenler var. Bu, bir 

ihlâs meselesidir. Unutmayalım ki, bu 

hizmetlerde nasibi olmayanların sonu 

iyi gelmiyor. Başlarına gelen 

musibetlerin nereden geldiğini dahi anlamıyorlar, yanlış yapıyorlar. Daha ne yapsın 

Mübarekler. Elli sene kalbimde olanların hepsini Tam İlmihal'e akıttım, buyuruyorlar. 

Bu asrın mürşid-i kamili Tam İlmihal'dir, buyuruyorlar. Çünki, mürşid-i kamiller yazdı 

bunları, ben değilim efendim, buyurdular. Ömrümüz olduğu müddetçe bunlardan 

bahsedeceğiz, başka çare yok. Tekirdağ'da, Karadeniz Ereğlisinde şu anda kitaplar 

dağılıyor. Arkadaşlar esnafa gidiyorlar, camiilere gidiyorlar, biz burada rahat rahat 

oturuyoruz. Onlar da oralarda maşallah dinimizi yayıyorlar. Allahü teala onların himmet 

ve bereketi ile inşallah bizi de bu gecenin şefaatine kavuşturur, hepimizi afv ve mağfiret 

eder... 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Essahiru habibullah velev kane fasıkan 

elbahilü adüvvullah velev kane arifen. 

Allah muhafaza etsin. Buyuruyor ki : 

Cömert insan Allahın sevgili kuludur. 

Arada bir yamukluk yapsa da, Allah 

muhafaza etsin. Suçlu olabilir olmayabilir 

yani dümdüz değil. Var mı dümdüz olan, 

çıkar mı dümdüz olan. Ama el bahilü, 

hasis adam, adüvvullah Allahın 

düşmanıdır, isterse ârif olsun yani evliya 

olsun. Zaten olamaz ya hadi oldu kabul et. Dolayısıyla, en birinci cömert; zekatını 

verendir, ikinci cömert; kurbanını kesendir. Onun için bunlar ele geçen çok kıymetli 

fırsatlardır. 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Ne güzel şey ya Rabbi. İnşallah 

ahirette de beraber oluruz. Çünkü 

beraber olmaktan maksat, beraber 

olmak içindir. Bir gün bazı arkadaşlar 

eve ziyarete geldiler. Ben de 

mübareklere arz ettim. Dedim, 

efendim gelenler var. Buyurdular ki; 

görüyorsunuz halimi, yazmakla 

meşgulüm. Vaktim yok ama siz onlara 

selam söyleyin, deyin ki; efendim, 

hocamız buyurdular ki; inşaallah hiç 

ayrılık olmadığı yerde beraber olacağız. Biraz sabretsinler, buyurdular. Biraz 

sabretsinler. Peygamber efendimiz "aleyhissalatü vesselam" buyuruyorlar ki; Nasıl 

yaşarsanız öyle ölürsünüz. İki üç akşam evvel mübarekleri rüyamda gördüm. Bana 

buyurdular ki; Ne kadar kitap satıldı. Dedim ki; efendim, beşyüz bin. Maşaallah. Kimler 

satmış bana evraklarını getir buyurdular. Allah Allah. Ben de arkadaşlara dedim ki; 

herkes listesini getirsin, ilk gelen Mehmed Darende oldu. Ve dedim ki; Darende, ne 

kadar sattın. İkiyüzseksensekiz bin, rakam gözümün önünde. Ya dedim Mehmet yine 

malı götürdün. Yarısından fazlasını gene sen satmışsın. Şimdi neden bunu söyledim. 

Mehmed Darende kitab satarken vefat etti. Hayret ki hâlâ kitab satıyor orada. Ama 

kime satıyor onu ben de bilmiyorum. Kitab satışıyla meşgul. Mübarekler ömürleri 

boyunca hep kitaptan bahsettiler. Rüyada gördükleri zaman kitab işleri nasıl gidiyor 

buyuruyorlar. Geçen gün Fahrettin abiyi de mübareklerle gördüm. Fahrettin abiye 

sordular, kardeşim ne iş yapıyorsunuz, buyurdular. Fahrettin abi dedi ki ; efendim, 

Enver abi kitapları bastırıyor, hazırlıyor, paketliyor, biz de dağıtıyoruz, satıyoruz. Çok 

iyi yapıyorsunuz buyurdular. Mübarek olsun... 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Bizlerin vakti diğerlerinin vaktine 

benzemez. Allahü teala bu mübarek 

nimeti, bu mübarek çalışmayı hepimize 

nasip etti. Onun için de ayrıca teşekkür 

ederiz Rabbimize. Buna sebep olanlara 

teşekkür ederiz. Allah rast getirdi, yoksa 

bir başkalarına nasip ederdi. Bu çok 

seçilmiş bir hizmet çünkü. Bu seçilmiş bir 

yol, çok seçilmiş arkadaşlar, çok seçilmiş 

mübarek bir zat. Mübareklere talebe 

olmak çok büyük bir şeref. Bunun için Hazret-i Ömer "radıyallahü anh" böyle buyurmuş; 

"Kavuştuğumuz nimetin dışında başka bir nimet arayanlar, başka bir şeref arayanlar 

şerefsizdir" buyuruyor. Şimdi Mübarekler Ehl-i sünnet vel cemaat itikadıyla bizi zirveye 

çıkarmış. Çok zor!!! Zaten yetmişüç fırkaya bölünecek, bunun yetmişikisi kötü, bir 

tanesi doğru. O da Ehl-i sünnet itikadı. Allahü teala bunu bize nasip etti. O vermeseydi 

biz bunu nerede bulacaktık. O bize öğretmeseydi, o bize göstermeseydi nereden 

bilecektik? Bu gözlerle mi görecektik, Allah korusun. Hizmet eden bütün 

arkadaşlarımıza çok candan teşekkür ve dua ediyoruz. Hizmetlerin devamını istiyoruz. 

Hizmetlerin devamının tek şartı; birbirimize karşı olan sevgi ve muhabbettir. Büyükleri 

sevmektir. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Mübarekler buyurdular ki; Münafıklar, 

birbirlerinin arkasından laf ederler, gıybet 

ederler. Müslümanlar birbirlerinin 

arkasından dua ederler. Hep dua edelim. 

Geçenlerde bizim hanım dedi ki; Bazı 

arkadaşlar çok seviliyor, bazıları da pek 

sevilmiyor. Hikmeti nedir acaba? dedi. 

Allah Allah dedim. Bunun sebebi şu: 

Enver abi arkadaşlara diyor ki; 

arkadaşları sevmek az kelime. Aşk derecesinde muhabbet besleyeceksin. Neden? 

Mübareklerin kırıntısı var, sevgisi var. Bizim için en aziz varlık O'dur. Dolayısıyla 

arkadaşların sevilmesinin ya da sevilmemesinin asıl sebebi; bizlerin arkadaşlara karşı 

olan tavrıdır. Herkes iki şeyi sever. Ya kendisini ya din kardeşini. Kendisini seviyorsa 
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niye onu millet sevsin. Bir gün Mübarekler sordular; "Ya kardeşim, siz nasıl 

çalışıyorsunuz, nasıl uğraşıyorsunuz, buyurdular. Dedik ki; Efendim, arkadaşlara görev 

veriyoruz ve diyoruz ki; bu kardeşimiz bizden daha kabiliyetli, daha ihlâslı diye dua 

ediyoruz onlara. Sahiplenmiyorum dedim. O kadar hoşlarına gitti ki, "Eğer siz kendiniz 

bu şekilde sahiplenmezseniz herkes size sahip çıkar." buyurdular. Ama benim dediğim, 

benim için dediğiniz zaman herkes lakayıt olur. Bu iş bir beden, bir vücut gibidir. Sen 

her şeyi sahiplenmek istersen şüphesiz ki hiçbir şeye yaramazsın. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Allah sevgisine kavuşmak pat diye 

gökten iner gibi olmaz. Bunun da bir 

sırası var. Bunun da bir silsilesi var. 

Bunun da bir basamakları var. O 

basamakların birincisi de, belki de en 

önemlisi, böyle Müslümanların birbirini 

sevmesidir. Buna Hubb-u fillah buğd-u 

fillah derler. Dolayısıyla bir din 

kardeşinin kalbini kıran, bir din 

kardeşinin hakkında, aleyhinde konuşan, 

bir din kardeşinin gıybetini, 

dedikodusunu yapan hiç uğraşmasın ki ben Allah'ın sevgilisi olurum diye. Hiç 

uğraşmasın. Yok böyle bir şey. Çünkü mübarek Hocamız buyurdular ki; Bunun ilk 

basamağı, Hubb-u fillah buğd-u fillah'tır. O da Allah için din kardeşine muhabbet 

beslemek. Allah düşmanlarına da Allah için muhabbet beslememektir. Ondan sonra din 

kardeşine âşık olacaksın, o din kardeşine olan aşkından sen hocana âşık olacaksın. 

Hocanın hocalarına muhabbetin artacak. Onun dediği yolda yürüyeceksin. Sonra Cenab-

ı Peygambere âşık olacaksın. Sonra Allahü tealaya kavuşasın. Öyle birdenbire olmaz. 

Onun için saflarımızı sıkıştıralım, sıklaştıralım. Birbirimize karşı olan haklarımıza riayet 

edelim. Sevgi ve muhabbetde aşırı derecede ileriye gidelim, hiç önemli değil. Çünkü, 

bu sevgi rahmete vesiledir, bu rahmet inşallah hepimizin kurtulmasına sebeptir. 
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Huzurpınarı ailesinin muhterem 

üyelerinin Cum'a gününü tebrik eder, 

müstecâb dualarınızı istirham ederiz 

efendim. 

 

Allahü tealaya emanet olunuz efendim 

 

ali zeki osmanağaoğlu 

 

Geçmiş zaman olur ki, hayali cihan 

değer.... 

 

Bâzı hatıralar vardır ki, kalblere nakşeder. O hatıraları hatırlamak, Cennet hayatı 

yaşamak gibidir. 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Men amile bi re'yihi nedime, kendi aklına göre hareket eden pişman olur, oldu. İmam 

Yûsüf hazretleri öyle buyurmuş. Men amile bi re'yihi nedime, kendi aklına göre kim ne 

iş yaparsa yapsın pişman olacakdır. Bu sabâh, Hak Sözün Vesîkaları kitabında, orada 

üç veya dördüncü risâlede, Tezkiye-i Ehl-i beytde bir vak'a var. O vak'a da şu: 

Peygamberimiz "aleyhissalâtü vesselâm" müellefe-i kulüb denilen, İslâma girsin, 

müsliman olsun niyyetiyle, müellefe-i kulüb denir bunlara ba'zı ikrâmlarda ihsânlarda 

bulunmuş. Mal verir, para verir, birşeyler verirdi ki müslimânlığı sevsinler diye. Hazret-

i Ebû Bekr-i Sıddık "radıyallahü anh" halîfe olunca, birgün hazret-i Ömere "radıyallahü 

anh" müşriklerden birisi geldi, bir kağıt uzatdı. Dedi ki, ya Ömer bunu imzâlar mısın? 

Bakdı, bu ne, dedi. Ebû Bekr-i Sıddık "radıyallahü anh" bu kişiye bir parça toprak 

vermişdi, kalbi yumuşak olsun, müslüman olsun diye. İmzâ etmiş. Fekat adam kendi 

kendine diyor ki, nasılsa Ebû Bekr-i Sıddîkdan sonra halîfe Ömerdir, onun zemanında 

bu kâğıd i'tibârını kayb etmesin bir de ona imzâlatayım. Geliyor, evrâkı getiriyor. 

Hazret-i Ömer bakıyor. Gel beraber gidelim diyor. Doğru Ebû Bekr-i Sıddîka "radıyallahü 

anh" gidiyorlar. Buyuruyor ki, sen mi verdin bunu? Evet ben verdim. Nasıl verdin? 

Cenâb-ı Peygamber verdiği için verdim. O veriyordu, ben de verdim, diyor. Hazret-i 

Ömer, ama o zeman müslimânlar za'îf idi, biz o zeman çok sıkıntıda idik. Şimdi o halde 

değiliz ama madem verdin, vermişsin doğru. Ama kendi başına veremezsin. En azından 

üç-dört tane eshâb-ı kirâmı çağır istişare et. Ben bu kişiye şu yeri vermek istiyorum; 

nasıl, vereyim mi vermeyeyim mi? Danış, ondan sonra ver. Ve danışacağın kişiler 

şunlardır. Sayıyor, Osman, Ali, Ebâ Ubeyde bin Cerrâh, Sâd bin Ebi Vakkâs "radıyallahü 

anhüm ecma'în". Bunlarla istişare etmeden sakın beyt-ül-mâl'den bir kuruş harcama, 

diyor. Hazret-i Ebu Bekir; Ömer, ben sana demedim mi bu işe sen lâyıksın diye, ben 

gidiyorum, gel otur buraya, diyor. Hazret-i Ömer, milletin seçdiğini kimse oradan 

alamaz. Sen otur yerinde ve bu dediğimi yap, buyuruyor. 
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Enver abiler, asırlarda ender yetişen çok müstesna bir insandı. Allahü teala rahmeti ile 

merhameti ile muamele eylesin inşallah. 

 

Fî emanillah 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Allah var, nesine güveniyor. Yok şunu 

alacağım yok bunu alacağım. Dedim, 

Allah'tan korkun. ömrün yetecek mi 

onları almaya. Kalbin durduğu zaman 

kim kurtaracak seni bu fırtınadan yahut 

da bacağın kırıldığı zaman. Onun için 

lütfen, bizi O yarattı, her an varlıkta 

durduran O, emaneti bizden alacak olan 

O. Başkasının kefaletiyle hayatımı 

garantiliyorum diyorsan, garantile 

bakalım? 

 

Mahşer var. Kabir azabı var, Allah korusun! Ellibin sene! Yer beton, yerde ağaç yok, 

gölge yok. Güneş bir mızrak boyu inmiş, ellibin ahiret senesi. Cenab-ı Hak buyurdu; 

"Siz acele ettiniz ben etmedim, bekledim sizin kurtulmanız için. Şimdi ben beklerim, siz 

bekleyin bakalım." 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Mevlana Halid-i Bağdadi "kuddise sirruh" 

hazretleri, buyuruyor ki; Bu yolun 

büyüklerini tanıyan, onların yolunda 

giden, izinde gidenler için mahşer, iki 

rekat namaz kılacak kadar, arşın altında. 

Tebrik ederim, mübarek olsun. İşte 

mübarek Hocamızı tanımak nelere nelere 

sebep olacak, daha durun bakalım... 

Mahşerde iki rekat namaz kılacak kadar 

ama nerede? Arşın altında. Suların 

başında. Mizan var, elbette var ama Cenab-ı Peygamber orada. Şöyle sordular; "Ya 

Resulallah, siz ahirette nerede bulunursunuz? Kim sıkıntıdaysa onun yanında olan 
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benim, buyurdular. Mesela; Teraziyse terazi, neresiyse, ben ümmetimi bırakmam" 

diyor. Sırat köprüsü var, arkadaşlarımız inşaallah yıldırım gibi geçecekler. Çünkü, bir 

arkadaş anlattı; geçen gün rüyamda İmam-ı Rabbani Hazretlerini gördüm. Böyle 25-30 

santimetre genişliğinde bir nehir. Bir iki karış kadar derin, yani nehir denmez küçük bir 

arık. Mübarek buyurmuş ki; sizin bütün çekeceğin zahmet buradan atlamaktır. Hadi 

atlayın doğru Cennete. Allah de... 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Birgün Mûsa aleyhisselam dağa 

çıkmış. Bakmış ki dağın tepesinde 

şeytan oturuyor. İblis. Senin burada 

ne işin var, buyurmuş. Şeytan, 

dinleniyorum demiş. Şeytan, gel 

sohbet edelim, demiş. Musa 

aleyhisselam, olur, oturup 

konuşalım, buyurmuş. Musa 

aleyhisselam İblise sormuş. 

Dünyada en çok kimi, kimleri 

seviyorsun? Şeytan; Dünyada iki dostum var, iki cins insan var, bu bana yeter. Onlar 

benim aziz dostlarım, onlara elimden gelen yardımı yaparım. Bunlardan biri hasisler, 

yani cimriler, diğeri cahiller. Hasisler, mal vermez, Allahü tealaya yaptığı dualar kabul 

olmaz. Cahiller, dini bozar. O da yeter, bana iş kalmaz, demiş. Musa aleyhisselam, peki, 

düşman oldukların, hiç sevmediklerin kim, buyurmuş. Şeytan; biri cömertler, biri de 

âlimler. Çünkü cömertlerin ve âlimlerin yaptığı duayı Allah kabul ediyor, benim de canım 

sıkılıyor, demiş. 

 

Efendim, ilim çok kıymetlidir, kitapta yazdığı gibi, ama mal ile desteklenirse. Eğer 

desteklenmezse bu ilim rafta kalsa, hiç faydası yok. Mübarekler "Allah rahmet eylesin" 

buyurdular ki; Bir âlim kitap yazsa, bu kitap bastırılmadıkça, millet bundan istifade 

etmedikçe, bu mürekkep, şehidlerin kanıyla tartılmaz, buyurdular. Ne zaman tartılır? 

Milletin istifade ettiği zaman. 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Verdiğin mal senindir, aldığın değil. Onun 

için Allah yolunda Allah için fakir fukaraya 

yardım, ne yaparsan yap, Allahü tealayı 

hatırlayarak, Onun rızasını düşünerek aç 

elini aç. Bir hoca varmış, çok cömertlikten 

bahsedermiş ama nasıl... Bütün 

vaazlarında, cömertlik şöyle faziletlidir, 

cömertlik şöyle kıymetlidir... Fakat 

kendisi zırnık vermezmiş, hiç... Nihayet 

İbrahim Edhem "rahmetullahi aleyh" 

hazretlerine gelmiş. Efendim, ben hacca gidiyorum. Dua buyurun. Allah selamet versin. 

Bana bir nasihat verseniz yeter demiş. Olur, buyurmuş. İbrahim Edhem hazretleri; birini 

aç, birini kapat demiş. Hocam anlayamadım deyince; şu ağzını kapat, kesenin ağzını 

aç, buyurmuş. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Eshab-ı kiram cihada giderken, kan, can, 

mal feda ederken herhangi bir pazarlıkta 

bulunmadılar. Böyle bir şey, kesinlikle 

akıllarına bile gelmedi. Mübarekler 

buyurdular ki; Hizmet varsa orada 

fedakârlık vardır. Eğer fedakârlık yoksa 

onun sevgisine, onun hizmetine 

inanmayın. Çünki din, fedakârlıktır. Her 

şeyi ile fedakârlık yapacaktır. Hem 

malıyla, hem canıyla, her şeyi ile fedakâr 

olur. Fedakâr insanlar icraatı ile belli olur. Kimin dinimize ne kadar faydalı olduğu hemen 

anlaşılır. Dikkat ediniz, dinimize daima çok yardımcı olanlar elde olmadan çok sevilirler. 

Eğer bu hizmetlere iştirak etmiyorsa, elde olmadan ona karşı bir soğukluk teşekkül 

eder". Bu, elimizde değildir. Çünki, kuruluş böyle, bu teşekkül eden sevgi veya 

soğukluk, kuruluş gayemizin bir tezahürüdür. Mübarekler bu işi kurarken böyle 

kurdular. 

 

Mübarekler; Ömrüm bu kitapları okumakla geçti. Hâlâ okuyorum, hâlâ okumak 

istiyorum, buyurdular. Nitekim, hastaneye gittiğim zamanlar bakıyordum; mübarekler 
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Hüseyin Yener abiyi karşısına oturtmuş, yedi saat aralıksız kitap okutuyorlar ve 

dinliyorlar. Yedi saat az bir zaman değildir. Bir saat okuyabiliyorsan, öp başına koy 

veyahut da dinleyebiliyorsan. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Hazret-i Ali "kerremallahü vecheh" 

buyurmuş ki; ne büyük müjde ya Rabbi! 

Eğer Allahü teala bu müslümanları, bu 

ümmet-i Muhammedi afv etmek 

dilemeseydi, bunların hepsini afv etmeye 

karar vermeseydi Ramezan ayını 

vermezdi. Bu öyle bir ay ki, bu ümmete 

mahsus, afv ve mağfiretin dopdolu 

olduğu bir ay. Bu ay, geçmiş bütün 

senenin nesi varsa hepsini silip 

süpürüyor. Hepsini afv ettiriyor, şefaat... 

Onun için bu ayın kıymetini iyi anlamak lazım. Bu, bize, ümmet-i Muhammede mahsus 

bir ay. Bir günü bine bedel. Hem de Kadir gecesi var bu ay içinde. Hazret-i Ali 

"radıyallahü anh" buyuruyor ki; Her hastalığa en güzel şifa, hem kalıba, hem kalbe en 

iyi şifa, Kur'ân- kerimdir. Mübarekler buyurdular ki; Allahü tealadan sonra en yüksek 

makam; Kur'ân-ı kerimdir. Namaz çok kıymetli; içinde Kur'ân-ı kerim okunduğu için. 

Kur'ân-ı kerim üstünde, Peygamberler dahil, Onun üstünde hiçbirşey yok, öyle bir kitab. 

Özeti bu. Mübareklerin not defterinde gördüm. Efendi hazretleri buyuruyorlar ki; Öyle 

bir Kur'ân-ı kerim ki, her bir harfinde yüzbin derde yüzbin şifa var. Bir elif yaz, koy 

suyun içine iç. Öyle bir şifa. Tabii herkesin inancı, görebildiği kadar yeri görebilir. İmam-

ı Gazali hazretleri buyurdular ki; herkesin gücü, taşı ne kadar ileriye fırlatabilirse. 

Herkesin himmeti, herkesin ihlâsı, taşı fırlattığı yer kadardır. Herkesinki aynı olmaz. 

Bazıları daha ileriye atar, bazıları daha beriye atar. İşte, onun ölçüsünün ne kadar 

olduğu ahirette çıkacak. Ama şunu biliyoruz ki, Mübareklerin bileği ne kadar güçlü ki, 

attıkları taş Amerika'ya, Afrika'ya, dünyanın her tarafına gidiyor. Bu da Onların 

ihlâslarının ne kadar çok olduğunu gösteriyor. 
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Huzurpınarı ailesinin muhterem üyelerinin 

Cum'a gününü tebrik eder, müstecâb dualarınızı 

istirham ederiz efendim. 

 

Allahü tealaya emanet olunuz efendim 

 

ali zeki osmanağaoğlu 

 

Geçmiş zaman olur ki, hayali cihan değer.... 

 

Bâzı hatıralar vardır ki, kalblere nakşeder. O 

hatıraları hatırlamak, Cennet hayatı yaşamak 

gibidir. 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Üzüntü, sıkıntı, dert, elem, keder için İmâm-ı Rabbânî hazretleri buyuruyorlar ki; Bunlar 

kemend-i mahbûbu ilâhîdir. Bu, Allahü teâlânın kullarının boynuna atdığı bir kemenddir, 

seni başkasına vermem demekdir. İnsan hep başkasına bakmak ister. Başka şeyler 

yapmak ister. Cenâb-ı Hak diyor ki; Yok, sen benimsin vermem başka yere. Onlar da 

inler. Cenâb-ı Hakkın da bu hoşuna gider. Mübârek Hocamız "Allah rahmet eylesin" 

Miftâh-ul necât diye bir kitâb basdı, arabca tabii, oradan bize bazı yerleri terceme 

etdiler. O, terceme etdikleri yerde şöyle bir ifâde geçiyor; Allahü teâlâ sabâhleyin 

meleklere diyor ki, şu şu kullarımı, şu cins kullarımı ben sevmiyorum. Onlar benim 

mübârek ismimi ağızlarına hiç almasınlar. Melekler de diyorlar ki; Ya Rabbi, peki biz 

bunlara ne yapalım ki seni anmasınlar? Allahü teâlâ buyuruyor ki; Onlara çok para verin, 

onlara çok sıhhat verin, onlara çok neş'e verin, ne verirseniz verin. Onlar dünyâya 

dalsınlar, beni hâtırlarına bile getirmesinler. O insanlar azıp kudururlar, akıllarına Allah 

kelâmı gelmez. Hatta söylemekden de çekinirler, gerici derler diye, kim bilir… Cenâb-ı 

Hak buyurur ki; Ben şu kullarımı çok seviyorum. Ya Rabbi, ne yapalım? Onlara dert 

verin, elem verin, keder verin, üzüntü verin, sıkıntı verin, hastalık verin onlar her derde 

düşdükce Allah der, benden yardım ister. Kullarıma yalvarır, bana dua edin der. Onların 

bu inlemesi benim hoşuma gider. Ve onlar benim has ve sevdiğim kullarımdır. Meselâ 

bugün Bağluma gitdik ziyârete, Allah kabul etsin, hepinize dua etdik. Orada Efendi 

hazretlerinin, kendilerinin yazdığı bir hayât hikâyeleri var. O hayât hikâyelerinde 

buyuruyorlar ki, Allah rahmet eylesin, şefâ'atlerine nâil eylesin; Ermeni zulmünü 

anlatıyorlar. Tarih böyle bir zulm görmemişdir, neler çekmişler. Şimdi başka dürlü 

anlatmağa uğraşıyorlar, yalan, gerçek o değil. Eshâb-ı kirâm "aleyhimürrıdvân" neler 

çekmiş, ne üzüntüler, ne hastalıklar. Niçin? Gerek Efendi hazretleri gerekse o zatlar, 

cenâb-ı Peygamber "aleyhissalâtü vesselâm", niçin? Biz müslüman olalım diye. Eğer o 

kahr, o keder, o üzüntü, o gayret, o himmet, o zahmet olmasaydı biz birer rum çocuğu 

veyâhud da ermeni çocuğu veyâhud da bulgar çocuğu olurduk. Bu hak ödenir mi? Yani 

düşünün ki bir binada ateş var, bir bina yanıyor. İçinde insanlar da feryâd ediyor, Allah 
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rızâsı için kurtaran yok mu diye bağırıyor, biz de burada kahve içiyoruz veyâhud da tatlı 

yiyoruz; olmaz böyle şey. Ve hiç kimse diyemez ki yâhû arkadaş sen yanıyorsun ama 

sen müsliman mısın, hıristiyan mısın, dinli misin, dinsiz misin; akla gelmez. Vicdânı 

olan, elindeki bütün imkânı ile o ateşi söndürmeğe veyâhud da oradan bir kişiyi 

kurtarmağa bakar. İşte islâmiyyet budur. Hiçbir ayırım gözetmeksizin, hiçbir fark 

düşünmeksizin elinden gelen bütün yardımı Allahın kullarına harcamakdır. 

 

Enver abiler, asırlarda ender yetişen çok müstesna bir insandı. Allahü teala rahmeti ile 

merhameti ile muamele eylesin inşallah. 

 

Fî emanillah 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Abdülhakim Arvasi "kuddise sirruh" 

hazretlerinin Namaz risalesi var. Orada 

buyuruyor ki; Bir mümin yüz bin hac 

yapsa, yüz bin altın sadaka dağıtsa, yüz 

bin hatim indirse, üzerinden bir vakit 

namaz geçse, hepsi hiçbir işe yaramaz. 

Çünkü dinin direği namaz. Bugün 

okudum o kitapta. İşte bizim bir hadis-i 

şeriften bahsediyor. Gerçi bizim Seadet-i 

Ebediyye'de de var. Bir gün Mübareklere 

dedim ki; Efendim, bazı yerlerde fakirler var, çok sıkıntı içindeler. Ne bakanları, ne 

gidenleri, ne de gelenleri var. Çok garip insanlar. Mübarekler; kardeşim, gidin araştırın. 

İçlerinde bir tane namaz kılan var mı, buyurdular. Veya gençliğinde kılmış mı? Namaz 

büyük bir izzettir. Onu kılanları Allahü teala aziz eder. Aziz insanlar bu şekle düşmez, 

buyurdular. 

 

İşte bugün okuduğum kitapta Cenab-ı peygamber "sallallahü aleyhi ve sellem" 

buyuruyor ki; İnsan, hayatında eğer namaz kılmıyor idi ise üç belaya müptela olur. 

Birincisi; zillet ile ölür, zillette ölür. İtibarlı ölmez. Ya yalnız ölür. Ya yol ortasında ölür. 

Ya da bakım evine düşer. Çünkü o namaz çok azizdir. Dolayısı ile onu kılmak nasip ettiği 

kulları zillette ölmez, aç ölmez. Bir de diyor ki; ölürken çektiği acılardan bir tanesi, Allah 

korusun, ne kadar ekmek yese doymaz, aç ölür. Üçüncüsü, dereleri, deryaları içse, 

namaz kılmadığı için susuz ölür. La ilahe illallah Muhammedün Resulullah. O bakımdan, 

mümin evvela kendine şunu soracak. Ben niye geldim ? Beni kim gönderdi? Ben 

yiyiyorum, içiyorum. Kimin rızkını yiyiyorum? Kim beni besliyor? Damarlarımı kim 

çalıştırıyor? Sinirlerimi kim çalıştırıyor? 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Bugün mübareklerin kabrini ziyarete 

gittim elhamdülillah. Aynı hayatta olduğu 

gibi. Çünkü ben ne zaman gitsem bir tek 

benden haber aldıkları için, kimse ile de 

görüşmedikleri için bütün günlük 

hadiseleri gerek içerde gerekse dışarda ne 

olmuşsa hepsini tek tek anlatıyordum. 

Hatta bir gün buyurdular ki; Ya efendim, 

vallahi başım ağrıyordu çok ama çok 

başım ağrıyordu. Fakat sizi böyle dinledikten sonra hiç başımın ağrısı kalmadı, 

buyurdular. 

 

Bugün gene her şeyi anlattım. Hastaneden tutun Holdinge kadar. İnşaattan tutun 

Mücahit'in işlerine kadar hepsini anlattım. Ne varsa söyledim. Evet, çünkü ölü biziz. 

Onlar ölü değil ki. Onlar hayatta, diri. Çünkü zaten ruh kınından çıkan bir kılıç gibi. Kılıç 

değişmiyor ki. Hatta kınından çıktığı için daha da tesirli oluyor. Kınında iken gene biraz 

dünya işleri ile meşgul oluyorlardı. Ama dünya da çıktıktan sonra. Hem de isimlerinin 

anıldığı yerde kendileri de hazır oldukları için. Tabii inanmak ve sevmek şart. Sevgi ve 

inanç olduktan sonra insan her nimete kavuşur. Sevgisizlik ve inançsızlıktan Allah 

muhafaza etsin. Daha kötüsü ne olabilir acaba diye düşünüyorum. Mümkün değil. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Efendi hazretleri Namaz risalesinde 

buyuruyor ki; herkes, bütün 

peygamberler hatta müminlerin çoğu da 

Allahü tealaya âşıktır. Fakat Allahü teala 

da cenab-ı peygambere "sallallahü aleyhi 

ve sellem" âşıktır. O'na Habibim diyor, 

sevgilim diyor. Hiçbir zaman Onun ismiyle 

söylemiyor. Ya Resûlüm Ya Habibim, 

buyuruyor. Dolaysısıyle, böyle bir 

peygamberin ümmeti olmak çok büyük 

nimet. Şimdi Ramazan-ı şerifteyiz. 

Konuşacak halimiz bile yok. Dinleyecek haliniz de yok ben de biliyorum. Çünkü kolay 

değil, bütün gün oruçluyuz. Her şeye oruçlu ama. İnsan her şeye oruçlu. 
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Tek vücut, tek kalp ve tek hedef olalım, bölünmeyelim diyor Enver abi. Dolayısı ile 

muhabbet ince bir yoldur. Öyle gözü kapalı gidilecek bir yer değildir. O muhabbetin 

sonu Cennettir. Dua edin diyor Enver abi. Hepinize başarılar diliyorum ve hepinizi yüce 

Allaha emanet ediyorum. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Arkadaş, evvelâ sen şunu düşün, Rabbim 

beni niçin yaratdı? Sen bunu kendine 

sormadıktan sonra öbür tarafta nasıl 

cevâb vereceksin? Çünki Allahü teâlâ 

Kur'ân-ı Kerîmde meâlen buyuruyor ki; 

Hiçbir şeyi abes olarak yaratmadım. Yani 

hiçbirşeyi lüzûmsuz yaratmadım. 

Yaratdığım herşeyin bir faydası vardır, bir 

sebebi vardır. Sen de kendine sor, acaba 

Rabbim beni niye yaratdı diye. Bitdi. 

Zâten bu süâlin cevâbını verdikden sonra herşey hallolur. Allahü teâlâ bizi kendisini 

tanımamız için; buna ma'rifet diyorlar, ya'ni ârif olmak için, ya'ni Rabbimizi tanımak için 

yaratıldık. Çünki Allahü teâlâ bütün mahlûklar içerisinde bu şerefi yalnız insana 

vermişdir. Meselâ, arş çok kıymetli, çok berrak, çok saf, çok büyük, herşey mükemmel. 

Ama irâde yok, ya'ni tanıma özelliği yok. Bunu ancak Allahü teâlâ insanlara vermişdir. 

Ve arş Cennetin tavanı olduğu halde, kalbin genişliği yanında, yani kalbin içerisinde 

küçük birşey kalıyor, arş olduğu halde. Arşullah diyorlar zâten kalbe. Onun için, yere 

göğe sığmam mü'min kulumun kalbine sığarım, buyuruluyor. Bu çok önemli. Dolayısıyla 

o kalb ki Allahü teâlâyı tanıyor, Allahü teâlâya îmân etmiş, bu, Kâ'be'den daha kıymetli. 

Onu sevmek, ona hurmet etmek, ona saygı duymak ne kadar mükâfatsa, ne kadar 

sevâbsa, onu kırmak, onu üzmek de o kadar felâkettir. Hepimiz biliyoruz ki, kalb kırmak 

yetmiş kere Kâ'be'yi yıkmakdan daha büyük günâh. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Hocamız; Vâris mûrisîni bırakmaz, 

buyurdular. Peygamberimiz 

"aleyhissalâtü vesselâm" hepimize 

inşâallah şefâ'at edecek. Çok iyi. 

Hocamız bir gün, Işık kitâbevine 

geldiler. Dahası var, karlı, fırtınalı kış 
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gününde sabâhleyin kahvaltı yaptık. Efendim, giyinin kitâbevine gideceğiz, buyurdular. 

Günlerden pazar, ortalık kar, bembeyaz, hayırdır inşâallah dedim. Hizmetlere kim 

geliyor ona bakacağım, mücâhid abileri göreceğim buyurdular. Peki efendim. Kalbim 

küt küt atıyor, ya kapalıysa? Kitâbevine gitdik, kapı açık elhamdülillah. İçerde bir 

arkadaşımız temizlik yapıyor. Bir tanesi de yarın için paketleri tanzîm ediyor. Geldiler, 

bir gördüler, ama ne sevindiler. Aferin, birisi gelip de kapıdan dönmesin efendim. Ve 

epeyi bir müddet kaldılar. Bu dükkân her zemân açık kalacak, buyurdular. Netice, 

onların rızâsı üç yerde. Birincisi, kitâbları okumak; ikincisi onları dağıtmak ve okutmak; 

üçüncüsü de kitâbevine uğramak. Onların kalbi orada. Mübârekler buyurdular ki; Benim 

ile çok görüşmek isteyenler var. Onlara söyleyin kardeşim, beni arayan kitâblarımın 

satırları arasında bulsun. Bir gün kitâbevine geldiler. Buyurdular ki; Birgün Efendi 

hazretlerinin yanına gitdim. Baktım çok üzgün, çok çok üzüntülü. Mübârek buyurmuş 

ki; Beni dinleyen kazanır. Ama dinleyen yok. Ben perişân oldum, eyvâh biz de o 

sınıftanız diye. Sonra bana döndüler, sen laf dinlersin, buyurdular. Kardeşim, eğer bu 

kitâblar yazılmışsa, evvela ben kurtulmuşsam, eğer siz kurtulduysanız, eğer bu kitâblar 

dağılıyorsa eğer bu arkadaşlarımız varsa, hep Efendi hazretlerinin; sen laf dinlersin 

buyurmalarının netîcesidir. Ya laf dinlemiyenlerden olsaydım? 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Hocamız buyurdular ki; tıbbiyenin birincisi 

idim, ikinci sınıftayım. Birgün Efendi 

hazretleri bana baktılar, baktılar, baktılar, 

ne gördülerse, eczâcıya geç buyurdular. 

Annem bir tarafdan kendini yere atıyor, kız 

kardeşlerim bayılıyor, annem diyor ki, 

hakkım harâm olsun, sütüm harâm olsun. 

Allah Allah, daha yeni gitmişim Efendi 

hazretlerine, benim hâlim ne olacak ya 

Rabbi? Gittim, Süleymaniye câmi'isine 

giden yolun başına oturdum. Ya Rabbi, bir camiye giderken bir müslüman geçsin, 

gideyim onunla istişare edeyim. Bilmiyorum çünki. Derken birisi geldi. Selâm verdim. 

Efendim, birşey sorabilir miyim dedim. Buyurun, sorun, dedi. Benim bir hocam var, 

uzun da söyliyemiyorum, çünki seven var sevmiyen var Efendi hazretlerini o zemân. 

Evet dedi, kim? Efendim işte, Abdülhakîm efendi diyorlar. Yavaş, demiş. Bu zât seyyid 

Abdülhakîm Arvâsî mi? Evet efendim, o. Evet ne olmuş? O bana dedi ki, sen eczâcı ol. 

Eve geldim anneme söyledim annem herşeysini harâm etti. Kız kardeşlerim kendini 

yere attı, hatta biz doktor isteriz diye bayıldılar. Bu mübârek zât böyle söylüyor, annem, 

kardeşlerim böyle söylüyor. Ben ne yapayım efendim? El-cevâb; bin tane annen bir 

tarafa, bu mübârek zâtın sözü bir tarafa. Hem sen kurtulacaksın, hem annen de 

kurtulacak, kardeşlerin kurtulacak. Sen peki de. Efendim, işte o peki hepimizi kurtardı. 
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Huzurpınarı ailesinin muhterem üyelerinin 

Cum'a gününü tebrik eder, müstecâb 

dualarınızı istirham ederiz efendim. 

 

Allahü tealaya emanet olunuz efendim 

 

ali zeki osmanağaoğlu 

 

Geçmiş zaman olur ki, hayali cihan 

değer.... 

 

Bâzı hatıralar vardır ki, kalblere nakşeder. 

O hatıraları hatırlamak, Cennet hayatı yaşamak gibidir. 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Mübarekler buyurdular ki; Allahü teâlâ'nın farzlardan sonra kullarına en çok sevap 

verdiği amel, onlara iyilik etmektir. İyilik etmenin azı var, ortası var, çoğu var efendim. 

Mümin, akıllı olmalıdır. Az zamanda en çoğuna talip olmalıdır. Çünkü vaktimiz çok az. 

Ömrümüz çok az. Dünyaya nazaran olsun, hele ahirete nazaran sıfır. Orası sonsuz 

çünkü. Peki bu az ömürde, Allahü teâlâ'nın razı olduğu, en çok beğendiği, en çok sevap 

verdiği amel hangisi? Kullarına iyilik etmek. O ne? Birincisi, onu ateşde yanmaktan 

kurtarmak. Hazret-i Peygamber "aleyhissalatü vesselam" dünyaya teşrif ettiği zaman 

kimseye, portakal nasıl yetiştirilir, ticaret nasıl yapılır, bunları hiç diline bile almadı. 

Yalnız O ömrü boyunca, bunu yaparsanız yanarsınız, bunu yaparsanız kazanırsınız, 

böyle yaparsanız Rabbimin rızasına erersiniz ama nefsiniz için çalışırsanız, servet ve 

şöhret için ömrünüzü feda ederseniz öbür tarafta çok ama çok pişman olursunuz, 

yapmayın, etmeyin diye, ömrü böyle geçti. Peki Hazret-i Peygamber şimdi gelse ne 

yapardı? Hocamızın açtığı çığırın aynısını yapardı. Çünkü mühim olan, kısa zamanda 

çok yere ulaşmak. Bugün her ay dünyaya altıbin-yedibin kitap gidiyor, yabancı dilde. 

Bunu ne Sultan Hamid'in tayyareleri, ne gemileri yaptı. Bu asır, iletişim teknolojisi. 

Geçenlerde Mübareklerin sitesine dökümanları göndermişler. Kasım ayından itibaren 

görünüyor, daha 5-6 ay evvel. 375.000 Tam İlmihal download olmuştur. 375.000 

İlmihal basmak, paketlemek, posta ile göndermek...Adam oturduğu yerden tık tık, 

indiriyor, bitti. O halde her zehirin bir panzehiri var. Zehir istersen zehir var ama 

panzehri de var. En kısa zamanda en uzaktaki yere anında kitaplarını yetiştirebiliyorsun. 

Kaç bin, kaç yüzbin… Diğer kitapları yabancı dilde indiriyorlar, okuyorlar. Peki, 

Türkiye'de ne oluyor? Geçen Ramazan-ı şerif'te 430 bin Türkçe kitap her eve gitmiştir. 

Bunlar rakam, bunlar laf değil. Bunlar dine hizmet, bunlar şaka değil. Cenab-ı 

Peygamber buyuruyor "aleyhissalatü vesselam"; "Benim bir sünnetimi meydana 

çıkarana, yapana, yaptırana Allahü teâlâ yüz şehid sevabı verecek". Hatta Mübarekler 

buyurdular ki; "Yüz defa Viyana kapılarına gidip dönmek gibi…" buyurdular. 
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Enver abiler, asırlarda ender yetişen çok müstesna bir insandı. Allahü teala rahmeti ile 

merhameti ile muamele eylesin inşallah. 

 

Fî emanillah 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Mübârekler, Allah rahmet eylesin, Allah 

şefâ'atlerine nâil eylesin, "kuddise sirruh" 

buyurdular ki; Eğer bir yerde Allahü 

teâlânın dînine hizmet varsa, her mü'minin 

bu hizmete iştirâk etmesi farzdır, Allahın 

emri. Ve bu farz üç şeklde îfâ edilir. 

Birincisi, filien iştirâk eder. İkincisi, mâlen 

iştirâk eder. Kendisi yapamaz da destek 

verir. Üçüncüsü de, dua eder. Ya Rabbi, 

ben birşey yapamıyorum ama sen bunları 

muhafaza et, sen bunları muvaffak et der, yine cihâd sevâbı alır. Namaza gelince, 

Mübârekler buyurdular ki; Bugün namaz alâmet-i islam olmuşdur. Nasıl ki bir bayrak, 

hangi ülkeye ait olduğunu anlarsınız yahûd da o bayrağı gördüğünüz zemân o ülkeyi 

tanırsınız, namaz da mü'min ile kâfiri ayıran bir fark hâline gelmişdir, alâmet olmuşdur. 

Onun için arkadaşlar sakın ha, Allah korusun, Abdülhakim Arvasi hazretleri öyle 

buyurmuşlar; Allahü teâlâ, üzerimden bir vakt namaz geçireceğine, Allah nasîb etmesin, 

Allah bin kere canımı alsın buyurmuş mübârek, bir vakit namaz için. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Enver abi çok ameliyatlar, hastalıklar 

geçirdi ama bir tanesi çok ibretli birşey. 

Amerika'da yoğun bakımdayım, her 

tarafım kordonlar içerisinde. Bir hemşire 

geliyor, ilâç veriyor vakti gelince, sonra 

gidiyor. Sırlanmamış bir porselen 

getirdiler, onunla teyemmüm yapıyorum. 

Oturduğum yerde kıbleye dönüyorum, 

îmâ ile namaz kılıyorum. Tam namaza 

durduğum bir sırada bir erkek hemşire 

geldi içeriye. Beni de böyle ibâdet yaparken görünce, yan gözle elimde olmadan 
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bakmışım, elleri bağlı, böyle sanki hiç nefes almıyor adam, ayakda böyle bekledi. Selâm 

verdim, dua etdim. Buyurun dedim. Bakdı, bakdı, bana da dua edin dedi. Ya Rabbi, 

bunu müslüman yap inşâallah dedim. Çünki ondan daha başka büyük dua ne olur ki? 

Fekat şu saygıya, edebe bakın, boynunu büktü, hiç laf yok, bana da dua et dedi. Bitti. 

Mübârek Hocamız buyurdular ki; Hangi dinden olursa olsun, hangi dinde olursa olsun 

Allah "celle celâlühü" itibârı dîne vermişdir. Dindâr insanlar her zemân her yerde 

mûteberdir. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Sohbetler var, evliyalar var, 

insanın nefsi ıslah olabilir. İnsanın 

nefsi mutmain olabilir, insanın 

nefsi müslüman olabilir. Nitekim 

olanlar evliya oluyorlar. Ama huy 

var huy. İnsanın yapısı, huy. Bu 

huy, ölünceye kadar bizimle 

beraberdir. Cenab-ı Peygamber 

"aleyhissalatü vesselam" 

buyuruyor ki, Biz küçük cihaddan 

döndük, büyük cihada gidiyoruz. Nedir o büyük cihad? Nefs ile mücahede. Halbuki 

Eshab-ı kiram dahil, hepsinin nefsleri mutmain olmuştu, hepsi müslüman olmuştu. Yani 

huy; onu değiştirmeye gidiyoruz. En zoru da o. Çünkü insanın genlerinde şu huy yazılı 

ise, şu huy yazılı ise, nasıl ıslah edeceksin? Her an patlamaya hazır bomba, reaktör. 

Radyasyon da çıkarır, Allah muhafaza etsin. Dolayısıyle, hiçbir mümin bu huyundan 

dolayı, bu yapısından dolayı son nefesinde çok emin olamaz. Peki çare? Aman 

arkadaşlar, yüzbin kere söyledim, tekrar söylerim. Bu huy, uyuz hastalığı gibi 

bulaşıcıdır. Bu bulaşıcı ya; kötülerle beraber olursan kötü huylu olursun, iyilerle beraber 

olursan iyi huylu olursun. Mümin eğer kurtulmak istiyorsa, evvela, bir; ben huysuzum 

diyecek. Kabul edecek bir defa. Ben iyi huyluyum dedikten sonra, git nereye gidersen. 

Ben berbat adamım de. Sonra ahlâken de iyi arkadaş seç. Güzel ahlâklı olsun, cömert 

olsun. Onunla beraber yaşamaya çalış. Olmazsa, evliya zatların kitaplarından okuyarak, 

onların ruhaniyetlerinden istifade et, ki huy bulaşıcıdır, sana da tesir eder. 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Ya Rabbi, şifa olsun inşallah. Efendim, 

bugün toplu düğün var. Ben yedi tane 

saydım. Hadis-i şerif var, Peygamber 

efendimiz 'sallallahü aleyhi ve sellem' 

buyuruyorlar ki; Evlenen ve evlendiren, 

Allahın dostudur. Burada Allahın dostları 

çok. Yedi tane yeni arkadaş ve onları 

evlendiren babalar, akrabalar, hep 

Allahın dostudurlar. Dostlarla beraber 

olanlar da, dost olur inşallah. Herkes 

sevdiğiyle beraber olur, inşallah dünyada da ahirette de, hep beraber oluruz. 

 

Mübarekler 'kuddise sirruh' buyurdular ki; Efendi hazretleri vaaza çıktığı zaman, 

mutlaka önünde kitap vardır. Hatta vaaza çıkmadan evvel, o anlatacağı yerlerin, 

satırların üstünü çizerdi. Yani satırların altını değil, muhalefet olsun diye, üstünü çizerdi. 

Hatta not alırdı. Allah rahmet eylesin, Ziya bey vefat ettiği zaman, ben gördüm, sekiz-

dokuz dosya kabarık, ne notlar, ne notlar, ne notlar, hep Efendi hazretlerinin 

anlatacaklarını yazmış. Buyururmuş ki; Âlim olan ile âlim olmayan arasındaki fark; âlim 

kitaptan söyler, âlim olmayan kafadan söyler. Peki, sen nereden söylüyorsun? Allah 

muhafaza etsin, burası bir vaaz yeri değil. Burası bir düğün salonu. İki, burası bir hasret 

giderme yeri. İlim meclisi, âlimlere mahsustur. Ama onların sevgisinden bahsetmek, 

herkese mahsustur. Biz muhabbetten anlatıyoruz. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Abdülhakim Arvasi hazretlerinde yeşil bir 

masa vardı. Fiskos masa diyorlar. Üstü 

yuvarlak, tek ayak üstünde duruyor. 

Mübarekler buyurdular ki; Efendim, o 

masa hep Efendi hazretlerinin önündeydi, 

mübarek eli ona çok ama çok değerdi, 

onun üzerinden kitap okurdu, onun 

üzerinden anlatırdı. Bu masayı da, Sultan 

Vahdettinin, Hırka-i şerifin açılmasında 

bir mendile bağlı verdiği altınla aldığı 

yatak takımıyla almıştı. Hocamız; bu masa üzerinde Efendi hazretlerinin çok çok 
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ruhaniyeti var, eli var, buyurdular. Biz evlendiğimiz zaman Mübarekler o masayı aldılar, 

üst kata çıkardılar. Bunu anlattıktan sonra, bu masayı bunun için size verdim, 

buyurdular. Biz de başköşeye koyduk. Fakat bir müddet sonra Hanımanne; bir dakika, 

ben hayattayım, o masa bana lazım, dedi. Peki Hanımanne dedik, onun yatak odasına 

koyduk. Şimdi, Allah yüzbin kere rahmet eylesin, vefatından sonra, yine Güzelşehir'de, 

üzerinde Kur'an-ı kerim okunmak üzere bulunmaktadır. Bir gün Mübarekler buyurdular 

ki; Kardeşim, ben o masaya elimi süremiyorum. Çünki o kadar mübarek bir masa ki, 

elimi sürmeye hayâ ediyorum. Çünki Efendi hazretlerinin elini koyduğu bir yere elimi 

nasıl koyarım? Biz de bari örtünün üzerine değsin diye, bir örtü koyduk. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Mübarekler buyurdular ki; Eğer bir âlim, 

bir âlimi methederse, secde-i şükre 

varsın. Eğer bir âlimi bir cahil methetse 

ne olur, zem etse ne olur. Onun hiç 

kıymeti yoktur. Abdülhakim Arvasi 

hazretleri hemen hemen bütün emeğini 

Mübareklere vermiş. Çünki Farika hala 

diyordu ki; Hilmi abi geldiği zaman 

Efendi hazretleri herkesle ilgisini keser, 

yalnız Hocamızla meşgul olurdu. Eğer 

bugün buradaysak, işte o sevginin, o 

itaatin, o aldıkları duanın bereketiyle buradayız. Hocamız; bir gün Efendi hazretlerine 

gittim, çok üzgündü. Beni dinleyen kazanır; fakat dinleyen yok, buyurdu. Çok koktum, 

çok üzüldüm; sen laf dinlersin buyurdu, buyurdular. 

 

 

 

 

 

 

Huzurpınarı ailesinin muhterem 

üyelerinin Cum'a gününü tebrik 

eder, müstecâb dualarınızı istirham 

ederiz efendim. 

 

Allahü tealaya emanet olunuz 

efendim 

 

ali zeki osmanağaoğlu 
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Geçmiş zaman olur ki, hayali cihan değer.... 

 

Bâzı hatıralar vardır ki, kalblere nakşeder. O hatıraları hatırlamak, Cennet hayatı 

yaşamak gibidir. 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Allah şefaatlerine nail eylesin, Allah rahmet eylesin, Harun Reşid hazretleri, oğluna 

hilafeti bırakmadan evvel demiş ki; Bak oğlum, şu benim oturduğum koltuk dört ayaklı. 

Kaç ayağı var, dört. Bu ayağın bir tanesi kırılsa, ben oturamam. Sen hiç oturamazsın. 

Onun için bu dört ayağın sağlam olması lazım. İşte, saltanatın da dört esası vardır. Bu 

dört esastan biri sakatlanırsa bütün saltanat yıkılabilir, buyurmuş. Allah Allah. 

 

Birincisi, adalet. Mübareklere ben sordum. Adalet nedir efendim diye. Buyurdular ki; 

Adaletin önünde çoban ve sultan eşit haklara haizdir. Kayırmak yok, buyurdular. Ve 

Tam ilmihal'de yazıyor, Osmanlı imparatorluğunun yükselmesi, durması ve çökmesi hep 

adalete bağlanmıştır. Onun için dünyada adaletle iş görmeyenler, evinde veya işyerinde 

her nerede olursa olsun adaletten sapan insanlar ahirette çok sıkıntı çekecekler, çünkü 

büyük adalet orada. Dolayısıyla bize düşen vazife, daha çok ihsanda bulunmak, daha 

çok vermek. Bölüşmekte dikkat etmek. Adalet çünkü. 

 

İkincisi, emniyet. Arkadaş, müminin tarifi; elinden ve dilinden emin olunandır. Eğer biz 

emniyetimizi kaybedersek, eğer bize güven azalırsa, güven kalmazsa yaşayamayız. 

Güven elde etmek çok zor ama kaybetmek an meselesi. Nasıl kaybedersin, menfaatini 

düşünürsün, berbat eder gidersin. Menfaat yok. Hak neyse o. 

 

Üçüncüsü muhasebat. Hesaplaşmak. Çünkü nasılsa cenab-ı Hak ahirette hesap soracak, 

sen de dünyadayken hesabını dürüst ver o zaman. Muhasebat, yani hesap. Enver abi 

niye bu kadar hassas duruyor raporlar üzerinde, bilgi üzerinde. Çünkü gördük ki bilgi 

paradan daha kıymetliymiş. Yanlış bilgi yanlış karar, neye yarar. 

 

Dördüncüsü, muhâberattır. 

 

Enver abiler, asırlarda ender yetişen çok müstesna bir insandı. Allahü teala rahmeti ile 

merhameti ile muamele eylesin inşallah. 

 

Fî emanillah 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Hocamız anlattılar; Birgün Efendi 

hazretleriyle beraber, Rauf efendinin 

dükkanına gittik. Beşiktaş'ta bir gıda 

mağazası varmış, Efendi hazretleri 

oraya giderler, arka tarafında güzel bir 

bağçeleri varmış, o bağçede çay içerler, 

sohbet ederler, bir miktar otururlar, 

sonra kalkarlarmış. Gene bir gün 

gittiğimiz zaman, nasıl yaptım nasıl 

söyledim hâlâ aklım ermiyor. Çünki 

korkardım, Efendi hazretlerinin yüzüne bakamazdım. Efendi hazretlerine, efendim, ben 

evlenmek istiyorum, dedim. Efendi hazretleri şaşırdı, ciddi mi söylüyorsun, dedi. 

Efendim, ciddiyim, dedim. Kimi alacaksın, dedi. Siz kimi münasip görürseniz, dedim. 

Ciddi mi söylüyorsun, dedi. Vallahi ciddi, dedim. O zaman Ziya beyin kızını sana alalım, 

dedi, buyurdular. Şimdi efendim, Allah beni afv etsin, az daha, az daha çukurun içine 

düşüyordum. Birgün Hüseyin Şener abi, sen bittin, dedi. Ne olacak, dedim. Nasıl 

Mübarekler Efendi hazretlerine söylemişse, biz de ikimiz gidelim, Mübareklerin kızını 

isteyelim. Sen söylemezsen, ben söylerim, dedi. Mübareklere gittik, kapıyı çaldık. 

Buyurun efendim, buyurdular, aşağıdaki odaya aldılar. Mübarekler karşıda, Hüseyin 

Şener'le ben, yan yana. Fakat Mübarekler öyle anlatıyorlar ki, lafı kesmek mümkün 

değil. Peş peşe, hiç fasılasız. Tam Hüseyin abi hazırlandı, biz de biraz cesaretlendik, yaa 

kardeşim, benim çok işim var, siz hemen gidin, buyurdular. Ne müsafeha ne bir şey.. 

Hemen yukarıya çıktılar. Hüseyin abi, ne oldu dedim. Ben anlamadım bu işi, dedi. Tam 

sıra bize geldi, Mübarekler gitti. İyi ki sormamış. Böyle bir macera da başımızdan geçti; 

fakat iyi kapandı birden bire. Ondan sonra işler değişti tabii. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Hanımannem anlatıyor. Nasıl evlendim, 

ben de bilmiyorum, diyor. Hocamız 

haftada bir gün geliyor, doğru yukarıya. 

Yüzünü göreceğiz diye, iki senedir 

bekliyormuş. Ama bir gün canı çok 

sıkılmış, Efendi hazretleri Mübareklere 

buyurmuşlar ki; Ankara'da ev tutacaksın, 

Siret'i götüreceksin. Ev hiç yok; zaten para 
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yok diye subaylara vermiyorlar. Otel odası tutacaksın, bu hafta götüreceksin, 

buyurmuş. Emir böyle. Ankara'ya bakkal Mehmet efendiye gitmişler. Ne var, demiş. 

Efendim ev lazım; fakat nereden bulacağız, nasıl yapacağız, demişler. Alın size anahtar, 

demiş. Gidersen alamazsın; gönderirlerse, eline verirler. Çok mühim bir laf! Dolayısıyla, 

emirle ve izinle yapılan işler, kazansa da kazandı, kaybetse de kazandı. Kendi isteğiyle, 

kendi iradesiyle, kendi düşüncesiyle iş yapanlar, kazansa da kaybetti, kaybetse de 

kaybetti. İş, dine uygun olmadığı için... Evi tuttum, hemen Ankara'ya gittik, buyurdular. 

Hanımanne diyor ki; Bir yorgan bir sedir üzerine bir şilte koyduk, işte o bizim 

koltuğumuz. Efendim, şimdikiler koltuk takımı olmazsa, bilmem ne olmazsa, hele hele 

bir de villa olmazsa, bitti! Yapmayın etmeyin, Allah muhafaza etsin. Hani iki gönül bir 

olunca samanlık seyran olur derler, kanaatkâr olmak iyidir. Zamanla her şey düzelir, 

her şey gelir. Ama daha ilk başta bütün bunlar, bu teşkilat kurulursa, belki de 

huzursuzluk olabilir. Çünki insanların ihtiyaçlı olması, seadettir. İhtiyaçsız olması, 

felakettir. Bunu cenab-ı Hak; ihtiyaçsızlık azgınlığa sebep olur diye, Kur'an-ı kerim'de 

bildiriyor. Varsın biraz da eksik olsun; ama insanlar mes'ud ve bahtiyar olsun. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

İnsanlar nasıl mes'ud, bahtiyar olacak? 

Şimdi sofrada söyledim, bir madde var. 

Eğer mü'minler şu maddeyi prensip kabul 

etse, canı pahasına şu bir maddenin 

üzerinde hassasiyetle dursa, dünyası da, 

ahireti de Cennet olur. Çünki Efendi 

hazretleri buyurmuşlar ki; Otuz sene 

İstanbul halkına imanı, islamı anlattım, 

anlayan üçü beşi geçmedi. Hatta 

Mübareklere; Efendim, bir kişi İman İslam 

kitabını alsa, bir saatte okur, bitirir. Acaba Efendi hazretlerinin bundaki hikmeti neydi, 

dedim. Buyurdular ki; Öğretmedim buyurmuyor, anlatamadım, buyuruyor. Mesela bir 

mü'min kul hakkına inansa, başıma ne gelecek diye ayaklarını serip yatabilir mi 

efendim? Mektubatta İmam-ı Rabbani hazretleri buyuruyorlar ki; Üzerinde bir dank kul 

hakkı olan, bütün peygamberlerin namazını kılsa, bütün peygamberlerin ibadetini 

yapsa, bu hak ödenmedikçe, Cennete giremez. O bakımdan, çok teferruata gerek yok. 

Yalnız ve yalnız, erkek olsun, hanım olsun, komşu olsun, arkadaş olsun, amir olsun, 

memur olsun, kul hakkının bu kadar mühim olduğuna iman etse ve kul hakkı hakkında 

bütün gayretini sarf etse, sevilen, anılan, kıymetli bir insan olur. Kul hakkına riayet 

etmezse ne olur? Başı dünyada da, ahirette de derde girer. Çünki bunu söyleyen, 

müceddid-i elfi sânidir. Buyuruyor ki; Bütün Peygamberlerin ibadetini yapsa, kul hakkını 

ödemedikçe, Cennete giremez. Onun için, evlenen kardeşlerimize nasihatimiz ve 

tavsiyemiz, büyüklerin nasihatidir. O da, gelen, bir köle, bir hizmetçi değildir. Kadının 

kocasına karşı, kocanın da hanımına karşı en hassas noktası, kul hakkıdır. Her türlü 

16 Mart 2020 Pazartesi 



54  | S a y f a  
 

günah, her türlü suç afv edilebilir, afv edilmesi için birçok sebepler vardır; ama kul 

hakkı ödenmedikçe, helallaşmadıkça, kurtulamayacaktır. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Allahü teala Mûsa 'aleyhisselama', ya 

Mûsa, benim için ne yaptın, diye sordu. 

Mûsa 'aleyhisselam', ya Rabbi, namaz 

kıldım, oruç tuttum, zekat verdim, 

hacca gittim, her türlü ibadetleri senin 

için yaptım, dedi. Hayır. Bütün bunları 

sen kendin için yaptın. Benim için ne 

yaptın, dedi. Ya Rabbi, bilmiyorum ki, 

Sen bildir, onu yapayım, dedi. Benim 

için dostlarımı sevdin mi, benim için 

düşmanlarımı sevmedin mi? Dostları 

benim için sevdin mi? Bana küfr edenlere, benim düşmanlarıma, bana inanmayanlara, 

kalbinden buğz ettin mi? Onlara karşı içinde bir soğukluk his ettin mi? İşte amel benim 

için budur, buyurdu. Dolayısıyla, eğer bu hubb-u fillah, buğd-u fillah yoksa, yirmidört 

saat gözyaşı dökerek ibadet yapsan, hiçbiri kabul değildir. Çünki Tam İlmiha'lde yazıyor, 

Allahü teala İsa 'aleyhisselama', Eğer yerlerde ve göklerde bulunan bütün mahlûkların 

ibâdetlerini yapsan, dostlarımı sevmedikce ve düşmanlarıma düşmanlık etmedikce, hiç 

fâidesi olmaz, buyuruyor. Çünki imanın şartıdır. Mübarekler, ama bu sevmek veya 

sevmemek, düşmanlık tarzında, kazma kürekle, silahla değil, kalbi meseledir, 

buyurdular. Çünki Allahü teala insanın dışına değil, kalbine, niyetine bakar. Eğer 

kalbinde bu hissi duyuyorsan, bil ki Allahü teala seni seviyordur. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Kanarya Adalarında bir mübarek zât 

varmış. Birgün penceresinde otururken, 

şakır şakır, müthiş bir yağmur yağmış. O 

da ellerini açmış, ya Rabbi, bu deryaya bu 

sular ziyan oluyor. Senin çöllerde, 

Afrika'da, şurada burada kulların, 

mahlûkların var, onlar susuzluktan 

kırılıyorlar. Keşke bu yağmurları oraya 

verseydin der demez, vilayet makamları 
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düşmüş. Hemen aklı başına gelmiş, kalbinden, o zamanda yaşayan Abdülhâlık-ı 

Goncdüvani hazretlerine sığınmış. Abdülhâlık-ı Goncdüvani hazretlerinin etrafında 

oturan talebeleri anlatıyorlar; Hocamız birden sustu. Bir hışırtılar oldu, bir sesler gibi bir 

şeyler oldu, kendinden geçti. Bir müddet sonra tebessüm etti, sohbete devam etti. 

Efendim, bir dakika. Bir şeyler oldu, anlayamadık, dedik. Anlaşılmayacak bir şey yok. 

Kanarya Adalarında bir mübarek zât, maalesef cenab-ı Hakkın işine karıştı, Allahü teala 

onun vilayet makamlarını aldı. Bize sığındı, biz de cenab-ı Hakka dua ettik, cenab-ı Hak 

da iade etti. Rabbime hamd olsun, duamız kabul oldu, buyurdular. Mübarekler bunu 

anlattılar; efendim, bunda inanılmayacak, bunda şaşırılacak ne var? Şimdi Amerika'ya 

telefon açsak, Enver abi de konuşsa, bir dakikada karşımıza çıkacak. Yani buradan 

Amerika'ya bir telefon edildiğinde, anında irtibat kuruluyor da, niye bir mübarek zât bir 

mübarek zâtla anında irtibat kurmasın? Olacak iş mi efendim, buyurdular. Peki, bunun 

için ne yapmak lazım? Birkaç şartları var. Birincisi, o mübarek zâtın mübarek zât 

olduğuna inanmak lazım. İkincisi, mutlaka ama mutlaka, onu sevmek lazım. Üçüncüsü, 

bu yolun bu şekilde olabileceğine inanmak lazım. İnsan ne kadar sadakatle inanırsa, o 

kadar çok istifade eder. 

 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Hasan-i Basri hazretleri bir gün 

talebeleriyle beraber bir yere 

gidiyormuş. Fakat inanılmaz bir 

kuraklık, inanılmaz sıcak, kuyularda hiç 

su yokmuş. Talebeler de çok 

darlanmışlar, hocam ölüyoruz. Abdest 

alacağız, su içeceğiz. Bize ne olur 

himmet edin deyince, buyurmuş ki; Ben 

meşgul olacağım. Kuyudan suyunuzu 

için, abdestinizi alın; ama sakın yanınıza 

bir şey almayın. Peki efendim, demişler. 

Talebeler hocasına sığınınca, Hasan-ı Basri hazretleri de gözlerini kapatıp hocasına 

sığınınca, bakıyorlar ki, kuyu yükselmiş yükselmiş, taşmaya başlamış. Herkes kana 

kana su içip, doya doya abdest almış. Açıkgözün biri de, ne olur ne olmaz diye, kırbasına 

su doldurmuş. Pat su gitmiş! Diğerleri yarıda kalmış. Efendim, su kayboldu demişler. 

Gözünü açmış, bir kişinin zararı, bir kişinin laf dinlememesi, hepinize zarar verdi. Şu 

genci çağırın bana, demiş. Aç şu kırbanı deyince bakmış kırba su dolu. Ben demedim 

mi size, almayın sudan. Doya doya için, kullanın; ama dokunmayın. Su bitti, yola 

devam, demiş. Tehlikeli! Onun için, Abdülhakim Arvasi "kuddise sirruh" hazretleri 

buyurmuşlar ki; Beni dinleyen kazanır, dinlemeyen kaybeder. Hocamıza dönmüşler, sen 

laf dinlersin, buyurmuşlar. Hocamız birgün kitapevine geldiler; kardeşim, bu kitaplar 

dağılıyorsa, eğer siz buradaysanız, ben de buradaysam, Efendi hazretlerinin; 'sen laf 

dinlersin' sözüyle olmuştur, buyurdular. 
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Huzurpınarı ailesinin muhterem 

üyelerinin Cum'a gününü tebrik eder, 

müstecâb dualarınızı istirham ederiz 

efendim. 

 

Allahü tealaya emanet olunuz efendim 

 

ali zeki osmanağaoğlu 

 

Geçmiş zaman olur ki, hayali cihan 

değer.... 

 

Bâzı hatıralar vardır ki, kalblere 

nakşeder. O hatıraları hatırlamak, 

Cennet hayatı yaşamak gibidir. 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Ebû Bekr-i Sıddîk'ın "radıyallahü anh" bütün insanların en üstünü olmasının, 

Peygamberlerden sonra birinci sırada olmasının birkaç özelliği var. Bir tânesi; aklını 

bırakdı ve teslîm oldu. Hiçbir şekilde, hiçbir husûsda cenâb-ı Peygambere karşı 

"aleyhissalâtü vesselâm" aklıyla, mantığıyla hareket etmedi. Madem ki O söyledi, doğru 

söyledi dedi. Tam sıddık olduğunu, sâdık olduğunu ispatladı. Allah bize de nasîb etsin. 

Hani işitmek bile bir ni'met, olamasak bile. İkincisi; Ebû Bekr-i Sıddîk "radıyallahü anh" 

çok zengin idi, tüccârdı. İslâmiyyet için bir gömleği kalıncaya kadar herşeysini verdi. 

Yani malını verdi. Üçüncüsü; çok hatırlı bir insandı. Birgün Kabe'de o kadar çok dövdüler 

ki kemiklerini kırdılar, bir çuvalın içinde eve getirdiler. Üç gün birşey yemedi, ağzına 

koyacak hâli yoktu zâten. Tam kendine geldiği zamân da dedi ki; Cenâb-ı Peygamber 

"aleyhissalâtü vesselâm" nasıl? Daha o zamân annesi ve babası müslüman değildi. Eğer 

Ondan "aleyhissalâtü vesselâm" haber alamazsam ağzıma birşey koymam dedi. Şu 

güzelliğe bakın. Müslümân komşuları vardı, annesi ona gitdi bir haber istedi. Dedi ki, 

ben de bilmiyorum, iyi olduğunu söylüyorlar. Neden? Çünki gelenler de Müslümân değil. 

O zemân da herkes birbirini gizliyor, herkes birbirinin yerini söylemiyor. Öyle 

söylüyorlar dedi. Geldi bunu Ebû Bekr-i Sıddîka haber verdi, bak iyi olduğunu 

söylüyorlarmış. Bu cevâb beni tatmin etmedi. Ben bizzat görmedikten sonra ağzıma 

birşey koymam, dedi. Gidecek hâli yok. Ve bir koluna annesi girdi, bir koluna babası 

girdi. Beklediler geceyi, Erkâmın evine gittiler. Ve hazret-i Peygambere "aleyhissalâtü 

vesselâm" haber verdiler. Dediler ki; Ya Resûlallah, Ebû Bekr-i Sıddîk geliyor ama ne 

halde geliyor? Mübârek, kapıya çıkdı karşıladı. Keşke ben gelseydim. Niye sen bu hâlin 

ile buraya kadar geldin, buyurdukları zamân cevâb olarak buyurdu ki; Peygamber 

ümmetin ayağına gitmez. Bizim gelmemiz lâzım ya Resûlallah. Sarıldılar, ağlaştılar. Ve 

ondan sonra ağzına bir lokma su veyâhud da ekmek koydular. Bunun üzerine hazret-i 

Peygamberden dua istedi. Dedi ki ya Resûlallah, işte annem işte babam bunların ikisi 
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de müslümân değil. Bir dua etsen de Allahü teâlâ bunlara hidâyet nasîb etse, îmân nasîb 

etse? Tam ince zamâna denk geldi elhamdülillah. Hazret-i Peygamber "aleyhissalâtü 

vesselâm" dua etti, hem annesi hem babası orada müslümân oldular. Ne oldu o zemân? 

Eshâb-ı kirâm arasında "radıyallahü anhüm ecma'în" yalnız Ebû Bekr-i Sıddîk'in annesi, 

babası, kendisi, oğlu, torunu hepsi müslüman oldu. Bu da ona nasîb oldu. 

 

Fî emanillah 

 

 

 

 

 

 

Bir dâvâ ne kadar sıkıntı içinde olmuşsa, 

o kadar uzun ömürlü olur ve haktır. 

Îman, Allahü tealanın kullarına ihsân 

ettiği hususi nimetidir. 

Mîrac gecesi; ızdırab ve sevincin bir 

arada yaşandığı gecedir. 

Namaz Mîrac'tır... Allahü teala namaz 

gibi büyük bir nimeti insanlara ihsan 

etti. İslamiyet Allah'a giden yoldur. 

Dinin emir ve yasaklarına uyan, dünya 

ve ahirette mesut olur. 

Mîrac aklın bittiği, Îmanın başladığı 

yerdir... 

 

Enver abiler, 2005 senesi Ağustos ayının 31'ine rastlayan Mirac gecesinde Yalova'da 

yazlık evlerinde ikamet ediyorlardı. Civardaki komşuları da (biz de dahiliz buna) Enver 

abiler orada iken daima Yalova'da kalırlardı. Her beş vakt namaz cemaatle kılınır ve 

mutlaka sohbet ederlerdi. O gün, Mirac kandilinde ikindi, akşam ve yatsı namazlarından 

sonraki sohbetlerde hülasa olarak; 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

İnsan birşeyi sevdi mi, sevdiklerinin de kavuşmasını ister... Mîrac... Namaz kılmayan 

mîrac'dan mahrumdur. 

 

Mîrac'ta ne hikmetler vardır...! 

 

Bir dâvâ ne kadar sıkıntı içinde olmuşsa, o kadar uzun ömürlü olur ve haktır. 

 

Adem aleyhisselam; kupkuru bir dünyaya geldi, yıllarca değil yüzyıllarca sıkıntı çekti. 

Sonra peygamber efendimizin sallallahü aleyhi ve sellem yüzüsuyu hürmetine dua etti. 

"Rabbenâ zalemnâ enfüsenâ..." duasını devamlı okurdu. 

 

Sonra, iki evladından biri diğerini öldürdü... Bir baba için çok zordur bu...! 
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Nuh aleyhisselam 950 sene uğraştı. İnanmadılar, çok eziyet ettiler. Döverlerdi, her 

seferinde öldü diye bırakırlardı. Cebrail aleyhisselam gelir yaralarını sarardı, tekrar 

tebliğe başlardı... Sonra Allahü teala O'na gemi verdi. 

 

İbrahim aleyhisselam'ı ateşe attılar, oğlunu kesme emri verildi ki; İbrahim 

aleyhisselam, Allahü teala'nın halîl'i, Peygamberidir... 

 

Musa aleyhisselam da çok çekti; Doğduğu sene firavun bütün erkek çocukları öldürdü. 

Senelerce çobanlık yaptı. Dönerlerken, hanımı hamile idi,... zifîri karanlıkta, çaresiz 

idiler... Bir ışık gördü, ışığa gitti. Orada Allahü teala O'nunla konuştu (Mîrac değil, mîrac 

yalnız Peygamber efendimize verildi). Musa aleyhisselam bir kişi gördü, etleri lîme lîme 

dökülmüş... Mûsâ aleyhisselam: "Yâ Rabbî, bunun günahı nedir ki, buna böyle ceza 

verdin" dedi. Allahü teala: "Yâ Mûsâ, ceza değil mükafat verdim, o öyle yüksek 

makamlar istedi ki, o makamlara kavuşması için bunu çekmesi lazım" dedi. 

 

Eyyüb aleyhisselam'ın kurtlanmadık yeri kalmamıştı... 

 

Yakub aleyhisselam ağlamaktan gözlerini kaybetti... 

 

Yusuf aleyhisselam; kuyuya atıldı, kolay mı?...! 

 

Zekeriyya aleyhisselam, ağacın içinde ağacla birlikte kesildi... 

 

Îsâ aleyhisselam 30 kadar kişiyi ikna etti diye neler çekti. 

 

Bunlar hepsi peygamberdi. Neden bu kadar sıkıntı çektiler? Lâ ilâhe illallah dedikleri 

için... Peygamber efendimiz (sallallahü aleyhi ve sellem), "Benim çektiğimi hiç kimse 

çekmedi" buyuruyor. Yani, en fazla sıkıntıyı Peygamber efendimiz çekti. 

 

Hazret-i Ebu Bekr radıyallahü anh efendimiz neler çekti, kaç kere dövdüler, herkesten 

evvel îmân etti, malını ve canını verdi. Herkesin yaptığı bütün ibadetlerin sevabları, 

katlanarak Hazret-i Ebu Bekr'e, sonra da bir misli daha katlanarak Peygamber 

efendimize (sallallahü aleyhi ve sellem) verilmektedir. Hem kâinât O'nun hatırına 

yaratılmış, hem herkesin sevabları da O'na verilmektedir. Hazret-i Ömer radıyallahü 

anh efendimiz namaz kılarken şehid edildi. Hazret-i Osman radıyallahü anh efendimiz 

Kur'an-ı kerîm okurken şehid edildi. Hazret-i Ali radıyallahü anh efendimizin çektikleri,.. 

hele Hazret-i Hüseyin radıyallahü anh efendimizin başına gelenler herkesin 

mâlûmudur... 

 

Yâni Peygamber efendimizin vârisleri de çok çektiler. Niçin?... "Allah var" dedikleri için, 

"La ilahe illallah Muhammedün Resulullah" dedikleri için... 

 

Dolayısıyla îmân, inanmak çok zor, inandırmak daha da zordur... 

 

Îman, Allahü tealanın kullarına ihsân ettiği hususi nimetidir. 

 

Îmanı olanlar kavuştukları bu büyük nîmetden dolayı oynasalar yeridir. 
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Mü'min toprak gibidir. Mütevâzıdır... Ne şikayet eder, ne şikayet edilir... 

 

Herkes elindeki taşı, gücüne göre fırlatır. Taşı atma gücü îmâna ve ihlasa bağlıdır. 

Başkaları sizi severse inanır, sevmezse inanmaz. 

 

Allahü teala dünyayı verdiğine ahireti vermez. 

 

Hadîs-i kudsîde; "İki korkuyu bir kalbde cem etmem" buyuruluyor. Dünyada Allahü 

tealadan korkanlar ahirette korkmasın, dünyada korkmayanlar ahirette çok korksun. 

 

Mîrac aklın bittiği, Îmanın başladığı yerdir 

 

Mîrac namazdır. 

 

Îmân inanmaktır. 

 

Peygamber efendimiz, Ümmihânî'ye mîracı söyleyince, "aman bunu kimseye anlatma, 

kimse inanmaz ve inananlar da vazgeçer" dedi. Peygamber efendimiz de "O halde 

anlatacağım, inanmayacak olan sonra da vazgeçer, çürük taşlar üzerine bina olmaz, 

ayrılacak olan şimdiden ayrılsın, sağlamları kalsın" buyurdu. 

 

Akıl durdu, zaman durdu, herşey durdu... Îmân başladı. Mirac'da çok hikmetler vardır... 

 

Peygamber efendimiz hiç yalan söylememiştir. 

 

Derler ki; "Cenneti Cehennemi gidip gören var mı?"! 

 

- Var! 

 

- Kim var! 

 

- Hayatında hiç yalan söylememiş olan Hazret-i Muhammed (sallallahü aleyhi ve sellem) 

var! 

 

1400 senedir devam eden başka bir olay yoktur... işte mîrac 1400 senedir devam 

ediyor. 

 

Her mübarek gece kıymetlidir. Fakat Mi'rac gecesinin ayrı bir hususiyeti vardır. Mi'rac 

gecesi; ızdırab ve sevincin bir arada yaşandığı gecedir. 

 

Peygamber efendimiz bir ay Taif'te islamiyeti anlattı, hiç kimse inanmadı, alay ettiler, 

çocuklara taşlattılar... 

 

Üzüntülü bir şekilde dönerlerken, bir bağ kenarında oturup biraz istirahat ettiler. Addas 

adındaki, oradaki bağın bekcisi üzüm getirdi, peygamber efendimiz 

"bismillahirrahmanirrahim" deyince, Addas şaşırdı, "bu sözü buralarda hiç duymadım" 

dedi. Peygamber efendimiz "sen nerelisin?" diye sorunca "Nineveliyim" dedi. "Kardeşim 

Yunus'un memleketindensin, o da benim gibi peygamberdi" buyurdu. Addas, "Yunus'u 
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buralarda kimse bilmez, bu güzel yüzün, bu güzel sözlerin sahibi asla yalancı olamaz" 

dedi ve iman etti, "ben de sizinle gelmek istiyorum" dedi. Peygamber efendimiz ona 

"şimdi sen burada kal, yakında ismimi her yerde işitirsin, o zaman bana gel" buyurdu. 

Bir ay kimse inanmadı, yolda dönerken bir kişi iman etti... Gece Ebu Talip mahallesinde 

amcasının kızının evine geldi, "Aç, amcan oğlu Muhammedim" buyurunca, Ümmü Hani, 

"Haber verseydiniz yiyecek bir şeyler hazırlardım, yedirecek bir şeyim yok" dedi. 

Peygamber efendimiz, "yiyecek içecek gözümde yok, Rabbime ibadet edecek bir yer 

bana yeter" buyurdu... 

 

Allahü teala Cebrail aleyhisselama, "Habibim bu halde yine bana yalvarıyor, çok üzüldü, 

onu ben teselli edeceğim, git habibimi bana getir" buyurdu... 

 

Evvela Mescid-i Aksa'ya geldiler. Bütün peygamberlere imam oldu. (Tabi o zamanki 

Mescid-i Aksa şimdiki yer değil, alt katında bir yerdi, kıble de şimdiki gibi değildi. 

Mescid-i Aksa en kıymetli üç yerden biridir). 

 

Peygamber efendimiz gitti, Allahü tealayı bilinemeyen, anlaşılamayan şekilde gördü... 

"Ya Rabbî, ümmetime de bunu isterim" dedi... İşte namaz bize mirac olarak verildi. 

 

Namaz Mirac'tır... Allahü teala namaz gibi büyük bir nimeti insanlara ihsan etti. 

 

Namaz varsa hayat vardır. Namazdan mahrum olan herşeyden mahrumdur. Namaz 

yoksa insan bir işe yaramaz. Namaz Allah sevgisini arttırır, duanın kabulüne sebeptir... 

Allah yolunda olanın duası makbuldür. 

 

Büyüklerimiz buyuruyorlar ki, "Bir dava ne kadar çok üzüntü ve sıkıntılı olursa, o kadar 

da uzun sürer"... Peygamber efendimiz "en çok sıkıntıyı ben çektim" buyuruyor. O halde 

islam dîni kıyamete kadar sürecektir. 

 

Herkes evladının mesut olmasını ister... Allahü teala kullarının dünyada ve ahirette 

mesut olması için din gönderdi. 

 

İslamiyet Allah'a giden yoldur. Dinin emir ve yasaklarına uyan, dünya ve ahirette mesut 

olur. 

 

Hiç kimse Kur'an-ı kerimi kendi aklına göre tefsir edemez. Kur'an-ı kerim'in tefsiri 

peygamber efendimizin yaşayışı ve anlattıklarıdır. Eshab-ı kiram tefsiri gördü. En iyi 

eshab-ı kiram anlar... Onlar da talebelerine anlattılar, buna da mezhep denildi. 

Mezhepler sonradan çıkma değildir, eshab-ı kiramın hepsi müctehid idi. 

 

Rastgele çok kitab okumak tehlikelidir, doğru kitabı çok okumak lazımdır. Büyüklerin 

hayatı kitab okumak, okutmak ve tatbik etmekle geçmiştir. 

 

Bu dünya, aynadaki bir görüntüdür... Görüntünün olabilmesi için bir hakikatin olması 

lazımdır. Hakikat ahirettir. Mescidlerin, hakiki yeri cennettir, cennetin dünyada 

izdüşümü mescidlerdir... Cennetin yolu mescidlerden geçer. Fotoğrafın olabilmesi için 

bir gerçeğin olması lazımdır... Ahiretde bir hakikat olmasaydı, dünyadaki bu görüntü 

olmazdı. 
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Bütün peygamberleri Allahü teala çok mühim bir özelliğinden dolayı seçmiştir. Eshab-ı 

kiram efendilerimiz sormuşlar, "Ya Resulallah, cenab-ı Hak sizi hangi güzel huyunuzdan 

dolayı seçti" demişler. Cevabında peygamber efendimiz "îsar" buyurmuş. Îsar, kendi 

muhtaç olduğu bir şeyi vermektir... Her mü'min ömründe bir kere olsa bile isar 

yapabilmelidir ki Cennete kolay girsin. 

 

En güzel şey îsâr'dır, bu da büyükleri, Allahü teala'nın sevgili kullarını tanımakla 

kolaylaştırılır. Beyaz nokta siyahın üzerinde belli olur. 

 

Mîrac aklın bittiği, Îmanın başladığı yerdir... 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Efendim, iyiyiz elhamdülillah. Niyet hayr 

akıbet hayr. Niyetimiz belli, bu niyete 

bağışlar cenab-ı Hak inşallah bizi. Bir gün 

Mübarekler dua ediyorlardı; Ya Rabbi, 

amelimize değil niyetimize ve ihlasımıza 

bağışla bizi diye. Yani, bizi amellerimizden 

dolayı değil, niyetimiz ve ihlasımız sebebi 

ile bizi afv et, diye dua ediyorlardı. 

 

Mübarek Hocamız birgün evde karyolanın 

üzerinde Mektûbat okuyorlardı. Buyurdular ki; esas bu Mektûbat altı cilttir. Üç cildi 

İmam-ı Rabbani hazretlerinin, üç cildi de Muhammed Masum hazretlerinin. Bu altı cilt 

Mektûbatın hülasası iki satır, iki cümle. Yani, altı cilt Mektûbat okuyacaksın ve bir özet 

çıkaracaksın, bu özet kaç satır, iki satır, iki cümle. Bütün Mektûbatın özeti budur. Bu iki 

cümle; Şerî'at-ı Muhammediyyeye imtisâl, şeyhi muktedâya muhabbet, buyurdular. 

Yani, Muhammed aleyhisselamın getirdiği dine, Kur'ân-ı kerime, O'nun sünnetine tabi 

olmak, müslüman olmak ve bağlı bulunduğu zata muhabbet beslemek, ona itaat etmek, 

buyurdular. 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Allahü teala, yeryüzünde bir kuluna 

en büyük nimetini vereceğini karar 

vermiş ve o kullarını da seçmiş. Ne 

demiş; Ben bu kullarıma 

verilebilecek en büyük nimeti 

vermeye karar verdim. O kullar 

kim? Siz ve biz. O nimet ne? Ehl-i 

sünnet itikadı ve büyükleri tanımak. 

Allahü ekber. Kaç kere mübarek 

Hocamızdan işittim. Buyurdular ki; 

Cennetin kapısı var. Hiç kimse 

Cennetin kapısına elin kolunu 

sallayarak giremez, bulamaz ki. O Cennetin kapısı, Büyüklerin kalbinden geçer. O kalbe 

giren, Cennet kapısına kavuşur. Ne mutlu ki Allahü teala bize Ehl-i sünnet âlimlerini 

tanıtmış, ne mutlu bize ki Allahü teala o büyüklerin kalbine bizi yerleştirmiş. Bu 

alamettir, Cennetin kapısının anahtarıdır, içeriye gireceğimizin alametidir. Çünkü 

Mübarekler inşallah ahirette bizi yalnız bırakmayacaklar. Hiç endişemiz yok, şüphemiz 

yok. Cenab-ı Peygamber "aleyhissalatü vesselam"; Kişi, sevdiği ile beraberdir, 

buyuruyorlar. Vallahi biz Onları seviyoruz. 

 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Hocamızdan nakildir. Mübarekler bir 

sohbetlerinde buyurdular ki; Allahü teala 

bir kulunu severse, ona fıkıh öğrenmesini 

nasip eder. Fıkıh bilgisini öğrenen, Allahü 

tealanın sevgisine kavuşur. Peki efendim, 

ya öğreten? Bu, öğrenen için böyle. 

Öğretene daha çok sevap var, 

buyurdular. Fıkıhtan bahs eden, imandan 

bahs eden, çünki fıkıh da iki kısımdır. 

İman kısmı ve ibadet kısmı vardır. 

İmandan bahs eden, ahkamdan bahs 

eden, ikisini beraber anlatan kitaba, İlmihal denir. Bizimki, Tam İlmihal efendim, 

buyurdular. Bir de Tam kelimesini buyuruyorlar. Dolayısıyla, hem iman var, hem fıkıh 
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var, bir de ayrıca tasavvuf da var. Sevgi ve muhabbet var. O bakımdan, Tam İlmihal, 

hepimizin şimdi başucu kitabı diyorlar, vazgeçemeyeceğimiz bir kitaptır. Onu okudukça, 

daha derin meseleler anlaşılıyor. Evvela okuyorsun, bir şey anlamıyorsun gibi geliyor, 

sonra bir daha, bir daha derken, âlim oluyorsun, farkında değilsin. Çünki Hocamız öyle 

buyurdular; Bu kitabı okuyan, âlim olur. Hele bir de yaparsa, evliya olur. Ne noksanlığı 

var? Nesi noksan ki, başka şeyle tamamlayalım? Ama elhamdülillah ki, aldığımız 

raporlar, baktığımız listeler, çok sevindirici. Arkadaşlar hem bol bol okuyorlar, hem bol 

bol dağıtıyorlar. İnşallah bu hizmetler hepimizin hem dünyada, hem ahirette 

kurtulmasına sebep olur. Cenab-ı Hakkın ihsan ettiği, Mübareklerin önümüze açtığı bu 

yoldan ölünceye kadar yürüyelim, devam edelim. Sağa sola sapmadan, birbirimize karşı 

olan sevgi ve saygıda kusur etmeden, kalp kırmadan, devam edelim inşallah. Kalp 

kırmak kötüdür. Kâbe'yi yıkmaktan büyük günah... 

 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Bir gün Mübarekler buyurdular ki; 

(Bismillâhillezî lâ-yedurru ma' asmihî 

şey'ün fil-erdı velâ fissemâi ve hüves-

semî'ul'alîm). Sabahları okuyoruz bu 

duayı. Üç kere okuyan akşama kadar her 

türlü beladan emin olur. Hocamız 

buyurdular ki; Efendim, bunun manası; 

insan, Bismillahirrahmanirrahim diyerek 

herhangi bir işe başlasa veyahut da bir 

vasıtaya binse, her ne ise, 

Bismillahirrahmanirrahim diyerek başlasa, Bismillâhillezî yani bu duada buyuruluyor ki; 

O Besmele öyle bir Besmeledir ki, yerde ve gökte hiçbir yerde ona zerre kadar bir zarar 

dokunmaz, ona zerre kadar zarar gelmez. Öyle bir Besmele ki, seni öyle bir korur ki 

tayyareye binerken Bismillahirrahmanirrahim de yeter. Çünkü bu Besmele sizi 

koruyacaktır. Bismillâhillezî, "O öyle bir Besmele ki", lâ-yedurru, "Hiçbirşey zarar 

vermez" Lâ hayır demek. O Besmeleyi kim okursa ona hiçbirşey zarar vermez. Her türlü 

zarardan insanı korur. Nerede? Yerde ve gökte her türlü zarardan insanı korur. 

Tayyareye binerken, arabaya binerken. Onun için bir gün mübarekler Hüseyin Yener'e 

buyurdular ki; "Kardeşim, arabada kazadan korunmak istiyorsan; ne siz çarpın ne size 

çarpsınlar. Daima üç istiğfar okuyun. Çünkü Cenab-ı Hak Hûd suresindeki âyet-i 

kerîmede meâlen buyuruyor ki; "İstiğfar edenin, tövbe istiğfar edenin imdadına 

yetişirim." 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Benim başımdan bir hadise geçti. İslam 

konferansı bittikten sonra Fas'tan 

Londra'ya gittim. Bir toplantı vardı. Hava 

alanına indik herkesin bavulu geldi, 

benimki yok! Zaten iki gün kalacağım. 

Tayyarede dinde reformcular kitabını 

okuyordum, pembeydi o zaman biraz 

daha küçük. Son sayfasında yazıyor, 

Allahü teala sûre-i Hûd'da meâlen 

buyuruyor ki; "İstiğfar edenin imdadına 

yetişirim." Tabii oturdum oraya, ya Rabbi ne yapayım ben, evraklar orada, her şey 

bavulda. Çıksam kapıdan bir daha giremem oraya, çıkamadım da. Dedim, ben 

tayyarede gelirken Dinde Reformcular kitabını okudum, son sayfada diyordu ki; "İstiğfar 

edenin imdadına yetişirim". Ne işim var o zaman dışarıda. Otur şurada istiğfar çek. 

Bavul neredeyse gelsin. Oturdum, tesbihi aldım elime, seksen yada seksenbeşe geldim, 

tam yüzü tamamlamadan makine çalışmaya başladı, geldi bizim bavul. Hani merkebini 

kaybeden sonra onu bulunca öpermiş. O sıradan bavul, oldu öyle bir kıymetli, bildiğiniz 

gibi değil. İstiğfar!!! Hem belayı hem de hastalığı def eder. 

 

 

 

 

 

 

 

Huzurpınarı ailesinin muhterem 

üyelerinin Cum'a gününü tebrik eder, 

müstecâb dualarınızı istirham ederiz 

efendim. 

 

Allahü tealaya emanet olunuz 

efendim 

 

ali zeki osmanağaoğlu 

 

Geçmiş zaman olur ki, hayali cihan 

değer.... 

 

Bâzı hatıralar vardır ki, kalblere nakşeder. O hatıraları hatırlamak, Cennet hayatı 

yaşamak gibidir. 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Mübârekler buyurdular ki; Kardeşim, Allahü teâlâ bir mü'mine şu dört şeyi vermiş ise, 

ona her şeyi vermişdir. Ondan dahâ bahtiyâr, ondan dahâ şanslı kimse yokdur, olamaz, 

buyurdular. Birincisi, insan yaratmışdır. Çünki, bütün mahlûkları Allahü teâlâ 

yaratmışdır. Bütün bu mahlûkların arasından, her cins mahlûkun arasından mümtâz 

kıldığı insan olarak bizi yaratmışdır. Sonra, yüzyirmidörtbinden fazla veyâ noksan 

Peygamberler gelmişdir. Onlardan birinin ümmeti yapabilirdi. Veyâ Afrika'da, 

Amerika'da, şurada burada dünyâya getirebilirdi. Fekat müslümân yapdı ve ümmet-i 

Muhammedden eyledi. Böyle bir Peygambere ümmet olmak, Benî İsrâil Peygamberleri 

gibidir, çok kıymetli. Bu müslümânlar arasından da Ehl-i sünnet vel cemâ'at fırkasından 

yaratdı. Diğerleri bid'at sebebi ile, küfr sebebi ile, zaten felaket, Cehenneme 

uğrayacaklardır. Fekat Ehl-i sünnet vel cemâ'at i'tikâdı, hazret-i Peygamberin 

'aleyhissalâtü vesselâm', imanı ve itikadıdır, Eshâb-ı kirâmın îmânı ve i'tikâdıdır. 

Bindörtyüz sene sonra bu, bize nasîb oldu. Bu ne büyük bir şans, bu ne büyük bir 

ni'metdir. Dördüncüsü, Allahü teâlâ ancak çok sevdiği, çok mümtâz kıldığı, çok ayırd 

etdiği kullarına nasîb eder, o da sevgili bir dostunu ona tanıtır. Sevdiği bir dostunu 

tanıtmak, aynı Eshâb-ı kirâma hazret-i Peygamberi 'aleyhissalâtü vesselâm' tanıtması 

gibidir. Sevdiği kuluna tanıtması demek, ona bunu yapan Allah "celle celâlühü", ona çok 

büyük ni'metler vereceğine, Cenneti nasîb edeceğine alâmetdir. Çünki vermek istemese 

idi, istek vermezdi. Biz güyâ istedik, hâlbuki ne alâkası var. Onu veren Allah'dır 'celle 

celâlühü'. 

 

Enver abiler, asırlarda ender yetişen çok müstesna bir insandı. Allahü teala rahmeti ile 

merhameti ile muamele eylesin inşallah. 

 

Fî emanillah 

 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

İhlâs şirketi Cennetten dünyaya inen bir 

sofradır. Midesi hasta olan İhlâs 

sofrasından yiyemez. İhlâs'ın gıdası, 

ancak Allahü teâlânın iyilik yapmayı murat 

ettiği kullarının midesine iyi gelir. Herkesin 

midesine iyi gelmez, dokunur. Nitekim 

şeker hastası baklava yese ne olur? 

İçeride zehre dönüşür. İhlâs öyle bir 

devlettir ki, ona kimin eli sevgiyle değerse 

o el yanmaz. Hocamız, el yanmazsa vücud da yanmaz, buyurdular. Ama kimin elinden 

veya dilinden, kalbinden İhlâs'a zerre kadar muhalefet olsa hiçbir şey onu kurtaramaz. 

Çünkü doğrudan doğruya Allahü teâlâya dokunur. Onun için İhlâs çok rahmettir ama 
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çok da tehlikelidir. Nitekim dokunanların başlarına neler geldiğini biz gördük, daha da 

neler göreceğiz bilemiyorum. Onun için elimizden geldiği kadar sevgi ile muhabbet 

besleyelim, hiçbir şey yapamıyorsak dua ile destek verelim. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Mübarekler anlatıyorlardı. Efendim, 

İmam-ı Hüseyn'in "radıyallahü anh" kalb 

gözü açıktı, Levh-ül mahfuzu okuyordu, 

kaza kaderi biliyordu. Kerbela'da bu 

sıkıntılar başına geldiği vakit, ne baba 

dedi, ne dede dedi. Eğer yalnız Hazret-i 

Ali deseydi yerle gök birleşirdi. Ya, dede 

yetiş deseydi ne olurdu? Ama hiç birini 

çağırmadı. Çünkü Levh-ül mahfuzda 

dakika dakika bütün olacakları 

görüyordu. Dolayısıyla onları gördüğü için, Allahü teâlâya karşı edepsizlik etmemek için 

yardım talep etmedi. Mezhebsizler bu hususu istismar ediyorlar. Peygamber yardım 

edebilseydi torununa yardım ederdi, diyorlar. 

 

Mübarek Hocamız buyurdular ki; Allahü tealanın rızasına en kestirme kavuşturan 

ibadetlerin başında rabıta gelir. 

 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Bir arkadaşımız hutbe veriyormuş. 

Hocamızın çok hoşuna gitti, buyurdular 

ki; Efendim, o arkadaşımız rabıta etmek 

için uğraşmasın. Büyüklerin sözlerini, 

onların hayatlarını, onlarla ilgili bir şey 

anlattığı zaman, onların ruhları zaten 

orada olur, büyükler ona rabıta eder. 

Daha ne istiyorlar? Çabuk terakki eder. 

İkincisi, eserlerini okumak. Üçüncüsü 

şüphesiz ki, bir eşyaları varsa o, veyahut da kabirleri. Gerçi onlar Arştadır, Cennettedir, 

kabrin içinde değildir; ama kabirle ilgili bağlantıları vardır. Yıllarca o cesetle beraber 

olmuşlardır. Herhangi bir arkadaş kabristana gittiği zaman, ne hatırlayacaktır? Onları 
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hatırlayacaktır. İsim orada yazılı. Buyurdular ki; Efendim, o büyükler isimlerinin 

anıldıkları yerde zaten hazırdır. 

 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Bir gün birkaç arkadaş eve geldi, 

Fatih'deyiz. Mübarekler kalktılar, camı 

açtılar. Çarşamba günüydü. Açtılar camı 

ve buyurdular ki; Bakın kardeşim, bu 

insanları ben görüyorum, onlar da beni 

görüyorlar. Bunlardan beni kim tanıyor? 

Sadece geçiyorlar. Ama siz ta 

Anadolu'dan gelmişsiniz. Tanımasanız 

burada ne işiniz var? Tanımanın kıymetini 

bilin, kardeşim. Çünkü Cenab-ı Hak 

dilemeseydi, beni size tanıtmazdı. Çünkü Allahü teala cevheri, elması çöplüğe koymaz, 

buyurdular. Eğer kalbiniz Rabbim tarafından sevilmeseydi, seçilmeseydi bu büyükleri 

tanımak size nasip olmazdı. Onun için bu nimet elden gitmesin. Bu nimetin elinizde 

kalması için yapacağınız tek şart var. O da birbirinizi sevmenizdir. Çünkü Rabbim, 

müminin kalbi kırıldığı zaman, kırılır. Allah muhafaza etsin. Âmin. Çünkü müminin kalbi 

kırıldığı zaman Kâbe yıkılmış gibi günaha girer. 

 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

İzmir'de stajda iken birgün gemi ile 

Marmara'ya açıldık. Ben de daha o 

zamanlar toy bir delikanlıyım; fıkıh 

konusunda eksiklerim var. Gemiye 

bindik ama seferi miyim, namazları 

nasıl kılacağım falan diye iyice kafam 

karıştı, bir türlü işin içinden çıkamadım 

ve bu sıkıntı içinde bir kenarda 

uyuyakalmışım. Rüyamda Hocamızı 

"rahmetullahi aleyh" gördüm. 

Heyecanla; Efendim, durum bu. Ben şimdi ne yapacağım?" diye sordum. Mübarekler, 

kolayı var efendim, kitaba bakalım" dedi ve Dürr-ül Yekta'nın 85. sayfasını açarak 
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meseleyi izah etti. Ben de uyanır uyanmaz meseleyi öğrenmiş olarak, ibadetlerimi 

yaptım. Dönüşte soluğu Beylerbeyi'nde evde aldım. Meseleyi seferilik diye yine 

kendilerine arz ettiğimde; kolayı var efendim, kitaba bakalım" buyurup, aynı kitabın 

aynı sayfasını açmazlar mı? Gayri ihtiyari ben gülümsemişim. Mübarek Hocamız, "Niçin 

gülümsediniz?" diye sorunca, ben de rüyayı olduğu gibi anlattım. Hocamız, biraz da 

yüzü kızararak "O bizden değil efendim, sizin ihlâsınızdandır" diyerek konuyu kapattılar. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Bir keresinde Ankara'dan 5-6 arkadaş 

Hocamızı ziyarete gelmişlerdi. Ben de üst 

kata çıkarak durumu kendilerinde arz 

ettim. Kendileri o sırada, her zamanki 

gibi onlarca kitabı açmışlar, bir mesele 

üzerinde çalışıyorlardı. Cevaben; "Ben de 

kendilerini görmeyi çok isterim fakat şu 

anda beş kişi için değil binlerce Müslüman 

için çalışıyorum. Misafirlerimize selam 

söyleyiniz ve deyiniz ki -İnşallah, ayrılık 

olmayan yerde hep beraber olacağız …" 

 

Mübarek Hocamızın torunu Ferruh'un doğduğu gün ben evdeydim. Telefonla müjdeyi 

ben vermiştim, Hocamız da bana telefonda; "Allahü teala sizden razı olsun, ne 

muradınız varsa versin inşallah. Bu da bizim hediyemiz olsun" diye dua buyurmuşlardı. 

Bir hafta sonraki isim merasiminde Hocamız; "Enver abi, sağolsun bize müjdeyi verdiler, 

biz de hediyesini o zaman verdik" buyurdular. Ben gayri ihtiyari; "Ben bir şey almadım" 

deyivermişim. Hocamız şaşırmış bir vaziyette "Ama biz size dua ettik ya. Bir müminin 

diğeri için Rabbimizin rızasını talep etmesinden daha güzel ne hediye olabilir ki?" demez 

mi. Ben nasıl mahcup olmuşum ama … 
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Huzurpınarı ailesinin muhterem 

üyelerinin Cum'a gününü tebrik eder, 

müstecâb dualarınızı istirham ederiz 

efendim. 

 

Allahü tealaya emanet olunuz efendim 

 

ali zeki osmanağaoğlu 

 

Geçmiş zaman olur ki, hayali cihan 

değer.... 

 

Bâzı hatıralar vardır ki, kalblere nakşeder. O hatıraları hatırlamak, Cennet hayatı 

yaşamak gibidir. 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Birgün, Paris'de Orly havaalanında İsviçre'ye geçeceğim zemân akşam namazı oldu. Bu 

çok mühim. Akşam namazı olunca, daha da uçağın kalkmasına vakit var, ben bir köşeye 

çekildim, doğuya batıya kuzeye güneye bakarak kıble tayîn etdim. Herkesin oturduğu 

o bekleme yerinde gittim, bir gazete kağıdı serdim, namaza durdum. Namaz kılmağa 

başladım, iri-yarı bir adam tepeme geldi, durdu gitdi. Bir daha geldi, bir daha gitti. 

Eyvâh dedim, şimdi bir yumruk indirse bu, ben bittim burada. Neyse efendim, namaz 

bitdi. Yerime oturdum. Bakdım, tak tak tak, aynı adam geldi bu sefer yanıma oturdu. 

Okuduğum gazeteye bakdı, ingilizce. Dedi, seni tebrîk ederim, I congragulate you. Ne 

yaparsan yap, ödümü kopardın benim, teşekkür ederim dedim. Dedi ki, bakın, Paris'in 

en büyük papazı benim. Kendisi o an sivil. Ve dedi ki, şu kalabalığın içersinde bir insan 

ki, Allaha ibâdet ediyor, ona saygı duymak geldi içimden. Onun için seni tebrîk etmeğe 

geldim, dedi. Teşekkür ederim dedim. Ama çok esef verici bir durum var dedi. Ne var 

dedim? Bizim kiliselere gençler gelmiyor, ancak ihtiyarlar geliyor. Ama câmiler de öyle, 

dedi. Peki neden dedim. Hıristiyanlıkda bu papazlar suçlu, müslimânlıkda hocalar suçlu. 

Biz kaçırıyoruz, biz anlatamıyoruz. Gençler bizi sevmiyor dedi. Aynen böyle. Anons 

edildi, uçağa bineceğiz. Tabii yanyana gidiyoruz, tam kapıya geldik, buyurun dedim. 

Olmaz dedi. Neden dedim. Önce sen geçeceksin sonra ben. Siz yaşlısınız, din adamısınız 

dedim. Bütün millet bekler, fakat bir adım senin önüne atamam dedi. Çünki ben burada 

ibâdet yapmadım, sen yapdın. Geç önüme dedi... Ne oldu? Allah itibârı yine dîne verdi. 

Bugün İhlâs'ın Türkiye'de ve hatta dünyâda birçok yerlerde bir itibârı varsa, 

dindârlığındandır, ben size söyleyeyim. Yoksa başarı filan hikâye. Onun için, bu îmân 

ni'metinin şükrü; evvela namaz. Namaz kılmayan hiçbir şükrü yapmış olamaz. Yüzbin 

hatîm indirse, yüzbin hac yapsa, yüzbin altın sadaka dağıtsa, eğer üzerinden bir vakit 

namaz geçmişse bir tek sevâb alamaz, . Bu kadar mühim bu. Bunu, Abdülhakim Arvasi 
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hazretlerinin namaz risâlesi var, o namaz risâlesinde öyle buyuruyor. Namaz var hayat 

var, namaz yok hayat yok. Onun için namazsız insan olmaz. 

 

Enver abiler, asırlarda ender yetişen çok müstesna bir insandı. Allahü teala rahmeti ile 

merhameti ile muamele eylesin inşallah. 

 

Fî emanillah 

 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Şair Nâbi 20 yaşında bütün ilimleri 

öğrenmiş. Hocası, bu ilimleri tasavvuf ile 

birleştirmen lazım demiş. Bir mürşide 

göndermiş. Gittiği hocası ona koyunları 

otlatma görevi vermiş. 1,5 sene çobanlık 

yapmış. Sohbetler oluyormuş ama şair 

Nâbi koyun çobanlığı yapıyormuş. 

Birgün; biz buraya geldik, tasavvuf 

öğreneceğiz diye geldik ama çobanlık 

yapıyoruz diye içinden geçirmiş. 

Hocasının yanına geldiğinde, hocası; gidin, size artık faydamız olmaz. Buraya 

geldiğinizde tepeden tırnağa kibir içindeydiniz. Bunu kırmak için çobanlık yaptırdık ama 

fayda vermedi, buyurmuş. Bu yüzden Nâbi, şair Nâbi olarak kaldı. Belki de zamanının 

en yüksek mürşidi olacaktı. 

 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Bugün hem iftar yemeği hem de hasret 

yemeği. Çoktan beridir göremediğimiz 

arkadaşlarımızı ve kardeşlerimizi 

görüyoruz. Demek ki, kısmetimiz varmış 

ki, görüyoruz. Tabii göremediklerimiz de 

var. Ama akıbet, birgün bizim de başımıza 

o gelecek. Onun için, burada olması icap 

edip de, hasbelkader, vefat eden 

kardeşlerimize, arkadaşlarımıza, 
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büyüklerimize, Allah rahmet eylesin. Onların da mekanı Cennet olsun. İnşallah ahirete 

gittiğimiz zaman, onlarla beraber Rabbimizin huzurunda Cennette iftar ederiz, beraber 

oluruz. 

 

Şüphesiz ki bu bir katar. Haydarpaşa'dan yola çıkmış Kurtalan'a doğru gidiyor. Her 

durakta bazıları iniyor, bazıları biniyor. Ama yol devam ediyor. Alınan verilen her nefes 

sayılıdır. Belirli bir miktarı önceden cenab-ı Hak tarafından takdir edilmiştir. O her gün 

harcanmaktadır. İşte ahirete gittiğimiz zaman, harcadığımız bu nefeslerin bize hesabı 

sorulacaktır. Hiçbir şey karşılıksız değildir. Yüz sene evvel, ikiyüz sene evvel, çok da 

uzağa gitmeye gerek yok, belki de altmış yetmiş sene evvel; bakıyorum, benden 

yaşlınız var mı diye, hiçbirimiz ve hiçbiriniz bu dünyada yoktuk. Ne olacağımız da belli 

değildi. Kadın mı? Erkek mi? Çocuk mu? Deli mi? Veli mi? Hepsi meçhuldü. Zamanı 

geldi, vakti geldi Allahü teala bizi bir mükemmel insan olarak yarattı. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Geçen gün bana bir mail geldi de, 

böyle bir bilgi. İnsanın düşünebiliyor 

musunuz? Hücrenin içine video 

koymuşlar. Bir hücre. O videoyu 

seyrettiğiniz zaman, o hücreyi 

seyrederken kendinizi uzayda 

zannedersiniz yahutta başka bir 

âlemde zannediyorsunuz. Anlatılamaz 

anlaşılamaz bir mekanizma. Bir tek 

hücrenin içerisinde! 

 

Geçen gün bana bir cd getirdiler. Onda da embriyonun teşekkülü! Embriyodan itibaren 

insanın teşekkülü ve dünyaya gelişi! Vallahi bir zerre aklı olan, Allah bir der, durur. 

Bunu demez ise mutlaka deli olur. Ya evet ya hayır! Ya tasdik ya inkâr! Ya tasdik 

edecektir, ya da inkâr edecektir herşeyi. O kadar muazzam bir mekanizma, mümkün 

değil bunun kendi kendine olması. Böyle bir şey olamaz. Ne fizik kaidesine, ne biyoloji 

kaidesine, hiçbir şeye uymaz. İlk zamanlar ve ilk mektebe gittiğimiz zamanlar bile bize 

öğretilen şey; hiçbir şey kendi kendine hareket etmez. Bir kuvvet tesir etmezse hiçbir 

şey yön değiştiremez. 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Mübarekler buyurdular ki; Berat gecesi, 

mutlak gecedir. Diğer geceler, ileride 

veya geride olabilir. Mevlid Kandilinde 

öyle, Receb-i şerifte öyle, Ramezan-ı şerif 

zaten öyle; ama Berat Kandilinde şüphe 

yoktur. Çünki, ayın onbeşidir. Nitekim, bir 

bakıyorsun aya, maşallah. Tam bedir 

halinde. Allah rahmet eylesin, birgün 

mübarek Hocamız buyurdular ki; 

Büyüklerin nazar ettiği, büyüklerin elinin 

değdiği yerden feyz, bin sene gitmez. Kardeşim, ben aya bakarken, hep oraya cenab-ı 

Peygamberin 'aleyhissalatü vesselam' nazar ettiği yer olarak bakıyorum ve oradan feyz 

alıyorum, buyurdular. Çünki, kimler o aya bakmadı? O ay, kimlere bakmadı? Onun için 

efendim, aya o nazarla bakmak lazım, buyurdular. İşte Berat Gecesinde defterler 

kapandı, yeni defterler açıldı. Kiminin yaprakları düştü, kiminin yeniden oluştu. Birgün 

İmam-ı Rabbani hazretleri hanımıyla beraber böyle konuşurken, peki ya Berat 

Kandilinde olanları, Levh-ül Mahfuzda olanları gören ne yapsın, buyurmuşlar ve o sene 

vefat etmişler. Meğer kendisinin vefat edeceğini görmüş. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Efendim, tekrar söylüyorum, anlatılması 

ve anlaşılması mümkün olmayan bir 

kainatın içindeyiz. Yıldızlar âlemine 

baktığımız zaman, ucu bucu 

gözükmeyen, sadece seyretmekle 

hayranlık duyan insanlar gibi uzaya 

bakıyoruz. Tebareke süresinde Allahü 

teala buyuruyor ki; o gördüğünüz 

yıldızların hepsi, daha henüz bize ışığı 

ulaşmayan yıldızların hepsi, daha birinci 

kat gökte. Bunun gibi daha yedi kat var. 

Ve her bir kat ikinci katın yanında 

deryada bir damla. Neden bunları söylüyorum? Kur'ân-ı kerimde cenab-ı Hak buyuruyor 

ki; Yarattıklarımı inceleyin, büyüklüğümü anlayın. Eğer bir insan cenab-ı Hakkın 

büyüklüğünü anlamak isterse onun yarattıklarını incelemesi lazım.  

7 Nisan 2020 Salı 
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Enver abiler buyurdular ki;  

 

Müşrikler, Hazret-i Peygamberin 

"aleyhissalatü vesselam" yanına gelerek, 

bize Allahı göster, vallahi inanırız. Ama 

görmemiz lazım, dediler. Şimdi âmâ bir 

insana siz gülü anlatsanız, ne 

yapabilirsiniz? Yahut da âmâ bir insana 

güneşi anlatsanız, hiçbir şey 

yapamazsınız. İşte o darlanma, o sıkılma 

esnasında hazret-i Peygamber; ya 

Rabbi, bu kör insanlara ben seni nasıl 

anlatayım diye, göğsünü paralayacak 

hale geldi. Tam o sırada Cebrail 'aleyhisselam' geldi, bir âyet-i kerime getirdi ve o âyet-

i kerimeyi onlara okudu. Allahü teala buyuruyor ki; Ben onların içindeyim. Kudretim 

onların içinde, neden beni görmüyorlar? Gidin ultrasonun altına yatın! Buraya 

hastaneden geldim, o ekranda böbreği görüyorum, ya Rabbi, bu böbrek kendi kendine 

çalışır demek mümkün değil. Akla mantığa sığmaz. Neler neler.. O kalbin atışı, o 

kanların hareket edişi.. La ilahe illallah Muhammeden Resulullah denir, başka bir şey 

denmez. 

 

 

 

 

 

 

 

Huzurpınarı ailesinin muhterem 

üyelerinin Cum'a gününü tebrik eder, 

müstecâb dualarınızı istirham ederiz 

efendim. 

 

Allahü tealaya emanet olunuz efendim 

 

ali zeki osmanağaoğlu 

 

 

Geçmiş zaman olur ki, hayali cihan 

değer.... 

 

Bâzı hatıralar vardır ki, kalblere 

nakşeder. O hatıraları hatırlamak, Cennet hayatı yaşamak gibidir. 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Bir hadis-i şerif var. Peygamberimiz "aleyhissalatü vesselam" buyuruyorlar ki; Hayrun-

nâs men yenfe'un-nâs, şerrün-nâs men yedurrun-nâs. İnsanların hayırlısı insanlara 

faydalı olandır. İnsanların kötüsü insanlara zaralı olandır. Bu hayırlı insanların içinde 

dinli-dinsiz fark eder mi? Hiç fark etmez. Bugün dinsiz olabilir ama bir ay sonra, üç ay 

sonra ne olacağını sen nasıl bilirsin, ben de bilemem. Sonra, onların sahibi Allah'dır 

"celle celalühü". Size bir hikaye anlatayım. Bir ihtiyar İbrahim aleyhisselam'a gelmiş. 

İbrahim aleyhisselamın da âdet-i şerifesi; bir insan evine gelir de birkaç lokma yemezse, 

o da aç kalır, yemezmiş. İlla bir misafir gelecek, birşeyler yiyecek, ondan sonra kendisi 

yemek yermiş. Böyle günlerce aç kaldığı da olurmuş. Halil olmak kolay değil. Yalnız, 

Habib ne, Halil ne? Habib, kan bağı olan dosta denir. Halil, dostluğa denir. Cenab-ı 

Peygambere "aleyhissalatü vesselam" Allahü teala o kadar kendine yakın olduğunu 

bildiriyor ki; kan bağı olan Habib ismini kullanıyor. Hiçbir Peygamber hakkında değil. 

Yakınlığını o kadar ifade ediyor ki; sen benim Habibimsin, buyuruyor. İbrahim 

aleyhisselama ise, Halilim, dostumsun diyor, ne güzel. O ihtiyarda ibadet sıfır, ne din 

ne iman, sıfır. Gece bakıyor, hiç sıfır. İki gün, üç gün, en sonunda yeter artık, çek git 

diyor. İnsan bir teşekkür eder, birşey söyler, diyor. Cenab-ı Hak ile ilgili bir kelam yok. 

İhtiyar giderken Cebrail aleyhisselam geldi, dedi ki; Ya Halil, ya İbrahim, Rabbim sana 

gücendi. Ne? Neden? Neden benim kulumun kalbini kırdı? Seksen sene yedirdim, 

içirdim, besledim, hiçbirini yüzüne vurmadım. Sen üç gün tahammül edemedin, 

sabredemedin, kalbini kırdın gitti. Eyvah... Adamın arkasından koştu. Buldu ve 

kardeşim, yalvarırım evime gel dedi. Neden? Ağzına lokmayı elimle koyacağım. Sen 

benim kalbimi kırdın. İhtiyar; Bu kadar ısrarın sebebi ne, dedi. Senin yüzünden Rabbim 

bana gücendi, buyurdu. Niye? Seksen sene yedirdim, içirdim, besledim, hiçbir gün 

hatasını yüzüne vurmadım. Sen iki günde bitirdin işi, olmaz. Rabbimin beni affetmesi 

için, senin beni affetmen lazım. İhityar; Ya sen ne diyorsun. Yani, Allahü azimüşşan, 

yerleri, gökleri yaratan... Benim için mi geldin, dedi. İbrahim aleyhissealm, Vallahi senin 

için geldim, dedi. Ben böyle bir Allaha kurban olurum. Hemen müslüman oldu. 

Bitti...Onun için, sen başkasının sonunu düşüneceğine, kendi sonunu düşün! 

 

Enver abiler, asırlarda ender yetişen çok müstesna bir insandı. Allahü teala rahmeti ile 

merhameti ile muamele eylesin inşallah. 

 

Fî emanillah 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Allahü teala hadis-i kudside buyuruyor 

ki; Nefsinize düşman olun. Siz niye 

dışarda arıyorsunuz düşmanınızı. En 

büyük düşmanınız sizin içinizde. Çünkü 

sizi kafir yapmaya uğraşıyor. Günahkar 

değil, yanlış anlamayın. İnsana şeytan 

günah işletir. Ama senin nefsin... Allah 

muhafaza etsin kardeşim, nefsin nihai 

hedefi seni Allaha, Peygambere düşman 

etmek. Tövbe estağfirullah. Yok 

yapamaz, döveriz, dersen... 

Yapamazsın. Öyle bir geri çevirir ki, öyle 

bir numara çevirir ki. Bitti. Veyahutta bir gıybet olur. Bitti. Kalp kırar, ne var bunda der, 

bitti. Ya Rabbi, ne kadar zor şey dünyada yaşamak. Neden zor ? Biz uğraşıyoruz. Zor 

değil. Kendimiz varız ya. Nefs yani. Yüzbin kere söylendi bunların hepsi. Allah 

inandığımız gibi amel etmeyi nasip etsin. Amin. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Büyüklerin nasihati nasihatlerin 

büyüğüdür. Lokman Hekim oğluna 

diyor ki; Oğlum, yaptığın iyilikleri unut. 

Ne olur bunu defalarca hatırlama ve 

hatırlatma. Eğer sen bunu Allah için 

yaptıysan zaten kaydoldu, geçti gitti. 

Eğer nefsin için yaptıysan bin kere 

söyle. Her defasında senin günahın 

artsın. Sana yapılan kötülük olabilir. 

Hepimizin başından geçer. Boşver. Sen 

sabrını, ecrini aldın zaten. O düşünsün 

nasıl bunun hesabını vereceğim diye. O halde, yaptığın iyilikleri unut. Sakın tekrar 

tekrar söyleme, çok günaha girersin. Cenab-ı Hakkın sana verdikleri yanında sen bir 

hiçsin. 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Bir gün eski ümmetlerden bir 

zamanlarda, Mûsa aleyhisselam 

zamanında bir aziz yani bir derviş, 

evliya, tek başına bir dağda yaşıyor. 

Mûsa aleyhisselam Tûr-i sinaya 

giderken yolunu kesmiş. Ya Mûsa, 

benim için dua et, Cenab-ı Hakka arz 

et. Benden razı mı, demiş. Mûsa 

aleyhisselam, olur demiş. Senin için, 

günahlarının affı için dua ederim, 

demiş. Derviş demiş ki, Allah Allah, ben 

ne günah işledim ki. Ben gece gündüz zaten ibadet yapıyorum. Yapacak başka bir dua 

mı var, demiş. Mûsa aleyhisselam arz etti cenab-ı Hakka; Ya Rabbi, böyle bir hadise ile 

karşılaştım. Hemen Allahü teala Cebrail aleyhisselamı gönderdi. Şu şah damarı var ya, 

insanların atardamarı. Allahü teala Cebrail aleyhisselama, onun şah damarını biraz sık 

bırak, buyurdu. Geldi Cebrail aleyhisselam. Dedi ki; sen hiç günah işlemezmisin. Peki 

bu ibadetleri ne ile yaptın. Elin var ayağın var. Bunların hepsi senin dedi. Derviş, kimin 

olacak ki dedi. Gitti damarını biraz sıktı. Yerlerde baş ağrısından debelenmeye başladı. 

Oradan oraya atıyor kendisini. İş felaket. Cebrail aleyhiseselam dedi ki; ne oldu ? 

Ölüyorum. Dua istiyorum, dedi. Niye istiyorsun? Günahlarımın affı için, dedi... Günahım 

yok diyen kadar günahı en büyük günahkâr insan olamaz.  

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Tâbiinden bir zât, o zamanın emirine 

mektup yazmış. Ya Emir-ül mü'minin! 

Bilesin ki, cenab-ı Peygamberin 

"aleyhissalatü vesselam" ümmetine 

olan sevgisi ve düşkünlüğü, bir 

annenin, bir babanın evladına olan 

düşkünlüğünden daha fazladır. Eğer bir 

mü'mini üzersen, cenab-ı Peygamberi 

kendine hasım yaparsın. Eğer cenab-ı 

Peygamberi kendine hasım yaparsan, 

Allahü tealaya karşı hasım olursun. 
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Sakın ola ki, bir müslümanı incitme. İşte, Allahü teala Kur'an-ı kerimde buyuruyor ki; 

Mü'min kullarım, ki onlar evliya kullarımdır. Çünki kelime-i şehadet getiren, velî kuldur. 

Derecesi ayrıdır. Ama kelime-i şehadet getiren, Allahü tealanın evliya kuludur. Allahü 

teala buyuruyor ki; Evliya kuluma düşmanlık, bana harp ilan etmektir. Onun için, 

kelime-i şehadet getiren, Allahü tealanın dostudur, mü'mindir, evliyadır, derecesini 

Allah bilir. Ona karşı hasımkâr davranmak, Allah korusun, tepeden bakmak, onu üzmek, 

felakete götürür. 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki;  

 

Bu Ramezan-ı şerif de geldi, geçti. 

Tabii bir geceyi kutlamanın çok yolları 

var. Fakat Hanefi mezhebinde 

mübarek bir geceyi en iyi ihya etmenin 

yolu, ilim öğrenmektir. Yani kitap 

okumaktır. İki; günah işlememektir. 

Birgün Zeki abiyle kitap okuyorduk, 

orada bir hadis-i şerif okuduk. Cenab-ı 

Peygamber 'aleyhissalatü vesselam' 

buyuruyor ki; İki mü'min, Allah rızası 

için bir araya gelirse, şeytan onlara 

yaklaşamaz. Onun girmediği yer var 

mıdır ki, ağızdan girer, burundan çıkar. Ama iki mü'min Allah için bir araya gelirse, 

araları bozulsun, ya da ayrılsınlar diye uzakta bekler. Yalnızken kendini şeytandan 

koruyamazsın, bir yerden girer. Ama bir mü'minin yanına git bakalım, o zaman şeytan 

yaklaşamaz. 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki;  

 

Birgün bir arkadaş geldi. Arkadaş, senin 

gibisini görmedim, dedim. Ne oldu Enver 

abi, ne yaptım, dedi. Bak, yüce Allah seni 

insan yaratmış. Senin gibi binlerce insan 

hastanelerde hastalık içerisinde. Gözün, 

kulağın, her âzân yerinde. Kim verdi 

sana bunların hepsini, dedim. Allahü 

teala, dedi. Peki sen Allahü tealaya ne 

verdin? İman dahil, bu kadar bol 
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nimetler, bütün âzâların yerinde, dedim. Efendim, Allahü tealaya ne verilir, dedi. Allahü 

teala buyuruyor ki; Ben fakirdim, neden bana vermedin? Ya Rabbi, sen fakir olmazsın 

ki. Fakir kullarımla beraberdim. Eğer onlara bir şey verseydin, beni orada bulacaktın. 

Ben hastaydım, niye gelip beni yoklamadın? Ya Rabbi, sen hasta olmazsın. Hasta 

kullarımla beraberdim. Bir defa gelip onlara bir şifa dilemedin, yardım etmedin. Yani 

Allahü tealanın kullarına bir şey vermezsen, nasıl ahirete gideceksin? Öbür tarafta bir 

iman nimeti var. İnsanlar neye inanacaklarını şaşırmışlar. Kaç tane kitap dağıttın veya 

dağıtılmasına sebep oldun? O arkadaşımız bir ara gitti. Sonra geldi, bütün cepleri boş. 

Ama hizmetleri gayet güzel bir arkadaşımızdır. Bazısına nasihat, bazısına ameliyat. 

 

 

 

 

Huzurpınarı ailesinin muhterem 

üyelerinin Cum'a gününü tebrik 

eder, müstecâb dualarınızı istirham 

ederiz efendim. 

 

Allahü tealaya emanet olunuz 

efendim 

 

ali zeki osmanağaoğlu 

 

Geçmiş zaman olur ki, hayali cihan 

değer.... 

 

Bâzı hatıralar vardır ki, kalblere 

nakşeder. O hatıraları hatırlamak, Cennet hayatı yaşamak gibidir. 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Ömer bin Abdülaziz "rahmetullahi aleyh", birini bir yere vali göndermiş. Bir miktar 

seninle beraber yürüyelim, demiş. Yolda giderken Ömer bin Abdülaziz buyurmuş ki; 

Bak, sakın zalim olma. Vali, efendim, Allah korusun. Zalim olmanın ne kadar büyük suç 

olduğunu kaç defa anlattınız. Bunu hep okuduk, biliyoruz, demiş. Hayır, birkaç türlü 

zalimlik vardır. Zulm edersiniz, yaparsınız. Bir zulüm daha vardır ki, o da, ceza 

vermekte acele edersiniz. Benden önceki Abdülmelik zamanında birisi vardı, ceza 

vermekte acele ederdi. Bir gün vefat etti, cenazesine gittim. Allah bize gösterdi, oğluna 

da gösterdi. Kabre konar konmaz, tabutunun üstüne demirden büyük bir tokmak 

vuruldu ki, kabir yarıldı, başı paramparça oldu. Ben gördüm, oğlu da gördü. Hemen 

ellerini açtı, ya Rabbi, babam iyi bir zâttı, merhametliydi, şefkatliydi. Acaba ne kusur 

işledi diye, yalvardı. Ona, baban ceza vermekte acele etti, bundan dolayı bazı 

haksızlıklar yaptı, diye bir ses geldi, demiş. O bakımdan, Allahü teala Kur'an-ı kerimde 

Hucûrat suresinde buyuruyor ki; Size gelip de bir fasık, biri hakkında bir şey söylerse, 

hemen inanmayın. Fetebeyyenu, diye geçiyor. Onu iyice açığa çıkarın. Şahit dinleyin, 
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itiraf dinleyin. Eğer bunlar olmadan, acele karar verirseniz, isabet olabilir, isabetsiz de 

olabilir. 

 

Enver abi ter su içinde. Çünki yataktan kalktım geldim. Eğer bu sevgi olmasa, evden 

çıkacak halim yoktu. Hatta bizim hanım, ya gitmesen, dedi. Yok, Allah muhafaza etsin. 

Gidelim de inşallah arkadaşlarımızın ruhaniyetinden, ihlâsından istifade ederiz ve şifa 

buluruz, dedim. Şifa almak, şifa bulmak niyetiyle geldim. İnşallah kalplerimiz şifa bulur. 

Mübarek Hocamız buyurdular ki; Efendi hazretlerine çay verirdim, çay verirdim, çay 

verirdim. Üçüncü bardağın yarısına kadar içerdi, geri kalanını bana verirdi. O yarım 

bardak benim kalbime şifa olurdu. İnşallah Şifa Yemeğin şifalı yemekleri de, bizim 

kalplerimize şifa olsun inşallah. 

 

Fî emanillah 

 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki;  

 

Herhangi bir insana bir iyilik etmek, 

gökten lamba olarak yere inse, bu 

iyilikten hasıl olan nur o kadar parlaktır 

ki; güneş onun yanında çok sönük kalır. 

Hele bu hizmet ile bir insanın hidayetine 

sebeb olunursa, kıymeti hiç ölçülemez. 

 

Allahü teâla'nın evinde olmak, O'nun 

evinde bir araya gelmek, dünyâda en 

büyük seâdettir. Çünkü Allahü teâla'nın 

evinde yapılan buluşmalar, Cennetde 

de beraber olmanın alâmetlerindendir. 

Herkes evine gelen misafiri kendi gücüne göre, haline göre ağırlar, ona göre ikrâmda 

bulunur, ona göre ihsanda bulunur. Bir fakirle zenginin ağırlaması dahi farklıdır. Allahü 

teâla Hadis-i kudside buyuruyor ki; "Evime gelenleri ben Şanıma lâyık şekilde 

ağırlayacağım". 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Hindistan padişahı Mahmud Gaznevi 

hazretleri, Ebül Hasen-i Harkani 

hazretlerine "rahmetullahi aleyh" 

sormuş. Efendim demiş, hocanız 

Beyazîd-i Bistami hazretleri nasıl bir zat 

idi? Demiş ki, çok büyük bir zat idi. Çok 

mübarek bir zat idi. Onun yüzünü bir 

kere, bir defa bir Yahudi görse kelime-i 

şehadet getirir müslüman olurdu. 

Hocam demiş, bu biraz fazla olmadı mı? 

Niye fazla olsun, belki de az bile oldu, 

buyurmuş. Cenab-ı Peygamberi 

"aleyhissalatü vesselam" o kadar çok görenler oldu da kelime-i şehadet getirmediler, 

Beyazîd-i Bistami hazretlerini bir gören nasıl hemen kelime-i şehadet getirdi. Bu nasıl 

iş demiş. Ebül Hasen-i Harkani hazretleri; Efendim, onlar Cenab-ı Peygamberi 

görmediler. Onlar Abdullah'ın yetimini gördüler. Cenab-ı Peygamberi görselerdi Ebu 

Bekr-i Sıddık gibi olurlardı, Hazret-i Ömer gibi olurlardı. Allah onlara o gözü nasib 

etmedi. Ben demiyorum ki, bizim hocamız Beyazîd-i Bistami hazretlerine mahalle hocası 

diye bakanlar onun feyzinden istifade etsinler, onun büyüklüğünü anlasınlar, bu 

mümkün değil. Eğer Allahü teala o kulunu seçerse, gözünden perdeyi bir kaldırır, onun 

büyüklüğünü anlar. 

 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Rabia-i Adviyye "rahmetullahi 

aleyha" hazretleri, çok ağır 

hastalandı. Yanında hizmet edenler 

buyurdular ki; Anneciğim ne olur, 

siz herkese bir dua ediyorsunuz, o 

iyileşiyor. Bir de kendinize dua 

etseniz? Cevabında buyurdu ki; Size 

sevdiğiniz biri bir hediye gönderse, 

hediyeyi aldıktan sonra, kusura 

bakmayın bu hediyeyi kabul 

etmiyorum, iade ediyorum deyince 
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onun kalbi kırılmaz mı? Bir hediye gönderdik, o da makbul olmadı. Karşı tarafa su-i zan 

ermemek için, demek ki biz on para etmiyoruz der. En azından üzülür. İşte Rabia-i 

Adviyye hazretleri buyuruyor ki; Beni yoktan var eden, her an varlıkta durduran 

Rabbim, bana bir hediye göndermiş. Ben nasıl, Ya Rabbi bu hediyeyi geri al, derim. Bu 

hastalık O'ndan geldi. Ben almadım. Çantama koymadım. Birinden de istemedim. Allahü 

teala öyle layık gördü. Rabia, sana bir hediye göndereceğim, dedi. Görüşelim bakalım 

sabır mı, isyan mı? Vallahi yapmam dedi. Rabbimin verdiği bu hediyeyi ben geri 

veremem, dedi. Maşallah. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Mü'mine hizmet ibâdetdir, üzmek ise 

felâketdir. 

 

Herkesin yapdığı işden, ne olduğu, kim 

olduğu ve tarafı belli olur. 

 

Bu dünyada kim neye kıymet verirse, 

kıymet verdiği nesne kadar kıymetlidir. 

Dünya malına kıymet veren, olduğu 

yerde kalır. Maneviyata, Allaha, kıymet 

veren, asırlar geçse yine hatırlanır. 

 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki;  

 

Allahü teala Kur'ân-ı kerim'de mealen 

buyuruyor ki; Bazı şeyler sizin çok 

zorunuza gider, çok gücünüze gider, 

üzülürsünüz. Bu musibet başıma 

nereden geldi dersiniz. Hâlbuki 

bilmezsiniz ki bu sizin için hayırlıdır. 

Bazı şeylere siz çok sevinirsiniz. 

Bilmezsiniz ki onlar sizin için kötüdür, 

şerdir. Allah'a, Peygambere yemin 

ederek söylüyorum, bu kriz bize 

hayırlı oldu. Tekrar ediyorum, Allahü 

teala çok şefkatli, çok merhametli 
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olduğu için baktı ki tedavi olmamız ilaçla olacak gibi değil, bunlar bir ameliyat olsa iyi 

olacak, dedi. Zaten hastane de orada. Ömrümün yarısı hastanede geçiyor. Sabahleyin 

aldığım ilaçları sayamıyorum ama maşallah iyi. 

 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Büyüklerden bir zata demişler ki; Sen 

nasıl bu hale geldin? Demiş ki; Bir gün 

bir inşaatın önünden geçiyordum. Usta 

ve çırağı gördükten sonra, benim aklım 

başıma geldi. Onlara baktım ve Allah'a 

kavuşan yolu buldum. Allah Allah! Nasıl 

buldun? Çırak ustaya iki tane tuğla 

veriyor. Usta, tuğlaları alıp yerine 

koyuyor, sonra yine elini açıyor. Çırak iki 

tane tuğla koyuyor, usta alıp yerine 

koyuyor, elini açıyor. Dedim ki; Ya 

Rabbi, bu usta tuğlaları yerine koymasa, gerisi gelmeyecek. O zaman vermezsem 

benimki de gelmeyecek. Başladım vermeye. Verdikçe Allah verdi, verdikçe Allah verdi. 

Neden? Çünkü O'nun kullarını sevindirdim. 

 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki;  

 

Huzur ayı, rahmet ayı, mağfiret ayı 

olan mübarek Ramezan-ı şerif ayı 

geldi. Allahü teala hepimizi, 

Ramazan-ı şerifin şefaatine nâil 

eylesin, bereketlerine ve 

faziletlerine kavuştursun, 

Ramezan-ı şerifde afv ve mağfiret 

edilen ve Cehennemden azad 

olunan kullarından eylesin 

inşallah. 

 

Hocamız Ramezân-ı şerif ayında dua ederlerken; "Ramezan-ı şerifin şefaatine nâil eyle, 

Ramezan-ı şerifde afv ve mağfiret ettiğin, Cehenneminden azad ettiğin kullarının 
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meyanına dahil eyle" diyerek dua ederlerdi. Biz de böyle dua edelim. Sevgi bunu icab 

ettirir. İnsan sevdiği ile beraber olacaktır. Cenab-ı Hak bize sevdiklerine kavuşmayı ve 

sevdikleriyle beraber olmamızı nasib etsin inşallah. İmam-ı Rabbani hazretleri 

Mektubat'ta buyuruyorlar ki; Eğer Allahü teala bir kuluna sevdiği bir kulunu 

tanıştırdıysa, Allahü teala sevdiği bir kulunu bir kuluna sevdirdiyse, ona her şeyi 

vermiştir. Hiç bir şeyi noksan bırakmamıştır. Hocamız buyurmuştu ki; "Ehl-i sünnet 

itikadı çok kıymetli bir cevherdir. Allahü teala bu kıymetli cevheri çöpe atmaz, ancak 

kıymetli kalblere koyar". 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki;  

 

Hocamız buyurdular ki, Ramazan-ı şerif 

30 gün bayramdır, üç gün değil. Çünki, 

bunun her gün ve gecesinde binlerce, 

onbinlerce müminler afv olur. Öyle bir 

afv ayıdır bu ay. Ne mutlu, Allahü 

tealaya hamd olsun ki, Ehl-i sünnet 

itikadı üzere bu ayı Ramezan-ı şerif ayı 

olarak idrak etmemizi bize nasip eyledi. 

Ramezan-ı şerif ayının kıymetini hepimiz 

çok iyi anlayıp idrak ederiz inşallah. 

Allahü teala bu ümmeti afv etmek 

istemeseydi, Ramazan ayını yaratmazdı. 

Ramazan-ı şerif ayını Allahü teala bu ümmeti afv etmek için yaratmıştır. Bu ay Allahü 

tealanın bize hususi ihsanıdır. Ramazan ayı, nimetlerin en büyüklerindendir. Afvın, 

mağfiretin pekçok olduğu bir aydır. Bir günü, bine bedeldir, hele içinde bir de, bin aya 

bedel olan Kadir gecesi vardır. Bir ayın tamamı, yani Ramazan'ın her günü bayramdır; 

çünki her gün binlerce, yüz binlerce müslüman afva uğruyor, Cennete gidiyor. 

 

Allahü teâlâ, bu mübârek ayda Onun şânına yakışacak kulluk yapmağı ve Rabbimizin 

râzı olduğu, beğendiği yolda bulunmağı, hepimize nasip eylesin! Âmîn. Müslüman akıllı 

tüccar gibi olmalıdır, ne yaptığını bilerek yapmalıdır. 
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Enver abiler bir iftar sohbetinde 

buyurdular ki; 

 

Bu ay, öyle mübarek bir aydır ki, bütün 

senenin pisliğine kefarettir ve mutlaka 

temizleyicidir. Orucunu tutan mümin, 

bayram sonuna kadar tertemiz olur. 

Bayramdan sonra, kirli havaya bağlı 

olarak yine kirlenmeye başlıyor. Bu kirli 

hava, salihlere de bulaşıyor. Çünki hava 

kirlenirse, bundan herkes rahatsız olur. 

Şimdi manevi hava çok kirli, temiz kimse 

bile, sokağa çıktığı zaman, bu kirli havayı 

teneffüs ettiği için kalbi kararır. Havanın kirliliği, haram ve helallerin karışmasından 

olmuştur. Eskiden haramlar ve helaller ayrıydı. Şimdi karmakarışık oldu. 

 

Peygamber efendimiz, (Bir hurmayla iftar ettirene de, yalnız suyla oruç açtırana da, 

biraz süt ikram edene de, bu sevab verilecektir. Bu ay öyle bir aydır ki; ilk günleri 

rahmet, ortası afv ve mağfiret, sonu da Cehennemden azat olmaktır. Bu ayda dört şeyi 

çok yapınız! Bunun ikisini Allahü teâlâ çok sever. Bunlar, bu ayda çok kelime-i şehadet 

söylemek ve istiğfar etmektir. Diğer ikisini de zaten her zaman yapmamız lazımdır. 

Bunlar da, Allahü teâlâdan Cennetini istemek ve Cehenneminden ona sığınmaktır) 

buyurdu. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki;  

 

Hazret-i Ali "kerremallahü vecheh" 

buyurmuş ki; ne büyük müjde ya 

Rabbi! Eğer Allahü teala bu 

müslümanları, bu ümmet-i 

Muhammedi afv etmek dilemeseydi, 

bunların hepsini afv etmeye karar 

vermeseydi, Ramezan ayını vermezdi. 

Bu öyle bir ay ki, bu ümmete mahsus, 

afv ve mağfiretin dopdolu olduğu bir 

ay. Bu ay, geçmiş bütün senenin nesi 

varsa hepsini silip süpürüyor. Hepsini 

afv ettiriyor, şefaat... Onun için bu 
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ayın kıymetini iyi anlamak lazım. Bu, bize, ümmet-i Muhammede mahsus bir ay. Bir 

günü bine bedel. Hem de Kadir gecesi var bu ay içinde. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Cenab-ı Hak Ramezan-ı şeriflere hep 

beraber kavuşmağı nasip etsin. İnşallah, 

her senemiz geçen seneden daha iyi. 

Allahü teala ömür verirse, bambaşka bir 

Enver abiyi göreceksiniz, bambaşka 

Ramezan-ı şeriflere çıkacağız inşallah. 

Çünki kamburları yavaş yavaş 

düzeltmeğe, daha genç, daha delikanlı 

olmağa az kaldı. Dualarınızla, dualarla 

inşaallah, o mutlu günler, o mutlu 

geceler, seneler geliyor. Çünki, Men 

sabere zafere. Sabr eden zafere varır, hadis-i şeriftir. Sabr etmek, ferahlamanın 

anahtarıdır. Bu kurum, baştan sona hep sabırla bugüne gelmiştir. Sabır ve şükür, 

mü'minin iki alametidir. Çünki, bir sıkıntı gelir, sabr edersin, sevap kazanırsın. Büyük 

nimete kavuşursun, şükr edersin, yine sevaba kavuşursun. Netice: Eğer gönlün Allahü 

tealaya bağlıysa, Onun için yaşıyorsan, sana kapılar açılır. Eğer Onu unutuyorsan, Allah 

muhafaza etsin, O da seni unutur, sonra başın çok belaya girer. 

 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki;  

 

İki can ciğer arkadaş varmış. Biri şehid 

düşmüş. Şehidlerin derecesi çok 

yüksek. Diğeri, iki sene sonra vefat 

etmiş. Fakat derecesi ötekinden daha 

yüksek. Arz ediyorlar Cenâb-ı Hakka, 

Yâ Rabbi, biri şehid olmuş, diğeri 

normal yatağında vefat etmiş, ama 

derecesi ötekinden daha fazla, hikmeti 

nedir acaba? Cenâb-ı Hak buyuruyor 

ki; onun üzerinden iki Ramazan-ı şerîf 

geçti. Onun için bu Ramezan-ı şerif 

çabuk geçmesin, yavaş yavaş, hakkını 
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vere vere geçsin. Kabir hayatı çok zor. Mahşer çok zor. Bugün evde okumuştum, 

büyüklerimiz buyuruyorlar ki; Eğer bu yediğimiz hayvanlar kabir azabını işitmiş 

olsalardı, bir damla et bulamazdık, bir damla et yiyemezdik. 

 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki;  

 

Mübareklerden işittim, buyurdular ki; 

Cuma günü ve gecesi ile Ramezan-ı 

şerifin otuz gün ve gecesi, hiç kimseye 

azap yoktur, bu gecenin şerefi ve 

büyüklüğü bakımından. Bu da yetmedi, 

Allahü teala mübarek geceleri yarattı, 

bir de bir ay mühlette Ramezan-ı şerifi 

yarattı. Ramezan-ı şerif, kirli elbisenin 

temizleyici makinadan temiz çıkması 

gibi, Ramezan-ı şerifin birinci günü 

başlıyor, otuzuncu günü tertemiz olarak 

öbür taraftan çıkıyor. İmanı olan ve oruç 

tutan mü'min mutlaka temizleniyor. Üç gün bayram hakkı olarak, bayram sonuna kadar 

oldu tertemiz. Peki ondan sonra ? Kirli havaya mı, kirli etrafa mı bağlı, elinde olmayarak 

yine kirlenmeye başlıyor. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Huzurpınarı ailesinin muhterem 

üyelerinin Cum'a gününü tebrik 

eder, müstecâb dualarınızı istirham 

ederiz efendim. 

 

Allahü tealaya emanet olunuz 

efendim 

 

ali zeki osmanağaoğlu 

 

Geçmiş zaman olur ki, hayali cihan 

değer.... 
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Bâzı hatıralar vardır ki, kalblere nakşeder. O hatıraları hatırlamak, Cennet hayatı 

yaşamak gibidir. 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Siz dünyayla meşhur olmaya çalışmayın. Güzel ahlakla, terbiyeli olmakla, saygılı 

olmakla ve namazla… Ben geçen gün Ferruh'a onu söyledim. Amerika'ya gidiyorlardı. 

Ferruh dedim bak, eniştenin iki özelliği var. Bu iki özellik benim ciğerlerime işlemiştir. 

Yani, ben böyle bir adamım. Birincisi; namaza çok düşkünüm. Çünki, ben yedi yaşından 

beri namaz kılıyorum. Babam Allah rahmet etsin, namaza çok düşkündü ve namaz bizim 

gıdamızdı böyle, su gibi. İkincisi; ben saygıya ve edebe çok dikkat ederim. Saygıyı aştı 

mı ben orada yokum. Neden? Osmanlı devletini ayakta tutan, saygı olmuştur, edep 

olmuştur. Mesela, Osmanlı, Kur'an-ı kerimi göbeğinin altında hiç tutmamış. İşte o edep, 

o devleti altı yüz sene ayakta tutmuştur. Hangi ailede edep varsa, o ailede mutluluk 

vardır. Hangi ailede karşılıklı saygı yoksa, orada daima kavga gürültü vardır. Onun için 

büyüklerimiz buyuruyorlar ki; Hiçbir bî edeb, vâsıl-ı ilallah olamamıştır. Yani, hiçbir 

edepsiz, Allah'ın sevgili kulu olamamıştır. Bakın evliyaların hayatlarına, bakın o âlimlerin 

hayatlarına, ne göreceksiniz? Aşırı bir tevazu. Yani, insanların karşısında insan olduğuna 

utanan ve onların yanında hiç olduklarına mutlak inanan çok alçak gönüllü insanlar. 

Ama beş yüz seneden beri yaşıyorlar, altı yüz seneden beri yaşıyorlar, bin seneden beri 

yaşıyorlar, kitaplarda isimleri geçiyor, onların hayatlarını okuyoruz. Camilerin kapılarına 

yazmışlar, edep yahu diye… Saygı ve edep, bizim asil Türk milletinin asaletinde vardır. 

Yapımız itibariyle biz, çok saygılı ve edepli insanlarız. Cenab-ı Hak buyuruyor ki; 

Zenginliği isteyene veririm ama edebi, güzel ahlakı, ben istediğime veririm. Allah Allah! 

Dolayısıyla, iftihar edeceğimiz şey çok zengin olmak, çok mal mülk sahibi olmak 

değildir. Mevki sahibi olmak değildir. İftihar edeceğimiz bir şey varsa o da; iyilikte 

yarıştır, güzellikte yarıştır, ahlakta yarıştır, vermekte yarıştır. İnsanların duasını 

almakta yarıştır. İşte yarış buna derler. Yoksa, yüz metrede en öne geçmek, futbolda 

birinci takım olmak, bunlar unutulan şeylerdir. Bu benim dediklerim tarihe geçecek, 

öldükten sonra da anılacak ahlaklardır. Bundan vazgeçmeyin. Bundan vazgeçmeyelim. 

Ama efendim karşımdaki öyle değil. O ne olursa olsun, sen kendine bak. Hiçbir zaman 

kan, kanla temizlenmez. İdrar idrarla temiz olmaz. İdrar su ile yıkanır. Siz su olun, 

karşınızdaki ne olursa olsun. 

 

Enver abiler, asırlarda ender yetişen çok müstesna bir insandı. Allahü teala rahmeti ile 

merhameti ile muamele eylesin inşallah. 

 

Fî emanillah 
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Enver abiler bir Ramazan-ı şerif günü, 

iftar yemeğinden sonra buyurdular ki; 

 

Allahü teala kabul etsin. Afiyet, şifa 

olsun. İnşallah ahirette de beraber 

oluruz. Elhamdülillah, Kadir Gecesi 

geliyor. Ramezân-ı şerif geliyor dedik, 

geldi ve gidiyor. Kadir Gecesi, yalnız bu 

ümmete mahsus olarak, Allahü tealanın 

bir lütfu ve ihsanıdır. Bundan önceki 

ümmetlerde yoktu. Hatta Ramezân-ı 

şerif de öyle. Otuz gün oruç da yoktu. 

Hazret-i Ali 'radıyallahü anh' öyle 

buyuruyor; Eğer Allahü teala bu ümmet-

i Muhammedi afv etmek istemeseydi, Ramezân-ı şerifi vermezdi. Yani, ne kadar büyük 

ki, Ramezân-ı şerifin bu ümmete mahsus olduğunu, afv ve mağfiret ayı olduğunu 

buyuruyor. 

 

Allah izin verirse, Kadir gecesini tesit etmenin, -bir geceyi kutlamanın diyorlar şimdi-, 

çok yolları var, çok çeşitleri var. Herkes, içindeki hisleri, duyguları dökecek. Fakat bizim 

mezhebimizde, yani Hanefi mezhebinde, bir geceyi en iyi ihya etmenin, en iyi ama, ihya 

etmenin yolu; 1- İlim öğrenmektir, yani kitap okumakdır, yani sohbet etmektir. 2 - 

Günah işlememektir. Onun için bu kıymetli gece bir fırsattır, onu iyi kollamak lazım. 

 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler bir Ramazan-ı şerif günü 

buyurdular ki; 

 

Mübârekler, börek gibi ekmek nev'inden 

şeyleri el ile yerlerdi. Mübârekler, akşam 

iftarlarını açar açmaz "Neveytü savme 

gaden" diyerek ertesi günkü oruca niyyet 

ederlerdi. İftar sofrasında dâimâ şu şeklde 

duâ ederlerdi; Yâ Rabbî, Ramezân-ı 

şerifde afv ve mağfiret eylediğin kulların 

meyanına dâhil eyle. Ramezân-ı şerîfin 

şefâ'atine nâil eyle... 
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Mübarekler buyurdular ki; Ramazan-ı şerifin her günü mü'minler için bayramdır ve bu 

günlerin kıymetini bilip değerlendirenin bütün bir senesi bereketli geçer. Ramazan-ı 

şerifin her günü bayramdır. Hazret-i Ali "radıyallahü anh" efendimiz; günahlarımızın afv 

edildiği her gün bayramımızdır, buyuruyor. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler bir Ramazan-ı şerif günü 

buyurdular ki; 

 

Allahü teala bazı gün ve geceleri genel afv 

için ayırmıştır. Mübarek geceler ve kandiller 

genel afv ilanıdır. Genel afvın en uzun olduğu 

zaman Ramazan-ı şerif ayıdır. Ramezan-ı 

şerifde her gün her gece yüzbinlerce insan 

afv edilir. Onun için bayram sadece 3 gün 

değildir, hergün bayramdır, çünki hergün afv 

var. Allahü teala günahlarımızı afv etsin, 

vücutlarımıza şifa ihsan eylesin ve 

ölmüşlerimize de rahmet eylesin. Şüphesiz ki 

Allahü teala böyle fırsatlar yaratıyor, sonra 

güzel bir bayram yapılıyor. Bu ne bayramı. Ya Rabbi, şu mübarek ayın şefaatine, 

bereketine kavuştur. İnşallah Ramazan-ı şerifin son günü, bütün günahlardan kurtuluş 

niyetine, sevinç bayramı. Hatta yüzbinlerce müslüman Ramezan-ı şerifte afv oluyor. 

Mübarek hocamızdan işitmiştim, buyurdular ki; Ramezan-ı şerif ayı öyle bir ay ki; Allahü 

teala dinli, dinsiz, müslüman, kâfir, kabirde, mahşerde, Cehennemde, bu ayın 

hürmetine azap yapmıyor. Niye ? Bu ayın çok büyük, çok kıymetli olduğunu belirtmek 

için. İşte, bu bir fırsattır, bir başlangıç oldu mu, son demektir, bir şeye başladı mı sonu 

geldi demektir. Onun için, doğmak ölmenin habercisidir. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler bir Ramazan-ı şerif günü 

buyurdular ki; 

 

Şaban-ı şerifin son günü Peygamber 

efendimizin "aleyhissalatü vesselam" bir 

hutbesi var, buyurdular ki; Ey 

müslümanlar, ey eshabım, yarın bir ay 

doğacak, bir ay üzerinize gölge verecek, o 

ay çok kıymetli bir ay. O ayın içinde bir gün 

var, bin aya bedel. Bir ömür boyu ibadet 
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sevabı var. hem de, günahsız olarak. Bu ayda oruç tutmayı Allahü teala emretti, teravih 

kılmak sünnet oldu. O ay Ramezan...Ramezan ne demek. Yanmak demek. O ay oruç 

tutanların, tövbe edenlerin günahlarını yakıyor. Bu ayda yine Cenab-ı Peygamber 

devam ediyor, her tarafta hayır, hasenat, bolluk bereket. Çünki, böyle müjde var. Yine 

buyuruyor ki; bu ay sabır ayıdır. Kim sabrederse Allahü teala Cennet nasib edecek. 

Eğer, bu ay patronlar, işverenler, oruç tutanlara kolaylık verirse azabtan korur. Bugün 

bana telefon ettiler, efendim saat 16.30 da mesaiyi bitirmeyi düşünüyoruz, siz ne 

dersiniz dediler. 16.00 olsun, yarım saat de bizden olsun ki, biz de sevaba kavuşalım. 

İnşallah o sevaba hep beraber kavuşacağız. 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Birgün mübareklere şunu sordum: 

Efendim, arkadaşlar diyorlar ki; biz 

Hocamızın sohbetinde kendimizden 

geçiyoruz, fakat evden çıktıktan 

sonra veya birkaç saat, birkaç gün 

sonra o hava gidiyor, eskisi gibi 

veya daha kötü oluyoruz. Bu bizim 

günahımız, suçumuz nedir, bu hal 

devam edemez mi acaba, devamlı 

olarak soruyorlar ne diyelim, diye 

sordum. Buyurdular ki; eğer hava 

kirlenirse bundan kim rahatsız olmaz ki. Şimdi hava çok kirli. Dolayısıyla, ne kadar 

temiz olursa olsun, sokağa çıktığı zaman bu kirli havayı teneffüs ettiği için kalpler 

kararır. Çünki, havanın kirliliği, haram ve helallerin karışmasından oluşmuştur. Eskiden 

haramlar, helaller ayrı idi, şimdi karmakarışık oldu. Onun için, Abdulhakim Arvasi 

hazretleri; otuz sene ben sadece imanı anlattım, insanlar imanla ölsünler diye uğraştım, 

buyurdu. Bu zamanda imanla ölen pehlivan diye gösterilecektir. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Birileri bir zâta gelmiş, demişler ki; Efendim, 

çok ağır bir hastamız var, dua buyurur 

musunuz? Adam bakmış, nesi varsa çıkarmış 

ortaya koymuş. Gidin, filan yerde bir fakir 

var, o fakire bunları verin gelin, demiş. 

Gitmişler, o fakiri sevindirmişler. Tekrar geri 

gelince; hocam demişler, niçin her şeyinizi 
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verdiniz. Demiş ki, Allahü teâlânın bir kulunu sevindirmezsek, Rabbimiz duamızı kabûl 

etmez. 

 

Bugün bir telefon geldi, çok sevdiğim bir arkadaş hastalanmış, Enver abi dua etsin, 

diyor. Dedim ki, bir koyun kessin, fakir fukaraya et dağıtsın, sevindirsin ki, biz de dua 

edelim. Birinin sevinmesi lâzım, kim olursa olsun. Ama aksi olduğunda, birini üzdüğünüz 

zaman, birini kırdığınız zaman, sabahlara kadar gözyaşı döksen, o râzı olmadığı 

müddetçe hiç faydası yok. Onun için, sakın ha, sakın ha! Çünki, nefsimizin arzusunu 

yerine getirmek suretiyle, Kabe'yi yıkmaktan 70 kat daha büyük günaha giriyoruz. 

Allahtan kork. Nefs Allahın düşmanı, din kardeşin her şeyin. Sen diyorsun ki, nefsimi 

din kardeşime tercih ederim. Olur mu öyle şey? Biri mürted, kâfir; biri Müslüman. 

 

 

 

 

 

 

Huzurpınarı ailesinin muhterem 

üyelerinin Cum'a gününü tebrik 

eder, müstecâb dualarınızı 

istirham ederiz efendim. 

 

Allahü tealaya emanet olunuz 

efendim 

 

ali zeki osmanağaoğlu 

 

Geçmiş zaman olur ki, hayali 

cihan değer.... 

 

Bâzı hatıralar vardır ki, kalblere 

nakşeder. O hatıraları hatırlamak, 

Cennet hayatı yaşamak gibidir. 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Büyüklerin kalbi nazargâh-ı ilahîdir. Büyüklerin kalbi Cennetin anahtarıdır. Cennete 

onların kalbinden gidilir. Âriflerin kalbi Cennetin kapısıdır, o kapıdan içeri girilir. İlla 

Cenâb-ı Hakkın râzı olduğu bir mübârek zâtın delaleti ile, onun yol göstermesi ile, onun 

sevgisi ile gidilir. Ve feyz denilen bir olay var. Bu feyz; sevgidir, muhabbettir, itaattir. 

Bu feyzden istifade etmek iki şekilde olur. Birinci şekil çok kolay ama çok tehlikeli. Bir 

şey ne kadar hassassa o kadar da riski var demektir. Birincisi, devamlı nazargâh-ı ilahî 

olan o kalbe girebilmek. Yani onların rızasını kazandıracak bir amel yapmak, bir hareket 

yapmak. Kalbe girdi mi sen git yat. O mübâreklerin kalbine gelen feyzden sen de 

mutlaka alırsın. Amma diyor Mevlânâ Hâlid hazretleri; eğer o nazargâh-ı ilahî olan o 

kalbde dururken, sen oradan feyz alırken, o mübârek zâtlara karşı ufak bir saygısızlık 

yaparsan, ufak bir edebsizlik yaparsan, o kalbden bir düşersen, yedi kat gökten 

düşmekten beter olursun. Neden? Çünkü o kalb başka bir kalbe bağlı, o kalb başka bir 
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kalbe bağlı, müteselsilen bu, Cenâb-ı Hakka gidiyor. Damdan düşmeye benzemez bu 

iş. Kalbe girmek çok iyi. Orada kalabilmek çok zor. Onun da tek ve son şartı, saygılı ve 

edebli olmaktır. Ne demektir saygılı ve edebli olmak. Haddini bilmektir, itaat etmektir, 

kendini yok bilmektir. İkincisi, sen onları kendi kalbinde tutacaksın. Seksen doksan tane 

kalbde neler dolaşıyor, onların arasına bir de Onlar girecek, zor. 

 

Enver abiler, asırlarda ender yetişen çok müstesna bir insandı. Allahü teala rahmeti ile 

merhameti ile muamele eylesin inşallah. 

 

Fî emanillah 

 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Adamın birisi, çok sinirlendiği zaman bir 

altın verirmiş. Parasız kalan, adama 

geliyor, bir şeyler söylüyor, tamam, al 

diyor. Tamam o da iyi. Böyle böyle iyi de, 

en sonunda hanımına gitmişler. Anne 

demişler, senin efendi hiç kızmaz mı? 

Sus demiş, onun öfkesinden yanına 

varılmaz. Söyle, söyle. Peki nasıl 

anlıyorsun onun kızdığını, diye 

sormuşlar. Demiş ki, ya baklava getirir, 

ya para dağıtır, ya da bir şeyi mutlaka bize verir. Ne zaman? Kızdığı zaman. Evdekiler 

de yaşıyor. Neticesinde, delikanlılar adamcağızı yakalamış. Hocam demişler, 

afedersiniz, bir şey sormak istiyoruz. Siz böyle çok sinirlendiğiniz zaman bir şeyler 

veriyorsunuz, bunun ne hikmeti var acaba? Yahu söyletmeyin bana şimdi, demiş. Demiş 

ki; bak evladım, ben öfkelendiğim zaman üç kişiyi karşıma alıyorum. Bir, din kardeşimi. 

İki, nefsimi. Bir de kendimi. Şimdi öfkelendiğim zaman ne yapmam lâzım, buna bir şey 

söylemem lâzım. Peki öfkem nereden geliyor, nefsimden geliyor. Nefsim diyor ki, hadi 

başla ne söyleyeceksen söyle. Diyorum ki nefsime, Allahtan kork, sen Allahın 

düşmanısın, bu benim din kardeşim. Kendimi de zabt edemiyorum. Seni kahretmek için 

bir de altın veriyorum. İyi mi? Ben senin dediğini yapmam, hatta seni daha çok 

kahrederim. Hediye veririm. Ama din kardeşime seni tercih etmem, demiş.. 
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Enver abiler buyurdular ki;  

 

Allahü teala dünyayı değil, dünyanın 

sevgisini kötülüyor. Birgün 

Peygamberimiz "sallallahü aleyhi ve 

sellem" Eshab-ı kiramla 

"aleyhimürrıdvan" bir yere gidiyorlardı. 

Yolda giderken, ölmüş ve kokuşmuş bir 

koyun gördüler. Herkes burnunu 

tıkarken, Peygamber efendimiz koyunun 

başına geldi. Eshab-ı kirama, içinizde bu 

koyunu seven var mı, diye sordular. 

Eğer sevilseydi zaten sahibi bırakmazdı. 

Buyurdular ki; "Allaha yemin ederim ki, Allah indinde dünya muhabbeti, bu koyuna olan 

muhabbetten daha kötüdür". Bu koyun sevilmiyor, ama Allah dünyayı bu koyundan 

beter sevmiyor. İnsanlar da bu dünyanın peşinden koşuyor. Eğer Allahü teala dünyayı 

bu koyun kadar sevseydi, kendisine küfr eden, isyan eden, iman etmeyen kullarına bir 

yudum su vermezdi. Eğer onlara çok çok veriyorsa, bu dünyaya kıymet verilmediği 

içindir. 

 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Bu din çok mühim bir maksat için 

geldi. Cem'i zıddeyn muhaldir. 

Yani hem aydınlık hem karanlık 

bir arada olmadığı gibi, iki zıt şey 

bir arada olmaz. Ahirette bir 

Cennet bir de Cehennem vardır. 

Dünyada da insanların kalbinde 

ya Allah sevgisi, ya da zıddı 

vardır. Allahü teala dünyayı değil, 

dünyanın sevgisini kötülüyor. 

Allah sevgisinin yanına dünya 

sevgisini koyarsak, iki zıt şey bir arada olmaz. Dolayısıyla, insanlar ahirette sevdikleriyle 

beraber olacaklardır. Peygamber efendimiz aleyhissalatü vesselam buyuruyorlar ki; Bu 

dünya mel'undur, bu dünyada Allah için olmayan her şey de mel'undur. Allah sevgisi 

varsa, dünya malı zarar vermez. Dünyanın kendisi değil, sevgisi kötülenmiştir. Bir 
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mübarek zât böyle anlatırken, birden durmuş... Sonra, kusura bakmayın, şu önde duran 

bir kişi uykuya daldı, uykuda Peygamber efendimizi "aleyhissalatü vesselam" gördü, o 

arkadaşınız, Resulullah efendimizi dinlerken uyandırmak istemedim, onun için sustum, 

demiş. Sonra dünya muhabbeti, sevgisi kötüdür diye anlatırken bir talebesi parmak 

kaldırmış, hocam, bir şey sorabilirmiyim, demiş. Siz hep dünya şöyle böyle diyorsunuz, 

ama bu varlıklarınız nedir demiş. Mübarek zât da, Rabbimiz dünyayı değil, dünya 

sevgisini kötülüyor. Eğer o dünya sevgisi kalbimde olsaydı, siz beni sevebilirmiydiniz? 

Siz beni dinlermiydiniz? Bu arkadaşınızın rüyasını görebilirmiydim demiş. İbrahim 

aleyhisselamın ovaları, vadileri dolduran, yediyüzbin büyükbaş hayvanı varmış. 

 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Bu büyüklerin arasında en fakir 

olanlardan biri, Ubeydullâh-ı Ahrâr 

"kuddise sirruh" hazretleri imiş. Öyle ki, 

bir elbisesi varmış ve boyu uzayınca 

elbise kısalıyormuş. Birgün bir 

lokantanın önünden geçerken bir fakiri 

açlıktan ölecek halde görmüş. Parası da 

yokmuş. Lokantacıya, sana sarığımı 

versem, sen de kesip bez yaparsın... 

Bunun karşılığında bu fakire bir çorba 

verirmisin demiş. Lokantacı da olur 

demiş ve vermiş. Bu da Cenab-ı Hakkın çok hoşuna gitmiş ve Ubeydullah-ı Ahrar 

hazretlerine çok büyük servet vermiş. Ama kendisi sadece dağıtıyormuş. Birgün 

gençlikte medresede dört arkadaş kalıyorlarmış ve kalb hallerinden de hiç haberi 

yokmuş. Sadece ilm öğreniyormuş. Birgün üç arkadaşı çok hasta olmuş. Doktor gelmiş, 

Ubeydullâh-ı Ahrâr hazretlerine, hemen bu odayı boşalt, çünki bunlar bulaşıcı bir 

hastalığa müptela oldu, sen de ölürsün demiş. Kaderse böyle ölürüm deyip, 

arkadaşlarını bırakmayıp, gece gündüz onların hizmetlerini yapmış, kat'iyyen odayı terk 

etmemiş. Sabah bir kalkmış ki, bütün vücudu değişmiş, nura gark olmuş. Anlamış 

durumu... Hemen ellerini açıp, ya Rabbi, bu arkadaşlara şifa ver diye dua etmiş ve 

arkadaşları aslan gibi ayağa kalkmışlar. Allahü tealanın en çok sevdiği amel ve ibadet, 

kim olursa olsun, Onun kullarına hizmettir. Allahü tealanın mahluklarına karşı 

merhametli ve şefkatli olan, daima merhamet ve şefkatle karşılanır. 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Eden kendine eder. İyilik eden de 

kötülük eden de kendine eder. Bir 

insan acaba ben Rabbimin indinde 

makbûlmüyüm, değilmiyim, ben 

dua alabiliyormuyum, diye 

kendisine sormalıdır. İnsan ehl-i 

sünneti anlatan bir kitabı 

veremiyorsa, niye yaşar ki? 

Peygamber efendimiz "aleyhissalatü 

vesselam" buyuruyor ki; Bid'atler 

yayıldığı zaman, bir sünnetimi ihya 

edene, açığa çıkarana yüz şehid 

sevabı verilir. Verdiğimiz kitabda 

kaç tane sünnet, kaç tane vacip, kaç tane farz var... İman var. Bu fırsat kaçırılır mı.. O 

halde, ahirette hiç kimse kimseye kabahat bulamaz. Mevlana Hâlid-i Bağdadi hazretleri 

"kuddise sirruh" buyuruyorlar ki; Allahın dergahında ehil, nâ ehil beraberdir. Onun 

dergahında sen bizdensin, sen bizden değilsin diye bir ayırım yoktur. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Mevlana Celaleddin-i Rumi "kuddise 

sirruh" hazretleri talebesinin birine bir 

lira para vermiş, bana bir ekmek al 

demiş. O da ekmeği almış, hocasına 

vermiş. Hocası; tamam sen işine bak 

demiş, sonra yola çıkmış, bu da 

peşinden gitmiş. Mevlana Celâleddîn-i 

Rumi hazretleri bir mağaraya gitmiş, 

orada bir köpek yavrulamış. Bakmış 

açlıktan ölecek, suya batırıp batırıp 

yedirmiş. Tam çıkacakken talebesiyle 

karşılaşmış. Talebe; Bunda bir hikmet 

var, onu bana söylermisiniz demiş. O da; bir hadis-i şerif söylemiş. Hadis-i şerifte 

Peygamber efendimiz "aleyhissalatü vesselam" buyuruyorlar ki; Allaha yemin ederim 

ki, Allahü tealanın mahluklarına kim merhamet ederse, Allah ona merhamet eder. 

Merhameti olmayana Allah merhamet etmez. Merhamet, imandandır. Onun için, bu din 
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merhametle bugüne kadar gelmiştir. Acımayana acımazlar. Birgün Peygamber 

efendimiz "aleyhissalatü vesselam" torunlarını öpüyormuş, birisi de orada duruyormuş. 

Ya Resulallah, ben ömrümde ne çocuklarımı, ne torunlarımı öpmedim, demiş. 

Buyurmuşlar ki; Merhametli olana, Allah merhamet eder. 

 

 

 

 

 

Huzurpınarı ailesinin muhterem 

üyelerinin Cum'a gününü tebrik eder, 

müstecâb dualarınızı istirham ederiz 

efendim. 

 

Allahü tealaya emanet olunuz efendim 

 

ali zeki osmanağaoğlu 

 

Geçmiş zaman olur ki, hayali cihan 

değer.... 

 

Bâzı hatıralar vardır ki, kalblere nakşeder. O hatıraları hatırlamak, Cennet hayatı 

yaşamak gibidir. 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Ramezan öyle bir aydır ki, bütün senenin pisliğine keffarettir. İnsanların afv edilmesi 

için yaratılmıştır. Eskiden bir âbid varmış. Öyle ki, hiçbir günahı yok, hep ibadetle 

meşgulmüş. Allahü teala gölge yapsın diye, üzerine bir bulut tahsis etmiş. Nereye 

giderse bulut da ona gölgelik yapıyormuş. Birgün yol kenarına istirahat için oturmuş. 

Oradan geçen bir sarhoş, âbidi görünce, benim işe yarayan bir amelim yok. Zamanım 

hep kötülükle geçti. Bu âbidin yanına gidip beş-on dakika oturayım da belki Allahü teala 

bu beş-on dakikanın hürmetine beni afv eder diye düşünüp, âbidin yanına oturmuş. 

Âbid de onu görünce, tiksinerek, benim yanıma bu mu oturmalıydı diye burun kıvırarak 

kalkıp gitmiş. Fakat bulut âbidle birlikte gitmeyip, sarhoşun üzerinde kalmış. Allahü 

teala o zamanın peygamberine vahy gönderip, Âbid o kadar kıymetli bir kulumdu ki, 

hiçbir günahı yoktu ve Cennetlik idi. Bu kadar bir kibirlenmesi ile bütün derecelerini 

aldım ve Cehennemlik oldu. Sarhoşa ise, bu tevazuundan dolayı evliyalık derecelerinin 

hepsini verdim, buyurmuş. İslam dini kibiri kırmak için gönderilmiştir. Kibir, ne kadar 

uğraşılmasına rağmen, bir insandan çıkmıyorsa, bunun iki sebebi vardır. Ya çok büyük 

bir günahı vardır, o engel oluyordur. Tövbe istiğfar etmesi lazımdır. Ya da feyz almak 

için gittiği zât uygun değildir. İnsanın nefsi suçu hep başkasında arar, feyz almağa 

gittiğim zât uygun değildir der, geçer gider. Hatayı evvela kendimizde aramalıyız. 

 

Enver abiler, asırlarda ender yetişen çok müstesna bir insandı. Allahü teala rahmeti ile 

merhameti ile muamele eylesin inşallah. 

 

Fî emanillah 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Mübarekler iki şeyi çok güzel izah 

buyurdular. Çok şeyler söylediler de iki 

şey çok mühim. Bir tanesinde 

buyurdular ki; Herkes sefere giderken 

kendisine yolda lazım olan ve gittiği 

yerde lazım olan eşyalarını alır. 

İhtiyaçlarını alır, gerisini almaz, doğru 

mu? Ankara'ya giderken insan nihayet 

bir gömlek alır, pijama alır, tıraş 

makinesi alır, fırça alır, misvak alır. Ama 

kalkıp da ne karyola ne yorgan ne ev ne 

araba nesi varsa Ankara'ya taşımaz. Bir 

kere bu, eşyanın tabiatına manidir, böyle şey olmaz. Ayrıca, ihtiyaç olmayan bir nesneyi 

götürüp getirmek hiç olmaz. Ahmaklıktır o. Ancak insan sefere çıkarken, kendisine lazım 

olan, lüzumlu olan eşyayı alır. Ve gider, gelir. Efendim, hepimiz ahiret yolcusuyuz, 

buyurdular. İnkârı mümkün değil. O halde bu dünyadan, bir; yolda lazım olanları, iki; 

gittiğimiz yerde lazım olanları tedarik etmek zorundayız. Bunun dışında her ne varsa, 

yola ve gittiğimiz yere faydası olmayan işlerle iştigal etmek ahmaklıktır. Peki, ne 

yapacaksın; ev var, araba var, o var bu var. Bunlar ahiret niyetiyle olursa hepsi sefere 

aittir. Bunları nefs için düşünürse hepsi dünyaya aittir, on para etmez. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Hocamız buyurdular ki; kardeşim, 

insanlar neyi arzu ederlerse, Allahü teala 

önlerine onun yolunu çıkarır, arzu 

ettiklerine kavuşacak yolları 

kolaylaştırır. Eskiden insanlar Allahü 

tealadan Cenneti taleb ettiler. Her yerde 

kum gibi evliya yetişti. Şimdi yok,… taleb 

eden de yok. Şimdi teknoloji yarışı var. 

Muteber olan, işin sonudur. Son 

durağına kendini ayarlamayan hayal 

peşindedir. Sonu hüsran olmaktır. Son 

durakta ya siyah var ya beyaz, arası yoktur. Sevablar, günahlar tartılacak. Üzerinde bir 

dank kul hakkı olan Cennete giremez. Demek ki günahlar iki kısımdır. Allahü teala ile 
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kulları arasında ve kulların kendi arasındaki günahlar. Allahü teala ile kulları 

arasındakilerden korkulmaz. Allahü teala çok merhametlidir. Tevbe edenleri afv eder. 

Bazı gün ve geceleri genel afv için ayırmıştır. Mübarek geceler ve kandiller genel afv 

ilanıdır. Genel afvın en uzun olduğu zaman Ramazan-ı şerif ayıdır. Ramazan-ı şerifde 

her gün her gece yüzbinlerce insan afv edilir. Onun için bayram sadece 3 gün değildir, 

her gün bayramdır, çünki her gün afv var.. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Kul hakkından çok korkmak lazım. 

Müminin kalbini kırmak Kabe'yi 

yıkmakdan daha günahıtr. İnsan haklı 

dahi olsa ben haksızım diyebilmelidir. 

Çünki Allahü tealanın huzurunda 

haksız çıkabilirsin. 

 

Resulullah efendimiz "sallallahü teala 

aleyhi ve sellem"; 3 kişinin Cennete 

gireceğine kefilim buyuruyor. 1- Şaka 

için bile olsa yalan söylemiyen. 

Müsliman yalan söylemez, kendi 

aleyhine olsa bile doğruyu söyler. Peygamber efendimize gelmişler, falanca şu günahı 

işlemiş demişler. Peygamber efendimiz buyurmuş ki; "Olabilir, insanda nefs vardır, bir 

an için aldanmıştır, müsliman günah işleyebilir fakat yalan söylemez" 2- Haklı olduğu 

halde din kardeşinin kalbi kırılmasın diye özveri gösterenler, bu, ortasıdır. Bir de zirvede 

afv edilenler var. 3- Güzel ahlâklı olanlar… 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki;  

 

Ramezân-ı şerif geldi ve gidiyor. 

Ramezân-ı şerifde kim bilir binlerce kişiler 

tertemiz oluyor. Tabii bu ayın kıymetini 

bilmeyenler de çok pişman olacaklar. Bu, 

fırsat ayıdır. Bu ayda daha fazla ibâdet 

yapmaya, daha fazla istiğfar yapmaya, 

daha fazla hizmet yapmaya çalışmalıdır. 

Bir senelik günâhlara keffaretdir. Ama 

şimdi bir Kadir gecesi var ki, insan 
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ömrüne bedeldir. 80 sene kabul etsek insân ömrünü, gece gündüz ibâdet etmek 

sevabını kazanırlar. O geceyi ihya edenlere sevap kazanmak çok iyi, fakat kazanılan 

sevapları kaybetmemek ondan daha iyi. Sevap kazanmak çok mühim. Kazanılan 

sevapları kaybetmemek ondan daha mühüm. Çünkü sabahdan akşama kadar kimbilir 

kaç mislini kaybediyoruz. Günâhlarımız sebebiyle kimbilir halimiz ne haldir bilemiyoruz. 

Onun için arkadaşlarımız çok dikkat etsinler. Bilhassa kalp kırmamağa, birinin isminden 

bahsederek, onu incitecek herhangi bir kelime, herhangi bir söz söylememeye, laf 

taşımamaya, kimsenin aleyhinde konuşmamaya, Büyüklere karşı saygılı ve edepli 

olmaya, küçüklere merhemetli olmaya, ele geçen bu fırsatda Allah'ımızın rızasını 

kazanacak ibâdetlerde ve hallerde olmaya, bütün arkadaşlarımız çalışsınlar. 

 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Birgün Mübarekler buyurdular ki; 

İnsan şöyle yapar böyle yapar, 

riyazet çeker, nefsi mutmain olabilir, 

itaat edebilir, iman edebilir. Nefs 

iman edince ne olur? Ruhla beraber 

fersah fersah derece kazandırır. 

Ama Mektubat'ta buyruluyor ki; 

Ekber, en büyük cihad, bu değildir. 

Nefsi ıslah etmek değildir. Çünki 

cenab-ı Peygamber'de nefs var 

mıydı? Eshab-ı kiramın hepsi 

evliyaydı. Küçük cihaddan döndük, 

büyük cihada gidiyoruz buyruluyor 

ya, orada kast edilen cihad-ı ekber, huy ile olan cihaddır. Eğer adam huysuzsa, ne yapar 

eder ya bir kalp kırar veyahut da birine laf eder ve hepsi gider. Onun için, hazret-i 

Peygamberin 'sallallahü aleyhi ve sellem' en büyük mucizelerinden birisi de, bütün 

huyların, ahlakın en güzeli, en güzel ahlak, hep ortada olmaktır. Her şeyin ortasını 

yakalamasıdır. İnsan ölmeden, ruh çıkmadan bir an önce huy çıkar. Huy terbiyesi kadar 

zor bir şey yoktur. Onun için, cenab-ı Peygamber 'aleyhissalatü vesselam' buyuruyor 

ki; Ben size güzel ahlakı tamamlamak için gönderildim. Yani, huyunuzu düzeltmek için 

geldim. Huysuzluk çok kötü şey, dikkat edin. 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Bir Kandil gecesi Mübarekler şunu 

müjdelediler; Allahü tealanın sevgili 

kulunun, bir insanı kabul etmesi, onu 

Allahü tealanın kabul ettiğinin alametidir. 

Elhamdülillah. Büyükler bir kimseyi kabul 

ederse, bu, Allahü tealanın da kabul 

ettiğinin alametidir, buyurdular. Allahü 

tealanın bir kulunu kabul etmesine 

alamet, onun sevgili bir kulu etrafına 

kabul edilmesine bağlıdır. Müjde üstüne 

müjde. 

 

Mübârekler buyurdular ki; herkes bir sefere giderken yanına, yolda lazım olan ve gittiği 

yerde lazım olan eşyaları alır, gerisini almaz. Karyolasını, koltuklarını taşımaz. İhtiyaç 

olmayan bir nesnenin taşınması ahmaklıdır. Ancak kendine lazım olan ve lüzumlu olan 

eşyayı yanına alır. 

 

 

 

 

 

 

Huzurpınarı ailesinin muhterem 

üyelerinin Cum'a gününü tebrik eder, 

müstecâb dualarınızı istirham ederiz 

efendim. 

 

Allahü tealaya emanet olunuz efendim 

 

ali zeki osmanağaoğlu 

 

Geçmiş zaman olur ki, hayali cihan 

değer.... 

 

Bâzı hatıralar vardır ki, kalblere 

nakşeder. O hatıraları hatırlamak, Cennet hayatı yaşamak gibidir. 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Bayram ne güzel şey. Evvela hasret içinde yananlar, sevdiklerine kavuştukları için 

bayram yapıyorlar. Cehennemden en son çıkacak olan mü'mine Allahü teala Cennette 
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on dünya büyüklüğünde yer verecektir. Cennet böyle büyük. Peki Cehenneme kim 

girecek? Mübarekler onu net olarak söylediler; Cehenneme inkârcılar girecek. 

Cehennem inkârın yeridir. İnkâr da işittikten sonra olur. İşitmeden evvel inkâr 

olmayacağı için, işitmeyenler Cehenneme girmez. Cehennem münkirlerin yeridir. İşittiği 

halde, duyduğu halde, öğrendiği halde, olmaz böyle şey diyenlerin yeridir. Yine 

Mübarekler buyurdular ki; İşittiği zaman acaba bu din nasıl bir din diye merak ederse, 

Allahü teala ona hidayet yolunu açar. Muhakkak hak yola kavuşur. Birazcık arzu, heves 

gelsin, Amerika'da da olsa, Fransa'da da olsa, İstanbul'da da olsa hidayet nasip olur. 

Çünki murad-ı ilahi var; Kullarım neye meylederse, onlara o yolu açarım, buyuruluyor. 

Küfre meylederlerse küfür yolunu açarım. Çok para kazanma yoluna meylederlerse çok 

para kazanma yolunu açarım. Eğer çok sevap kazanma yoluna meylederlerse ona çok 

sevap kazanma yolunu açarım. O halde bu din nasıl bir din diye merak eden, isterse 

kumarbaz olsun, isterse içkici olsun, ne olursa olsun ona hidayet yolunu açarım, 

buyuruluyor. Nitekim çok meyhanede olup da, Bişr-i Hafinin kasetini dinleyip kurtulan 

var. 

 

Enver abiler, asırlarda ender yetişen çok müstesna bir insandı. Allahü teala rahmeti ile 

merhameti ile muamele eylesin inşallah. 

 

Fî emanillah 

 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

İş, Allahü tealanın rızasını kazanmaktır. 

Bir gün Mübarekler buyurdular ki; Bir 

arkadaşımız benden dua istedi ama 

etmedim. Annesinin babasının duasını 

almayana, onlara âsi olana edilen dua 

kabul olmaz. Bir insan annesinden ve 

babasından mutlaka dua almalıdır. 

Hakkınızın geçtiği insan vefat ettiyse, 

onun namına sadaka verin. Hakkınızın 

geçtiği insan hayattaysa helalleşmek, 

vefat ettiyse hesaplaşmak vardır. 

Çocukları ile vârisleri ile hellaleşilmez. 

 

Mübarekler buyurdular ki; Bu asrın silahı; güler yüz, tatlı dildir. Eskiden ok atmak 

varmış, kılıç kuşanmak varmış, tüfek varmış, top varmış, atom bombası varmış; 

bunların hepsinin hükmü geçti. Bu silahlar artık kullanılmaz. Bu asrın silahı; güler yüz, 

tatlı dildir. Kimde bu yoksa mahrum kalır. İslamiyeti yayamaz, etrafına muhabbet 

veremez. Sevmez ve sevilemez; çünki silahı yoktur. Kızmamamız, sinirlenmememiz 

lazım. Güler yüz, tatlı dil sadakadır. 
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Enver abiler 2005 senesi Ramezan-ı 

şerif bayramında buyurdular ki; 

 

Bayramınız mübarek olsun. Cenab-ı 

hak tekrarını nasip etsin. Cenab-ı 

Allah'a ne kadar hamd etsek az ki; 

iman ile, ihlas ile ve hürriyet ile bir 

bayram daha tes'îd etmek nasip oldu. 

Bayram, çok kıymetli bir gündür. 

Neden çok kıymetli bir gün? Çünki 

tutulan oruçların en sonunda, sanki 

sofrada en son baklava gelir yemek 

olarak, Cenab-ı hak da otuz gün 

Ramazanda oruç tutanlara böyle bir 

gün nasip ediyor, böyle bir bayram ihsan ediyor, onun ihsanı tabii. Bir şey var ki, 

dünyadaki bayramı tes'îd edenler, Cennette de inşallah Cenab-ı hakkın huzurunda bu 

bayramı tekrar kutlayacaklardır. Dünya, ahiretin ufacık bir misali; burada mescitlere, 

burada camilere gidenler orada hakikisine gidecekler, efendim, burada tabi kötü yerlere 

gidenler orada da kötü yerlere gidecekler. Bu, dünyadan ahirete akan iki nehir gibidir. 

Bir tanesi Cennete gidiyor, bir tanesi Cehenneme gidiyor. Herkes bu nehrin birinde 

mutlaka gider, ama yavaş gider ama çabuk gider fakat kendisinin bulunduğu nehir onu 

bir yere götürür. İnsanın kendisi gidemez tabi ama bir yere de gitmesi lazım. Cenab-ı 

hak mübarek hocamızdan çok, çok, çok, çok, çok razı olsun, Cennete götüren nehre 

attı bizi. Boğulmamak kaydıyla, buyurun afiyet olsun. Bunun boğulması ne olabilir? 

Maazallah bu nimetin kıymeti bilinmez, Cenab-ı hakkın gücüne gidecek bir iş yapılır, siz 

buna layık değilsiniz der, Cenab-ı hak batırır sonra! tövbe. Çünki İmam-ı Rabbani 

hazretleri Mektubat'da buyuruyor ki; ikinci cilt, sekseninci mektup var, Seadet-i 

Ebediyye'de de var o mektup, İmam-ı Rabbani hazretleri Mektubat'da buyuruyor; bir 

dank, yani bir kuruş, üzerinde kul hakkı olan Cennete giremez. Abdülhakim-i Arvasi 

hazretleri buyuruyorlar ki; İnsanın giydiği elbisesi tamamı helal olsa, bir düğmesi, bir 

ipliği haram olsa, bu elbise ile kılınan namaz helal olmaz. Peygamberimiz "aleyhissalatü 

vesselam" buyuruyorlar ki; bir odada şu kadar bir iplik haramdan olsa, bu odada kılınan 

namaz kabul olmaz. Şimdi işte, nehre batmaktan korktuğumuz bu. Maazallah, bunun 

hesabı çok zor. 
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Enver abiler 2005 senesi Ramezan-ı şerif 

bayramında buyurdular ki; 

 

Hindistan'dan bir kitap gelmişti. Efendim, 

açtı mübarekler, oradan bir hadis-i şerif 

çıktı. Cenab-ı peygamber "aleyhissalatü 

vesselam" buyuruyor ki; Ahirette sırat 

köprüsünde her müslümana yedi sual 

sorulacaktır. Yedinci sualden 

peygamberler dahi korkmuştur. Birincisi, 

imandan sorulacaktır, tamam. İkincisi, 

namaz sorulacaktır, tamam. Üçüncüsü, 

oruç sorulacaktır, elbette. Dördüncüsü, 

hac sorulacaktır, elbette. Beşincisi, zekattan sorulacaktır, elbette. Ve çok enteresan, 

altıncısı, gusül abdesti sorulacaktır diyor. Yani mübareklerin diş üzerinde durmasının bir 

hikmeti olması lazım. Gusül abdestini nasıl aldın, tamam mı aldın, noksan mı aldın, işte 

bu sorulacak deniyor Hadis-i şerifte ve yedinci suale gelince orada Cenab-ı hakkın 

peygamberi buyuruyor; bu sualden peygamberler dahi, ben dahi, hepimiz korktuk 

diyor. Nedir o? Kul hakkı! İşte, o kul hakkının da hesabı verildikten sonra karşı tarafa 

geçiliyor, Cennete girebiliyor. Kul hakkı İslam Ahlâkı kitabımızda beş, altı şekilde 

anlatılıyor. Kul haklarından bir tanesi, Allah muhafaza etsin, ya Rabbi, düşünmek dahi 

istemiyorum, gıybet ve dedikodu. İslam Ahlâkında diyor ki; kâfir dahi olsa, kalbi 

kırılacak bir lafı arkasından konuşmak gıybettir. Gıybet, zinadan bile günahtır, kul 

hakkına girer, kalp kırmaya girer. Bizzat kendisi ile helallaşmadıktan sonra, kurtulmanın 

imkanı yoktur. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler 2005 senesi Ramezan-ı 

şerif bayramında buyurdular ki; 

 

Sakın ola ki, Allahdan korkarız, hiç bir 

müminin, hiç bir müslümanın, hiç bir 

şekilde aleyhinde konuşmayın. Efendim, 

onun hakkını cenab-ı Hak görecektir. 

Sen onun hesabını görmekle 

görevlendirilmedin. Bizim dinimiz diyor 

ki; küfürden sonra en büyük günah, 

kalp kırmaktır. Kabe'yi yıkmaktan daha 

büyük günah. En büyük günahlardan 
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biri de kalp kırmaktır. Kalbi kırılan bir müminden, onun bedduasından çok korkun..... 

Kalp, nazargah-i ilahidir ve İmam-ı Rabbani hazretleri "kuddise sirruh" buyuruyorlar ki; 

cenab-ı Hak insan vücudunda, kendine en yakın komşu, kalbi yaratmıştır. Eğer diyor, 

kendisi incitilirse yanındaki de incitilir. O halde müslüman olsun, kâfir olsun hiç kimsenin 

kalbini kırmayacağız.. Sonra iyilik yapacağız, bir hadis-i şerif var; Mümine iyilik edene 

ahirette hesap yok, azap da yok. Çağır evine yemek yedir, yani bir müslümana bir iyilik 

yap. Nasıl yaparsan yap, bir şey yap. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

İmam-ı Şafi hazretleri buyuruyorlar ki; 

Kırk tane hakiki Müslüman bir araya 

gelse, mutlak içlerinden bir tanesi 

evliyadır. Kim bilir burada kaç tane 

evliya vardır? Şimdi onlar ortaya da 

çıkmazlar. Evliyalık da iki cinstir. 

Birileri, Allah'a âşıktır, diğerleri Allah 

onlara âşık. Allah'a âşık olanda 

alametler vardır. Zıplar, uyur-uyumaz, 

bir şeyler yapar. Dersiniz ki, bunda 

alametler var. Ama Allahü tealanın âşık 

olduğu, kendisi de bilmiyor. Bir gün Hızır aleyhisselam camiye gitmiş, demiş ki; Biraz 

vaaz dinleyeyim. Bir ihtiyarın yanına oturmuş ama o da uyuyor. Bir dürtmüş; dayı 

abdestin bozulacak, uyuma, demiş. Adam; Sana ne demiş. Tekrardan uyumuş, Hızır 

aleyhisselam tekrar, dayı uyuma abdestin bozulacak demiş. Adam kalkıp elinden 

yakalamış; Bak demiş şimdi abdest bozulur mu, bozulmaz mı? Kalkar bu millete derim 

ki; Bu Hızır aleyhisselamdır. Bıçağını alan gelsin. Kim bundan iki parça koparırsa 

Cennete gider der, parçalarım seni demiş. Dayı bir dakika deftere bakacağım, demiş. 

Hangi deftere bakarsan bak, bilemezsin demiş. Hızır aleyhisselam defteri almış, 

araştırmış, adamın ismi Abdullah ama onun ismi defterde yok. Açmış ellerini, Ya Rabbi, 

bunun ismi evliyalar defterinde yazılı değil. Bu benim Hızır aleyhisselam olduğumu da 

bildi. Kim bu Ya Rabbi, diye dua etmiş. Cenab-ı Hak buyurmuş ki; Sen bana âşık olanları 

bilirsin. Benim kime âşık olduğumu sen bilemezsin. Ben ona aşığım. Ya Rabbi, tövbe! 

Onun için Allahü tealanın âşıkları belli olmaz. Onun için bu âşık olabilir de ve duasını al. 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Tillo'lu İbrahim Hakkı on iki yaşlarında. 

Fakirullah hazretleri ona testiyi 

vererek; Git, çeşmeden su doldur 

demiş. O da çeşmenin başına gitmiş. 

Tam dolduracak, bir atlı külhanbeyi 

gelmiş. Vurmuş kırbacı ve çekil oradan 

demiş ve çocuğu kovmuş. Tabii çocuk 

sıkışmış, at da azgın bir at, adam 

külhanbeyi. Aradan sıyrılıp kaçayım 

diye düşünürken, bu sefer de testi 

kırılmış. Su alamamış, Hocasına 

geliyor. Hocası; ne oldu sana böyle diyor. Hocam, tam suyu dolduracaktım, bir adam 

atıyla birlikte geldi, bana kırbaç salladı, ben de kenara çekildim. Fakat at çok azgındı. 

Çifte atar diye korktum, kaçarken de testi kırıldı. Hocası; Peki sen ona hiçbir laf etmedin 

mi, demiş. Etmedim, demiş. Hocası; Çabuk git ona bir şey söyle, demiş. Ne söyleyeyim? 

Zalimsin de, kötü bir şey söyle ve gel, demiş. Gitmiş, korkusundan ya da saygısından 

bir şey söyleyememiş ve geri gelmiş. Ne söyledin, demiş hocası. Bir şey söyleyemedim, 

demiş. Yapma demiş, koş eğer yetişebilirsen bir şey söyle. Gitmiş, fakat at o kadar 

azgın bir atmış ki, sahibini almış altına, vura vura bir de üstüne oturmuş. Adamın 

bağırsakları dışarı çıkmış ve ölmüş. Geri gelmiş. Ne oldu demiş. Hocam adam ölmüş. 

Yazık demiş, bir testiye bir can. Peki, hocam neden böyle oldu, demiş. Buyurmuş ki; 

Eğer sen ona bir şey söyleseydin, biraz ödeşecektiniz. O zalimin zulmü doğrudan 

doğruya Allah'a havale olmayacaktı. Aranızda bir mesele olacaktı. Fakat sen susunca, 

Cenab-ı hakka havale olmuş oldu. Cenab-ı Hak intikamını zalimden işte böyle alır, 

buyurmuş. 

 

 

 

 

 

 

Huzurpınarı ailesinin muhterem 

üyelerinin Cum'a gününü tebrik eder, 

müstecâb dualarınızı istirham ederiz 

efendim. 

 

Allahü tealaya emanet olunuz efendim 

 

ali zeki osmanağaoğlu 
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Geçmiş zaman olur ki, hayali cihan değer.... 

 

Bâzı hatıralar vardır ki, kalblere nakşeder. O hatıraları hatırlamak, Cennet hayatı 

yaşamak gibidir. 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Hazret-i Ömer "radıyallahü anh" halife, Musul'a bir vali tayin etmiş. Bir müddet sonra 

valiye demiş ki; Musul'daki bütün fakirlerin listesini bana gönder. Vali de en başa kendi 

ismini yazmış. Hazret-i Ömer'de işkillenmiş; Bu olacak iş değil, benim valim bunu 

yapmaz. Hemen iki tane müfettiş göndermiş. Hemen gidin öğrenin bakalım, benim 

valimin yaşama şekli nasıl? Gelmişler demişler ki; Efendim biz Musul'u gezdik, dolaştık. 

Validen daha fakirini bulamadık. Niye? Ekmeğini suya batırıp yiyor, katık yok! Hazret-i 

Ömer bütün fakir fukarayı doyuruyor, bin altın da bu valiye gönderiyor. Bin altın, az da 

değil! Şimdi olsa çok işe yarar! Vali altınları hanımının önüne döktü, dedi ki; Hanım 

buyur, halife para gönderdi. Ne yapacağız? Allah! Yaşadık dedi. Üç beş tane ayırdı. 

Doğru pazara, şunları al. Dedi ki; O tamam da kalanı ne yapacağız? Ne olacak, 

saklayacağız. Lazım olursa kullanacağız. O zaman o biter dedi. Nasıl biter? Al, al, çuvalın 

dibi meydana çıkar. Peki, ne düşünüyorsun? Yanına bir iş ortağı bul, o bunu işletsin. 

Tamam, bu aklıma yatar dedi. Aldı keseyi, ne kadar fakir fukara varsa hepsini dağıttı 

geldi. Hanımı dedi ki; Ne yaptın? Tamam, ortağımı buldum, ortağa verdim paraları, kâr 

gelecek. İyi, peki ne zaman gelecek? Bir ay sabret bakalım... Bir ay sonra hanımı, kâr 

nerede demiş. Ne kârı? Sen dedin ya gelecek diye. Gelecek tabi, Cenab-ı hak ne zaman 

isterse! Çünkü ben düşündüm taşındım, Rabbimden daha iyi bir ortak bulamadım. Hepsi 

beni kandırıyorlardı ama Rabbim kandırmaz. Bire yedi yüz verir, bire bin verir, ama O 

tam verir. Sen misin bunu söyleyen! Bugüne kadar çektiğimiz yetmemiş gibi, tam da 

yüzümüz gülecekken, yine biz fakir fukara kaldık diye hanımı valiyi evden atmış. Vali 

de bir arkadaşının evine gitmiş. Benim hanım beni evden kovdu. Yatacak yerim de yok. 

Sen bana bir yer verir misin? Allah Allah! Buyurun vali bey. Ona bir oda bir de karyola 

vermiş. Birkaç gün geçtikten sonra, arkadaşı ailesine gitmiş. Demiş; Ya abla, sen yanlış 

yapıyorsun. Koskoca vali başkasının evinde yatıyor. Adamcağız kendi evinden de olmuş 

derler. Neyse ikna ettiler, barıştılar. Vali Bey eve geldi. Hanımı dedi ki; Halife bir daha 

gönderirse ne yaparsın? Dedi ki; Bak hanım, eğer şu benim gördüklerimi görseydin, 

sen benden daha önce davranırdın. Her bir fakiri sevindirdiğim için, Allahü teala gökten 

bir ampul indiriyor. O ampul ki, onun nuru güneşi karartıyor. Ben o ampulü gördükten 

sonra daha fazlasını vermek isterim. 

 

Enver abiler, asırlarda ender yetişen çok müstesna bir insandı. Allahü teala rahmeti ile 

merhameti ile muamele eylesin inşallah. 

 

Fî emanillah 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Bir gün bir arkadaş, Hıristiyanlıkla 

Müslümanlık arasında ne fark var, 

dedi. Çok büyük farklar var dedim. 

Şekil olarak soruyorum dedi. O zaman 

dur sana söyleyeyim. Hristiyanlıkta 

gösteriş esastır. İslamiyyette gizlilik 

esastır. Fransa'da bir adam var, 

sonradan müslüman oldu. Filistinli bir 

hanımla evlendi, Türkiye'ye geldi. Bir 

evde özel bir toplantısı yapıldı. Bizi 

düğününe çağırdı, düğününe gittik. 

Orada ona, Fransa kültürünü iyi 

biliyorsunuz, orada yetiştiniz, sonra müslüman oldunuz. Siz arada ne fark 

görüyorsunuz, diye soruldu. Ben çok büyük bir fark gördüm. Avrupa kafasında daima 

bir şeyi nasıl yaparım sorusuna cevap aranır; ama islamiyyette ayrıca bir de niçin sorusu 

vardır. Çünki Allahü teala kabre girdiğimiz zaman, niçin Camiye girdin, niçin esnaflık 

yaptın, niçin muhtarlık yaptın, niçin sandalyeye çıkıp koltukta oturup konuştun, niçin 

dinledin, diye soracak dedi, dedim. Bu niçin sorusu var ya, iflahımızı kesti. Mü'min bunu 

kendisine sormazsa, ahirette Cenab-ı Hak sorduğu zaman ne cevap verecek? Hazret-i 

Ömer "radıyallahü anh" gibi bir pehlivan, Ömer gibi yüce, mübarek bir zât, her akşam 

yatağa yatmadan evvel kendi kendisine, ya Ömer, bugün Allah için ne yaptın, diye 

sorarmış. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Bir çok insanın hakikati görememesinin 

sebebi gözüdür. Gözüne inanan, 

mübarek bir zatın kıyafetine, mesleğine 

bakarak yanılır, Onu dinlemez ve 

istifade edemez. Başdaki göze değil, 

kalbdeki göze tâbi olmak lazımdır. 

Kalbdeki göz, doğruyu-yanlışı ayırır, 

kimin sevilip kimin sevilmeyeceğini 

bilir. Hakkı hak, bâtılı bâtıl bilir. Hiç 

kimsenin mesleğine veya kıyafetine 

bakarak karar verilmez, işin kaynağına 
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bakılır, naklettiği bilgiyi nerden aldığına bakılır. Bedenin gıdasını iyi seçtiğimiz gibi, 

ruhun gıdasını da iyi seçmeğe mecburuz. Bedene bozuk gıda alan dünyasını yıkar, fakat 

ruhuna bozuk gıda alan ahiretini mahveder. Pis borudan şifa gelmez. Suyun kaynağı 

da, geçtiği yolu da temiz olmalıdır. Peygamber efendimize "aleyhissalatü vesselam", 

Ebu Bekrin "radıyallahü anh" gözü ile bakanlarla, ebu cehlin gözü ile bakanlar elbette 

farklıdır. Eğer insan bu zatlara, bu gözle bakarsa kör olur. Eğer mübarek bir zat diye 

bakarsa, kalb gözü açılır. Eğer Allahü teala bir kuluna hidayet nasip etmişse, ona Ehl-i 

sünnet itikadını vermişse, ona sevgili bir kulunu tanıtmışsa, o, bu gözle olmaz. Bu, kalp 

gözü ile olur. Böyleyse, kalp gözü açılmıştır. Kalp gözü, hakkı batıldan ayırmak içindir, 

uçmak-uçurmak için değildir, bunu iyi anlamak lazım... 

 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

En zor iş hakkı batıldan ayırmaktır. 

Peygamber efendimizin de duası 

var, "aleyhissalatü vesselam", "Ya 

Rabbi, bana hakkı hak, batılı batıl 

göster." buyuruyor. Bir kişi hakka 

batıl diye saldırırsa, batıla hak diye 

sarılırsa mahvolur. Peygamber 

efendimiz, ümmetim yetmiş üç 

fırkaya ayrılacak, yetmiş ikisi 

bozulacak ancak biri doğru yolda 

kalacak, buyurmuşlardır. Bu yetmiş 

iki fırka, Cehennem ateşine girecektir, itikad bozukluğu olduğu için Cehenneme 

gidecektir. Ateş, bu pisliğin temizlenmesi içindir. Fakat peygamber efendimiz ümmetim 

dediği için, bunlar daha sonra Cennete girecektir. Kimsenin tek başına doğruyu bulması 

mümkün değildir… Ehl-i sünnet âlimlerinin kitaplarından satır satır seçilmiş, onbinlerce 

çiçekten toplanan bal gibi olan Tam İlmihal Seadet-i Ebediyye gibi kitabları okumalıdır 

ki, kitab mühim bir arkadaştır, iyi seçmek lazımdır. Ehl-i sünnet âlimlerinin kitablarını 

bulanlar, bu büyükleri sevmeğe başlar. Dünyada ve ahiretde Onlarla beraber olmak 

isterler, onlar gibi yaşamak isterler. 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Gönül kırmamalı, kimseyi 

gücendirmemeli, kimseye tepeden 

bakmamalıdır. Konuştuğunuz kişi, 

Allah'ın sevgili kulu olabilir. Ondan 

cenâb-ı Hak razı olabilir. O halde, onu 

kırmak değil, duâsını istemeye 

çalışmalıdır. Bu kim olursa olsun. Çünki 

cenâb-ı Hak velî kullarını gizlemişdir, 

saklamışdır. 

 

Evliyâ demek, Allahın dostu demektir. 

Evliyâ olmak için mutlaka Ehl-i sünnet itikadında olmak şarttır. Allahü tealanın çok 

sevdiklerini sevmek ve onlara itaat etmek lazımdır. Dîn-i islamın yayılması için 

fevkalade gayret sarfetmek ve insanlar yanmasın diye uğraşmak, Ehl-i sünnet 

âlimlerinin yazdığı kitabların okunması için çalışmak elbette lâzımdır. 

 

Takva ve tevazu aziz eder, haramlar ve kibir zelil eder. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Cenâb-ı Hakkın dünyâda en çok razı 

olduğu amel; imandan sonra, 

kullarına iyilik etmekdir, 

sevindirmektir. En çok gadab ettiği 

amel ise; küfürden sonra, kalb 

kırmaktır. 

 

En büyük günah, Allahü tealayı 

unutarak iş yapmaktır. Kaldı ki, biz 

namazda bile unutuyoruz. Fakat 

büyükler bunun çaresini bulmuşlar. Büyükler buyuruyorlar ki; Beş vakit namazı kılan, 

hükmen yirmidört saat hatırlamış kabul edilir. Bir de, imanımızı, hidayetimizi, her 

şeyimizi borçlu olduğumuz büyükleri hiç unutmamak, her saniye hatırlayabilmek lazım. 

Feyz gelmesinin sebebi bu sevgidir. Bunun için iki yol vardır. Birincisi; her an, her 

yaptığı işte, her attığı adımda, o büyük zâtı hatırlamaktır. Hocam bu işi, bunu nasıl 

yapardı diye düşünüp, ona göre yapmaktır. Yani O zatı kendi kalbine koymaktır. Bu kişi 
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her saniye hocasını düşünmeğe, her an rabıta halinde olmağa mecburdur. İkinci yol; 

öyle kıymetli bir iş yaparak kendini sevdirmeli ki, hocasının kalbine girmelidir. Eğer 

bunu yapabilirse, talebenin her an kendisinin düşünmesine lüzum kalmaz. O, artık 

büyüklerin kalbindedir. Büyüklerin kalbine gelen feyzlerden istifade eder. Demek ki, 

feyz alabilmek için, büyük zâtı ya kendi kalbine koymak, ya da onun kalbine girmek 

lazımdır. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Büyüklerden birisi vefat ettikten bir 

müddet sonra talebeleri rüyada 

görmüşler. Devamlı ağlıyormuş. 

Talebeleri merakla neden ağladığını 

sormuşlar. Hocaları buyurmuş ki; 

burası hıristiyan mezarlığı, yahudi 

mezarlığı değil. Burası müslüman 

mezarlığı. Fakat hergün gelen on 

mevtadan dokuzu imansız, onda biri 

imanlı geliyor. Bunun için ağlıyorum 

demiş. 

 

Takvimden bir yaprak daha düştüğünde, ömürden birgün daha biter. Ve geri gelmez. 

50 sene sonra burada olmayız, her yüz senede bir, dünyanın nüfusu değişir. 6 milyar 

insan toprağın altına girer… Mal mülk insanı kurtarmaz. 

 

Allahı sevindirmek isteyen, kullarını sevindirsin. Allahı razı etmek isteyen kullarını razı 

etsin. Allahın kullarına iyilikle yaklaşmalıdır. Kimse kimseyi cezalandıramaz. 

 

 

 

 

 

 

Huzurpınarı ailesinin muhterem üyelerinin 

Cum'a gününü tebrik eder, müstecâb 

dualarınızı istirham ederiz efendim. 

 

Allahü tealaya emanet olunuz efendim 

 

ali zeki osmanağaoğlu 

 

Geçmiş zaman olur ki, hayali cihan değer.... 
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Bâzı hatıralar vardır ki, kalblere nakşeder. O hatıraları hatırlamak, Cennet hayatı 

yaşamak gibidir. 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Efendim, insanları sevindirmek, dinimizin en yüce, en temel özelliklerinden biridir. 

Kitaplarda buyuruluyor ki; Bir mü'min, bir mü'mini ferahlandırsa, sevindirse Cenab-ı 

Hak o anda bir melek yaratır. O melek kabirde bu zâtı bekler. Kabre girdiği zaman bu 

meleği görür. Sen kimsin diye meleğe sorar. O da, sen bir mü'mini ferahlandırmıştın, 

sevindirmiştin ya, o anda Cenab-ı Allah beni yarattı ve o günden beri ibadet ediyorum 

der. Dinimizin temeli insanları sevindirmektir. Dinimizde küfrden sonra en büyük günah 

da kalp kırmaktır. Adam neşeli iken pat diye bir laf söylersin adamın bütün neşesi gider. 

Efendim, ben doğruyu söylüyorum. Söyleme daha iyi. O adamın kalbini kırdıktan sonra 

ne önemi var? Dil afetlerinin, dil günahlarının cezası çoktur. Bütün âzâlar; ey dil, bugün 

ne olur bizi ateşe atma, ne olur bizi bugün bizi felakete götürme diye sabahları 

yalvarırmış. Çünki oradan çıkacak bir kelime, felakete, Cehenneme götürebilir. 

 

Ya Rabbi, birlik ve beraberliğimizi muhafaza eyle. Her türlü fitneden fesattan muhafaza 

eyle. Fitne, adam öldürmekten daha büyük günahtır. Fitne; kılık kıyafet ile, söz ile, hal 

ile, hareket ile, her ne ile olursa olsun insanlara zarar veren harekettir. Allahü teala 

hepimizi, düşmandan ve şeytandan korusun. Nefs, Allahü tealanın zâtına düşmandır. 

Hocamız buyurdular ki; Nefis ile şeytanın aldatması arasında fark vardır. Şeytan aynı 

şeyi birkaç defa söyler, yaptıramayınca gider. Nefs, ölünceye kadar, son nefese kadar 

onunla uğraşır. 

 

Enver abiler, asırlarda ender yetişen çok müstesna bir insandı. Allahü teala rahmeti ile 

merhameti ile muamele eylesin inşallah. 

 

Fî emanillah 

 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Aman sakın, şeytan bizi kandırmasın. 

Çünki, Allahü teala insanların şekline 

şemaline, yaptığına, ef'ale değil; kalbine 

bakıyor. Çok mühim bir hadis-i şerif var. 

Çok mühim çok! Ahirette bir âlim gelir. 

Melekler bu âlimi Cennete götürmek 

ister. Allahü teala meleklere, nereye 

götürüyorsunuz diye sorar. Melekler 

derler ki; Ya Rabbi, bu, çok kitap yazdı, 

çok mübarek, insanlar buna çok iltifat 
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etti. Allahü teala; doğru ama onun kalbini ben bilirim. O, bana âlim desinler diye yaptı 

ve ona âlim dediler. Benden ne ister? Onu Cehenneme atın, buyurur. Bir şeyh getirirler. 

Melekler onu Cennete götürmek ister. Cenab-ı Allah; nereye götürüyorsunuz diye sorar. 

Ya Rabbi, bunun çok müridleri vardı, bu, gece gündüz çok zikir yapardı derler. Allahü 

teala; doğru ama o, bunun çok müridleri var, çok meşhur bir şeyh desinler diye yaptı 

ve dediler. Şöhret peşindeydi. Benden ne ister? Alın bunu da Cehenneme götürün 

buyurur. Bir şehit getirirler. Kan revan içerisindedir. Cennete götürmek isterler. Allahü 

teala, bunu nereye götürüyorsunuz diye sorar. Ya Rabbi, bu savaşta şehit düştü, harp 

meydanında kan akıttı derler. Allahü teala; o, kahraman desinler diye yaptı, Allah için 

olmadı. Bunu da Cehenneme götürün, buyurur. Arkadaşlar, Allahü teala kalbe bakar, 

niyete bakar. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

İhtiyar bir nine varmış. Bunun genç bir 

kızı varmış, vefat etmiş. Aradan günler 

geçmiş, rüyada kızını görememiş. 

Kadıncağız yanıyormuş. Basra'da Hasan-

ı Basri hazretlerine gitmiş, derdini 

anlatmış, kızını görmek istediğini 

söylemiş. Hasan-ı Basri hazretleri, 

inşallah görürsün, demiş. O gün 

rüyasında görmüş ki, kız, Cehennemde 

yanıyormuş. Kadın sabah namazını kılıp, 

doğru Hasan-ı Basri hazretlerine gitmiş. 

Hasan-ı Basri hazretleri, ne yaptın, diye sormuş. Kadın; efendim, vaziyet çok kötü, 

demiş. Üç gün sonra da, Hasan-ı Basri hazretleri rüyasında o kızı görmüş. Kız, Cennet 

nimetleri içindeymiş. Hasan-ı Basri hazretleri, kızım, sen filan teyzenin kızı değil misin, 

demiş. Kız, evet deyince, Hasan-ı Basri hazretleri, o böyle böyle anlattı, şimdi bu ne 

hal, demiş. Kız, hocam, biz gıybet ederdik, dedikodu yapardık, nemime yapardık; ama 

bir müslüman geldi, onbir İhlas, bir Fatiha okudu, ruhumuza gönderdi, tam beşyüzelli 

kız ve kadın bu cezayı çekiyorduk, Allahü teala hepimizi afv etti, hepimize Cennette 

böyle köşkler nasip etti, demiş... Biz de okuyup arkadaşlarımıza gönderiyoruz. 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Çok ama çok büyük bir zât varmış. 

Biri de nasıl büyük biri diye merak 

etmiş, atına binmiş, muazzam yalılar 

görmüş, binlerce davar görmüş. 

Bunlar, kimin, demiş. O zâtın 

demişler ve o zâttan bahsetmişler. 

Neden diye merak etmiş ve o 

mübarek zâtın huzuruna gitmiş. 

Orada oturur oturmaz, o mübarek zât 

buyurmuş ki; Senin o gördüklerinin 

hepsi, eğer, bir sabun köpüğü kadar 

kalbimizde yer işgal etse, biz Allahü tealayı tanımayız. Biz onları iki maksatla 

bulunduruyoruz. Bu servete sahip olmamızın, bu servetimizi çoğaltmamızın iki sebebi 

vardır. Eğer o iki gaye dışında bir şey varsa, Allah kahr etsin, Allah belamı versin. Bir, 

Allahın dinine hizmet etmek. İki, Onun kullarına iyilik etmek, buyurmuş. Seyyid 

Abdülkâdir-i Geylani hazretleri, Cenab-ı Hakka, ya Rabbi, sana yıllarca ibadet ettim, 

acaba hangi amelimi kabul ettin, merak ettim, diye dua etmiş. Cenab-ı Hakkın verdiği 

cevap; Açları doyurman, fakirlere dağıtman, en çok hoşuma gitti. İki türlü aç vardır. 

Birincisi, midesi aç. İkincisi, kalbi, ruhu aç. Ruhu aç olana gıda vermek, karnını 

doyurmaktan önde olur. Biri sonsuz bir hayat için, biri sonlu bir hayat için. 

 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki;  

 

Melekler, ya Rabbi, bir insan annesini, 

babasını, hocasını mezara koyar, sonra 

geriye dönüp nasıl yaşar, dediler. 

Allahü teala buyurdu ki; Ben onlara bir 

gaflet veririm, o gafletle tekrar dünyaya 

dört elle sarılırlar. Eshab-ı kiramdan biri 

vefat ettiği zaman, diğer Eshab-ı güzin 

başsağlığına, teselli etmeye giderdi, 

Onlar teselli ederken derler ki; Ma te 

Resulullah, hazret-i Peygamber vefat 

etti, sana mı kalacak. Onun için, en 

akıllı insan, ölüm ve sonrasına 
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hazırlanandır, ölüm ve sonrasına yatırım yapandır. En ahmak insan, Allahı unutup, 

dünyayı ma'mur etmeye çalışandır. 

 

Bir hadis-i şerifte Peygamber efendimiz 'aleyhissalatü vesselam' buyuruyorlar ki; Allahü 

azimüşşânı unutarak, Onun kullarına, sevap bekleyerek iyilik yapmayı unutanlar, sırf 

servet ve şöhret için dünyayı ma'mur etmeye uğraşanlar olmasaydı, bu dünya harap 

olurdu. Dolayısıyla, ahmak insanlar dünyayı ma'mur ederler. Hepsi böyle midir? Eğer 

Allahın kullarına iyilik etmeyi düşünüyorsa, bundan sevap kazanmayı bekliyorsa, helal 

olsun. Bir de kafasında ne servet ne de şöhret olmayanlar var. Eğer dünya bunlarla dolu 

olsaydı, kimse bir taş üzerine taş koymazdı. 

 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Dinimiz iki kısımdır. Birinci kısmı, 

Allahü tealanın emirlerine ve 

yasaklarına uymak, saygılı olmaktır. 

İkinci kısmı çok ihmal ediliyor, 

halbuki birinci kısım kadar önemlidir. 

O da, Onun kullarına iyilik etmektir. 

Herkese, hatta her canlıya iyilik 

etmek lazım. Su akarken, ondan 

istifade edenlerin olması, suyun 

elinde değildir. Havanın müslümana 

iyi, kafire kötü gelmesi havanın 

elinde değildir. İster isyan et, ister itaat et, güneş herkese ışık verecektir, ışık alıp 

almamak sana bağlı. Afrika'nın ortasında, Amerika'nın herhangi bir yerinde yaşayan bir 

mü'min bilse de bilmese de nur saçan, feyz saçan evliyalardan istifade eder. Karpuz 

bilse de, bilmese de güneşten istifade eder. İlla bilmesi şart değildir. Kim istifade 

edemez? Onu imtihan eden, inciten ve inkar eden, ister kapının önünde otursun, isterse 

evin içinde olsun, sabahtan akşama kadar onu görse de, istifade edemez. Burnunun 

dibinde olup da mahrum kalacağına, Afrika'nın ortasına gidip de yat, demişler. Büyük 

bir laf! Görmenin, gözükmenin fazileti çok, ama tehlikesi de çok. Kılınc sallamazlar ama 

başını vuranlara da bir şey yapamazlar. Adam kendi iradesi ile arabasına bindi, 

kontağını açtı, köprüye geldi, orada indi. Koltukdan inip boğazın sularına atladı. Kim 

gönderdi, kim zorladı? Kendi isteği ile yaptı. Kendi etti, kendi buldu. 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Bir hadis-i şerifte Peygamber efendimiz 

'aleyhissalatü vesselam' buyuruyorlar ki; 

Mahşerde, güneş bir mızrak boyu indiği 

zaman, iki sınıf insan vardır ki, Arşın 

altında gölgelenecek. Bir tanesi, 

mü'minin yüzüne sevgiyle, muhabbetle 

bakanlardır. Mahşer ellibin ahiret senesi, 

dünyanın bin senesi, oranın bir senesi. 

Ehl-i sünnet itikadında olanlar ve bu 

büyükleri tanıyıp sevenler, Arşın altına 

gölgelenecek ve onlar için bu vakit, iki 

rekat namaz kılacak kadar olacaktır. 

 

Allahü azimüşşân kalbi kırıkların yanındadır. Bu, hasta olur, borçlu olur, üzgün olur, 

bezgin olur, ama Allaha yakın olur. Bir eli yağda, bir eli balda olup, tek derdi onları 

yemek olanla, Allah diye inleyen bir olur mu? İster Ermeni olsun, ister Yahudi olsun, 

ister Rum olsun, kalbi kırıkların duası alınmalı, bedduasından da Allaha sığınmalı. 

Mazlumun kalbi kırık olduğu için, Allaha çok yakındır, onların bedduasından Allaha 

sığınmalıdır. Mü'min, kimsenin ayağına basmaz. 

 

 

 

 

 

 

 

Huzurpınarı ailesinin muhterem 

üyelerinin Cum'a gününü tebrik 

eder, müstecâb dualarınızı istirham 

ederiz efendim. 

 

Allahü tealaya emanet olunuz 

efendim 

 

ali zeki osmanağaoğlu 

 

Geçmiş zaman olur ki, hayali cihan 

değer.... 

 

Bâzı hatıralar vardır ki, kalblere 

nakşeder. O hatıraları hatırlamak, Cennet hayatı yaşamak gibidir. 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Bizim radyoda bir bayan var, Oya Seğmen. İki ayağı felçli, araba ile gidip araba ile 

geliyor. Efendim, Oya hanım sizinle görüşmek istiyor dediler. Bağlayın bakalım dedim. 

Telefonu bağladılar, başladı ağlamaya. Bacım, kardeşim niye ağlıyorsun dedim. Enver 

abi ben namaza başladım dedi. Hayırlı olsun dedim. Benim derdim büyük, namaza 

başlarken Allahü ekber deyince bir başlıyorum ağlamaya, namaz bitinceye kadar 

durmadan hep ağlıyorum. Yoksa ben ölecek miyim dedi. Bak kardeşim, Seyyid 

Abdülhakim Arvasi'yi sen tanıyor musun dedim. Onu tanımayan var mı, tanıyorum dedi. 

Bu mübarek zât buyuruyor ki; Tezekkürü mevt yani ölümü düşünmek ömrü uzatır, tûl-

i emel ömrü kısaltır. Senin aklına ölüm geliyorsa sen çok yaşayacaksın; eğer ölümü hiç 

hatırlamıyorsan sen yakında öleceksin. Efendi hazretleri buyurmuşlar ki; Tezekkür-ü 

mevt, yani ölüme ve ölüm sonrasına hazırlanmak, insanın ömrünü uzatır. Ölümü hiç 

hatırlamamak, hep dünya için koşmak, buna tûl-i emel derler, bu da ömrü kısaltır. 

Halbuki ömür mukadderdir, ne geri gider ne de geri gelir. Ömür mukadderdir. Efendi 

hazretleri de böyle buyuruyorlar. Bunu nasıl anlayacağız? Bir insan hiç acele etmeden 

rahat içinde nefes alabilir. Bir de koşan adamın hiç durması olmadan nefes alıp vermesi 

vardır. O koşan, sayılı nefeslerini çabuk kullanıyor, çabuk bitiriyor. Gece gündüz 

koşuyor. Öbürü de gece gündüz yatıyor. Allah yolunda koşmaktan korkmayın. Çünki 

Peygamber Efendimiz 'aleyhissalatü vesselam' buyuruyorlar ki; Allah yolunda koşan 

insanların ayaklarından kalkan toz, en değerli en kıymetli tozdur, günahlara keffarettir. 

Cihada giden atların, insanların ayaklarından kalkan toz çok büyük nimettir. 

 

Enver abiler, asırlarda ender yetişen çok müstesna bir insandı. Allahü teala rahmeti ile 

merhameti ile muamele eylesin inşallah. 

 

Fî emanillah 

 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Peygamber efendimiz (sallallahü aleyhi 

ve sellem); "Bilin bakalım Cennette 

benim sağ yanımda kim olacak?" 

buyurunca Eshâb-ı kirâm, "Allah ve 

Resûlü bilir" dediler. Bunun üzerine 

Peygamber efendimiz, "Cennette benim 

sağ yanımda, ahlâkı güzel olan 

bulunacaktır" buyurdular. Eshâb-ı kirâm 

sordular; ahlâkı güzel olan kimdir? 

Peygamber efendimiz, "Kızmayan, 

insanlara iyilik eden" buyurdular. 
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Allahü teâlâ hepimizi ayrı yerlerde, ayrı anne ve babalardan yaratmış. Ama burada 

beraber eyledi. Ne büyük nimet. Burada makam, mevki, zenginlik, fakirlik, para-pul 

yok, yalnız sevgi var. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Bu büyüklerden istifade etmek için iki 

şart lazımdır. Birincisi, o zât, sahih-ül 

yed olacak. Yani, silsilesi Peygamber 

efendimize "aleyhissalatü vesselam" 

kadar belli olacak. İkincisi, dinini 

öğrendiği zâttan zerre kadar şüphesi 

olmayacak. Zerrenin zerresi kadar 

şüphe olursa, istifade yolları tıkanır. 

Şüphe varsa, gelen feyze engel 

olunamaz; ama nasıl ki şeker hastasına 

baklava zararlı olduğu gibi, o da zararlı 

olur, içinde düşmanlığa dönüşür. 

 

1 numaralı kitap, yani Faideli Bilgiler kitabı asit gibidir. Ne kadar pislik varsa, üzerine 

dökülünce, tertemiz yapar. 

 

Allahü teâlâ bir kuluna iki şeyi vermişse, üçüncüsünü istemeye hakkı yoktur; 1- Ehl-i 

sünnet itikadı, 2- Bir büyüğü tanıyıp ona şeksiz ve şüphesiz teslim olmak. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

İnsanların hayırlısı insanlara faydalı 

olandır. Sen öyle bir hayr işle ki hem o 

hayrın sevabını al, hem de o hayr icra 

oldukça sen de bir misli sevaba kavuş. 

 

Dünya sınırlıdır. Sınırlı olan yerde 

sıkıntı olur, geçimsizlik olur. Âhiret 

sonsuzdur, âhiret yolu ferahlık 

yoludur, rahatlık yoludur. Çünki âhiret 

sonsuzdur, yolu ferahlıktır. Hiç bir 

sıkıntı ve sıkışıklık olmaz. 
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Eğer Allah'ın sevgisine kavuşmak istiyorsanız O'nun yarattıklarının sevgisine kavuşun. 

Eğer siz insanları kırdıysanız, döktüyseniz, onu hiçe saydıysanız Allah'dan ne 

beklersiniz. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Hastalık da, fakirlik de, zenginlik de, 

makam da, mevki de geçer, ama zâlimin 

zulmü mazlumun boynunda hesap 

yerine gelir ve zâlimden hakkını alır. 

 

Seyyid Emîr Külâl hazretleri inzivadan 

çıktıktan sonra, "Allahü teâlâdan üç şey 

istedim: 

1- Beni afv ve magfiret etmesini, 

2- Talebelerimi afv ve magfiret 

etmesini, 

3- Beni sevenleri afv ve magfiret 

etmesini. Bu üç isteğimin kabûl olduğu, hattâ senin mutfağındaki sineğin üzerine 

konduğu kimsenin bile afv olunacağı müjdesi verildi" buyuruyor. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Abdülkâdir-i Geylânî "kuddise sirruh" 

hazretlerinin dergâhının yanından 

geçen bir sarhoş, dergâhın 

penceresinden içeriye, zikreden 

talebelerine bakar, onların zikri hoşuna 

gider ve kalbinde onlara ve hocaları 

Seyyid Abdülkâdir-i Geylânî 

hazretlerine sevgi hâsıl olur. Bu sarhoş 

kimse evine gelince vefât eder. Azap 

melekleri bunu alıp götürmek isterler; 

fakat Abdülkâdir-i Geylânî 

hazretlerinin rûhu tecessüm ederek, 

"Allahü teâlâ beni ve talebelerimi 

sevenleri bana bağışladı. Bu, başı ile 

bizim dergâhımıza bakarak bize sevgi 
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besledi. Onun için ben bunun başını alıp Cennete götüreceğim der. Melekler de, baş 

nereye giderse vücut da oraya gider, deyip bunu rahmet meleklerine verirler. 

 

Her şeyin bir yasası, anayasası vardır. Tasavvufun anayasası; vermektir. Yani seninki 

senin, benimki de senindir. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Üftâde hazretleri bir kış günü 

talebeleriyle sohbet ederken, "Canım 

üzüm istedi. Bağa gidip kim getirir" 

buyurdu. Talebelerinden Azîz Mahmûd 

Hüdâî hazretleri sepeti alarak bağlara 

gider, karları silkeleyince asmalarda 

üzüm olduğunu görür, üzümleri 

toplayarak dergâha geri döner. Hocası 

Üftâde hazretleri, "Benim maksadım 

üzüm değildi; benim sözüme mi üzüme 

mi kıymet veriyorsunuz onu anlamaktı" 

buyurur. 

 

Peygamber efendimiz "aleyhissalatü vesselam" Hazret-i Ebûbekir ve Hazret-i Ali ile 

sohbet ederken gelen birisi, Hazret-i Ali'yi görünce geriye kaçar. Hazret-i Ebûbekir izin 

isteyerek o şahsı takip eder ve kendisine neden kaçtığını sorar. O da, "Hazret-i Ali'den 

borç almıştım, bu borcumu ödeyemediğim için mahcûbiyetimden kaçtım" der. Hazret-i 

Ebûbekir, "Fâtiha'nın yarısını oku, sana bu borcunu ödeyecek kadar para vereyim" der 

ve okuyunca verir. "Kalan yarısını da oku, cebimdeki paranın tamamını vereyim" der ve 

verir. 

 

 

 

 

 

 

Huzurpınarı ailesinin muhterem üyelerinin 

Cum'a gününü tebrik eder, müstecâb 

dualarınızı istirham ederiz efendim. 

 

Allahü tealaya emanet olunuz efendim 

 

ali zeki osmanağaoğlu 

 

Geçmiş zaman olur ki, hayali cihan değer.... 
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Bâzı hatıralar vardır ki, kalblere nakşeder. O hatıraları hatırlamak, Cennet hayatı 

yaşamak gibidir. 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Peygamber efendimiz 'sallallahü aleyhi ve sellem' sohbet ederken yahudiler de 

dinlerlermiş. Yeni müslüman olmuş birisi Peygamber efendimize, ya Resulallah, 

namazda kalbime çok vesvese geliyor, ne yapayım, diye sormuş. Yahudi bu arada demiş 

ki; abe kuzum, bizim dinimizde vesvese yokdur, sen gel bizim tarafa demiş. Peygamber 

efendimiz cevap vermeğe bile lüzum görmemişler ve, ya Ali, sen cevap ver, 

buyurmuşlar. Hazret-i Ali 'radıyallahü anh'; ya Resulallah, boş eve hırsız girmez. Evde 

bir şeyler olması lazım ki, hırsız girsin, buyurmuşlar. 

 

Yakışıklı yahudi bir genç yine Peygamber efendimizi dinliyormuş. Peygamber efendimiz 

buna müslüman olmasını söylüyormuş. O da, hayır, ben dinimi değiştirmem, ama sizi 

dinlerim, sizden istifade ederim diyormuş. Birgün Peygamber efendimiz, hurilerden, 

Cennetten bahsederlerken, yahudi, efendim, müslüman olursam, bir tanesinin bana 

verileceğine kefil olur musunuz demiş. Peygamber efendimiz 'sallallahü aleyhi ve 

sellem' yetmişine kefil olurum, buyurmuşlar. O da müslüman olmuş ve bir hafta sonra 

da ölmüş. Peygamber efendimiz, genci kendi elleriyle yıkamışlar, kefenlemişler, kabre 

defin için girmişler ve defnetmişler. Mezardan çıkmaları biraz uzamış, eshab-ı kiram 

telaşlanmışlar. Peygamber efendimiz kabrden çıktıklarında elbiseleri yırtıkmış. Eshab-ı 

kiram, ya Resulallah, bu hal nedir, diye sormuşlar. Peygamber efendimiz, ben yetmişine 

kefil oldum, bin tane geldi. Aralarından zor kurtuldum, elbiselerim yırtıldı, buyurmuşlar. 

İçlerinden biri diğerlerinden farklı olarak çok güzelmiş. O, seher vakitlerinde çok ağlamış 

ve göz yaşlarını yüzüne sürmüş. Seher vakti akıtılan gözyaşı güzellik verir. 

 

Enver abiler, asırlarda ender yetişen çok müstesna bir insandı. Allahü teala rahmeti ile 

merhameti ile muamele eylesin inşallah. 

 

Fî emanillah 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki;  

 

Hepimizi inşallah kurtaracak olan, kusur 

ve hatalarımızı görmeksizin, iyiliklerimizi 

hep görmek sureti ile sevgi ve 

muhabbettir. Muhabbet yoksa, o çiçek, 

yapma çiçektir, hakiki çiçek değildir. 

Yapma çiçeği sıkarsın ama elini acıtır. Ama 

tabii çiçeğin kokusuna doyamazsın. Onun 

için tabii gıda almak daha iyidir, 

hormonlar kanser de yapıyormuş. Bu işin 
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temelinde sevgi ve muhabbet var. Hayırlı olsun, Cenab-ı hak son nefeste imanla şehiden 

vefat etmemizi nasip eylesin. 

 

Mevlana Halid-i Bağdadi "kuddise sirruh" hazretleri asrın kutbunun kim olduğunu 

öğrenmek için Allahü teala'ya niyaz etmiş, filanca yerdeki demirci ustası diye bildirilmiş. 

Mevlana Halid hazretleri de o zatı görmeye gitmiş. Demirci, Mevlana Halid hazretlerini 

görünce hemen ellerine yapışmak istemiş, Mevlana Halid hazretleri; "Bırak da ben senin 

ellerini öpeyim, söyle bana ey zat, sen ne amel edersin ki bu makama kavuştun" diye 

sormuş. O zat da duyduklarına şaşırıp, cevaben: Şu ateşi her gördüğümde, bu insanlar 

bu ateşe nasıl dayanacak diye üzülüyorum, Allahü teala'ya dua ediyorum ki benim 

vücudumu çok büyük yapsın ve Cehennemi benim ile doldursun, demiş. 

 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

İmam-ı Azam "rahmetullahi aleyh" 

hazretlerine, İmam-ı Ebu Yusuf vefat etti 

demişler. Hayır mümkün değil, vefat 

etmiş olamaz buyurmuş. Daha sonra 

ikinci bir haberle, gerçekten vefat 

etmediği, ilk haberin yanlış olduğu 

öğrenilmiş. Talebeleri kendisine nasıl 

oldu da ilk habere inanmadığını sorunca: 

"İslamiyyete hizmet edenin ömrü uzun 

olur. Dolayısıyla vefat etmiş olamazdı " 

buyurmuşlar. 

 

İsa aleyhisselam ile havarileri yürürken çok çürümüş, kurtlanmış bir ceset görmüşler. 

Herkes ağzını burnunu kapatıp iğrenirken İsa aleyhisselam; "ne güzel dişleri var " 

buyurmuşlar. İnsanın içinde ne varsa gözü de öyle görür. 

 

Hazret-i Ali "radıyallahu anh"; bana bir harf öğretenin ömür boyu kölesi olurum, 

buyurmuştur. Burada harften maksat dinden bir mevzu demektir. 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

İmam-i Rabbani "kuddise sirruh" 

hazretlerine karşı kusur işleyen bir 

kimse, mektup göndererek özür 

dilemiş. Özür dilerim, affedin, diye 

yazmış. İmam-ı Rabbani hazretleri 

de buyurmuşlar ki; af dilemek böyle 

kolay olur mu? Özür dilemenin üç 

şartı vardır: 1- Hata ettiğini kabul 

edecek, 2- pişman olacak, 3- bir 

daha yapmamaya söz verecek. 

 

Nefsini seveni kimse sevmez. 

Mevlana Halid-i Bağdadi hazretleri buyurdular ki, bir cemaatte, bir toplulukta Allahü 

teala'nın razı olduğu tek bir kişi olsa, oradakilerin hepsi kurtulur. 

 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki;  

 

Abdülhakim Arvasi "kuddise sirruh" 

hazretlerinin hasırdan bir sandalyesi 

varmış. Bir akşam o sandalyede oturup 

cemaate karşı sohbet ederken, kalkıp 

kendileri ışığı kapatmışlar. Sonra geri 

gelip yerlerine oturmuşlar ve şu an ne 

görüyorsunuz, buyurmuşlar. Cemaat; 

Efendim, karanlık, hiçbir şey görmüyoruz, 

deyince, Efendi hazretleri; işte âlimler de 

böyle ışık gibidir. Sadece göz görmeye 

yetmediği gibi âlimsiz de doğrular 

görülemez" buyurmuşlar. 

 

Akılla din birbirine yapışıktır. Dini olmayan kimseye akıllı denilemez. Kafirler zeki olabilir 

fakat akıllı değildirler. Kafirle iş yapılabilir ama kafirden dost olmaz. Dost, su demektir. 

Seninki senin benimki de senin. 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Abdülhakim Arvasi "kuddise sirruh" 

hazretleri Mevlana Hâlid-i Bağdadi 

"kuddise sirruh" hazretleri için, eğer 

peygamberlik devam etseydi, o 

haliyle peygamber olurdu, 

buyurmuşlar. Bütün kemâlât, 

üstünlük, dereceler, ilm, takva, hepsi 

tamamdı; yalnız kendisi, yani görev 

yoktu. O kadar büyük bir zât 

buyuruyor ki; Eğer bir toplulukta 

Allahü tealanın sevdiği, beğendiği, 

razı olduğu bir kul varsa, Allahü teala onun hürmetine hepsini afv eder. Çok mübarek 

bir zât varmış. Hep, benim olduğum yere dava arkadaşlarım gelsin dermiş. Çocukları 

alırmış, onlarla beraber konuşurmuş. Hanımı birgün; bu çocuklara eziyet yapıyorsun, 

demiş. Niye deyince, anlattıklarını anlarlar mı? Uyuyanlar, duyanlar, duymayanlar var. 

Bunlara eziyet yapıyorsun; yapma, demiş. O mübarek zât da, hanım, onların üzerine 

inen rahmeti sen bir bilsen, ayaklarının altını öpersin, demiş. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Bayezid-i Bistâmi hazretlerine 'kuddise 

sirruh'; efendim, tasavvufta en yüksek 

dereceye vardınız. Bu yüksek makamda 

size ne nasip oldu, diye sormuşlar. 

Verdiği cevap şu; Tasavvufun en 

nihayetinde hatalarımı gördüm, onları 

düzeltmeğe uğraştım. Başkasında hiç 

hata görmez oldum. Herkesi evliya gibi 

gördüm, kendimi felaket içinde gördüm. 

 

Mübarek Hocamıza dedim ki; Enver abi 

konuşurken milletin çok hoşuna gidiyor. Neden efendim, buyurdular. Çünki Enver abi 

konuşurken en ufak tereddütü yok, sizden duyduğunu söylüyor, duyarak söylediğimden 

hiç endişem yok, dedim. Hocamız buyurdular ki; tabii efendim, ben size her zaman 

söylemiyor muyum, bizim kitaplarımız naklettiğimiz için çok kıymetlidir. İnsan 

kendiliğinden söylerse doğru da olsa yanlıştır. Gurur, kibir gelir. Bu din nefsi kırmak için 

24 Haziran 2020  Çarşamba 

25 Haziran 2020  Perşembe 



124  | S a y f a  
 

gönderildi. İnsan ise nakletmeyi sevmez, o hep kendinden söylemek ister, bu ise kibrin 

alametidir. Benim ömrüm hep bildiklerimi aramakla geçti. Efendi hazretlerinden 

duydum, biliyorum ama yazmak için, nakletmek için vesikalarını aradım, buyurdular. 

 

 

 

 

 

 

Huzurpınarı ailesinin muhterem 

üyelerinin Cum'a gününü tebrik eder, 

müstecâb dualarınızı istirham ederiz 

efendim. 

 

Allahü tealaya emanet olunuz efendim 

 

ali zeki osmanağaoğlu 

 

Geçmiş zaman olur ki, hayali cihan 

değer.... 

 

Bâzı hatıralar vardır ki, kalblere 

nakşeder. O hatıraları hatırlamak, Cennet hayatı yaşamak gibidir. 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Geçen gün Mübarek Hocamızı birkaç cümleyle, kendilerini çok merak eden birisine 

anlattım. Hocamız buyurdular ki; Halıcıoğlu Askeri Lisesindeyken birinci sınıfta doksan 

kişi namaz kılıyordu, oruç tutuyordu. Daha sonra bütün sınıfta tek ben kaldım. Tek 

başıma kalınca; eyvah, ben de galiba arkadaşlarım gibi olacağım, bozulacağım diye 

korktum. Bir Kadir Gecesi uyuyamadım, Eyüp Sultan türbesine karşı Cenab-ı Hakka; ya 

Rabbi, ben dinimi seviyorum ama korkuyorum, bana yardım et diye dua ettim, 

yalvardım. O gece Efendi hazretlerini rüyamda gördüm. Bir müddet sonra da camide 

karşılaştık. İlk sohbetlerinde hayran kalmışlar. Ayakkabılarını bağlarken, küçük efendi, 

ben seni sevdim, evim yukarıda, arada bir gel de görüşelim buyurmuşlar. Efendim, 

böyle bir büyük zatın ben seni sevdim sözüne kavuşmak için insanlar yirmi sene otuz 

sene emek harcıyorlar, çile, zahmet çekiyorlar, buyurdular. Bir gün Efendi hazretleri; 

beni dinleyen rahat eder ama dinleyen yok. Sonra da Hocamıza dönerek, sen dinlersin, 

buyurmuşlar. Mübarekler buyurdular ki; bütün bu hizmetler, bütün bu arkadaşlarımız, 

hepsi Efendi hazretlerinin bu iltifatıyla olmuştur. İmtihan olarak çok zor günler 

geçirmişler. Bir tarafta anneleri, dediğimi yapmazsan hakkım sana haram olsun demiş. 

Efendi hazretleri de onu yapmıyacaksın demiş. Efendi hazretleri bir tarafta, annem bir 

tarafta buyurdular. Mübarekler bir Cuma çıkışında, camiden ilk kim çıkarsa istişare 

edeceğim ve ona göre karar vereceğim, buyurmuşlar. Birisi çıkmış ve ona sıkıntısını 

anlatmışlar. O zat, oğlum senin hocan kim demiş. Mübarekler, Abdulhakim-i Arvasi 

hazretleri deyince, bin tane anne ona feda olsun, hocanızın dediğini yapın, demiş. Meğer 

o da Cevat beymiş. Hocamız, sonra iyi ki öyle oldu diye annem bana dua etti, 

buyurdular. 
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Enver abiler, asırlarda ender yetişen çok müstesna bir insandı. Allahü teala rahmeti ile 

merhameti ile muamele eylesin inşallah. 

 

Fî emanillah 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Mübarekler buyurdular ki; bugün 

İslamiyyete hizmet etmek, ya mevki 

sahibi olmakla olur ya da çok para ile 

olur. Bunları İslamiyyetde kullanırsa çok 

faideli olur, çok ecr alır. Allahü teala bazı 

kullarına çok para verir, onları nerede 

kullanıyorlar diye veyahutta etiketle 

imtihan eder. Allahü teala bir kuluna 

parayı veya etiketi verirse, o kul da Allah 

yolunda kullanırsa emanetin hakkını 

ödemiş olur. Eğer bu imkanı Allah 

yolunda harcamaz ise emanete hıyanetlik etmiş olur. Hainlerin gideceği yer 

Cehennemdir. Allahü tealanın verdiği maddi ve manevi ne varsa Allah yolunda 

harcamak suretiyle emanettir. Eğer bu emanetin kıymetini bilmez ise alırlar, 

mahvederler. Birçok mevki sahibleri kendilerine verilen bu imkanı sanki haklarıymış gibi 

silah gibi kullandıkları zaman bu silah geri teper. Dünyada tepmez ise ahirette teper. 

Onun için verilen her türlü imkan, siz ona layık olduğunuz için değildir, sadece onu 

Allahın kullarına iyi yolda kullanmak için fırsattır, emanettir. Bunu Allah için kullanın. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Mübarek bir zâtın evine hırsız girmiş. 

Aramış taramış, fakat çalacak birşey 

bulamamış. Hırsız, birşey bulamadığı için 

üzüntülü bir şekilde kendi kendine 

söylenirken, mübarek zât, hırsızın 

arkasında, hırsıza; acele etme, demiş. 

Hırsız şaşırmış. Mübarek zât, sabah 

komşular bana tereyağ, bal, gibi yiyecek 

şeyler getirirler. Onları beraber yeriz. 

Sonra da para, altın gibi şeyler getirirler, 

onların da hepsini sana veririm,… ama bir 
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şartım var, sabaha kadar benim dediklerimi yapacaksın, demiş. Hırsız, ne yapacağım, 

demiş. Mübarek zât, abdest al, sabaha kadar beraber namaz kılacağız, demiş. Hırsız; 

ben namaz kılmasını bilmem, hiç kılmadım, demiş. Mübarek zât, olsun, sen benim 

yaptıklarımı yaparsın,, demiş. Böylece, sabah olmuş. Sabahleyin komşular kahvaltılık 

getirmişler. Mübarek zât; söz verdim, gel bunları yiyelim demiş ve beraber yemişler. 

Hırsızın karnı doymuş. Sonra yavaş yavaş bir atlı gelmiş, babaaa diye seslenmiş, bir 

kese altını fırlatmış ve bu senin demiş gitmiş. Kesenin içinden tam 250 tane altın çıkmış. 

Mübarek zât, al bunlar senin, sana söz verdim, senin olsun demiş. Hırsız, şaşkınlıkla 

bakıp bakıp demiş ki; baba, ben hırsızım ama sen benden daha büyük hırsızsın. Hatta 

dünyada senden daha büyük hırsız yok. Sen benim kalbimi çaldın. Artık ben buradan 

gitmem. Sana burada hizmet edeceğim, demiş. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Peygamber efendimiz 'sallallahü 

aleyhi ve sellem' hazret-i Ali'ye 

"radıyallahü anh", ya Ali, 

müslümanın iki alameti vardır. 

Birincisi; cömert olmak, ikincisi; 

güler yüzlü olmak. Kafirin de iki 

alameti vardır. Hasis olmak ve çatık 

kaşlı olmak, buyurmuşlar. Cömert 

olmak, dünyaya düşkün olmamak, 

bu dinin şiarındandır. Yine 

buyurmuşlar ki; Ya Ali, mercimek ye. 

Mercimeğe yetmiş Peygamber dua 

etmiş, en son İsa 'aleyhisselam' 

bereket için dua etmiş. 

 

Mûsâ aleyhisselâm zamanında birisi, yâ Mûsâ, Tûr-i Sînâ'da bana da dua et, zengin 

olmak istiyorum, der. Mûsâ aleyhisselâm, hayırlısını iste der. Adam ısrâr ederek illa 

zengin olmak istiyorum, der. Bunun üzerine Mûsâ aleyhisselâm Tûr-i Sînâ'da kendisine 

dua eder. Aradan bir müddet geçtikten sonra, Mûsâ aleyhisselâm o beldede celladın, 

birini öldürmek üzere olduğunu görür. Bu kimdir? diye sorunca halk, bu, kendisinin 

zengin olması için sizden dua isteyen kişidir. Siz dua edince zengin oldu. Önce içkiye 

sonra kadına müptela oldu, sonra da zenginliğine güvenerek birini öldürdü; şimdi de 

kısas olarak kendisini öldürüyorlar, derler. Parayı sevmiyorum, parayı seveni de 

sevmiyorum. 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Hatıralar hep hayal oldu. Cenab-ı 

Peygamber 'aleyhissalatü vesselam' 

buyuruyorlar ki; İnsanlar uykudadır, 

ölünce uyanırlar. Ölmeden önce ölünüz 

ne demektir? Öldükten sonra, bildiğimiz 

şeylerin hakikat olduğunu anlayacağız. 

Öldükten sonra anlayacağımız bu 

hakikate, ölmeden önce inanmaktır. Yani 

ölmeden evvel, bunların hakikat 

olduğuna yakîn elde etmektir. Onun için, 

kurtulmanın tek çaresi, kurtulanlarla 

beraber olmaktır. Kendi başımıza kaldığımız müddetçe, felaketten kurtulamayız. İyi 

arkadaş seçmeyen, kurtulamaz. İyilik her zaman çok zor yayılır. Kötülük ise, çok çabuk 

yayılır. Çünki nefs buna müsaittir. Onun için, iyilerle beraber olmak, kurtulmanın 

alametidir. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

İman, imanın şartlarından başka, 

Allahü tealanın emir ve yasaklarına, 

haramların haram, farzların farz 

olduğuna inanmaktır. 

 

Tevekkül etmek demek, bomboş, 

tenbel tenbel oturup beklemek demek 

değildir. Sebebe yapışıp, el açıp dua 

etmek demektir. Sadece sebebe 

yapışıp da, dua olmazsa, işi sebepten 

bilmek olur ki tehlikelidir. Halbuki, dua 

da lazım. Sadece dua edip, sebebe yapışmamak da olmaz. Mü'min işini, müsebbibden, 

münafık ise, sebepten bilir. 

 

Asıl olmadan, görüntü olmaz. Aynanın karşısında biri varsa görüntü vardır. Kimse 

yoksa, görüntü de yoktur. Asıl, ahiret; görüntü de dünyadır. Ahiretteki asıl, hakikat, 

Cennette ise, bunun dünyadaki görüntüsü, camide, namazda, ibadette görülür. 

Cehennemde ise, kötü yerlerde, meyhanede görülür. Dünyadaki görüntü, ahiretteki 
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aslın alametidir. Onun için, iyiler iyileri, kötüler kötüleri bulur. Ne yapıp yapıp, iyilerle 

beraber olmağa çalışın. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Peygamber Efendimiz "aleyhissalatü 

vesselam" buyuruyorlar ki; İnsanın dini 

arkadaşının dini gibidir. İyi insanlarla 

arkadaş olan elbetteki kurtulacaktır. 

Zaten Cenab-ı Hak, bir cemaatten bir 

kişiyi sevse, onun hürmetine hepsini 

affeder. Onun için cemaatte rahmet 

vardır, ayrılıkta azab-ı ilahi vardır. Bu 

akşam burada olanlar bahtiyardır. Çünki 

muhakkak Allahın sevdiği kulları 

arasındadırlar. Ahir zaman olduğu ve 

kıyamet alametleri de bunları gösterdiği için buna inanıyoruz. Peygamber Efendimiz; en 

kötüleriniz kürsünün başına oturduğu zaman, laf etmeğe başladığı zaman kıyametten 

haber alın, buyuruyorlar. Allah bu günlerimizi aratmasın. Nasıl yaşarsanız öyle 

ölürsünüz, nasıl ölürseniz öyle haşr olunursunuz buyuruluyor. Biz Cenab-ı Hakkın 

sevdikleriyle beraber olmak istiyoruz, onlarla beraber yaşamak istiyoruz, inşallah 

öldükten sonra da beraber oluruz. Kim Allah için beraber olursa Allah da onlarla beraber 

olur. Cenab-ı Hak riyadan, kibirden ve gururdan korusun. Mübarekler dua ederken 

buyurdular ki; Ya Rabbi, ihlasımıza ve niyetimize bağışla, amelimize değil. Ameller 

kusurlu; ama inşallah ihlaslı ve niyet hâlistir. Cenab-ı Hak da zaten niyete ve kalbe 

bakıyor. Efendi hazretleri bütün hizmetlerini Hocamıza yaptırırmış. Efendi hazretleri 

secdeye gittiği zaman kalkamayacak haldeyken kolundan tutar ve kaldırırmışlar. 

Kucağına alır, yatağına yatırır, örterlermiş. Hocamızın bu terfii, hocasına olan 

edebindendir. Cenab-ı Hak hepsinin şefaatine nail eylesin. Cenab-ı Hak ahir zamanın 

fitnesinden muhafaza eylesin. 
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Huzurpınarı ailesinin muhterem 

üyelerinin Cum'a gününü tebrik eder, 

müstecâb dualarınızı istirham ederiz 

efendim. 

 

Allahü tealaya emanet olunuz 

efendim 

 

ali zeki osmanağaoğlu 

 

Geçmiş zaman olur ki, hayali cihan 

değer.... 

 

Bâzı hatıralar vardır ki, kalblere nakşeder. O hatıraları hatırlamak, Cennet hayatı 

yaşamak gibidir. 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Biraz önce aklıma ne geldi? Ya Rabbi, altı milyar insan var. Bid'at ehliyle, Ehl-i 

sünnetiyle, tarikatıyla, ne aklına gelirse, La ilahe illallah Muhammeden Resulullah diyen, 

toplasan bir milyar. O da, yetmişüçe bölünüyor. Vallahi, billahi, tallahi, büyük nimet 

içerisindeyiz. Onun için, boş eve hırsız girmez. Cenab-ı Hakkın bu kadar ihsan ettiği 

varlık ve zenginlik içerisinde birgün hüsrana uğrarız diye korkuyorum. Çünki bir nimet 

ne kadar kıymetliyse, onun korunması o kadar zor olur. Onun korunmasına çok dikkat 

etmek lazım. Ülfet, külfet mukabilidir. Bu kadar büyük nimeti adama verirlerse, bunun 

hassas noktaları vardır. Bu, o kadar dikkat ister. Çünki elden gitti mi, hiç bir şeye 

benzemez. Bir başkasının yiyeceği dayakla, arkadaşlarımızın yiyeceği dayak arasında 

çok fark vardır. Çünki onlar diyebilirler ki, biz duymadık, görmedik, bize söylenmedi. 

Ama biz ne cevap vereceğiz? Bunun kaynağında olarak, bunun kitaplarını dağıtan 

insanlar olarak, birbirimizle iyi geçinemezsek, birbirimizde hâlâ kusur, hata ararsak, 

ayıp vallahi! Onun için, bazı arkadaşlar ufak-tefek şeyleri gelip soruyorlar, Allahtan 

kork, diyorum. Allahü teala milyar lira vermiş, sen kaybettiğin beş-on lira için, Enver 

abi, çare diyorsun. Sus be, Allahtan kork! Bir kazandıklarına bak, bir de şu kaybettiğim 

diye feryat ettiğin nesneye bak. 

 

Enver abiler, asırlarda ender yetişen çok müstesna bir insandı. Allahü teala rahmeti ile 

merhameti ile muamele eylesin inşallah. 

 

Fî emanillah 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Dinimiz iki kısımdır. Birinci kısmı, Allahü 

tealanın emirlerine ve yasaklarına 

uymak, saygılı olmaktır. İkinci kısmı çok 

ihmal ediliyor, halbuki birinci kısım kadar 

önemlidir. O da, Onun kullarına iyilik 

etmektir. Herkese, hatta her canlıya iyilik 

etmek lazım. Su akarken, ondan istifade 

edenlerin olması, suyun elinde değildir. 

Havanın müslümana iyi, kâfire kötü 

gelmesi havanın elinde değildir. İster 

isyan et, ister itaat et, güneş herkese ışık verecektir, ışık alıp almamak sana bağlı. 

Afrika'nın ortasında, Amerika'nın herhangi bir yerinde yaşayan bir mü'min bilse de 

bilmese de nur saçan, feyz saçan evliyalardan istifade eder. Karpuz bilse de, bilmese 

de güneşten istifade eder. İlla bilmesi şart değildir. Kim istifade edemez? Onu imtihan 

eden, inciten ve inkar eden, ister kapının önünde otursun, isterse evin içinde olsun, 

sabahtan akşama kadar onu görse de, istifade edemez. Burnunun dibinde olup da 

mahrum kalacağına, Afrikanın ortasına gidip de yat, demişler. Büyük bir laf! Görmenin, 

gözükmenin fazileti çok, ama tehlikesi de çok. Kılınc sallamazlar ama başını vuranlara 

da bir şey yapamazlar. Adam kendi iradesi ile arabasına bindi, kontağını açtı, köprüye 

geldi, orada indi. Koltuktan inip boğazın sularına atladı. Kim gönderdi, kim zorladı? 

Kendi isteği ile yaptı. Kendi etti, kendi buldu. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Dünya, yaratılış itibariyle sınırlıdır. 

İnsanoğlu, yaratılış itibariyle ölmeye de 

mahkûmdur. 

 

Allahü azimüşşân kalbi kırıkların 

yanındadır. Bu, hasta olur, borçlu olur, 

üzgün olur, bezgin olur, ama Allaha yakın 

olur. Bir eli yağda, bir eli balda olup, tek 

derdi onları yemek olanla, Allah diye 

inleyen bir olur mu? İster Ermeni olsun, 

ister Yahudi olsun, ister Rum olsun, kalbi kırıkların duası alınmalı, bedduasından da 
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Allaha sığınmalı. Mazlumun kalbi kırık olduğu için, Allaha çok yakındır, onların 

bedduasından Allaha sığınmalıdır. Mü'min, kimsenin ayağına basmaz. 

 

Mahşerden sonra birini Cehenneme atmışlar. Orada uyuz olmuş. Kaşıntısından 

Cehennemdekiler rahatsız olup, sen ne günah işledin de uyuz oldun, demişler. Bunun 

günahı bazı Ehl-i sünnet kimselere, Allahü tealanın sevdiklerine buğz etmekmiş. 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki;  

 

Birgün Mübarek Hocamız buyurdular 

ki; İnsan şöyle yapar böyle yapar, 

riyazet çeker, nefsi mutmain olabilir, 

itaat edebilir, iman edebilir. Nefs iman 

edince ne olur? Ruhla beraber fersah 

fersah derece kazandırır. Ama 

Mektûbat'ta buyuruluyor ki; Ekber, en 

büyük cihad, bu değildir. Nefsi ıslah 

etmek değildir. Çünki cenab-ı 

Peygamberde nefs var mıydı? Eshab-ı 

kiramın hepsi evliyaydı. Küçük 

cihaddan döndük, büyük cihada gidiyoruz buyruluyor ya, orada kast edilen cihad-ı 

ekber, huy ile olan cihaddır. Eğer adam huysuzsa, ne yapar eder ya bir kalp kırar 

veyahut da birine laf eder ve hepsi gider. Onun için, hazret-i Peygamberin 'sallallahü 

aleyhi ve sellem' en büyük mucizelerinden birisi de, bütün huyların, ahlâkın en güzeli, 

en güzel ahlâk, hep ortada olmaktır. Her şeyin ortasını yakalamasıdır. İnsan ölmeden, 

ruh çıkmadan az önce huy çıkar. Huy terbiyesi kadar zor bir şey yoktur. Onun için, 

cenab-ı Peygamber 'aleyhissalatü vesselam' buyuruyor ki; Ben size güzel ahlâkı 

tamamlamak için gönderildim. Yani, huyunuzu düzeltmek için geldim. Huysuzluk çok 

kötü şey, dikkat edin. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki;  

 

Birileri bir zâta gelmiş. Efendim, çok ağır 

bir hastamız var, dua buyurur musunuz, 

demişler. O zat bakmış, nesi varsa çıkarmış 

ortaya koymuş. Gidin demiş, filan yerde bir 

fakir var, o fakire bunları verin gelin. 

Gitmişler o fakiri sevindirmişler. Tekrar geri 

gelince, hocam demişler, niçin her şeyinizi 
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verdiniz. Demiş ki, Allahü teâlânın bir kulunu sevindirmezsek, Rabbimiz duamızı kabûl 

etmez. Bugün bir telefon geldi, çok sevdiğim bir arkadaş hastalanmış, Enver abi dua 

etsin, diyor. Dedim ki, bir koyun kessin, fakir fukaraya et dağıtsın, sevindirsin ki, biz de 

dua edelim. Kuru kuru dua olmuyor. Birinin sevinmesi lâzım. Kim olursa olsun. Ama 

aksi, birini üzdüğünüz zaman, birini kırdığınız zaman, sabahlara kadar gözyaşı dökseniz, 

o râzı olmadığı müddetçe hiç faydası yok. Onun için, sakın ha, sakın ha! Çünkü 

nefsimizin arzusunu yerine getirmek suretiyle, Kabe'yi yıkmaktan 70 kat daha büyük 

günaha giriyoruz. Allahtan kork. Nefs Allahın düşmanı, din kardeşin her şeyin. Sen 

diyorsun ki, nefsimi din kardeşime tercih ederim. Dayak! Olur mu öyle şey? Biri mürted, 

kâfir, biri Müslüman. 

 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Selahaddin Eyyubi, vefatında bile ders 

vermiş… vasiyetinde demiş ki; bütün 

malım, mülküm, çoluk-çocuğum, her 

şeyim cenazemin bulunduğu yere 

getirilsin. Herkes neden acaba diye 

şaşırmış… demek istiyor ki; ben bunların 

hepsine sahiptim, hiçbirisi benimle 

beraber toprağın altına girmiyor. 

 

Damarlar zamanla yağdan tıkanıyor. 

Onun için arada bir sıcak suyla masaj 

yapıyoruz. Fakat sonra aklım başıma geliyor. Bu, ılındırılmış, sulandırılmış bir şey. 

Tevbe ediyorum. Harama bakanın, din kardeşine sert bakanın, gözlerine, kendileri 

kurşun döküyorlar. Mert olan, korkak olur. Mert olan, Allahtan korkar. Allah-ü 

azimüşşân buyuruyor ki; Dünyada benden korkan, ahirette korkmaz. Dünyada benden 

korkmayan, orada görür. O halde, hayaller, paralar, mallar bir işe yaramayacak. Ancak 

ve yalnız, kalbi temiz gidenler, tek kıbleye, tek Peygambere, tek hocaya kavuşanlar 

kurtulacak. Kendisini dost edinenler, orada dost bulamayacak. Nefsini dost edinenler 

nasıl Allahın dostunu bulabilir? Ya Cehenneme, ya Allah adamlarına... 
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Enver abiler buyurdular ki;  

 

Bir ilm yuvasında mübârek bir zât 

talebelerine ders verirken, kitab bitmeden 

vefat etmiş. Talebeler başka bir hoca 

bulmuşlar, dersimize devam ettirir 

misiniz, diye sormuşlar. Hoca efendi, 

hayır, kendi hocanızdan devam edin diye 

nasihat vermiş. Talebeler, hocamız vefat 

etti deyince, hoca efendi, Onlar vefat 

etmez. Hocanızın kabrine gidin, derse 

devam edin. Eğer hocanız gelmezse, biz 

geldik deyin, demiş. Talebeler kitabı eline 

alıp kabre gitmiş ve hocam biz geldik, demişler. Ne gelen var, ne giden. Ertesi gün yine 

gitmişler. Yine gelen giden yok. Üçüncü gün, yine hiç kimse yok. Dördüncü gün, hocam 

biz geldik deyince, mübârek zât kabirden kalkmış, kitap nerede, kaldığımız yerden 

devam edelim, demiş. Talebelerinden bir tanesi, hocam mâdem gelecektiniz, niye dört 

gün bizi beklettiniz, kabahatimiz neydi, demiş. Hocaları, Allah Allah, dört gün mü geçti? 

Sizin bir kabahatiniz yok. Buradan bir müslüman geçiyordu, üç İhlâs bir Fâtiha okudu, 

bütün rûhlara gönderdi. O kadar çok sevap dağıtıldı ki, bana ancak sıra geldi, demiş. 

 

 

 

 

 

 

Huzurpınarı ailesinin muhterem 

üyelerinin Cum'a gününü tebrik 

eder, müstecâb dualarınızı istirham 

ederiz efendim. 

 

Allahü tealaya emanet olunuz 

efendim 

 

ali zeki osmanağaoğlu 

 

Geçmiş zaman olur ki, hayali cihan 

değer.... 

 

Bâzı hatıralar vardır ki, kalblere 

nakşeder. O hatıraları hatırlamak, 

Cennet hayatı yaşamak gibidir. 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Kabir hayatı çok zor. Mahşer çok zor. Bugün evde lafı geçti de, öyle buyuruyor 

büyüklerimiz, galiba hem de hadis-i şerif: (Eğer şu etini yediğimiz hayvanlar, kabir 

azabını işitmiş olsalardı, bir damla et bulamazdınız, bir damla et yiyemezdiniz) 

buyuruyorlar. Büyüklerin kalbi nazargah-ı ilahidir. Büyüklerin kalbi Cennetin 

anahtarıdır. Cennete onların kalbinden gidilir. Âriflerin kalbi Cennetin kapısıdır, o 

kapıdan içeri girilir. Şu kapıdan değil. İlla Cenab-ı Hakkın razı olduğu bir mübarek zatın 

delaleti ile, onun yol göstermesi ile, onun sevgisi ile gidilir. Ve feyz denilen bir olay var. 

Bu feyz; sevgidir, muhabbettir, itaattir. Bu feyzden istifade etmek iki şekilde olur. Birinci 

şekil çok kolay ama çok tehlikeli. Bir şey ne kadar hassassa o kadar da riski var 

demektir. Birincisi, devamlı nazargah-ı ilahi olan o kalbe girebilmek. Yani onların rızasını 

kazandıracak bir amel yapmak, bir hareket yapmak. Kalbe girdi mi sen git yat. O 

mübareklerin kalbine gelen feyzden sen de mutlaka alırsın. Amma diyor Mevlana Halid 

hazretleri, eğer o nazargah-ı ilahi olan o kalbde dururken, sen oradan feyz alırken, o 

mübarek zatlara karşı ufak bir saygısızlık yaparsan, ufak bir edebsizlik yaparsan, o 

kalbden bir düşersen, yedi kat gökten düşmekten beter olursun. Neden? Çünkü o kalb 

başka bir kalbe bağlı, o kalb başka bir kalbe bağlı, müteselsilen bu cenab-ı Hakka 

gidiyor. Damdan düşmeye benzemez bu iş. Kalbe girmek çok iyi. Orada kalabilmek çok 

zor. Onun da tek ve son şartı, saygılı ve edebli olmaktır. Ne demektir saygılı ve edebli 

olmak. Haddini bilmektir, itaat etmektir, kendini yok bilmektir. İkincisi, sen onları kendi 

kalbinde tutacaksın. Kalbde neler dolaşıyor, onların arasına bir de onlar girecek, zor 

iş... 

 

Enver abiler, asırlarda ender yetişen çok müstesna bir insandı. Allahü teala rahmeti ile 

merhameti ile muamele eylesin inşallah. 

 

Fî emanillah 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

  

İnsanlar ya bu dünyada büyüklerin 

sözlerini dinler ve hem bu dünyada hem 

de ahirette mesut, bahtiyar olur, ahirette 

yüzü ak olur ya da büyüklere itiraz eder, 

kendi nefsine peki der ve hem dünyada 

sıkıntı yaşar hem de ahirette yüzü kara 

olur. En başarılı şirket ve en başarılı 

çalışan; çok para kazandıran, çok kâr 

getiren değil; Enver abiye en çok peki 

diyendir. Mübarekler bir gün nasihat 

verirlerken buyurdular ki; Kabiliyetlileri 

seçmeyin, size peki diyenleri seçin. Kim size peki diyorsa Allahü teala ona kabiliyet de 
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verir; ama peki demeyenler hep problem olur, baş ağrısı verir, sıkıntı verir, hayatınız 

kararır, buyurdular. Enver abiye peki diyenler arttıkça başarı da artıyor. "Peki" demek 

zor iştir. Mübarekler buyurdular ki; Hayatta en zor şey, karar vermektir. Kalp dönektir, 

onun isabetli bir yerde evet demesi ve isabetli bir yerde hayır demesi zordur. Mesela 

hazret-i Ömer 'radıyallahu anh' peki dedi, hazret-i Ömer oldu. Hayır deseydi, ebu cehil 

olacaktı veya ebu cehil peki deseydi, hazret-i Ömer gibi olacaktı; ama bir kelimeyle 

sonsuz Cehenneme gitti. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Mübarek Hocamız buyurdular ki; Allahü 

teala kullarına çok merhametli 

olduğundan, onların doğru karar 

veremeyeceklerini bildiğinden, onlara 

âlimler göndermiştir, danışacak insanlar 

göndermiştir. Hatta Abdülhakîm Arvâsî 

"kuddise sirruh" hazretleri merhum 

Necip Fazıl Kısakürek'e; Danışacak 

kimse bulamazsan, git ağaca danış; 

ama danış buyurmuşlar. Git bir ağaca ve 

sen benim hocam ol de, Allahü teala o 

ağacın sebebiyle senin kalbine hayırlı olanı ilham eder; ama kendi kendine karar verme. 

Hayatta da başarılı olanlar; danışanlardır, kendi aklına göre iş yapmayanlardır. Başarısız 

olanlar, işi ters gidenler de hep aklına göre sormadan hareket edenlerdir. Allahü teala 

Kur'an-ı kerim'de buyuruyor ki; Ey Habibim; istişare et, işleri danış, danıştıktan sonra 

karar ver. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki;  

 

Ebul Hasan Harkani hazretleri, son 

günlerinde devamlı olarak Abdullah ibn-

i Mübarek Hazretlerinin ismini 

sayıklıyormuş. İki lafının birisi "Ey ibn-i 

Mübarek, sen ne mübareksin" imiş. Bu 

durum günlerce böyle devam etmiş. Bir 

gün kapı çalınmış, evladı kapıyı açmış. 

Bir de bakmış karşısında Abdullah ibn-i 

Mübarek. Koşarak, sevinçle babasının 
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yanına gelmiş "Babacığım, günlerdir ismini sayıkladığınız dostunuz kapıda, içeri girmek 

istiyor" demiş. Harkani Hazretleri "Selam söyle O'na, kendisi ile görüşemem. Ayrılık 

olmayan yerde görüşeceğiz inşallah, deyiniz!" buyurmuş. Oğlu şaşkın bir vaziyette, 

kapıya gelmiş ama bir şey de söyleyememiş. Abdullah ibn-i Mübarek, durumu anlamış. 

"Ne buyurdu?" diye sormuş. Oğlu da, mahcup bir şekilde babasının sözünü aktarmış. 

Misafir de selam söyleyerek ayrılmış. Oğlan biraz da kızgın bir şekilde babasının yanına 

dönmüş ve "Ey babacığım, siz ne yaptınız? Her gün ismini sayıkladığınız sevgili dostunuz 

kapıya geliyor ve siz böyle dediniz. Bunun hikmeti nedir?" demiş. Babası "Ey oğul, sen 

anlayamazsın bizim muhabbetimizi. Sonuçta misafirimiz bir zaman sonra buradan 

ayrılmayacak mı ve ben de yine O'nun hasreti ile yanmayacak mıyım? Ben O'nun 

hasretine bir daha dayanamazdım ve ölürdüm. Sadece sizleri düşündüğüm için böyle 

yaptım" demişler. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

  

Şâh-ı Nakşibend hazretleri 'kuddise 

sirruh' Allahü telaya onbeş gün 

yalvarmış. Onbeş gün sonra 

talebeleri merakla beklerlerken 

buyurmuş ki; Elhamdülillah, duam 

kabul oldu. Efendim, Allahü telaya ne 

dua ettiniz ve ne kabul olundu, 

demişler. Buyurmuşlar ki; Bizi 

sevenlerin, yolumuza muhabbet 

besleyenlerin, hepsinin mutlak afv 

olunmasını ve bu yolda bulunanların 

eninde sonunda Cennete 

kavuşmasını cenab-ı Haktan diledim ve elhamdülillah, kabul olundu, buyurmuş. 

Efendim, mutlak kavuşturucu olan Allahü tealadır. Peki, bu yol nasıl bir yoldur ki, mutlak 

kavuşturucudur? Bu yolun esası nedir, diye sormuşlar. Mübarek de buyurmuş ki; Siz 

bir araya gelin de, ne yaparsanız yapın. Yeter ki birbirinizi kırmayın, dökmeyin. 

Birbirinizi sevin. 

 

Dinimizden bir meseleyi öğretene veyahutta öğretilmesine sebep olana, Allahü teala 

yüz ömre sevabı verirmiş. 
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Enver abiler buyurdular ki;  

 

Karınca, Kâbe'ye gitmeye karar 

vermiş. Nasıl gideceksin demişler. Bir 

güvercin gider, ben de onun ayağına 

takılır giderim demiş. Kaptan 

sağlamsa, gemi gider. Buzdağlarının 

arasından rahatça geçer. Düşmanın 

elinde hangi silah varsa, ona o silahla 

cevap vermek lazım ki, etkili olsun. 

Dinimize hizmet ederken en çok dikkat 

edeceğimiz mesele kibirdir. Kibir on 

kısımdır, dokuzu ben biliyorum 

diyenlerdedir. Kibir girdi mi, hançer 

girdi demektir. İlim çok kıymetlidir, 

âlim peygamber vârisidir, ama bir 

mürşid-i kâmilin elinde olmak 

kaydıyla. Mürşid-i kâmile teslim olan 

kibirlenmez, kalbine kanca 

vurulmuştur, Hocasının sevgisinde yok olmuştur. Hocasının büyüklüğü karşısında kendi 

acizliğini, küçüklüğünü görür, haddini bilir, kibir yok olur. Allahü tealanın sevgili kulu 

olur. Bir büyük tanımayan, ona teslim olmayan, kendini büyük sanır. Kibir başlar. Allahü 

tealanın nazarında küçülür, sevimsizleşir. Kibir her iyiliğe engeldir. Kibirli olanı hiçkimse 

sevmez, mütevazı olanı herkes sever. Teslim olmaktan başka çare yoktur, bir mürşid-i 

kamile teslim olan sultan olur. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Kalbinde büyüklere, evliyaya zerre 

kadar muhabbeti olan, imanla ölür, 

küfür üzere gitmez. Bid'at ehli olmaz, 

kâfir ve müşrik, hiç olmaz. Mektûbâtta 

İmam-ı Rabbani "kuddise sirruh" 

hazretleri buyuruyorlar ki; Eğer Allahü 

teala bir kuluna bu yolun büyüklerinden 

birini tanıtmışsa, ona her şeyi vermiştir. 

İman, namaz, oruç, hepsi onu tanımaya 

bağlıdır. Ne gibi? Eshab-ı kiramın 
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Peygamber efendimizi "aleyhissalatü vesselam" tanıması gibi. Onu tanımayan küfür 

üzerine kaldı, tanıyan, Eshab-ı kiram oldu. 

 

Kimler dünyada birbirini severse, birlikte olursa, ahirette de birlikte olacaklardır. 

Ahiretde kimlerle beraber olmayı, nerede olmayı istiyorsak bunu dünyada iken seçip, 

karar vermemiz lazımdır. 

 

 

 

 

 

 

Huzurpınarı ailesinin muhterem üyelerinin 

Cum'a gününü tebrik eder, müstecâb 

dualarınızı istirham ederiz efendim. 

 

Allahü tealaya emanet olunuz efendim 

 

ali zeki osmanağaoğlu 

 

Geçmiş zaman olur ki, hayali cihan değer.... 

 

Bâzı hatıralar vardır ki, kalblere nakşeder. 

O hatıraları hatırlamak, Cennet hayatı 

yaşamak gibidir. 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Herkes ahirette, dünyada iken sevdiği ile beraber olacaktır. Akıllı insan, iyi arkadaş 

seçer. İnsanın bulunduğu topluluğun bir başı vardır. Ahirette herkes tek tek değil, 

topluluklar halinde haşr olacaktır. Dünyada iken kimlerle berabersek, onlarla haşr 

olacağız. O topluluklar, daha evvelki başka bir topluluğa intikal edecektir. Mesela, 

İmam-ı azam hazretleri, kendi mezhebine tabi olanların hepsini toplayacaktır. Tabii, 

Cenab-ı Hakk'ın şefkati, merhameti, anne-babanın evladına olandan çok daha fazladır. 

Mahşerde insanlar topluluklar halinde bulunur. Topluluğun başında Allahü tealanın 

sevdiği bir kulu varsa, içlerindeki günahkar kullar da, O zatın hatırına hepsi afv edilecek, 

Cennete girecek. Yeter ki, hardal tanesi kadar ayrı düşünmesin. Bu çok önemli. Çünki, 

kalıbın beraber olması ile kalbin beraber olması ayrı şeylerdir. Cenab-ı Hak, insanın 

kalıbına değil, kalbine ve niyetine bakar. Kalbinde ve niyetinde neyin sevgisi varsa, neyi 

hedeflemişse, bunu Allahü teala bilir tabii, herkes bunu dışarıdan ölçemez. Allahü 

tealanın en çok sevmediği iki şey, servet ve şöhret düşkünlüğüdür. Servet ve şöhret, 

dünyaya giden yoldur. İhlassız amel de, kalp paraya benzer. Bizim gibi düşünenler 

uzakta olsa da bizimle beraberdir, bizim gibi düşünmeyenler yanımızda da olsa bizimle 

beraber değildir. İnsanların takdirine ve tenkidine aldırış etmemeliyiz. Allahü tealanın 

dostları bir kere Allah razı olsun dese, Cenab-ı Hak razı olur. Eskiden yirmi sene, otuz 

sene çile çekiyorlardı, okuyorlardı, her şeyi yapıyorlardı, bu müjdeye kavuşmak için. 

Ehl-i sünnet âlimlerinin kitaplarını çok dağıtmalıdır ki, dağıtılan kitaplar, içinde cevher 

olanları çeker. 
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Enver abiler, asırlarda ender yetişen çok müstesna bir insandı. Allahü teala rahmeti ile 

merhameti ile muamele eylesin inşallah. 

 

Fî emanillah 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Hazret-i Ömer "radıyallahü anh" bir vali 

tayin etmiş. Yolda giderken valiye, şimdi 

sana valilik süresince nasıl muvaffak 

olacağına dair bazı nasihatler vereceğim. 

Bu nasihatlerime uyarsan, hem dünyada 

hem ahirette çok rahat edersin, demiş. 

Bu, Eshab-ı kiram arasında duyulmuş, ne 

nasihatler buyuracaklar diye, Eshab-ı 

kiram da beklemiş. Buyurmuş ki; 

Namazlarını evvel vaktinde, kusursuz 

kılacaksın. Ramezân-ı şerif gelince, 

orucunu tut, hiç kazaya bırakma. Hac zamanı gel, haccını ifa et. Ramezân-ı şerifte 

zekatını ver, sakın noksan olmasın. Hadi Allah selamet versin. Eshab-ı kiram, ya Emir-

el mü'minin, bu zât zaten bunları biliyordu. Bu bildiğimizi tekrar etmenizin acaba 

hikmeti nedir, diye sormuş. Buyurmuş ki; Ben İslamiyeti anlattım. Başka bir şey 

anlatmadım. Dinimizin aslı budur. Bundan haberi olmayan, bunları yerine getirmeyen, 

ne yaparsa yapsın, on para etmez, buyurmuş. Onun için, netice; İslamın beş şartıdır. 

Onu derinlemesine, yapabildiğin kadar yap, her yaptığında daha çok feyz alırsın, daha 

çok sevap kazanırsın. Velhasıl, güneşle meşgul olmak varken, yıldızlarla 

uğraşmamalıdır. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Genç bir delikanlı çok ağlıyormuş, hocası 

niye bu kadar ağladığını sormuş. -Hocam 

Allah beni Cehenneme atarsa? demiş, -

Evladım sen namazını kılıyorsun, 

dindarsın, neden bu kadar korkuyorsun? -

Hocam çok korkuyorum, Allah muhafaza 

etsin, ya beni Cehenneme atarsa... Bir 

türlü çocuk ikna olmuyormuş. En sonunda 
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hocası diyor ki; "bak evladım, biz büyük bir zata bağlıyız, o büyük zat bizi bırakmaz, 

bize sahip çıkar". Genç demiş ki; Peki hocam ya unutursa, beni bırakırsa, sen işe 

yaramazsın derse, benim halim ne olur... Hocası diyor ki; "UNUTMAZSAN, 

UNUTMAZLAR, BIRAKMAZSAN, BIRAKMAZLAR, İŞ SENDE BİTER. Sen kendine bak, 

onlara bakma" .. Sen dünyada sahip çıkarsan onlar da ahiretde sahip çıkar.... 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Hocamızla beraber birgün bir camide 

namaz kıldık, ziyareti de yaptık. 

Caminin önünde büyük harflerle bir 

hadis-i şerif yazılı. Mübarek hocamız 

okudular ve bana anlattılar. 

Peygamberimiz "sallallahü aleyhi ve 

sellem" buyuruyorlar ki: 

"Yeryüzünde Allahü teâlâ'nın en 

sevdiği yerler mescidlerdir". Yine 

başka bir hadis-i şerifte buyuruyor 

ki: "Güvercin yuvası kadar mescid yapan Cennette köşkünü yapar". Tabii bunu 

söylememin bir kaç sebebi var. Bir tanesi şu: Şu büyük binanın aşağıda büyük bir camisi 

var. Oraya girdiğim zaman nasıl ferahlıyorum. Nasıl Zeki abiye dua ediyorum, ne güzel 

yapmış diye. Dikkat edin, bütün müesselerimizin olduğu yerlerin hepsine mutlaka bir 

cami, mescid yapılmaktadır. Hatta bu binada her katta mescid var. Biliyorsunuz ben 

Denizli'liyim. Bizim Denizli'de Demokrat Parti iktidara geldikten sonra Denizli'nin tam 

ortasında bir cami yapıldı. Dört-beş yol ağzında. Hatta o caminin önünde büyük bir 

horoz heykeli var. 1950'li yıllarda cami yapıldı. Babam Devlet Demiryollarında çalışıyor 

ve maaşı 10 lira. Ayda 10 lira alıyor. Caminin yapılması için para toplamaya başladılar. 

Hiç unutmuyorum, babam gitti 25 lira para verdi. 25 lira çok para. Maaşı 10 lira, onunla 

geçiniyoruz, bir de ondan arttırmış, biriktirmiş biriktirmiş gitti hepsini camiye verdi. 

Annem dedi ki, bari bir miktarını eve bırak. Babam; hayır, o camide namaz kılındığı 

müddetçe Allah bize sevap verecek, dedi. Onun için; bir yerde eğer cami için para 

topluyorlarsa hiç çekinmeyin verin. Az verin, güvercin yuvası kadar da olsa verin. Cami; 

insanların müşterek yardımlarıyla yapılıyorsa siz de ona iştirak edin, çünkü hayra vesile 

olan o hayr işlendiği müddetçe sevap kazanır. Efendim, imam şöyle, hoparlör var 

demeyin, bunlar bugün var; 10 sene, 20 sene sonra belki hiç olmayacaktır. Nitekim 50 

sene evvel yoktu. Bir ülkenin hürriyeti bayrağıyla belli olur. Bayrak dalgalanıyorsa o 

memleket hür memlekettir. Dinin de bayrağı camilerdir, o minarelerdir. 

 

Bir bioenerji profesörü geldi İstanbul'a. Bir vesile ile gazeteye de geldi, bir çok 

televizyonları da dolaştı. Bir hoca, profesör. Dedi ki : Enver Bey, bu insanlar mahrum 

dedi. Neden dedim. Şu camilerdeki bioenerji dünyanın hiçbir yerinde yok dedi. Orada 

en dertli, en sıkıntılı olan, en üzüntülü olan gitsin camiye yarım saat otursun bir şeyi 

kalmaz, bioenerji akıyor, dedi. Nitekim bizim hanım bazen der ki, hadi camiye gidelim. 
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Orada çok ferahlıyorum, sanki sıhhat buluyorum der. Onun için camiler, müslümanların 

buluştuğu, bulunduğu yerlerdir, mutlaka gitmelidir. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Ehl-i sünnet âlimleri buyuruyor ki, "İlk'ler 

olmazsa, ikinciler olmaz". Onun için 

Eshab-ı kiramın "aleyhimürrıdvan" ilkleri 

sonrakilerden çok daha kıymetlidir. 

Mesela Bedire katılanlar çok kıymetlidir. 

 

Ehl-i sünnet alimlerinin sevindirilmesi, 

kitablarının yayılmasıyladır, islamiyetin 

yayılmasıdır. Böyle bir hazine varken, 

ufak tefek meselelerle kendimizi 

aldatmamalıyız. Mü'minin ahirette en 

büyük çekeceği üzüntü, keşke şu sevabı kaçırmasaydım, keşke şu işi de yapsaydım da, 

daha çok ecir alsaydım, olacaktır. Yani mü'minin ahirette en büyük kaybı, elinde fırsat 

varken, kaçırdığı sevaplar olacaktır. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Çilesiz hiçbir hizmet olmaz. Bir dâvâ 

ne kadar çileli ve sıkıntılı olursa o 

kadar uzun ömürlü olur. İslamiyetin 

başlangıcında çekilen sıkıntılar belli… 

Peygamber efendimiz "aleyhissalatü 

vesselam" buyuruyor ki; "Gelmiş 

veya gelecek bütün insanların çektiği 

çileden ben daha çoğunu çektim". 

İnsanlara bir şey vermek, bir kültür 

vermek, bir inanç vermek, hizmet 

vermek, dünyada en zor iştir. 

 

Dine hizmet sıkıntısız olmaz, en zor iş, dine hizmet etmektir, sabr ister, fedakarlık 

ister... Ekmek bile insana faydalı olmak için dişlerin arasında ezilmeye sabrediyor. 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Cenab-ı Peygamber "aleyhissalatü 

vesselam" buyuruyor ki; Bu dünya 

mel'undur. Yani seni Allahtan ayırır. Bu 

dünyada Allah için olmayan her şey de 

mel'undur. Dünyaya kıymet vermeğe 

değmez! Velhasıl, Allahü teala yarattığı 

kulunun hem dünyada, hem ahirette, 

kabirde ve mahşerde, her yerde rahat 

etmesi için, kendisini hiçbir yerde, hiçbir 

zaman, çaresiz bırakmamıştır. 

Evlenirken de, iş kurarken de, yemek 

yerken de, her zaman her yerde, Onun rızasına uygun yaşamak imkanımız vardır. Çünki 

bildirmeseydi, sual sormazdı. Ama her şeyi bildirdi. Bildirdiği için de, artık bize düşen; 

onu öğrenmek, öğrendiklerimizi tatbik etmek, ondan sonra da, onları Allah rızası için 

yapıp, tarlaya ekmektir. Tarla çok bereketli bir yerdir; ancak Allah için yapılanlar 

ahirette bire yüz, bire yediyüz verecektir. Ve şimdi fırsat zamanıdır. 

 

 

 

 

 

 

Huzurpınarı ailesinin muhterem 

üyelerinin Cum'a gününü tebrik eder, 

müstecâb dualarınızı istirham ederiz 

efendim. 

 

Allahü tealaya emanet olunuz efendim 

 

ali zeki osmanağaoğlu 

 

Geçmiş zaman olur ki, hayali cihan 

değer.... 

 

Bâzı hatıralar vardır ki, kalblere 

nakşeder. O hatıraları hatırlamak, Cennet hayatı yaşamak gibidir. 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Mübarek bir zât buyuruyor ki: "Birgün yolda giderken çok sevdiğim bir arkadaşıma 

rastladım. Arkadaşım üzüntüden bitmiş, hayattan ümidini kesmiş. Dedi ki; Yirmi 
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yaşında bir kızım var. Doktorlar çok uğraştılar, çare bulunmadı, ümidi kestiler. Eve 

götürdük". Mübarek zât bir tabak içine şifa âyetlerinin hepsini yazmış, biraz da su 

koymuş, bu sudan içsin buyurmuş. Onbeş-yirmi gün sonra kız iyileşmiş. Tabii, yazana 

ve okuyana göre değişir. Herkes yazabilir, okuyabilir ama ağızdan haram girip-çıkmazsa 

tesir başka olur. Bir de, kalbi ve kalıbı ile beraber okunması elbette lazım. Sadece kalıbı 

ile okuyup, kalb başka şeylerle meşgul olmamalı. Ağız aynı ağız, yazı aynı yazı ama o 

nerede, bu nerede... Bir şiirde geçiyor ya;... Dâne-i fülfül siyah, hâli mahbûban siyah. 

Her dû su zen, inkucah, ankucah: Karabiber siyah, sevdiğimin ben'i de siyah. İkisi de 

yakar. Biri kalbi, biri ağzı yakar. O nerede, bu nerede... Onun için, büyük zâtlar dua 

ederken, onların yanında, o anda başka dua etmekle boşuna uğraşmayıp, hazırda kabul 

olan, makbul dua varken, o duaya amin diyerek ortak olmağa çalışırsak kârlı çıkarız. 

Zîra kendimize yapacağımız duanın neticesi mechul olabilir. 

 

Enver abiler, asırlarda ender yetişen çok müstesna bir insandı. Allahü teala rahmeti ile 

merhameti ile muamele eylesin inşallah. 

 

Fî emanillah 

 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

İnsanın hayatta olması çok kıymetlidir. 

Dünyadaki bir nefes, ahiretin yüz milyon 

senesine bedeldir. Çünki burada bir 

kelime-i tevhid söylemek, bir kere 

"Allah" demek, oradaki teraziyi 

değiştirir. Yani hayat fırsattır. Dünya 

hayaldir. Hayal peşinde koşmamak 

lazımdır. Hayal peşinde koşanlar 

hayalperest olur, hayalin ideali olmaz. 

Gerçek olan ahirettir. O halde, ne mutlu 

ki, ne bahtiyarız ki, Allahü teala bize 

kendini tanıttı, sevdiklerini tanıttı, dinimizi tanıttı. Bu nimetin elimizden çıkmaması, 

devam etmesi için şükrünü yapmak lazımdır. Bu nimetin şükrünü yapmak ise; bizden 

evvelkiler nasıl bize ulaştırdı ise, biz de bizden sonrakilere ulaştırmalıyız. Bu bayrak 

elden ele devam etmelidir. Dinimizi öğrenmeğe ve öğretmeğe mecburuz, bunun da en 

güzel şekli, Ehl-i sünnet âlimlerinin hazırladıkları kitabları okumak ve okutmaktır. Şükür 

böyle olmalıdır. 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

İki kötü ahlâk kimde varsa, kâfirken 

müslüman olamaz, müslümanken 

imanını kurtarır veya kurtaramaz. Çok 

tehlikeli! Bu iki huy ve ahlak, iliklerimize 

kadar girmiştir; fakat ancak birisi 

söylerse anlarız. O da korkar, 

söyleyemez. Onun için, bunu söyleyecek 

birine ihtiyacımız vardır. O da, 

Mübareklerin yazdığı kitaplardır. Çünki o 

kitapların içindeki kelamlar, onlara ait 

değil, büyüklere aittir. Onlar, ben 

derleyip topladım, o büyüklerin kelamlarını bir araya getirdim, buyurdukları için, o 

kitaplar bizim için bir aynadır. İnsan kendini göremez; ancak aynaya baktığı zaman 

kendini görür. Dolayısıyla, kitapları okuyarak, o ahlâk bizde var mı, yok mu, 

anlayabiliriz. Yoksa söyleyemezler, söylemedikleri için de bilemeyiz, bilemediğimiz 

müddetçe de imansız ölme tehlikesi vardır. Cevap Veremedi kitabında Mübarekler 

buyuruyorlar ki; Bu iki ahlâk; birincisi kibir, ikincisi, inattır. Benim dediğim doğru. 

Yandın gitti. Onun için, ben haklıyım inadı çok tehlikelidir. Halbuki cenab-ı Peygamber 

'aleyhissalatü vesselam' buyuruyorlar ki; Haklı olduğu halde, din kardeşinin kalbi 

kırılmasın diye, kardeşim sen haklısın diyebilse, onun Cennete gitmesine ben kefil 

olurum. Mübarekler buyurdular ki; Ahirette en büyük sıkıntıyı, ben haklıyım diye 

gidenler çekecektir. Çünki haksız çıktığı anda nereye dönecek? Fakat ben haksızım 

derse, zaten haksızım dedi. Haklıysa, sen haklıymışsın, derler. Burada demişler veya 

dememişler, ne faydası var? 

 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Mübarek Hocamızın mübarek 

kelamları var. Buyuruyorlar ki; Hiç 

kimse kimsenin rızkını yemez. Hiç 

kimse rızkını bitirmeden ölmez. 

Ölmek, rızkın bitmesidir. Birisi 

buyurmuş ki; Yerler demir olsa, 

gökler bakır olsa, ben rızkıma 

üzülmem. Çünki beni yaratan 
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Rabbim, önce rızkımı yarattı ve kefil oldu. Senin rızkına ben kefilim, dedi. Allahü 

tealanın kefil olduğu rızka endişe duyan.. Peki, kazanç nedir? Çalışıyoruz. Bu, sevap 

kazanmak içindir, ibadet içindir, hizmet içindir. Yani bir ticaret vasıtasıdır. Ahiret 

ticareti. Yatırım yap, kurtar kendini! 

 

Tevekkül, imanın şartıdır. İnsanların imanı zayıfladıkça, azaldıkça, Allahü tealaya falan 

filan diye davranmaktadırlar. Allahü tealaya tam tevekkül edenler, tam güvenenler, her 

zaman her yerde neşeli olmuşlardır, neşe dağıtmışlardır. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Sevgi olmazsa hiçbir şey olmaz. Biz teyp 

değiliz ki, beynimize dolduralım da, 

ondan sonra onu satalım. İmâm-ı 

Rabbânî hazretleri buyuruyorlar ki; 

ilimden maksat, hallenmektir. Onu 

yemektir, içmektir. İki üç talebe 

hocalarına gitmişler. Hocam demişler, 

aynı kitabı biz de okuyoruz, siz de 

okuyorsunuz. Hani biz de Seadet-i 

Ebediyye okuyoruz, siz de Seadet-i 

Ebediyye okuyorsunuz. Ama sizin bir 

anlatımınız var. Allah Allah biz bu kitabı okuduk mu okumadık mı? Biz bu bahsi okuduk 

mu okumadık mı? Sonra tekrar tekrar düşünüyoruz, araştırıyoruz, bakıyoruz ki, 

okumuşuz. Ama siz anlatmadan evvel hiçbir şey anlamamışız. Bunun hikmeti, sırrı nedir 

acaba? Hocaları cevap veriyorlar; müminler, insanlar önce yabani meyve gibidir. Yabani 

meyveyi kimse yiyemez. Ekşi, ham… İşte sohbet, bu yabani meyveyi olgunlaştırmak 

için vardır. Elma, aynı elma. Ama mürşid-i kâmil onu bal yapar. Çapalar, tutmazsa aşı 

yapar. Olmazsa sular, bir şey yapar, budar. Ve en sonunda onlar olgunlaştığı zaman 

ilmihali çok iyi anlar. Onun için, ilmihali iyi anlamak için, Mübâreklerin buyurduğu 

nasihati ve tavsiyeyi tam yerine getirmek lâzım. O da, bir paragraf okuyup biraz 

düşünmek, bir daha okumak, bir daha düşünmek. Ben bu paragrafın sonucunda ne elde 

ettim, bana ne geldi, ne verildi. Bir cümle olabilir. Şu huyunu düzelt... O da bana yeter. 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Şu üç haslete sahib olanlar her zaman 

muvaffak olurlar. Birincisi; Hiç kimseyi 

kötülemezler, şikayet etmezler. Hiçbir 

zaman kalblerinde başkalarına karşı kötülük 

duygusu bulunmaz, hücrelerinde kötülük 

duygusu yoktur. Zaten kötülük yapamazlar. 

İkincisi; onlarda anlaşılamaz bir sabır vardır. 

Hadis-i şerif de buyuruldu ki; Sabretmek, 

ferahlamanın anahtarıdır. Üçüncüsü ise; 

güler yüz- tatlı dildir. Bir zamanlar savaş 

aleti ok idi. Ondan sonra kılıçlar çıktı. Daha sonra tüfekler toplar çıktı. Atom bombası 

yapıldı. Bunlar insanların başarılı olmak için kullandıkları âletlerdir. Fakat şimdi başarılı 

olmak için bunlara lüzum kalmadı. Atom bombasının yerini, tatlı dil güler yüz aldı. 

 

Tam İlmihal Seadet-i Ebediyye, büyük emek mahsulüdür, büyük zahmet mahsulüdür. 

Bu zahmeti bizler için yaptılar, bizler için hazırladılar. İlaç tamam, hasta bellidir. Şimdi 

eğer bu ilaç kullanılmazsa suç bizimdir. Onun için bu ilacı kullamak zorundayız. Hem de 

bu ilaçtan başkalarının da istifade etmesine çalışmalıyız. 

 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Şibli hazretleri "rahmetullahi aleyh"; 400 

hocadan ders okudum, 4.000 hadis-i şerif 

ezberledim, fakat sadece biri ile amel 

ettim, bununla Cennete kavuştum, 

buyuruyor. Bu hadis-i şerif; Bu dünya 

için, dünyada kalacağın kadar çalış. 

Ahiret için sonsuz kalacağın kadar çalış. 

Allahü tealaya, Ona muhtaç olduğun 

kadar şükret. Günah işle, ateşe 

dayanacağın kadar.. Dünya ile ahiret 

arası göz açıp kapayıncaya kadardır. 

İnsan aciz demektir. Dinimiz insanlara aczini bildirmek için gelmiştir. Dinimiz insanlara 

kul olduğunu bildirmek için gelmiştir. Abdiyyet için gelmiştir. Kulluk vazifesi; nihai 

hedefin, hiç olduğumuzu anlamaktır. Kim nefsine muhalefet ederse muvaffak olur. 
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Mü'mini üzmek felakettir, sevindirmek seadettir. Hakiki Mü'min büyüklerin şadırvanına 

musluk olandır. 

 

Sâbit bin Eslem hazretleri Tâbiînin büyüklerindendir. Buyurdu ki: Bir müslüman Allahü 

teâlânın anıldığı yere, dağlar kadar günah ile girse, çıktığı zaman üzerinde zerre kadar 

bir günah kalmaz. 

 

 

 

 

 

 

Hakiki bayram, Rabbimizin huzuruna, yüz 

akıyla çıkabilmektir. 

 

Hadîs-i şerîfde buyuruldu ki: 

(Kurban bayramında yapılan amellerden 

Allahü teâlâ katında, kurban kesmekten 

daha kıymetlisi yoktur. Daha kanı yere 

düşmeden Allahü teâlâ, onu muhâfaza 

eder. Onunla nefsinizi tezkiye edin, onu 

seve seve kesin!) [Tirmizî] 

 

Mübarek Cuma gününüzü ve Kurban 

bayramınızı tebrik eder, 

müstecab dualarınızı istirham ederiz efendim. 

 

Geçmiş zaman olur ki, hayali cihan değer.... 

 

Bâzı hatıralar vardır ki, kalblere nakşeder. O hatıraları hatırlamak, Cennet hayatı 

yaşamak gibidir. 

 

2012 senesi, Kurban bayramında Enver abiler buyurdular ki; 

 

Kaç türlü bayram var. Bugün Mücahid'e söyledim. Bir başka bayramı da, insan 

hapishaneden çıktığı gün yaşar. Düşünün ki, müebbet bir hapis; fakat kendisine bir 

evrak geliyor, bugün afv oldunuz, buyurun dışarıya, diyorlar. O adamın sevincini 

düşünün. Asıl bayram odur. Efendim, cenab-ı Peygamber 'aleyhissalatü vesselam' 

buyuruyor ki; Dünya mü'minin hapishanesidir. Hapishanede olan ne bekler? Afv olacağı 

veya hapishaneden çıkacağı günü bekler. Derler ki, ferman geldi, ruhunuzu almaya 

geldik. Şimdi bu zâtın ölümü bayram değil de nedir? Çünki o ruh çıktığı zaman, ahirete 

girdiği zaman, Cennet nimetlerine kavuşacaktır. Mübarekler orada hoş geldiniz 

diyeceklerdir. Peki, buna bayram denmez de ne denir? 

 

Enver abiler, asırlarda ender yetişen çok müstesna bir insandı. Allahü teala rahmeti ile 

merhameti ile muamele eylesin inşallah. 
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2012 senesi, Kurban bayramında Enver 

abiler buyurdular ki; 

 

Bir arkadaşımızın hanımı Ankara'da 

vefat etmiş. Müslüman, mütedeyyin bir 

hanımmış. O gece komşuları kendisini 

rüyada görmüşler. Allahü teala sana ne 

muamele yaptı, demişler. Ben de 

bilmiyorum. Yalnız bana, sen kitap 

satışlarına çıkıyor muydun, dendi. Ben 

de, ben çıkmıyordum ama, kitap satışına 

gidenlere gözleme yapıyordum, dedim. 

O zaman sana hesap yok, geç bu tarafa. Madem cihad edenlere bu kadar hizmetin 

olmuş, dediler. Ben oradan kurtardım, demiş. Bunu duyan arkadaşlarımızın hanımları, 

bu sefer kendi aralarında bir imkan bulmuşlar, Hacı Bayram Camiinde bedava kitap 

dağıtmaya başlamışlar. Dağıtıyorlar iyi de, öyle bir izdiham olmuş ki, başa çıkılacak gibi 

değil. Kendi aralarında konuşmuşlar, biraz paralı verelim de, bari şu izdiham azalsın, 

demişler. Başlamışlar parayla vermeye. Derken oraya delikanlı bir genç gelmiş. Parayı 

vermiş ve kitapları almış. Bir kadıncağız arkasından hemen damlamış gelmiş. Bu genci 

siz biliyor musunuz, demiş. Yok, demişler. Bu çok fakir biridir. Ona para verdim, o 

parayla geldi, buradan kitap aldı. Ben bunu takip etdim, peşinden gitdim, bakdım ki, o 

genç parayla aldığı o kitapları, kahvede, şurada burada bedava dağıtmaya başlamış... 

Dine hizmet para sarf ederek olur. Ver dünyayı, kurtar ahireti. Hem dünyayı hem ahireti 

kurtaramazsın. Peki, dünya ne olacak? Evvela ahiretini kurtar, dünya senin peşinden 

gelir. Çok da mükemmel gelir, çok da muvaffak eyler, başarılı olursun. Ama öbür türlü 

yaparsan, hem dünyadan mahrum kalırsın, hem ahiretten mahrum kalırsın.  

 

 

 

 

 

 

2012 senesi, Kurban bayramında Enver 

abiler buyurdular ki; 

 

Hocamız buyurdular ki; Se'âdet-i Ebediyye 

kitâbı, genç müslimânların câhil 

kalmaması, bir yere kapanıp hurâfe 

kitâbları okumakla, nâfile ibâdetlerle 

ömrünü çürütüp, farz olan çalışmakdan 

kaçanları gaflet uykusundan uyandırmak 

için yazılmışdır. Bu kitâb yalnız okumak 

için değil, anlayıp ona göre çalışmak, fen 
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bilgilerinde kâfirlerden ileri geçmek için yazıldı. Dinimiz hiçbir zemân idâme-i hayâtı 

te'min edecek faaliyyeti aksatan bir ibâdet emretmiyor. Allahü teâlâ, sizleri müşkil 

duruma sokacak bir ibâdet emretmedim, buyuruyor. Dinî vecîbelerin îfâsında herşeyi 

kolaylaşdırmış, sâdeleşdirmişdir. Müslimânlık, dünyâ ile alâkasını kesip, herkesi, herşeyi 

kötü gören, üzülen, hayatı kendine zehir eden, yaşayan ölü gibi olmak değildir. Her 

müslimânın, gelecekte ekmek parası sâhibi olmak, İslâmiyyete ve müslimânlara fâideli 

olmak için, düşündüğü gâyeye varması için çalışması, birinci vazifesidir. Batı 

çalışmalarına katılmak, onlara ulaşmak ve hattâ onları geçmek, her müslimânın ideali 

olmalıdır. Evliyâlık, dünyâdan vazgeçip, bir yere kapanmak, başkalarını kötü bilmek 

değil, herkesin arasına karışıp, zekânın her ilminde yükselip, insanlığa doğru yolda 

rehber olmakdır. Kilometrelerce uzaktaki tanımadığı kimselerin, yaptıklarını, 

düşündüklerini, bulunduğu yerden anlamak, evliyâlık değildir. Bunu Hind kâfirleri, 

hıristiyan papazları da yapar. Asıl evliyâlık, Muhammed aleyhisselâmın yolunu, ahlâkını, 

çalışmasını göz önünde tutup, O'na benzeyebilmekdir. Bunlar Se'âdet-i Ebediyye'de 

yazılıdır. Se'âdet-i Ebediyye kitâbını ve Mektûbâtı çok çok okuyunuz. Se'âdet-i Ebediyye 

kitâbını ve Mektûbât kitâbını okumak Allahü teâlânın büyük bir ni'metidir. Bu ni'mete 

maalesef pek az kimseler kavuşmakdadır. Bu ni'metin kıymetini bilelim. Çok şükür 

edelim de Rabbimiz bu kitâbları anlamamızı ve o ma'rifetlerin kalblerimize yerleşmesini 

nasîb eylesin. Âlem-i İslâmda Mektûbât değerinde bir kitâb te'lif olunmamışdır. Bizim 

ilm ve ilham kaynağımız Mektûbâttır. Mektûbât kitâbını dikkatle ve tekrar tekrar 

okuyunuz. Hak ile bâtılı tefrîk etmekde en büyük yardımcı Mektûbât kitâbıdır. Her kitâbı 

okumayınız. Ehl-i sünnet âlimlerinin Allah rızâsı için yazdıkları kitâbları okumak lâzımdır. 

Se'âdet-i Ebediyye kitâbını okuyub anlamak, Cenâb-ı Hakkın büyük bir ni'metidir. Bu 

kitâb, Allahü teâlânın sevdiği mübârek zâtların yazıları ile doludur. 

 

 

 

 

 

 

2012 senesi, Kurban bayramında 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Biz Kuleli'ye ilk gittiğimiz günlerde, 

yani Mübareklerle ilk tanıştığımız 

zamanlarda, bir gün 

laboratuvardan çıkarken, 

arkadaşların hepsi çıktılar, biz 

çıkmadık. Saygısızlık olmasın diye, 

dört-beş arkadaş Mübareklerden 

sonra çıkarız dedik. Derken 

Mübarekler yanımıza geldi. Siz ne 

bekliyorsunuz, buyurdular. İşte 

efendim, sizden sonra biz de 

çıkacağız, dedik. Hoşlarına gitti. Anlaşıldı, peki, buyurdular. Madem ki öyle, ben size 

çok ama çok kârlı olacağınız bir şey öğreteyim, buyurdular. Başladılar; Efendim, 

sübhanallahi ve bihamdihi, sübhanallahilazim, öyle iki kelimedir ki, bunlar teraziye 

3 Ağustos  2020  Pazartesi 



150  | S a y f a  
 

konduğu zaman, günahlar çok hafif kalır. O kadar ağırdır efendim, buyurdular. Netice: 

Böyle. Sübhanallahi ve bihamdihi, sübhanallahilazim. Ne hikmetler var ya Rabbi... 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Havasın kalbinden, avamın dilinden olan 

gıybetdir. Marifet ehli, yalnız Allah için 

konuşur, ahiretten bahseder ama harika 

ehli olanlar, harikalar, üstünlükler, 

kerametler, uçmalar, kaçmalar 

gösterenler, hem iyi hem kötüdür. İyi 

tarafı; Allahü teala lütf etmiş, iman 

vermiş. Kötü tarafı ise; bu haller kibre 

sebep olabilir, küfre kadar götürebilir. 

Şeytan daha beterini yapabiliyor. Onun 

için bunlar özenilecek şeyler değildir. Hatta kabirlerdekiler ile konuşmak bile tehlikeli 

olabilir, özenmemelidir, çünki o tip insanlar bu hallerin kendisinde olup, başkasında 

olmadığını düşünüp kibirlenirse herşeyini kaybedebilirler. 

 

Hakiki Mü'min büyüklerin şadırvanına musluk olandır. Kendisi çeşme olmağa çalışırsa, 

o çeşmeden mikroplu sular akar. Büyüklerin şadırvanında musluk olanlar temizdir, 

mikrop bulunmaz. Fakat bu musluk mekanik olarak açılıp kapanmaz, sevgi muhabbet 

ne kadar çok ise bu musluk suyu okadar çok akıtır. Yani suyun akması, insanın eli ile 

değil, sevgi sebebi iledir. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Cenab-ı Hakkın, kullarına verdiği çok 

nimetler vardır. Bu nimetlerin 

içerisinde, öyle büyük bir nimet 

vardır ki, vardır ki, vardır ki, eğer o 

nimetin şükrü eda edilmezse, yani, 

cenab-ı Hakka bu nimetinden dolayı, 

O'nun arzu ettiği şekilde teşekkür 

edilmezse, bir gün o nimet elden 

gider. İşte, Mübarekler buyurdular 

ki; Allahü teala'nın kullarına verdiği 

en büyük nimet; itikaddır, imandır. 

4 Ağustos  2020  Salı 

5 Ağustos  2020  Çarşamba 
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Cennet'e amelle girilmez. İstediğin kadar ibadet yap, iman dürüst değilse, sağlam 

değilse, imanı yoksa, kapıdan dönersin. Çünki, anahtarı iman. İşte, iman nimetinin 

şükrü, Kur'an-ı kerim'de çok yerde geçiyor; hubb-u fillahtır. Yani, Müslümanların kendi 

aralarında iyi geçinmesidir. Eğer Müslümanların kendi aralarında bir geçimsizlik 

meydana gelirse, kiminle kimin arasında olursa olsun, bunlardan birinin imanı gidebilir. 

O, hâlâ kendini imanlı zannedebilir, halbuki imanı gitmiştir. Çok tehlikelidir. Ameller, 

imanı korumak içindir. İstiğfar edilir, duası var, dua yapılır. İman tekrar gelir gelir ama 

uçan bir kuş gibidir. İnsanın omuzunda veya başının üstünde, bir devlet kuşu 

konmuştur. Ufak bir sarsıntıyla uçtuğu zaman, perişan oluruz Allah korusun. Onun için, 

daima güler yüzlü tatlı dilli olup herkesle iyi geçinmek lazım. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Dünyada en mühim şey; kimi 

seveceksin, kimi sevmeyeceksin; 

hangisi iyi, hangisi kötü olduğunu 

ayırabilmektir. İnsan, bunu kendisi 

ayıramaz. Onun için, cenab-ı Peygamber 

efendimiz "aleyhissalatü vesselam" bile 

dua ediyorlar: "Allahümme erinel hakkı 

hakkan ve erinel bâtılı bâtılan". "Ya 

Rabbi, bana doğruyu doğru, eğriyi eğri 

bildir" diye dua ediyorlar. Bir insan 

kötüye iyi diye sarılırsa, kötüyle beraber 

haşr olur. İyiye düşman olursa Allahın gazabına uğrar. Yanlışa doğru diye sarılırsa, 

mahvolur. Doğruya yanlış diye saldırırsa dünyasını da ahiretini de yıkar, helak olur. 

Onun için doğruyu doğru bilmek, eğriyi eğri bilmek, kimin sevilip, kimin sevilmeyeceğini 

bilmek dünyada en zor ve en mühim meseledir. 

 

Ebû Hüreyre radıyallahü anh şöyle rivâyet etti. Peygamber efendimiz buyurdular ki: 

Kim ki bir müslüman kardeşinin ihtiyâcını temin ederse, Allahü teâlânın yakın dostu ve 

velî kulu olur. Bir kimse mümin kardeşinin sıkıntısını gidererek sevindirirse, Allahü teâlâ 

o mümine mahşerde, sırâtı geçerken iki tâne nûrdan ışık verir. Bu iki nûrun ziyâsının 

kudretini yalnız Allahü teâlâ verir. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

6 Ağustos  2020  Perşembe 
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Huzurpınarı ailesinin muhterem 

üyelerinin Cum'a gününü tebrik eder, 

müstecâb dualarınızı istirham ederiz 

efendim. 

 

Allahü tealaya emanet olunuz 

efendim 

 

ali zeki osmanağaoğlu 

 

Geçmiş zaman olur ki, hayali cihan 

değer.... 

 

Bâzı hatıralar vardır ki, kalblere 

nakşeder. O hatıraları hatırlamak, 

Cennet hayatı yaşamak gibidir. 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Şah-ı Nakşibend hazretleri "kuddise sirruh" buyuruyor ki; Bir talebe hocasının hakkı 

için, hocasının hakkının ödenmesi için, kıyamete kadar ömrü olsa, kıyamete kadar 

hocasına dua etse, yine ona şükür ve dua etmiş olamaz, hakkını ödemiş olamaz. Ateş 

düştüğü yeri yakar. Cenab-ı Peygamber "aleyhissalatü vesselam" buyuruyor ki; Günahı 

büyük olanlara şefaat edeceğim. Ama iman bozuk olanlara değil. İmanı bozuk olmak 

çok tehlikeli, çünkü mutlak Cehennem. Yani kesin. Neden bu kadar kesin? Çünkü 

hazret-i Peygamber öyle buyurmuş: Benim ümmetim 73 fırkaya ayrılacak. 72'si 

mutlaka Cehenneme gidecek, itikadları bozuk oldukları için. Yalnız bir fırka kurtulacak. 

Onlar da benim ve Eshabımın yolunda olanlardır. İşte ona Ehl-i sünnet vel cemaat 

diyorlar. Sünni demek, cenab-ı Peygamberin sünneti, cemaat de Eshab-ı kiram 

demektir. Ehl-i sünnet vel cemaat bu demektir. Ehl-i sünnet mezhebinde olmak, böyle 

bir mübarek zatı, Allah adamını tanımak, tarifi imkansız bir nimet. Bu hiç bir şeyle 

ölçülemez. Ama unutmayalım ki; bir şey ne kadar kıymetliyse, onun düşmanları da o 

kadar çoktur. Mübarek Hocamız buyurdular ki; Allah rahmet eylesin, Allah şefaatlerine 

nail eylesin; bu Ehl-i sünnet itikadı bir cevherdir, pırlantadır. Allahü teala onu çöplüğe 

koymaz. Kimde bu Ehl-i sünnet itikadı varsa, bilsin ki o seçilmiş bir insandır. Allahü 

teala onu seçmiştir, kalbini mübarek eylemiştir, o kalbe de bu cevheri yerleştirmiştir, 

buyurdular. 

 

Enver abiler, asırlarda ender yetişen çok müstesna bir insandı. Allahü teala rahmeti ile 

merhameti ile muamele eylesin inşallah. 

 

Fî emanillah 

 

7 Ağustos  2020  Cuma 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Cenab-ı Hakkın en çok razı olduğu şey, 

Allahü tealaya güvenmektir. Tevekkül, 

imandandır, ben sana güveniyorum 

demektir. Tevekkül yoksa, ben sana 

güvenmiyorum demektir. İnsan bunu 

lisanen söylemez ama fiiliyle söylüyorsa 

tehlikelidir. Kim Allah'a güvenirse, Allah 

ona kâfidir. Eshab-ı kiramdan Osman bin 

Mahzun "radıyallahü anh" hazretleri vefat 

etmiş. Peygamber Efendimiz 

"aleyhissalatü vesselam" buna çok üzülmüşler. Kabrinin başına gelmiş, teçhiz ve 

tekfinden sonra, hanımı da gelmiş. Osman! sana Cennet mübarek olsun! demiş. Cenab-

ı Peygamber başını kaldırmış, "Nereden biliyorsun" demiş. Hanımı demiş ki, Ya 

Resulallah, efendim hergün oruç tutardı, hiçbir gece yoktu ki, kalkıp da namaz kılmasın, 

ağlamasın. Peygamber Efendimiz buyurdu ki; Doğru karar verdin, Fakat sadece; O, 

Allahı ve Peygamberi çok seviyordu deseydin de, Cennete gitmesine kâfi idi. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Büyükler buyuruyorlar ki; Dine ait bir 

meseleyi öğretmek veya öğretmeye sebep 

olmak, yüz ömre sevabından daha fazladır. 

Ehl-i sünnet itikadını anlatan bir kitabı, 

mesela Tam İlmihal Seadet-i Ebediyye 

kitabını alıp başkalarına vermek çok 

kıymetli bir işdir. Kitab okurken de çok 

dikkat etmeliyiz. Kitabın içindekilerden 

daha çok, yazarı mühimdir. Kalbden 

çıkanlar kalblere tesir eder. İtikadı bozuk 

olan insanların yazdığı kitabları okuyanlar, yazarından etkilenerek ehl-i sünnet 

itikadından çıkabilirler. Büyükler, pis borudan şifa gelmez buyuruyorlar. Vücudumuzun 

gıdasını almakta dikkat ettiğimiz gibi ruhumuzun gıdasını almakta da dikkat etmeliyiz, 

hatta daha çok dikkatli olmalıyız. Ruhun gıdası ilimdir, dindir, ibadetlerdir. Bedene 

bozuk gıda alan ölür, fakat ruha bozuk gıda alan, imanını kaybeder. Yemeğin nasıl ki 

temiz olmasına dikkat ediyorsak, okuyacağımız kitabı da iyi seçmeliyiz. Yazan, 

yazdığından önemlidir. 

8 Ağustos  2020  Cumartesi 

9 Ağustos  2020  Pazar 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Bu güler yüzümüz, samimi 

olduğumuzu belirtmelidir. Ölüm ve 

ölüme hazırlıklı olmaya çalışan, her 

zaman güler yüzlü, neşeli olur. Çünki 

herkesin telaşı, son anda arabaya 

veyahut da vapura, tayyareye 

binerkendir. Ya bir şey unutmuştur, 

ya bir şey hazırlayacaktır. Önceden 

hazırlıklı olan rahatdır. 

 

Bu imanın korunması ancak imanını 

koruyanlarla beraber olmakla 

mümkündür. Kötü ahlak da bulaşıcıdır, iyi ahlak da bulaşıcıdır. Onun için iyi insanlar ile 

beraber olmak, kurtulmaya alamettir. Ahir zamandaki insanların en büyük sıkıntısı 

imanını korumaktır. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Birisi birgün gülistandan geçerken 

bakmış ki, güllerin arasında dikenler, 

ayrık otları, yabancı otlar var. 

Düşünmüş ki, bu güllerin arasında bu 

otların dikenlerin ne işi var, bunlar 

olmasaydı daha iyi olurdu, derken, 

otlardan birisi seslenmiş; efendi efendi, 

biz halimizden memnunuz, sen bize 

karışma, bizim ne otu olduğumuz önemli 

değil, nerede ve nelerin arasında 

olduğumuz önemli, bizim kıymetimiz bu 

güllerin yanında olmakladır, hiç kimseye sen kimsin demezler sen kiminle idin derler, 

demiş. Ahiretde bile nerede ve kimlerle beraber olmak istiyorsak, bunu dünyada karar 

verip tercihimizi yapmalıyız. Çünki burada kimlerle berabersek, kimleri seviyorsak 

ahiretde de onlarla beraber olacağımız kesindir. Bu bir tercih meselesidir. 

 

Bir şeye kavuşan her şeye kavuşur. O bir şey, ışıktır, kaynaktır. İnsanın istifade 

edebilmesi veya edememesi, o bir şeye yakınlığına veya uzaklığına bağlıdır. 

10 Ağustos  2020  Pazartesi 

11 Ağustos  2020  Salı 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Bir müslümana ilk lazım olan şey imandır. 

İmandan hemen sonra lazım olan ilimdir. 

İlim öğrenmek kadın ve erkek her 

müslümana farzdır. İnsanların kendini 

kurtaracak kadar ilim öğrenmesi farzdır. 

Öğrendikten sonra öğrendiğini öğretmek de 

farzdır, ayrıca öğrendiğini tatbik etmek de 

farzdır. Bir Müslüman bir ibadeti 

yapmayınca günaha girer, bilmiyorsa ikinci 

bir günaha daha girer. İlim öğrenmemek 

felakettir, öğretmemek de felakettir, tatbik 

etmemek en büyük felakettir. 

 

Bir kimse, ibadetlerini yapmakla beraber, Allahü tealanın sevmediklerini de severse, 

mesela ebu cehili severse, bu kişi Cehenneme gider. Çünkü hadis-i şerifde Peygamber 

efendimiz "sallallahü aleyhi ve sellem" öyle buyuruyorlar. Herkes sevdiğinin yanında 

olacak. Demek ki insan, dünyada sevdiklerine dikkat etmelidir. Bu sevmek ve 

sevmemek, şahsi menfaati için değil, Allahü tealanın rızası için olmalıdır. Sevmek ve 

sevmemek kalp ile olur, beden ile olmaz. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Bir kişinin hidayetine sebep olmak, bir 

kişiye yardımcı olmak en kıymetli ibadettir. 

Bazı insanlara Allahü teala hususi kabiliyet 

vermiştir. Onları husûsî bir iş için 

yaratmıştır. Bu kıymetli insanlar güler 

yüzle, tatlı dille, diğer insanların hidayetine 

sebep olurlar, büyükleri tanıtırlar. Bunlar, 

sadece bir kişi daha ebedi ateşden nasıl 

kurtulur diye uğraşırlar, insanlara Ehl-i 

sünneti anlatmak için uğraşırlar, kimin sevilip-kimin sevilmeyeceğini anlatırlar, binlerce 

müslümanın silsile-i aliyye büyüklerinin yolunu görmesine, tanımasına vesile olurlar. 

Pekçok müslümanın hakikati görmesine sebep olurlar. 

 

Bir hayrın işlenmesine sebep olmak o hayrı işlemek gibidir. 

12 Ağustos  2020  Çarşamba 

13 Ağustos  2020  Perşembe 
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Huzurpınarı ailesinin muhterem 

üyelerinin Cum'a gününü tebrik eder, 

müstecâb dualarınızı istirham ederiz 

efendim. 

 

Allahü tealaya emanet olunuz efendim 

 

ali zeki osmanağaoğlu 

 

Geçmiş zaman olur ki, hayali cihan 

değer.... 

 

Bâzı hatıralar vardır ki, kalblere 

nakşeder. O hatıraları hatırlamak, Cennet hayatı yaşamak gibidir. 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Birgün hazret-i Osman "radıyallahü anh" abdest alıyormuş. Abdest bitmiş, kurulanmış, 

gülmeye başlamış. "Ya Emir-el mü'minin, niye gülüyorsunuz diye niye sormuyorsunuz? 

Neden güldüğümü bana sorun" demiş. Eshab-ı kiram, "Efendim, afv edersiniz, niye 

gülüyorsunuz?" demişler. Buyurmuş ki; "Birgün benim abdest aldığım yerde, hazret-i 

Peygamber abdest alıyordu. Cenab-ı Peygamber "aleyhissalatü vesselam" abdestini 

aldı, gülmeye başladı. Niye gülüyorsunuz ya Resulallah diye, neden sormuyorsunuz, 

buyurdu. Biz de ya Resulallah, neden güldünüz, diye sorduk. Mübarek aleyhissalatü 

vesselam buyurdu ki; Bir mü'min abdest aldığı zaman, yüzünü yıkarken, bütün 

günahlarının, (tabii büyük günahlar hariç), su ile beraber aktığını görüyorum. Elini 

yıkarken, başına mesh ederken, günahlarının döküldüğünü görüyorum. Ayaklarını 

yıkarken, bütün günahlarının döküldüğünü görüyorum. Ben gülmeyeyim de, kim 

gülsün, buyurdu. O hadise aklıma geldi". Hazret-i Osman "radıyallahü anh", Peygamber 

efendimize "sallallahü aleyhi ve sellem", o kadar tâbi oluyor ki, aynı yerde abdest 

alırken aynı haraketleri yapıyor ve aynı şekilde gülerek aynı şeyleri söylüyor. 

Dolayısıyla, abdest aldıktan sonra, biraz gülmek bu büyüklere tâbi olmak olur. 

Sormazlarsa, niye gülüyorsunuz diye neden sormuyorsunuz diyerek, bunu anlatmak 

lazım. Velhasıl, neşeli olmalıdır. Çünki imanlı ve imansız insan arasındaki fark; mü'min, 

güler yüzlü tatlı sözlüdür, münafık, çatık kaşlı, asık suratlıdır. 

 

Enver abiler, asırlarda ender yetişen çok müstesna bir insandı. Allahü teala rahmeti ile 

merhameti ile muamele eylesin inşallah. 

 

Fî emanillah 

 

 

 

14 Ağustos  2020  Cuma 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Bir tüccar hacca gidecekmiş, mübarek 

bir zâta sormuş, (kibirli ve parasına 

güvenir bir şekilde) demiş ki; üçyüz tane 

altınım var, hacca gidip gelene kadar 

bunlar bana yeter mi demiş. Mübarek 

zat, bu para sana yetmez, ilave et, 

demiş. Tüccar gitmiş, arkasından bir 

derviş gelmiş; Efendi hazretleri, ben 

hacca gidiyorum, bana dua et, demiş. 

Selametle git, selametle gel, demiş. 

Talebeleri, efendim birincinin parası çok, 

yetmez dediniz. İkincinin parası yok, 

selametle git, selametle gel buyurdunuz, ne hikmeti var acaba demişler. Buyurmuş ki; 

Birincisi parasına güvendi, ikincisi Allahü tealaya güvendi. Allahdan başka neye gönül 

bağlarsanız, Allahü tealadan başka neye güvenirseniz, o sizin başınıza bela olarak yeter, 

buyurmuş. Bu çok önemlidir. Allah var şeriki yoktur. 

 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Bir adamcağız işi için bir başka 

memlekete gitmiş. Hanımı o gün çamaşır 

yıkamış, bütün gün çok yorulmuş ve 

yatmış. Hırsızlar da o gece, nasıl olsa ev 

sahibi yok, bu evi soyalım demişler. 

Hırsızlar geliyorlar, bir bakıyorlar ki evin 

etrafı yarıya kadar duvarla çevrili, tam 

değil. Çok denemişler, eve girememişler. 

İkinci gece geliyorlar, bu defa duvar 

tepeye kadar! Evin sahibi gelince, 

hırsızlar gelip demişler ki; "Dayı! senin 

evi soymağa geldik, fakat soyamadık. Evin etrafında yarım duvar vardı, ikinci gün 

geldik, bu sefer duvar tepeye kadardı". Adam eve gelince hanımına anlatmış ve sormuş; 

ne yaptın, niye böyle diye. Hanımı; birinci gün çok yorgundum, Âyet-el kürsiyi 

tamamlayamadan uyumuşum. İkinci gün tam olarak okuyup yattım demiş. 

 

15 Ağustos  2020  Cumartesi 

16 Ağustos  2020  Pazar 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Bir büyük zata hep hocanızdan bahs 

ediyorsunuz, hocanız size ne öğretti, 

demişler. Buyurmuş ki; Bana hocam bir 

şey öğretti, o bana yeter. Bu sevilir, bu 

sevilmez! Bana bunu öğretti. İrşad 

demek, bu iyi bu kötü diye 

söyleyebilmektir. İnsan bunu 

anlayamaz. İnsan bunu aklıyla, ilmiyle, 

irfanıyla ayıramaz. Yani, bu Rabbimin 

sevdiğidir, bu nefsimin sevdiğidir diye 

insan kendisi ayıramaz. Ancak bir mürşid-i kâmilin öğretmesiyle mümkündür. 

 

Ateş ile barut bir arada olamayacağı gibi, iki zıt sevgi de bir arada olamaz. Peygamber 

efendimiz'i "sallallahü aleyhi ve"sellem" sevmeyeni sevemeyiz. Bu ise, kalpte 

kendiliğinden hasıl olur. İlm ile olmaz. Öğrenilerek olmaz. Son nefeste iman, bu 

muhabbete bağlıdır. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

İmanın şartı altıdır, bunlar inanılacak 

şeylerdir. Bu altı şarta inandım demekle 

hasıl olan imanın devam etmesi için 

başka şeyler de lazımdır. Mesela, 

ibadetler imandan değilse de, farz 

olduğuna inanmak imandandır. Bir 

kimse, namazın farz olduğuna inanmazsa 

imanı olmaz. Bir de imanın temeli ve en 

mühim alameti olan, bugünkü tabirle, 

olmazsa olmazı olan esas bir şart daha 

vardır ki, o da, hubb-u fillah ve buğd-u 

fillahtır. Yani Allahü tealanın sevdiklerini sevmek ve Allahü tealanın sevmediklerini 

sevmemektir. Çünki Hadis-i şerif'te, dünyada birbirini sevenler, ahirette de beraber 

olacaktır buyuruluyor. Allahü tealanın sevgili kullarını sevenler, son nefeste imanla 

ölürler. Ve mahşer yerinde de sevdiklerinin yanında haşr olup, ahiret hayatında da 

beraber bulunurlar. Bunun için de, kimin sevilip kimin sevilmeyeceğini iyi öğrenmemiz 

lazımdır. Kim olduğumuz değil, kiminle olduğumuz önemlidir. 

17 Ağustos  2020  Pazartesi 

18 Ağustos  2020  Salı 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Bir gün Peygamber efendimiz 

"aleyhissalatü vesselam" otururlarken, 

Eshab-ı kiram, bir zattan bahsetmişler. 

Demişler ki; Ya Resulallah, bu zatın çok 

güzel huyu var, çok iyi bir insan, çok 

hayırsever,... velhasıl çok meth-ü sena 

etmişler. Peygamber efendimiz 

"sallallahü aleyhi ve sellem", mübarek 

başlarını önlerine eğip, "vacip oldu" 

buyurmuşlar. Biraz sonra başkaları gelip, 

başka bir zattan bahsetmişler. Ya 

Resulallah, bu zat çok zulm ediyor, çok sıkıntı veriyor, kan kusturuyor demişler. 

Peygamber efendimiz yine, mübarek başlarını önlerine eğip "vacip oldu" buyurmuşlar. 

Eshab-ı kiramdan biz zat; anlayamadık efendim, ikisine de vacib oldu buyurdunuz ama, 

ne vacib oldu demiş. Resulullah efendimiz "sallallahü aleyhi ve sellem" buyurmuşlar ki; 

"Dinimizde şahitlik çok mühimdir. Siz ilk zat hakkında iyi şahitlikte bulundunuz. Cenabı 

Hak da kabul etti ve Cennetlik oldu. İkincisinde, anlattığınız kişinin kötülüğüne şahit 

oldunuz. Allahü teala şahitliğinizi kabul etti ve Cehennem vacip oldu". İyi ahlâklı olmağa 

ve iyi geçinmeye çalışmak lazım ki, insanlar da hakkımızda iyi şahitlik yapsınlar. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Abdülhakim Arvâsî "kuddise sirruh" 

hazretleri buyurmuşlar ki; Laf olsun diye 

dinlemeyin, bunu Mahzar-ı Cânı Cânân 

buyuruyor. Enver abi de diyor ki; Laf olsun 

diye dinlemeyin. İmam-ı Şafii hazretleri 

buyuruyorlar ki; Abbasi halifelerinden 

birisi, çok zengin, çok güvendiği, akrabası 

olan birini bir yere vali olarak göndermiş. 

Vali efendi oraya gidince bakmış ki para 

bol, dalmış dünyaya, başlamış zulme. 

Yedikçe şişmanlamış, yedikçe şişmiş. Tabii 

çok fazla şişmanlayınca, bir hekimbaşı çağırmışlar. Hekimbaşı gelmiş. Hekim efendi, 

bana bir ilaç ver, zayıflamak istiyorum demiş. Hekimbaşı gözlerini kapamış; efendim, 

hayatınızı istediğiniz gibi yaşayın, bir ay ömrünüz kaldı. Bundan sonra ilaç da fayda 

19 Ağustos  2020  Çarşamba 
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vermez, demiş. Vali şaşırmış, hekimbaşını zindana attırmış. Zindana attırmışlar; ama 

ne olacak benim halim diye esas zindana vali girmiş. Yemek getiriyorlar, gidin diyor. 

Bütün malını fakirlere dağıtmış. Zulm ettiği kişilerle helalleşmiş. Bütün paralarını hayır 

hasenâta dağıtmış. Bir ay sonra hekimbaşını çağırmış. Hekimbaşı gelmiş, buyurun 

efendim, beni çağırmışsınız, demiş. Vali, sen yalancısın, demiş. Ben niye yalan 

söyleyeyim, demiş. Vali, ölmedim, iğne iplik kaldım demiş. Hekimbaşı da; beni ölmek 

için değil, bunun için çağırmıştınız demiş. Hazret-i Ömer 'radıyallahü anh'; ya Ömer! 

Ölüm sana nasihatçi olarak yetmez mi? buyuruyor. 

 

 

 

 

 

 

Huzurpınarı ailesinin muhterem 

üyelerinin Cum'a gününü tebrik eder, 

müstecâb dualarınızı istirham ederiz 

efendim. 

 

Allahü tealaya emanet olunuz 

efendim 

 

ali zeki osmanağaoğlu 

 

Geçmiş zaman olur ki, hayali cihan 

değer.... 

 

Bâzı hatıralar vardır ki, kalblere nakşeder. O hatıraları hatırlamak, Cennet hayatı 

yaşamak gibidir. 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Allahü teala Davud aleyhisselama buyuruyor, benden yüz çeviren, bana isyanda 

bulunan kullarım, yeter ki Allaha ve Peygamberime iman etsinler. Ahirette onlara o 

kadar büyük dereceler vereceğim ki, kendileri de şaşıracak. Peki diyor ki Davud 

aleyhisselam, ya sana ibadet edenler Ya Rabbi! Artık onu sen düşün! Bu ümmet çok 

büyük bir ümmet. Birçok peygamberler, peygamber oldukları halde, keşke Muhammed 

aleyhisselamın ümmetinden bir ferd olsaydık diyecekler. O halde Cenabı hakkın ihsan 

ettiği nimet ne kadar büyükse, onun şükrü de o kadar büyük olmalı. Çünkü eğer 

teşekkür edilmezse, eğer o nimetin kıymeti bilinmezse, yine Allahü teala buyuruyor, 

alırım, sonra da size çok acı azab yaparım. İşte bu iman nimetinin şükrü evvela namaz. 

Namaz kılmayan hiçbir şükür yapmış olamaz. Hiiç! Yüzbin hatim indirse, yüzbin hac 

yapsa, yüzbin altın sadaka dağıtsa, bir tek sevab alamaz, eğer üzerinden bir vakit 

namaz geçmişse. Bu kadar mühim bu. Efendi hazretlerinin namaz risalesi var, o namaz 

risalesinde öyle buyuruyor: Namaz var, hayat var; namaz yok hayat yok! Onun için 

namazsız insan olmaz. Geçen gün yine okuyorduk. Mesela üç mezhep de, malum, hayat 

hakkı tanımıyor. Fakat Hanefi mezhebinde de hapishane var ama, o da üç gün. Biz onu 

öyle uzun zaman zannediyorduk hapishanede kalmayı… Değiil. İmam-ı azam Ebu Hanife 

21 Ağustos  2020  Cuma 
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"rahmetullahi aleyh" hazretlerinin içtihadında da namaz kılmayan nihayet üç gün 

hapsedilir. Ondan sonra yine kılmazsa maazallah. Bismillahirrahmanirrahim. Nasıl insan 

nefes alamazsa ölür, mümin namaz kılamazsa imanı hemen hemen gider gibi bir şey. 

Onun için evlatlarınıza, eşlerinize, dostlarınıza hele hele bu zamanda, mutlaka namazı 

söyleyin. 

 

Enver abiler, asırlarda ender yetişen çok müstesna bir insandı. Allahü teala rahmeti ile 

merhameti ile muamele eylesin inşallah. 

 

Fî emanillah 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Eskiden bir âbid varmış. Öyle ki, hiçbir 

günahı yok, hep ibadetle meşgulmüş. 

Allahü teala gölge yapsın diye, üzerine 

bir bulut tahsis etmiş. Nereye giderse 

bulut da ona gölgelik yapıyormuş. Birgün 

yol kenarına istirahat için oturmuş. 

Oradan geçen bir sarhoş, âbidi görünce, 

benim işe yarayan bir amelim yok. 

Zamanım hep kötülükle geçti. Bu âbidin 

yanına gidip beş-on dakika oturayım da 

belki Allahü teala bu beş-on dakikanın 

hürmetine beni afv eder diye düşünüp, âbidin yanına oturmuş. Âbid de onu görünce, 

tiksinerek, benim yanıma bu mu oturmalıydı diye burun kıvırarak kalkıp gitmiş. Fakat 

bulut âbidle birlikte gitmeyip, sarhoşun üzerinde kalmış. Allahü teala o zamanın 

peygamberine vahy gönderip, âbid o kadar kıymetli bir kulumdu ki, hiçbir günahı yoktu 

ve Cennetlik idi. Bu kadar bir kibirlenmesi ile bütün derecelerini aldım ve Cehennemlik 

oldu. Sarhoşa ise, bu tevazuundan dolayı evliyalık derecelerinin hepsini verdim, 

buyurmuş. İslam dini kibiri kırmak için gönderilmiştir. Kibir, ne kadar uğraşılmasına 

rağmen, bir insandan çıkmıyorsa, bunun iki sebebi vardır. Ya çok büyük bir günahı 

vardır, o engel oluyordur. Tövbe istiğfar etmesi lazımdır. Ya da feyz almak için gittiği 

zât uygun değildir. İnsanın nefsi suçu hep başkasında arar, feyz almağa gittiğim zât 

uygun değildir der, geçer gider. Hatayı evvela kendimizde aramalıyız. 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

İslamiyete hizmet etmek çok mühimdir. Bir 

kişinin müslüman olması için gayret edip 

muvaffak olmak pekçok kıymetlidir. Dine 

hizmet ederken, menfaat olmazsa 

muvaffakiyet ve başarı vardır. Menfaat ön 

plana çıkmağa başlarsa, muvaffakiyet 

azalır. Büyüklerimiz yazdığı kitaplardan bir 

kuruş para almazlardı. Hizmette kalpteki 

niyet önemlidir. Allah için hizmet edilirse 

muvaffak olunur, para için yapılırsa 

muvaffak olunamaz. Kalpte mutlaka bir niyet vardır. Bu da; Allah rızası veya dünya 

menfaatidir. Hangisi ön planda ise ona bakılır. Eğer Allah rızası için yapması ön planda 

ise, aldığı para hizmete mani olmaz, ahireti için sevap kazanır, dünyadaki aldığının da 

bereketi olur. Dine hizmeti, para için yaparsa hiç sevap kazanamaz, aldığının da hayrını 

görmez. Kalpteki niyetin hangisi ön planda olduğuna bakılır. İki çeşit insan vardır; biri 

ecir için çalışır, diğeri ücret için çalışır. Ecir için çalışan, aldığından hayır görür, ecirini 

de alır. Ücret için çalışan sevap kazanamaz, aldığının da hayırını göremez. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Mümin, kıyâmet gününde, Allahü 

teâlânın huzûrunda durur. Allahü teâlâ 

ona: "Ey kulum! Sen, dünyâda bana 

ibâdet eden kullarımla berâber ibâdet 

ediyor muydun?" diye sorunca, o 

mümin; "Evet, onlarla birlikte ben de 

ibâdet ediyordum yâ Rabbî!" der. Yine 

Allahü teâlâ; "Ey kulum, dünyâda iken 

bana duâ edip yalvaran ve beni zikredip 

ananlarla beraber, sen de yalvarıp beni 

andın mı?" diye suâl buyurur. O mümin yine; "Evet yâ Rabbî!" diye cevap verir. Bunun 

üzerine Allahü teâlâ; "İzzetim hakkı için, beni zikredip, andığın her yerde ben de seni 

andım. Nerede duâ edip yalvardınsa, o duânı kabûl ettim" buyurur." Peygamber 

efendimiz "aleyhissalatü vesselam" buyurdular ki; "Müminin hiçbir duâsı red edilip, geri 

çevrilmez. Karşılığı ya dünyâda verilir, ya âhirete tehir edilir veya günahlarına keffâret 

olur." 

23 Ağustos  2020  Pazar 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Bir mübarek zâta yirmibin altın miras 

kalmış. Ne yapayım bu parayı diye 

düşünmüş. Onbinini fakir fukaraya 

dağıtmış, eve gelmiş, sabaha kadar 

dükkan mı alsam, ev mi alsam, köşk mü 

alsam, onu mu yapsam bunu mu 

yapsam diye düşünmekten 

uyuyamamış. Kalan onbin altını almış, 

cama çıkmış, yeter be, bıktım. Sizin 

yüzünüzden sabaha kadar uyuyamadım 

deyip, onbinini de sokağa saçmış. 

Kendisine on para kalmış, bana bu yeter. Bununla ekmek alırım demiş. Sabah herkes 

kalkıp bakmış ki, yer gök altın dolu. Kapış kapış alıp kapısını çalmışlar. Efendim, afv 

edersiniz, bu altınlar sizin mi, demişler. Evet, demiş. Niye sokağa saçtınız, demişler. Ne 

biçim paraymış bu? Bunlar gelene kadar, sabaha kadar güzel güzel uyuyor, tatlı tatlı 

rüyalar görüyordum. Sabaha kadar uyuyamadım. Eksik olsunlar, demiş. Bir müddet 

sonra birisi bir torbayla gelmiş, efendim, bunu siz alın da, biz de rahat rahat uyuyalım, 

demiş. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Peygamber efendimiz 'sallallahü aleyhi 

ve sellem' sünneti kıldı, farzı kılmak için 

kamet getiriyorlardı, eve gitti. Bir 

müddet sonra geldi, kametlediler, farzı 

kıldılar. Daha sonra Eshab-ı kiram, ya 

Resulallah, bugün hiç böyle vaki 

olmayan bir hal oldu. Siz sünnetle farz 

arasında konuşmazsınız bile. Ama siz 

eve gittiniz, bir müddet geciktiniz. Bunun 

hikmetini anlayamadık, demişler. 

Mübareğin verdiği cevap; Evde üç tane 

altın vardı, kalbimi meşgul ediyordu, namazımı meşgul ediyordu. Namazımı meşgul 

etmesin diye gittim, fakir fukaraya dağıttım ve geldim, buyurmuşlar. 

 

25 Ağustos  2020  Salı 
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Tevekkül, sebeplere yapışıp beklemek demek değildir. Sebeplere yapışıp, o işin olması 

için Allahü tealaya yalvarmaktır. Tevekkül, yalvarmak demektir. Dünya işleri için 

tevekkül edilir. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

İslam âlimlerinin, sorulan her suale 

verdikleri cevabda nasıl isabet 

ettiklerinin sırrı; kim ne sorarsa sorsun, 

soranın dünya menfeatine göre cevab 

vermiyorlar, sadece ahiret menfeatine 

göre cevab veriyorlar. 

 

Kim Allah içinse Allah da onun içindir. 

Allahü tealanın rızasını düşünerek 

hareket edenleri, insanlar ne der diyerek 

Allahü tealanın rızasından 

vazgeçmeyenleri, insanların kızacakları 

işlerde Allahü tealanın rızasına uyanları Allahü teala himayesine alır. İnsanların rızasını 

gözetip, Rabbimizin rızasına uymayanların, Allahü tealanın gadab edeceği işlerde 

insanların rızasına uyanların işini insanlara bırakır. 

 

 

 

 

 

 

Huzurpınarı ailesinin muhterem 

üyelerinin Cum'a gününü tebrik eder, 

müstecâb dualarınızı istirham ederiz 

efendim. 

 

Allahü tealaya emanet olunuz 

efendim 

 

ali zeki osmanağaoğlu 

 

Geçmiş zaman olur ki, hayali cihan 

değer.... 

 

Bâzı hatıralar vardır ki, kalblere 

nakşeder. O hatıraları hatırlamak, 

Cennet hayatı yaşamak gibidir. 

27 Ağustos  2020  Perşembe 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Ömer bin Abdülaziz "rahmetullahi aleyh" hazretleri, yatsı namazından çıkmış, evine 

giderken, bakmış bir adam sarhoş, şarkımı söylüyor belli değil... Benim halife olduğum 

yerde, karşıma bir sarhoş çıkıyor diyor. Hemen zaptiyelere haber veriyor, yakalayın onu 

diye. Hemen yakalıyorlar, kelepçeleyip götürürlerken; Allah-Muhammed "aleyhisselam" 

aşkına beni halifenin huzuruna götürün, ona bir çift sözüm var diyor. Efendim, sarhoş 

böyle böyle dedi, bir kelamı varmış, ne yapalım diyorlar. Halife; gelsin söylesin diyor. 

Sarhoş geliyor Halifenin huzuruna, tam karşısına, aniden yüzene tükürüyor. Herkes 

zannediyor ki, bu artık kurtulamaz.. fakat halife buyuruyor ki; "afv ettim, bırakın". 

Efendim, buna iki misli ceza gerekirken, niye afvettiniz diyorlar. Ömer bin Abdülaziz 

hazretleri buyuruyor ki; "Yarın ahirette ameller, Allahü tealaya iki şekilde arz edilecek, 

Allah için olanlar ve nefs için olanlar. Benim ona vereceğim ceza Allah içindi fakat 

tükürdüğü zaman nefsim karıştı. Nefsim için de ceza verecektim, bunun hesabını ben 

veremem. İnsanlar ne yaparsa hepsinin hesabını vereceklerdir, ancak Allah için 

yaptıklarından kurtulacaklardır. Niye onun yüzünden ben Rabbimin huzurunda sıkıntıya 

düşeyim" diyor. 

 

Enver abiler, asırlarda ender yetişen çok müstesna bir insandı. Allahü teala rahmeti ile 

merhameti ile muamele eylesin inşallah. 

 

Fî emanillah 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Peygamber efendimiz "sallallahü aleyhi 

ve sellem" Hazret-i Ali'ye, "Ya Ali, 

müslümanın iki alameti vardır. Birincisi; 

cömert olmak, ikincisi; güler yüzlü 

olmak. Kâfirin de iki alameti vardır. 

Hasis olmak ve çatık kaşlı olmak", 

buyurmuşlar. Cömert olmak, dünyaya 

düşkün olmamakdır ki dinimizin 

şiarındandır. Dinimize hizmet edecek 

kişi, güler yüzlü olmağa mecbur ve 

mahkûmdur. 

 

Peygamber efendimiz "sallallahü aleyhi ve sellem" buyuruyorlar ki; "İki salih müslüman 

birisi hakkında iyiliğine şahitlik yapsa, Allahü teala onu afv eder ve Cennete koyar". 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Bir şeyh varmış. Bir de sadık bir talebesi 

varmış. Talebesi zıplarken, oynarken, yüz 

metre derinliğindeki bir kuyuya düşmüş. 

Yani kurtulması mümkün değil. Ben 

yandım, beni buradan kimse kurtaramaz 

derken, o mübarek zât karşısına gelmiş. 

Talebe, aman hocam, ben bittim, demiş. 

Hocası, kalkmayı öğrenmen için, düşmen 

lazımdı. Düşmeyen, kalkmasını 

öğrenemez, demiş. Hasretlik çekmeyen, 

kavuşmanın tadını anlayamaz. 

 

Bir insanın elinde veya cebinde çok kıymetli pırlanta olsa 24 saat onu düşünür. Aman 

hırsız gelmesin, aman kaybolmasın, aman çalınmasın; 24 saat hep aklı orada. İşte bu 

iman nimetinin kıymeti, büyüklüğü anlaşılırsa, onun muhafazası için o kadar hassas 

davranılır. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Bir evin her tarafı yanıyorsa, kurtulmak 

mümkün değilse, bir mübarek zât gelip, 

dese ki; "Bak evladım, istersen seni 

kurtarabilirim. Ama şartlarım var. 

Bunları yerine getirmen lazım" dese. 

İnsan ne der? Efendim, şart falan 

anlamam. Ben yanmaya hazırım, der 

mi? İmkan yok! Tabii efendim, her şeyi 

yaparım. Yeter ki, siz beni şu ateşten 

kurtarın, der. Veyahut da iki gözü âmâ 

birisine bir mübarek zât geliyor; "Bende 

bir göz damlası var, onu damlatırsan iki gözün açılacak" diyor. Gözleri açılsa, her tarafı 

güzel güzel görse, bu adamın sevinci anlatılabilir mi? Böyle bir nimete kavuşan kişi, bu 

nimete kavuşmasına sebep olan zâtı nasıl unutur? Onun için, büyükler buyuruyor ki; 

"Beni küfürden kurtaran hocamdan, ben başka bir keramet istemem". Biz de demeliyiz 

ki; ateşte yanmak üzereyken mübarek bir zat bizi kurtardıktan sonra, başka Ondan ne 

istenir? 

30 Ağustos  2020  Pazar 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Seyfeddîn-i Fârûkî hazretleri, 

Muhammed Ma'sûm-i Fârûkî 

hazretlerinin oğlu ve Silsile-i âliyye 

büyüklerinin yirmi beşincisidir. Bir 

mektubunda buyurdu ki: Allahü teâlâya 

hamd olsun. İki cihânın efendisi 

Muhammed aleyhisselâma salât-ü selâm 

olsun. Hâfız Abdülazîm Münzirî, Kırk 

Hadîs-i Şerîf adlı kitâbında, İbn-i 

Ömer'den "radıyallahü anh" rivâyet 

ediyor: Resûlullah "sallallahü aleyhi ve 

sellem" efendimiz buyurdular ki; "Kim ki bir mümin kardeşinin ihtiyâcını temin ederse, 

mahşer günü ameller tartılırken terâzinin başında duracağım. Benden imdâd isteyince, 

o zâta mutlaka şefâat edeceğim." 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Kimisi İslamiyyeti yıkmaya uğraşır, 

kimisi İslâmiyeti yapmağa uğraşır. Bu 

bir nasib meselesidir. Herşeyi yapan 

Allahü teâlâdır. Allahü teâlâ hayırlı işler 

için hayırlı insanları vasıta kılar. Şer 

işler için de şer insanları vasıta kılar. 

Şerre âlet olmak ne felaket; ne 

bedbahtlık! Hayra vesile olanlar için de 

ne seâdettir. Çünkü, İmam-ı Rabbani 

"kuddise sirruh" Hazretleri 

Mektûbatında, birçok yerinde, Allahü teâlânın hayırlı işlerde istihdam ettiği kullarına 

müjdeler olsun, buyuruyorlar. Bu müjdeye kavuşturan Cenâb-ı Hakka hamdolsun. 

Allahü teâlâ bizi bu hizmetlerde istihdam ettiği gibi, bu Dini Mübîn-i yıkan bir insan 

olarak da yaratabilirdi. Çünkü bu bir cibiliyet meselesidir. Hilkat meselesidir. Nasip 

meselesidir. Allahü teâlâ kimisini öyle, kimisini böyle yaratıyor. İyi hilkat üzerine 

yaratılanlar, hayatları boyunca iyi hizmetlerde bulunuyorlar, onların akıbetleri iyi oluyor. 

 

 

 

1 Eylül  2020  Salı 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Allahü teala bizi burada değil de başka 

yerlerde yaratabilirdi. Allahü tealadan 

haberimiz olmayabilirdi, ahiretten 

haberimiz olmayabilir idi… Üzerimizde çok 

haklar var, Osmanlıların hakkı var, 

hocaların, evliyaların hakkı var… Bu haklar 

ödenmez. Hepsinin üstünde de Allahü 

tealanın hidayeti var. Allahü teala kime 

hidayet verecek kime vermiyecek Kendisi 

bilir. Peygamber efendimiz "aleyhissalatü 

vesselam" isterdi ki, herkes inansın,… niye 

inanmıyorlar diye çok üzülürdü,… sonra bir âyet-i kerime geldi; Ey Habibim, kendini bu 

kadar üzme. Hidayet senin elinde değil, Benim elimde… Ben bilirim kimin iman 

edeceğini, kimin etmeyeceğini, sen anlat, dinleyen dinlesin, dinlemeyen dinlemesin, 

buyurdu… 

 

Biz Allahü tealaya özel şükretmeliyiz, çünkü özel olarak seçti, ayırdı ve Müslüman 

olarak, imanlı olarak yarattı. Peygamber efendimizi görüp de inanmayanlar, buğz 

edenler vardı çünkü. 1400 sene sonra geldik, görmedik ama görmüş gibi iman ettik 

elhamdülillah. 

 

 

 

 

 

 

Huzurpınarı ailesinin muhterem 

üyelerinin Cum'a gününü tebrik eder, 

müstecâb dualarınızı istirham ederiz 

efendim. 

 

Allahü tealaya emanet olunuz efendim 

 

ali zeki osmanağaoğlu 

 

Geçmiş zaman olur ki, hayali cihan 

değer.... 

 

Bâzı hatıralar vardır ki, kalblere nakşeder. O hatıraları hatırlamak, Cennet hayatı 

yaşamak gibidir. 

Enver abiler buyurdular ki; 
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Hocamız buyurdular ki; Allahü teâlâ Kur'ân-ı kerimde şu âyet-i kerime ile Eshâb-ı 

kirâm'ı methü sena ediyor. Sûre-i Fetihin son âyetinde meâlen; "Onlar birbirlerini çok 

severlerdi" buyuruluyor. Demek ki birbirimizi çok sevmemiz lazım. Birbirimizi çok 

seversek İslâmiyete hizmet çok kolaylaşır. İşlerde bir bereket hasıl olur, cemaatte 

bereket var, çünkü cemaatte rahmet var. Ayrılıkta felaket var. Cemaatten ayrılan 

felakete gider. Cemaatin içinde olan ehil de olsa, na ehil de olsa, ehille beraber Cennete 

gider. Çünkü Mevlânâ Halid-i Bağdadi "kuddise sirruh" hazretleri; Ehil ve naehil 

beraberest, buyuruyorlar. O kadar hoş ki; bu Büyüklerin kapısında, sen ehilsin buyur 

içeriye, sen na ehilsin dön geriye yok. Ya ne var? Ehil ve naehil beraberest. 

 

Enver abiler, asırlarda ender yetişen çok müstesna bir insandı. Allahü teala rahmeti ile 

merhameti ile muamele eylesin inşallah. 

 

Fî emanillah 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Ebul Hasan-ı Harkani "rahmetullahi aleyh" 

hazretleri buyuruyor ki, eğer bir din 

kardeşini Allah rızası için ziyarete gittiğin 

zaman, cenab-ı Hakkın sana verdiği 

sevabın ölçüsünü bir bilsen. Mesela diyor, 

birisi sana gelse, sana dese ki, yüz defa 

hac yaptım, yüz haccın sevabını sana 

vereceğim, ama şu din kardeşine yaptığın 

ziyaretin sevabını bana ver. Sakın yapma, 

kaybedersin, diyor. Yüzbin altın sadaka 

dağıttım, şunu yaptım, bunu yaptım. 

Bütün sevapların hepsi senin olsun, ne olursun şu din kardeşini ziyaretinin sevabını 

bana ver! Harkani hazretleri, verme diyor. Aldanırsın. Çünkü senin o din kardeşini 

ziyaret ettikten sonra Allah senden razı olmuştur, diyor. Hiç insan cenab-ı Hakkın 

rızasını başka şeye değiştirir mi? Ama şartı; Allah rızası için olacak, bir menfaat için 

olmayacak. 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Bir mübârek zâttan faydalanmanın iki 

ana şartı vardır. Birincisi, velînin silsilesi, 

Resûlullaha "sallallahü aleyhi ve sellem" 

kadar belli olmalıdır. Resûlullah 

Efendimiz, feyzin kaynağıdır. Feyz, Allah 

sevgisi demektir. Onun kalbindeki 

feyzler bütün kainata her an devamlı 

olarak gelir. Ama almak ayrı bir 

meseledir.Peygamber Efendimiz 

"sallallahü aleyhi ve sellem" Allah 

sevgisinin havuzudur, orada çeşitli 

musluklar vardır, ama kaynak aynıdır, 

hepsi Ehl-i sünnetdir. Yani silsile belli olmalıdır. İkinci şart; dînini öğrendiği zâttan 

zerrenin zerresinin zerresi şüphesi olmayacak. Feyzi, yani Allah sevgisini veren, şuna 

vereyim, buna vereyim diye ayırmaz. Uygun olmayanlar da feyz almağa devam eder. 

Fakat aldığı feyz birikir birikir, aynı şeker hastasına şeker zarar verdiği gibi, düşmanlığa 

dönüşür. İlk düşmanlık, arkadaşlarına olur, sonra hocasına kadar düşmanlığı olabilir. 

Çok tehlikelidir bu. Onun için, bu tehlikeden kurtulmak için, Mevlânâ Celâleddîn-i Rûmî 

hazretlerinin buyurduğu gibi, "Aklımı bıraktım ve kurtuldum" demeliyiz. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Abdülhakîm Arvâsî hazretleri 

buyurdular ki; Bir kimsenin imanı 

varsa, ölüme de hazırlık yapıyorsa, bu, 

onun neş'esinden belli olur. Yine Efendi 

hazretleri buyurdular ki; tezekkür-ü 

mevt (ölümü düşünmek) ömrü uzatır, 

tûl-i emel (uzun emel sahibi olmak) 

ömrü kısaltır. 

 

Azizân ve pir-i Nessâc Ali Ramitenî 

hazretleri var. Onun zamanında bir 

şeyh varmış. Ben bu müridlerime yemin ederim her şeyi yapıyorum. Paralar veriyorum, 

ayakkabılar veriyorum, yemekler yediriyorum. Bana bir kere geliyorlar, sonra yine sana 

geliyorlar. Sen onlara ne yapıyorsun ki devamlı sana geliyorlar, demiş. Ali Ramiteni 
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hazretleri buyurmuşlar ki; Sen Cenab-ı Hakkın rızasını gözet ki, Allah rızası için 

gelsinler. Sen işini Allah rızası için yaparsan seni daha çok severler, buyurmuş. O şeyh, 

Rabbinin rızasını değil, nefsinin rızasını gözettiği için böyle oldu. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Mevlâna Hâlid-i Bağdadi "kuddise sirruh" 

hazretleri buyuruyorlar ki; Allah 

muhafaza etsin, mahşer, güneşin bir 

mızrak boyu indiği, yerle beraber 

olduğu, tek bir ağacın gölgesi 

bulunmadığı, herkesin günahlar 

içerisinde tere boğulduğu bir yerdir. 

Allahü teala muhafaza etsin, hayali bile 

zor. Böyle dehşetli bir günde, böyle 

dehşetli bir zamanda, o kâfirler, 

mücrimler, zalimler, facirler, fasıklar 

ellibin ahiret senesi bekleyecekler. 

Cenab-ı Hakka, ya Rabbi, ne olur hesabımızı gör. Cennetse Cennet, Cehennemse 

Cehennem. Bu sıcaklığa dayanamıyoruz, diye yalvaracaklar. İşte yine Mevlâna Hâlid-i 

Bağdadi hazretleri (ki, Efendi hazretleri onun için; eğer Peygamberlik devam etseydi o 

haliyle Peygamber olurdu. İlave edilecek tek bir noktası yoktu. Yalnız görev 

verilmemişti, kemal tamamdı, buyurmuş.) müjde veriyor, buyuruyor ki; Korkmasınlar. 

Ehl-i sünnet itikadında olanlar ve bu yolun büyüklerinden birini tanıyanlar için mahşer, 

iki rekat namaz kılacak kadardır. Hem de gölgenin altında. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Bir gün bir delikanlı çok hastalanmış, 

doktorlara, hocalara her tarafa 

başvurmuş. Bunun ilacı buralarda yok, 

sen Serhend-i şerifte İmam-ı Rabbani 

"kuddise sirruh" hazretlerine müracaat 

et, demişler. O da; Efendim, ben 

hastayım, şöyle oluyor böyle oluyor, 

bana ya ilaç tavsiye edin ya da dua edin 

gibi iki satır yazı yazmış. İmam-ı 

Rabbani hazretleri kendisine cevap 
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yazmış, buyurmuş ki; Heyhat! Üç günlük dünya için çalmadık kapı bırakmıyorsun, kalbin 

öyle bir hasta ki onun tedavisine hiç bakmıyorsun. Halbuki onun ilacını arasaydın hem 

dünyada rahat ederdin hem ahirette. Fakat bilesin ki, sen kalp hastalığı ile ölürsen 

bunun ahirette tek ilacı var, o da ateş. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Bir gün rüya gördüm sanki hakikatti. Üst 

katta yatıyordum. Alt kattan, bu 

salondan Mübarek Hocamızın sesleri 

geliyordu. Heyecanlandım. Hemen 

kalktım, aşağı indim. Bülent Gencer 

abiyle kitap okuyorlardı. Beni görünce; 

"Ya kardeşim özledim buraları, kitapları, 

arkadaşları, onun için geldim." 

buyurdular. Bülent abi Tam İlmihal 

Se'âdet-i Ebediyye okuyor, onlar da 

dinliyorlardı. Büyüklerin en çok sevdiği 

işiydi bu. 

 

Seyyid Abdülhakîm-i Arvâsî "kuddise sirruh" hazretleri buyurdu ki; Mazhâr-ı Cân-ı 

Canân hazretleri bir kabrin önünden geçerken, kabirde yatan kadının hâlini görmüş. 

Kadın kabirde ateşler içinde yanıyormuş. Kabrin başına oturup, yâ Rabbî, nezdimde 

okunmuş bir hatm-i tehlîli rûhuna hediye ettim deyince, kadının azabı kaldırılmış, orası 

Cennet bahçesi olmuş. 

 

 

 

 

 

 

Huzurpınarı ailesinin muhterem üyelerinin 

Cum'a gününü tebrik eder, müstecâb 

dualarınızı istirham ederiz efendim. 

 

Allahü tealaya emanet olunuz efendim 

 

ali zeki osmanağaoğlu 

 

Geçmiş zaman olur ki, hayali cihan 

değer.... 
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Bâzı hatıralar vardır ki, kalblere nakşeder. O hatıraları hatırlamak, Cennet hayatı 

yaşamak gibidir. 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Allah rahmet eylesin, Fatih Sultan Mehmed Han İstanbul'u feth ettiği zaman hocası 

Akşemseddin hazretlerine; Hocam, önümüzdeki Cum'a namazını Ayasofya'da kılmak 

istiyorum ve siz imam olun demiş. 24 saat, gece - gündüz bütün millet Ayasofyayı cami 

yapmak için seferber olmuş. Hakikaten de yetiştirmişler. Akşemseddin hazretleri de 

imam olmuş, tam onun arkasında, Fatih Sultan Mehmed Han da cemaat olmuş. Fatih 

Sultan olunca, sağında ve solunda da en büyük hocalar, şeyh efendiler saf tutmuşlar. 

Kamet getirilmiş, imam Allahü ekber demiş, Fatih Sultan Mehmed Han Allahü ekber 

dedikten sonra, abdesti kaçmış. Abdestsiz namaz kılınmaz. Cemaati yarsam, tıklım 

tıklım izdiham olur. Abdestsiz yatıp kalksam, Cum'adan mahrum kalacağım. Ya Rabbi, 

ben ne yapayım şimdi derken, yanındaki bir şeyh efendi firasetiyle vaziyeti anlamış. 

Cübbesini açmış, buradan abdest al demiş. Musluk, su tamam. Fatih, acele olarak 

abdestini almış, bir damla su yere düşmemiş ve rükua varmadan evvel hocaya yetişmiş. 

Namaz bitmiş, selam verilmiş, dualar yapılmış. Ertesi gün Fatih Sultan Mehmed Han 

hazretleri hocası Akşemseddin hazretlerini ziyarete gitmiş. Ayrılırken, hocam dua 

buyurun demiş. O da, Allah iman selameti versin, demiş. Fatih, beklemiş kalmış. Hocası, 

Fatih, ne oldu demiş. O da, bu kadar mı efendim demiş. Akşemseddin hazretleri 

'rahmetullahi teala aleyh', dün sana keramet olarak cübbesini açıp abdest aldıran şeyh 

efendi bir saat evvel vefat etti; ama imansız gitti. Çünki ona kibir geldi, buyurmuş. 

Onun için, kibir; küfre en yakın, en büyük günahtır. Çünki Allahü teala; Azâmet ve 

kibriya bana aittir. Kim bu hususta bana ortak olmak isterse onu yakarım, buyuruyor. 

 

Enver abiler, asırlarda ender yetişen çok müstesna bir insandı. Allahü teala rahmeti ile 

merhameti ile muamele eylesin inşallah. 

 

Fî emanillah 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Selahaddin-i Eyyûbî hazretleri, ölmeden 

önce vasiyetinde; ben öldükten sonra 

cenazemin önünden askerler yürüyecek, 

daha sonra cariyelerim yürüyecek, daha 

sonra hizmetçilerim yürüyecek, daha 

sonra hanımlarım yürüyecek, daha 

sonra hazinede ne kadar altın ve 

mücevher varsa, arabaya konulup 

yürütülecek ve en son beni ihtişamlı bir 

araba ile defn edileceğim yere 

götüreceksiniz, der. Hükümdar öldükten 
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sonra bu söylediklerinin yapılıp yapılmaması konusunda devlet adamları arasında ihtilaf 

çıkar, en sonunda, vasiyettir yapalım, derler. Cenaze töreni yapılır ve en son cenaze 

defn edildikten sonra, zamanın âlimlerine, neden hükümdar böyle vasiyet etti diye 

sorulur. Onlar da, hükümdar, cenazesinde bile bize ders verdi, dünyanın her şeyi 

dünyada kaldı, ahirete giderken yanımızda hiçbir şey götüremeyeceğimizi anlattı, 

buyururlar. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Siz dünyayla meşhur olmaya çalışmayın. 

Güzel ahlakla, terbiyeli olmakla, saygılı 

olmakla ve namazla… Ben geçen gün 

Ferruh'a onu söyledim. Amerika'ya 

gidiyorlardı. Ferruh dedim bak, eniştenin 

iki özelliği var. Bu iki özellik benim 

ciğerlerime işlemiştir. Yani, ben böyle bir 

adamım. Birincisi; namaza çok 

düşkünüm. Çünki, ben yedi yaşından beri 

namaz kılıyorum. Babam Allah rahmet 

etsin, namaza çok düşkündü ve namaz bizim gıdamızdı böyle, su gibi. İkincisi; ben 

saygıya ve edebe çok dikkat ederim. Saygıyı aştı mı ben orada yokum. Neden? Osmanlı 

devletini ayakta tutan, saygı olmuştur, edep olmuştur. Mesela, Osmanlı, Kur'an-ı kerimi 

göbeğinin altında hiç tutmamış. İşte o edep, o devleti altı yüz sene ayakta tutmuştur. 

Hangi ailede edep varsa, o ailede mutluluk vardır. Hangi ailede karşılıklı saygı yoksa, 

orada daima kavga gürültü vardır. Onun için büyüklerimiz buyuruyorlar ki; Hiçbir bî 

edeb, vâsıl-ı ilallah olamamıştır. Yani, hiçbir edepsiz, Allah'ın sevgili kulu olamamıştır. 

 

- devamı var – 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Evliyaların hayatlarına bakın, o âlimlerin 

hayatlarına bakın, ne göreceksiniz? Aşırı 

bir tevazu. Yani, insanların karşısında 

insan olduğuna utanan ve onların yanında 

hiç olduklarına mutlak inanan çok alçak 

gönüllü insanlar. Ama beş yüz seneden 

beri yaşıyorlar, altı yüz seneden beri 
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yaşıyorlar, bin seneden beri yaşıyorlar, kitaplarda isimleri geçiyor, onların hayatlarını 

okuyoruz. Camilerin kapılarına yazmışlar, edep yahu diye… Saygı ve edep, bizim asil 

Türk milletinin asaletinde vardır. Yapımız itibariyle biz, çok saygılı ve edepli insanlarız. 

Cenab-ı Hak buyuruyor ki; Zenginliği isteyene veririm ama edebi, güzel ahlakı, ben 

istediğime veririm. Allah Allah! Dolayısıyla, iftihar edeceğimiz şey çok zengin olmak, 

çok mal mülk sahibi olmak değildir. Mevki sahibi olmak değildir. İftihar edeceğimiz bir 

şey varsa o da; iyilikte yarıştır, güzellikte yarıştır, ahlâkta yarıştır, vermekte yarıştır. 

İnsanların duasını almakta yarıştır. İşte yarış buna derler. Yoksa, yüz metrede en öne 

geçmek, futbolda birinci takım olmak, bunlar unutulan şeylerdir. Bu benim dediklerim 

tarihe geçecek, öldükten sonra da anılacak ahlâklardır. Bundan vazgeçmeyin. Bundan 

vazgeçmeyelim. Ama efendim karşımdaki öyle değil. O ne olursa olsun, sen kendine 

bak. Hiçbir zaman kan, kanla temizlenmez. İdrar idrarla temiz olmaz. İdrar su ile 

yıkanır. Siz su olun, karşınızdaki ne olursa olsun. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Yusuf aleyhisselam zamanında ihtiyar 

bir kadın varmış. Bu kadının bir keçisi 

varmış ve bundan aldığı yünleri eğirerek 

ip yapıp satar, geçimini sağlarmış. Bir 

gün duymuş ki Yusuf aleyhisselam köle 

olarak satılacakmış. Hemen sırtına üç 

adet ip alıp onu satın almak için yola 

çıkmış. Bunu görenler; nine nereye 

gidiyorsun demişler. O da demiş ki; 

duydum ki Yusuf aleyhisselam köle 

olarak satılacakmış, onu almaya 

gidiyorum, demiş. İnsanlar dalga geçmiş;nice zenginler Onu ne servet vererek satın 

almaya uğraşacaklar, sen üç tane iplikle nasıl satın alacaksın demişler. Yaşlı kadın ise; 

olsun, yarın ahirette Yusuf aleyhisselamı satın almak isteyenler listesinde olacağım ya, 

bu bana yeter demiş. 

 

Kitaplarımızı dağıtalım, bir kitap dahi olsa verelim. Önemli olan; ahirette listede 

ismimizin olması. Orada kim ne kadar verdi diye sorulmayacak, kimlerin ismi diye 

bakılacaktır. Bu yapılanları melekler sürekli kayıt ediyor. 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Süleyman aleyhisselam Peygamber 

olduğunda insanlar ve mahlûkat 

kendisine çeşitli hediyeler götürmek 

üzere sarayına akın ediyorlarmış. Bir 

karınca da bir çekirge bacağını çeke 

çeke saraya doğru götürüyormuş. 

Görenler sormuş; karıncaya demişler ki; 

hiç çekirge bacağından hediye olur mu, 

demişler. Karınca, ben akıllı adamım, 

önemli olan hediyenin cinsi değil yarın 

ahirette kimler hediye getirdi, orada 

bulunanların isim listesinde ismim olsun yeter, demiş. 

 

İbrahim aleyhisselam ateşe atılırken bir karınca ağzına su doldurmuş ateşe doğru 

gidiyormuş. Görenler sormuş; ey karınca, bu dağ kadar ateş senin getirdiğin suyla söner 

mi demişler. Olsun, ben tarafımı belli ediyorum, ahirette en azından bu çabamdan dolayı 

ismim olacak demiş. O esnada bir yılan ise ateşi üflüyormuş; ey yılan sen ne yapıyorsun 

demişler. Ateşin daha iyi yanması için üflüyorum demiş. 

 

Kitaplarımızı dağıtalım, bir kitap dahi olsa verelim. Önemli olan; ahirette listede 

ismimizin olması. Orada kim ne kadar verdi diye sorulmayacak, kimlerin ismi diye 

bakılacaktır. Bu yapılanları melekler sürekli kayıt ediyor. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Seyyid Abdülkâdir-i Geylânî "kuddise 

sirruh" hazretlerinin dergâhının yanından 

geçen bir sarhoş, dergâhın penceresinden 

içeriye, zikreden talebelerine bakar, 

onların zikri hoşuna gider ve kalbinde 

onlara ve hocaları Seyyid Abdülkâdir-i 

Geylânî hazretlerine sevgi hâsıl olur. Bu 

sarhoş kimse evine gelince vefât eder; 

azap melekleri bunu alıp götürmek 

isterler; fakat Abdülkâdir-i Geylânî 
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hazretlerinin rûhu tecessüm ederek, "Allahü teâlâ beni ve talebelerimi sevenleri bana 

bağışladı. Bu, başıyla bizim dergâhımıza bakarak bize sevgi besledi. Onun için ben 

bunun başını alıp Cennete götüreceğim" der. Melekler de, baş nereye giderse vücut da 

oraya gider, deyip bunu rahmet meleklerine verirler. 

 

 

 

 

 

 

Huzurpınarı ailesinin muhterem üyelerinin 

Cum'a gününü tebrik eder, müstecâb 

dualarınızı istirham ederiz efendim. 

 

Allahü tealaya emanet olunuz efendim 

 

ali zeki osmanağaoğlu 

 

Geçmiş zaman olur ki, hayali cihan 

değer.... 

 

Bâzı hatıralar vardır ki, kalblere nakşeder. 

O hatıraları hatırlamak, Cennet hayatı yaşamak gibidir. 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Mübârek zâtlar her zaman muvaffak olmuşlar. Çünki kendilerinde üç mühim haslet 

vardır. Bu üç hasletden dolayı her zaman muvaffak olmuşlar. Birincisi, hiç kimseyi 

kötülemezler, şikâyet etmezler. Hiçbir zaman kalblerinde başkalarına karşı kötülük 

duygusu bulunmaz. Zaten kötülük yapmazlar; ama hücrelerinde kötülük duygusu 

yoktur. İkincisi, Onlarda anlaşılamaz bir sabır vardır. Hadîs-i şerîfde buyruldu ki; 

Sabretmek, ferahlamanın anahtarıdır. Üçüncüsü, güler yüz-tatlı dildir. Bir zamanlar 

savaş âleti ok idi. Ondan sonra kılınclar çıktı. Daha sonra tüfekler, toplar çıktı. Atom 

bombası yapıldı. Bunlar insanların başarılı olmak için kullandıkları âletlerdir. Fakat şimdi 

başarılı olmak için bunlara lüzum kalmadı. Atom bombasının yerini, tatlı dil güler yüz 

aldı. Buna diplomasi denir. 

 

Bir başka büyük zât muvaffak olmanın üç sebebini anlatırken buyuruyor ki; Birincisi, 

hocasını çok sever, her zaman hocasından bahseder, her zaman hocasına itaat eder. 

İtaat arttıkça, sevginin gerçeği artar. Sevginin gerçeği arttıkça, itaat artar. Ve en 

sonunda sevenle sevilen bir kişi olur. İkincisi, zamanı en iyi kullanırlar. Onların 

defterinde 'sonra' kelimesi yoktur. Helekel müsevvifûn hadîs-i şerîfine tam uyarlar. 

Üçüncüsü, çok vefâkârdırlar. Elli sene önce çay veren birisini dahi unutmayıp rahmetle 

anarlar. Büyükler buyuruyorlar ki; Sevgi itaattir. Kim Allahü tealanın emirlerine ne 

kadar çok itaat ediyorsa, o kadar çok seviyor demektir. Kim Resûlullah efendimizin 

"aleyhissalatü vessselam" emirlerine çok uyuyorsa, Resûlullah efendimizi o kadar 

seviyordur. Kim ne kadar hocasının emirlerine itaat ediyorsa, hocasını o kadar 

seviyordur. 
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Enver abiler, asırlarda ender yetişen çok müstesna bir insandı. Allahü teala rahmeti ile 

merhameti ile muamele eylesin inşallah. 

 

Fî emanillah 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Zamanın âlimlerinden biri bir zatı 

çağırarak; sen neden öşrünü, zekatını 

vermiyorsun diye kızmış. O şahıs da; 

efendim, siz beni affedin, bir hayvanım 

var, keseyim size hediye edeyim yiyin 

demiş. Âlim efendi; seni affetmem, git 

evine, falan odada şu köşesinde bir 

boşluk var, orada sakladığın kırk altını 

getir, demiş. Adam birden şaşırmış, 

çünkü altınların yerini kendisi kimseye 

söylememiş. Derhal giderek altınları o 

zatın huzuruna getirmiş. Âlim zat; dök say demiş. Saymışlar, tam kırk altın var. Âlim 

zat; içlerinden bir altını kenara ayırıp diğer altınları al git demiş. Daha sonra talebeler 

bunun hikmetini sormuşlar. O zat da demiş ki; bu bir altını bu şahıs kumarda kazandı 

ama diğer helalden kazandığı altınların yanına koymuştu. 

 

Büyüklerden birisi vefat etmiş. Mezarlığa defn etmişler. Bir başka zât bu zâtı rüyasında 

görmüş ama devamlı ağlıyormuş. Efendim, niye ağlıyorsunuz, diye sormuş. O da, bu 

mezarlığa gelen 10 kişiden sadece biri imanlı geliyor. Ona ağlıyorum, buyurmuş. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Birleşik kaplar gibi, mü'minler bir araya 

geldiği zaman istese de istemese de Allah 

sevgisi mutlaka kalbden kalbe geçer. 

Ancak, üç kişi bundan istifade edemez. 

Birincisi; kâfir, ikincisi; hocasını inkar 

eden, üçüncücü; hocasını imtihan eden. 

Bunların kalbine aşk, muhabbet giremez, 

kalbleri kararır. Bunlar etrafına zarar 

verir. Hatta kabirlerinden bile zulmet 

19 Eylül  2020  Cumartesi 

20 Eylül  2020  Pazar 



179  | S a y f a  
 

gelir, onun için Peygamber efendimiz "aleyhissalatü vesselam" ilk zamanlar Eshab-ı 

kirama kabir ziyaretini yasak etmişti, daha sonra müslümanlar da vefat ettikten sonra 

serbest bırakıldı. 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Muhyiddin-i Arabi "rahmetullahi aleyh" 

hazretlerinin meşhur olmasının sebebi, 

birgün Bağdat'a giderken bir derviş 

görmüş. Dervişte bir ibrik bir de balık 

varmış. Dervişe, sen ne yapıyorsun demiş. 

O da iki tane balık tutarım, birini yer, birini 

misafire yediririm, demiş. Nerede 

kalıyorsun, demiş. İşte bu sazlıkta demiş. 

Sonra, sen nereye gidiyorsun, demiş. 

Muhyiddin-i Arabi hazretleri, Bağdat'a 

demiş. Derviş, orada falan yerde benim bir 

şeyhim vardır, ona git, bana da bir nasihat versin demiş. Muhyiddin-i Arabi hazretleri 

gitmiş, bakmış, saray gibi bir yer. İçeriye girmiş, ortada semaver, müridleri şeyhin 

etrafında ve şeyh oturuyor. Muhyiddin-i Arabi hazretleri çok şaşırmış, bu nasıl evliyalık 

demiş. Şeyhe, geldiği yeri ve talebesinin nasihat istediğini söylemiş. Şeyh, talebeyi 

tanımış. Kalbinden dünya muhabbetini çıkarsın demiş. Muhyiddin-i Arabi hazretleri çok 

şaşırmış ve vardır bir hikmeti demiş. Daha sonra balıkçıya gitmiş, nasihati söylemiş. 

Balıkçı, hakikaten de ben namazdayken biri çalacak mı diye aklım ibriğe takılıyor, aklıma 

senelerdir Allahü teala gelmiyor, demiş. Bu hadise Muhyiddin-i Arabi hazretlerinin içine 

bir arayış doğmasına vesile olmuş. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Arkadaşlar her gün sekiz sayfa kitap 

okusunlar. Çok anlattım bunu daha önce 

ama önemine binaen tekrar söylüyorum. 

Hocamızın "kuddise sirruh" hayatı, 

kitapları yazmakla, okumakla ve 

yaymakla geçti. Hocamız, kitapların 

sayfaları, satırları arasındadır. Kitapları 

okuyun ve okutun. Sakın kitapları 

okumayı ihmal etmeyin. Kitap 

okumadan yatağa girmeyin. İmam-ı 
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Azam hazretleri "rahmetullahi aleyh" buyurdular ki; gece bir saat zikr (kitap okumak), 

bütün geceyi ibadetle geçirmiş gibi sevaba sebep olur. Kardeşim, iki satır kitap oku da 

ondan sonra yat. Sabaha kadar ilim, ibadet sevabı yazılsın. Kitap okumadan yatmak 

yok, tamam. Söz mü... Söz... Hocamızın şefaatine kavuşmak, itaat etmekle olur. İtaat 

etmek, söylenenleri yapmak demektir. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Kitab okurken de çok dikkat etmeliyiz. 

Kitabın içindekilerden daha çok yazarı 

mühimdir. Kalbden çıkanlar kalblere 

tesir eder. İtikadı bozuk olan 

insanların yazdığı kitabları okuyanlar, 

yazarından etkilenip itikadı 

bozulabilir. Büyükler, pis borudan şifa 

gelmez buyuruyorlar. Vücudumuzun 

gıdasını almakta dikkat ettiğimiz gibi 

ruhumuzun gıdasını almakta da 

dikkat etmeliyiz, hatta daha çok dikkatli olmalıyız. Ruhun gıdası ilimdir, dindir, 

ibadetlerdir. Bedene bozuk gıda alan ölür, fakat ruha bozuk gıda alan imanını kaybeder. 

Yemeğin nasıl ki temiz olmasına dikkat ediyorsak, okuyacağımız kitabı da iyi seçmeliyiz. 

Yazan, yazdığından önemlidir. 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki;  

 

Hastalık da, fakirlik de, zenginlik de, 

makam da, mevki de geçer ama zâlimin 

zulmü mazlumun boynunda hesap 

yerine gelir ve zâlimden hakkını alır. 

 

Seyyid Emîr Külâl "kuddise sirruh" 

hazretleri inzivadan çıktıktan sonra 

buyurmuş ki; "Allahü teâlâdan üç şey 

istedim: 

1- Beni affetmesini, 

2- Talebelerimi affetmesini, 

3- Beni sevenleri affetmesini. 

Bu üç isteğimin kabûl olduğu, hattâ senin mutfağındaki sineğin üzerine konduğu 

kimsenin de affolunacağı müjdesi verildi. 
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Huzurpınarı ailesinin muhterem üyelerinin 

Cum'a gününü tebrik eder, müstecâb 

dualarınızı istirham ederiz efendim. 

 

Allahü tealaya emanet olunuz efendim 

 

ali zeki osmanağaoğlu 

 

Geçmiş zaman olur ki, hayali cihan 

değer.... 

 

Bâzı hatıralar vardır ki, kalblere nakşeder. 

O hatıraları hatırlamak, Cennet hayatı 

yaşamak gibidir. 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Abdülhakim Efendi hazretleri "kuddise sirruh" buyurmuşlar ki; Bir yahudi, İmam-ı Gazali 

hazretlerinin İhya-ul Ulum kitabının sayfalarını muhabbetle çevirse, cenab-ı Hak son 

sayfasında imana gelmek nasip eder. Muhabbetten dolayı! Eğer bir mü'min, bir kâfirin, 

bir mürtedin, bir münafığın kitabının sayfalarını muhabbetle çevirirse, son sayfada küfre 

girme ihtimali vardır. Çünki insanları Allahü tealaya bağlayan, muhabbettir. Çünki, 

sevgisini bir kâfire bağladı. Herkes sevdiğiyle beraber haşr olunacaktır. Dolayısıyla 

kardeşim, sevgiye çok dikkat edeceğiz. Hazret-i Ömer 'radıyallahü anh' Basra valisine 

mektup yazmış, o yanındaki kâfirin işine son ver, demiş. Ya Emirel mü'minin, her işimi 

o yapıyor. Elim, ayağım o! İşi, ticareti bilen o, demiş. Bir daha söylemem, o kâfirin işine 

son ver. Ölseydi ne yapacaktın? Bir müslüman koy, buyurmuş. Çünki kâfiri takdir 

edersin, küfre girersin. Ne kabiliyetli adam dersin, mahv olur gidersin. Sevgi çok zordur. 

Çünki hadis-i şerif var, cenab-ı Peygamber "aleyhissalatü vesselam" buyuruyor ki; Kim 

kimi severse, ahirette onunla beraber olacaktır. Bir muhabbet beslersin, beraber 

olursun. Çünki daima kötüler iyileri götürür. Çok tehlikelidir. Hep iyi insanlarla 

görüşmek lazım. Çünki mü'minin yemeğinden kalan lokma şifadır. Mü'minin siması 

şifadır. Mü'minin kelamı devadır. El mer'ü meâ men ehabbe. Kim kimi severse, onunla 

beraber olacaktır. 

 

Enver abiler, asırlarda ender yetişen çok müstesna bir insandı. Allahü teala rahmeti ile 

merhameti ile muamele eylesin inşallah. 

 

Fî emanillah 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Allahü teâlâ hepimizi ayrı yerlerde, ayrı 

anne ve babalardan yaratmış. Ama 

burada beraber eyledi. Ne büyük nimet. 

Burada makam, mevki, zenginlik, 

fakirlik, para-pul yok, yalnız sevgi var. 

Üftâde hazretleri "rahmetullahi aleyh" 

bir kış günü talebeleriyle sohbet 

ederken, "Canım üzüm istedi. Bağa 

gidip kim getirir" buyurdu. 

Talebelerinden Azîz Mahmûd Hüdâî 

hazretleri sepeti alarak bağlara gider, 

karları silkeleyince asmalarda üzüm olduğunu görür, üzümleri toplayarak dergâha geri 

döner. Hocası Üftâde hazretleri, "Benim maksadım üzüm değildi; benim sözüme mi 

üzüme mi kıymet veriyorsunuz, onu anlamaktı" buyurur. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Bir kalpde iki sevgi olmaz. Ya para sevgisi, 

ya insan sevgisi. Benim kalbimde insan 

sevgisi var, para sevgisi yok. Ama Allah 

parayı veriyor, o ayrı mesele. İnsan 

sevgisi olan, insanlarla uğraşır. Ben siz çok 

seviyorum, herkesi çok seviyorum. 

Dolayısıyle, benim vücudumun gıdası, 

ruhumun gıdası, insan sevgisidir. 

 

Sevgi kar gibidir. Kar yağdı zaman bütün 

sıkıntılar, o eğri büğrü yapılar, yahut da yoldaki çöpler gözükmez. İnsan eğer sevgi ile 

dolarsa, karşısında hiç kusur, hata göremez. Hep iyi taraflarını görür. Onun için, sevgiyi 

kaybetmeyelim. Sevgi ruhumuzun gıdası olsun. Sevgi ile geldik, sevgi ile gidelim. Biz 

kendiliğimizden dünyaya gelmedik. Kendi arzumuzla da bu hale gelmedik. Yüce Allah 

bizi yoktan var etmiş, her an bizi varlıkta durduruyor. Besleyen, büyüten, yediren, 

içiren, yaşatan O. O halde O'na tam inanmak, tam güvenmek, bence en büyük ilaç, 

kalıcı ilaç. O'na inanan, O'na güvenen insan hiç bir zaman sıkıntı çekmez. Çünkü 

imanımızın şartı; hayır da Allah'tan, şer de Allah'tan. Yeter ki biz kendi hatalarımızı 

tekrarlamayalım. Kendi kusurlarımız varsa tövbe edelim, bir daha yapmayalım. 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Hocamız buyurdular ki; "Üç tane 

nasihatim var. Bir; benim ömrüm 

kitap okumakla geçti. Bütün 

ömrümü, bütün bilgilerimi, bütün 

bildiklerimi bu kitapların içine 

yerleştirdim. O halde, bu kitapları 

okuyun. Bu kitablar varken, 

başkasına ihtiyaç duymazsınız. 

Bilginiz artabilir; ama amel 

bakımından zaman kaybedersiniz. 

İki; ben çantamda ömrüm boyunca 

hep kitapların dağılması için, dağıtılması için gayret gösterdim. Hep arkadaşlara böyle 

dua ettim. Dolayısıyla, kitaplarımızı dağıtın. Benim kitaplarım değil, İslam âlimlerinin 

kitaplarıdır bunlar. Onları okuyun, okutun. Üç; daima bulunduğunuz memleketin 

müesses nizamından yana olun. Bu, yüz meselesidir. Bizim yüzümüz ahirete dönüktür. 

Ahirete dönük olunca, hiç kimse ile hiçbir problemimiz kalmaz. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Hepimiz yolcuyuz, ahiret yolcusuyuz. 

Ahiretde herkes pişman olacak. 

Ahiretdeki pişmanlık felakettir, seadet 

olan dünyadaki pişmanlığı tercih edelim. 

Büyükler ağızlarına taş alıyorlarmış, 

lüzumsuz laf etmemek için, günâh 

konuşmamak için. İmam-ı azâm 

hazretlerinin mühründe şu hâdis-i şerif 

yazıyordu; "Ya hayır söyle, ya sus". 

 

Allahü teâlâ çok merhametlidir. 70–80 

sene kendisine küfredenleri, kendisine 

karşı gelenleri bir iman etmekle af etmektedir. Merhameti, aklımızın eremeyeceği kadar 

sonsuzdur ve çokdur. 

 

Cenâb-ı Hakkın dünyâda en çok razı olduğu amel; imandan sonra, kullarına iyilik 

etmekdir, sevindirmektir. En çok gadab ettiği amel ise; küfürden sonra, kalb kırmaktır. 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Bir büyük zata; sen nasıl evliya oldun 

demişler. Buyurmuş ki; "Birgün ben 

duvarcı ustasını, çırağı ile beraber 

çalışırken gördüm. Elindeki tuğlayı 

bırakmadan, çırak başka bir tuğla 

vermiyordu. Usta, elindekini bırakınca 

çırak yeni bir tuğla uzatıyor, usta 

bırakmadan yenisini vermiyordu. Bende 

anladım ki, elimdekileri başkalarına 

verirsem, Allahü teala bana daha 

başkalarını gönderir, elimdekileri 

vermezsem yenisi verilmeyecek. Onun için elime geçeni veriyorum, verdikçe eksilmiyor 

artıyor, verdikçe yenileri geliyor" demiş. 

 

Peygamberimiz "sallallahü aleyhi ve sellem" buyuruyorlar ki; Benden sonra ümmetimin 

başına gelecek iki beladan endişe duyuyorum. Biri; nefislerine tapacaklar. İkincisi; 

ölümü unutacaklar. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Allahü teala Cennetin kapılarından birini 

açık bırakmış, diğerlerini kapatmıştır. Açık 

kalan tek kapı, Peygamber efendimizin 

kalbidir (sallallahü aleyhi vesellem). Onu 

tasdik etmeyen, kim olursa olsun asla 

Cennete giremez. Çünki anahtar ondadır. 

Cennetin kapısından, Peygamber 

efendimize "aleyhissalatü vesselam" 

imanı olan girer. Peygamber efendimize 

zerre kadar benzemek, bütün dünya ve 

ahiret lezzetlerinden, nimetlerinden daha 

tatlıdır, daha üstündür. Peygamber efendimizin esas vazifesi; İslamiyeti Allahın 

kullarına öğretmek idi. Kim İslamiyeti yaymak için uğraşırsa büyük nimete kavuşur. 

 

Allahü teala'nın aziz ettiğini kimse zelîl edemez, Allahü teala'nın zelil ettiğini kimse aziz 

edemez. 
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Huzurpınarı ailesinin muhterem 

üyelerinin Cum'a gününü tebrik 

eder, müstecâb dualarınızı istirham 

ederiz efendim. 

 

Allahü tealaya emanet olunuz 

efendim 

 

ali zeki osmanağaoğlu 

 

Geçmiş zaman olur ki, hayali cihan 

değer.... 

 

Bâzı hatıralar vardır ki, kalblere nakşeder. O hatıraları hatırlamak, Cennet hayatı 

yaşamak gibidir. 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

İnsanlar iki gruptur. Bunu Peygamber Efendimiz "aleyhissalatü vesselam" bir hadis-i 

şeriflerinde anlatıyorlar. Allah'a ve ahiret gününe inanmayanların üç özelliği vardır. 

Birincisi, daima sıkıntıdadırlar, daima huzursuzdurlar. İkincisi, bütün dünyayı verseniz 

daima fakirdirler. Üçüncüsü, her zaman hırslıdırlar, her zaman hırs içinde yaşarlar. 

Halbuki Allah'a inanan, ona iman eden, ahiret gününe inananların üç özelliği vardır. 

Onlardan birincisi, daima neşeli olurlar, daima güler yüzlü olurlar, daima mutlu olurlar. 

İkincisi, çok kanaat sahibidirler. Ellerine geçen ne imkan varsa hep şükrederler, ben ne 

kadar zenginim derler. Aza çoğa değil de kanaate kavuştukları için, o kanaat sebebiyle 

kendini zengin bilirler. Üçüncüsü, onlar Allah'a çok tevekkül ettikleri için, her türlü 

sebebe yapıştıktan sonra Cenab-ı Hakk'ın takdir ettiğine rıza gösterdikleri için, razı 

oldukları için de hiç hırsları yoktur. Şimdi, özelliğim o. Ben daima neşeliyim, huzurluyum 

çünkü Allah'a tam imanım var. Her şeyin bir takdiri olduğuna çok inanıyorum. İkincisi, 

kanaat sahibi olmasaydım Allah herhalde bugünlere dek getirmezdi. Çünkü kanaat ve 

şükür, Cenab-ı Hakk'ın verdiği nimetleri arttırır. Üçüncüsü, hiçbir zaman hırslı olmadım. 

Olduğu kadar iktifa ettim fakat Allahü teala, rüyamda görsem inanamayacağım kadar 

bana bol servet verdi. Ama bu varlıklar, bu servetler beni değiştirmedi. Allah korusun, 

çünkü Kur'an-ı kerim'de Cenab-ı Hak buyuruyor ki mealen; "Eğer siz kendinizi 

değiştirmezseniz, Allah size verdiği nimeti değiştirmez". Bu insanlar bazen ne oldum 

delisi oluyorlar. Sonra da hakikaten deli oluyorlar. 

 

Enver abiler, asırlarda ender yetişen çok müstesna bir insandı. Allahü teala rahmeti ile 

merhameti ile muamele eylesin inşallah. 

 

Fî emanillah 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

İmamı Rabbani "kuddise sirruh" hazretleri 

buyuruyor ki; "Va'zların özü ve 

nasîhatların kıymetlisi, Allah adamları ile 

buluşmak, onlarla birlikde bulunmakdır. 

Allah adamı olmak ve islâmiyyete 

yapışmak da, müslimânların çeşidli 

fırkaları arasında, kurtuluş fırkası olduğu 

müjdelenmiş olan, Ehl-i sünnet vel-

cemâ'atin doğru yoluna sarılmağa 

bağlıdır. Bu büyüklerin yolunda 

gitmedikçe kurtuluş olamaz. Bunların 

anladıklarına tâbi' olmadıkça, se'âdete kavuşulamaz." 

 

Dinimizin yayılması, tanınması için fevkalade gayret etmeliyiz. Zira büyüklerimiz 

buyuruyor ki; "Bir beldede emr-i mâruf yapılıyorsa oraya umûmi bela gelmez". Îmânı 

tam olan bir müslüman emr-i maruf yapmadan duramaz, çünki hiçbir canlının 

yanmasına dayanamaz. Eğer bir insan, ben kurtulayım da başkası ne olursa olsun 

diyorsa, imanında noksanlık vardır. Her kabdan içindeki dışarıya sızar, herkes yanında 

ne varsa onu ikram eder. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Bir yerde sordular, Bu İhlas, bu noktaya 

nasıl geldi dediler. Ben de onlara şunu 

söyledim. Bakın, dedim. İhlas'ı üç katlı 

bir binaya benzetsek. Bunun birinci 

katında sevgi vardır. İkinci katında 

güven vardır. Bir ailede, bir şirkette, bir 

millette sevgi ve güven varsa, hiç 

uğraşmayın, arkasından başarı gelir. O 

kendinden olur zaten. Onun gelmesi için 

artık uğraşmaya gerek yok. Çünkü, 

insan sevdiğine ve güvendiğine canını 

feda eder. Ne mesai dinler, ne ücret 

dinler. Orada sırf sevdiği ve güvendiği için dağı yıkar. İşte İhlas'ta çalışan 

arkadaşlarımızdan en büyük kazancımızı bu sevgi ve bu güven teşekkül etmiştir. Herkes 
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bilir ki Enver abi kendi menfaati için, kendi istikbali için bizi burada çalıştırmaz. O bizim 

için buradadır. İşte bu sevgi ve bu güven İhlas'ı bir araya getirmiştir. Allah'ın verdiği 

nimetlere şükredersek Cenab-ı Hak arttırır. Eğer bu şükrü yapmazsak, bu nimetlerin 

kıymetini bilmezsek elimizden alır, gider. O bakımdan biz her halimize şükredelim. 

Sağlığımıza şükredelim, ülkemize şükredelim, milletimize şükredelim, büyüklerimize 

şükredelim. Yani, dünyanın en mutlu ülkesinde yaşadığımıza inanalım. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

İmam-ı Ali Rıza hazretlerine birisi bir 

mektup yazmış. Efendim, bazı 

suallerim var, hem sormak hem de 

sizden istifade etmek istiyorum, demiş. 

Mübarek hemen katırını göndermiş. 

Çünki hadis-i kudside buyuruluyor ki; 

Ey Habibim, eğer birisi sana derse ki, 

"ben dinimden bir şey soracağım", sen 

ona hizmetçi ol. Dolayısıyla, koskoca 

imam, katırını göndermiş, kapıda 

karşılamış. Niye? Dinime ait bir şeyler 

soracak diye. Çünki Cenab-ı Hak, Cenab-ı Peygambere, "hizmetçi ol", diyor. Hadis-i 

kudsi bu. Yemeğini kendi hazırlamış, önüne koymuş. Soru cevap, soru cevap… Sonra 

mübarek, kendi yatağını vermiş istirahat etsin diye. Gel gör ki, adam, ben ne imişim! 

katırını gönderdi, kapıda karşıladı, yemeğini, yatağını verdi. Ben ne imişim derken, 

İmam-ı Ali Rıza hazretleri, gelmiş. Sen hiçbir şey değilsin. Bizim bu sana yaptığımız, 

dinimizin icabıdır, misafirperverliğimizdendir. Yoksa senin bir halt olduğundan değildir, 

buyurmuş. Dolayısıyla, Allahü teala Kur'ân-ı kerimde buyuruyor ki; Allah indinde 

derecesi, etiketi, makamı en yüksek olan, Allahtan korkandır. Korkanın alameti, hem 

namaz kılmaktır hem de Allahın kullarına namazı, yani İslamiyeti yaymaktır. Yoksa, 

dine hizmet etmeyenin âkıbeti, mutlaka hezimettir. Çünki bir farzı yapmamıştır. Bu 

dinde iki farz, her mü'mine farzdır. Öğrenmek ve öğretmek. Eğer bir yerde Allahü 

tealanın dinine hizmet varsa, o hizmete iştirak etmek, her mü'minin üzerine farzdır. Bu 

da üç şekilde olur. Ya bedenen, ya malen, ya da dua ile. Ya Rabbi, ben bir şey 

yapamıyorum, acizim, garibim. Ya Rabbi, şu hizmet edenleri muvaffak et, dese, o bile 

dahil olur. 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

İmtihan, bu dünya bir imtihan. İnşallah 

o imtihanı başarı ile veririz. Allahü teala 

ne yaparsa güzel yapar. Sağlık verse 

güzel yapar, hastalık verse güzel yapar, 

O'nun her yaptığı hikmetlidir ve 

hayırlıdır. Bu hastalığım esnasında çok 

acılar, sızılar, sıkıntılar çektik ama hep 

neş'eliydim, hep güldüm. Şimdi 

insanların tuhaflarına da gidiyor. Bizim 

hanım; sen nasıl adamsın, açı 

çekiyorsun diyor. Allahü teala verdi bu 

hastalığı. Rabbim senden daha şefkatli, annemden daha merhametli. Ne hikmetleri var, 

kimbilir. Günahlarımızın affı için, belki de bundan sonraki sıhhatli ömürde daha güzel 

işler yapmak için bir dinlenme fırsatıdır. Hani bazan insanın önüne büyük bir hendek 

gelir de geri geri gider, hız kazanır. Belki bu hastalık benim hız kazanmama sebep 

olacak. Onun için hiç telaşe etmeyin. Her şeyde bir hayır vardır, bir hikmet vardır. 

İnşallah o günler geride kalmıştır. Fakat sebeplere yapışmak şart. Bütün sebeplere 

yapıştık. Allahü teala uzun müddet bu sebeplerde tesir halk etmedi. Her türlü ilaçları 

denedik. Hatta uçurumun kenarından döndük. Çok tehlikeli bir durum olmuştu. Onu da 

atlattık elhamdülillah. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Allahü teala insanda iki nesne 

yaratmıştır; Nefs ve ruh. Ruh, can 

demektir. Can, kalp demektir. Bunların 

her ikisinin sevdikleri zıttır. Mesela nefs, 

Allahın düşmanıdır. Namaz kılacağın 

zaman, kılma şu namazı diye debelenir. 

Ruh, namaz kıldığın zaman, rahatlar. 

Büyüklerin sohbeti ruhun hoşuna gider; 

nefs, çırpınan kuş gibi kaçmak ister. 

Kitap okuyunca ruh sevincinden uçar; 

nefs, sıkılır. Cenab-ı Hak nefse Cennete 

ait nesneleri sevmemek, ruha da 

Cehenneme gidecekleri sevmemek hilkatini vermiştir. Ahirette kiminle beraber olmak 
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istiyorsan, dünyada onunla beraber ol. Siz, sevgi dairesi içinden çıkamazsınız. Sevgi 

olduktan sonra, mesafe mühim değildir. Netice: O aşk, o muhabbet olmasaydı, bu 

kainat yaratılmazdı. Cenab-ı Peygamber "aleyhissalatü vesselam" miraç gecesi; ya 

Rabbi, ümmetim ne olacak, dedi. Peygamberin ümmetine olan sevgisi, anne-babanın 

çocuklarına olan muhabbetinden çok çok daha fazladır. Peygamberimizin ümmetine 

olan sevgisini nereden anlayacağız? Peygamberimiz "sallallahü aleyhi ve sellem" her 

defasında ümmetim dedi. Miraçta Cenab-ı Hakkın huzuruna kavuştu, ya Rabbi, 

ümmetim ne oldu, dedi. Allahü teala, Ben sana âşıkım, madem bu kadar çok istiyorsun, 

onlara da namazı farz kıldım. Onlar namaz kıldığı zaman, senin yaptığın miracı yapmış 

olacaklar ve bütün gök ehlinin sevabını onlara vereceğim, buyurdu. Bütün gök ehlinin, 

bütün meleklerin yaptığı ibadetin sevabı sana veriliyor! 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Unutmayın ki, ahirette dört şeyden 

hesap sorulacaktır. Parayı nereden 

kazandın, nereye harcadın. Ömrünü 

nerede harcadın? Bunlar emanet. 

Bedenini nerede eskittin? Allahü teala 

sana şu veya bu şekilde bir ilim nasip 

etmişse, imanı, ahlâkı, dini 

öğrenmişsen, bunu ne yaptın? Toprağa 

mı gömdün, yoksa bir yerlerde anlattın 

mı? Bir kitap verebildin mi? Başkalarının 

istifadesine sunabildin mi? Onun için, 

lütfen, biz rastgele dünyaya gelmedik. Rastgele bir maksatla dünyaya gelmedik. Bir 

gaye var, bir maksat, bir hedef var. O maksada, o hedefe doğru adım adım, hep beraber 

gidiyoruz. Bir zaman gelecek ki, şu önümde duranlardan hiç kimse kalmayacak. Altmış-

yetmiş sene sonra başka bir yerde inşallah hepimiz eksiksiz firesiz yine buluşuruz. 
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Huzurpınarı ailesinin muhterem 

üyelerinin Cum'a gününü tebrik eder, 

müstecâb dualarınızı istirham ederiz 

efendim. 

 

Allahü tealaya emanet olunuz efendim 

 

ali zeki osmanağaoğlu 

 

Geçmiş zaman olur ki, hayali cihan 

değer.... 

 

Bâzı hatıralar vardır ki, kalblere 

nakşeder. O hatıraları hatırlamak, 

Cennet hayatı yaşamak gibidir. 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

İnsan parasıyla bir şey alabilir, iradesiyle bir yere gidebilir; ama imanı parayla 

alamazsın, imanı iradeyle alamazsın. Bir insanın mü'min olması üç şarta bağlıdır. 

Birincisi, Allahü teala karşılıksız olarak verir, direkt Cennete gider. İkincisi, Allahü teala 

buyurdu ki; Kim benim dinimi incelerse, öğrenmek, Ona kavuşmak isterse, o kuluma 

bana kavuşacak yolu açarım. Hangi dinden olursa olsun isteyene ben dinimi veririm; 

ama araması şarttır. Üçüncüsü de, insan birine iyilik eder, ona yardım eder, öyle bir 

dua alır ki; cenab-ı Hak o kuluna mükafat olarak İslamiyeti nasip eder. Hangi dilden, 

hangi ırktan, hangi milletten olursa olsun, herkesin duasını alın, hiç kimsenin bedduasını 

almayın. Çünki birinin bir duası bile size Allahın dinini nasip eder. Bir insana dünyada 

verilebilecek en büyük şey ne olabilir? Bu; mutlaka imandır. Biz imana beleşe konduk, 

yoksa imanı elde etmek öyle kolay bir şey değildir. Hazret-i Peygamber neden 

amcalarım iman etmiyor diye çok ağlamış, Cenab-ı Hak da âyet-i kerime göndermiş. 

Senin görevin tebligattır, hidayet bendedir, ben dilediğimi müslüman yaparım, sen 

dilediğini müslüman yapamazsın, buyurmuş. Yani biz öyle bir şerefe kavuştuk ki tarif 

edilemez. Hazret-i Ömer Şama gitmiş. Bir devesi var. Bir kendisi biniyor, bir kölesi 

biniyor. Tam Şam'a girecekler, halifeyi karşılamak için bütün halk sokağa dökülmüş. 

Deveye binme sırası da köledeymiş. Köle, halifem, buradaki halk devenin üstündekine 

hürmet gösterir, siz binin deveye demiş. Mübarek de o zaman; Biz çok zelil bir kavimdik. 

Çocuklarımızı diri diri gömerdik. Yani dünyanın en vahşi kavmiydik. Allahü teala bizi 

müslüman yaptı, en aziz yaptı. Hâlâ siz izzet ve şerefi devenin üstünde arıyorsunuz. 

Eğer hâlâ izzeti ve şerefi devenin üstünde arayan varsa binsin. Ben Muhammed 

aleyhisselamın ümmetindenim. Allah'a iman ettim ve benim için deve üstünde durmak 

şeref değildir. Benim imanım kalbimdedir, bu şeref de bana yeter, buyurmuş. Neticede 

Hazret-i Ömer izzet ve şeref, makam ve mevkide değil; gönülde, kalpte, imandadır 

diyor. Enver abi Allaha şükür bu dinin tadını almış. Onun için yaşamak ve anlatmak 
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bütündür. Çünki insan tadını aldığını güzel söyler. Yoksa işittiğini söyleyemez. Hatta 

ilave edebilir, noksan da anlatabilir. 

 

Ya Rabbi, bizi dünyada beraber eylediğin gibi ahirette de beraber eyle. Ayrılığımızı 

gösterme. 

 

Enver abiler, asırlarda ender yetişen çok müstesna bir insandı. Allahü teala rahmeti ile 

merhameti ile muamele eylesin inşallah. 

 

Fî emanillah 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Dine hizmet sıkıntısız olmaz. En zor iş, 

dine hizmet etmektir, sabır ister, 

fedakârlık ister... (ekmek bile insana 

faydalı olmak için dişlerin arasında 

ezilmeye sabrediyor.) Allahü teala 

dinimize hizmet edenlere ve hizmet 

etmek isteyenlere, rahmet eylesin, 

merhamet eylesin, yardım eylesin, afv 

eylesin inşallah. 

 

Allahü teala en sevdiği işi, en sevdiğine 

verir. Yani, en çok sevilen ve en çok güvenilene en kıymetli iş verilir. Allahü tealanın en 

sevdiği, Peygamber efendimizdir "aleyhissalatü vesselam". Sonra diğer 

peygamberlerdir. Sonra Onların yolunda bulunan evliyadır. Hepsinin vazifesi malum... 

Allahü tealanın emir ve yasaklarını Allahü tealanın kullarına bildirmektir. Yani en 

kıymetli iş budur. Kime bu nimet nasîb olursa çok şükretmesi lazımdır. Şükredilmezse 

elden gider. Nimetin devamı için şükr lazımdır. En kıymetli iş, aynı zamanda da en zor 

işdir. 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Resulullah efendimiz "sallallahü teala 

aleyhi ve sellem"; Üç kişinin Cennete 

gireceğine kefilim buyuruyor. 1-Şaka 

için bile olsa yalan söylemeyen. 

Müsliman yalan söylemez, kendi 

aleyhine olsa bile doğruyu söyler. 

Peygamber efendimize gelmişler, 

falanca şu günahı işlemiş demişler. 

Peygamber efendimiz buyurmuş ki; 

"Olabilir, insanda nefs vardır. Bir an için 

aldanmıştır, müsliman günah işleyebilir 

fakat yalan söylemez " 2- Haklı olduğu halde din kardeşinin kalbi kırılmasın diye 

münakaşayı terk edenler. Bu, ortasıdır. Bir de zirvede affedilenler var. 3- Güzel ahlâklı 

olanlar… 

 

Kul hakkından çok korkmak lazım. Müminin kalbini kırmak Kabe'yi yıkmakdan daha 

günahıtr. İnsan haklı dahi olsa ben haksızım diyebilmelidir. Çünki Allahü tealanın 

huzurunda haksız çıkabilirsin. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Mü'min mü'mini görse, şifa bulur. Büyük bir zat 

hasta olmuştu. Şu anda hocamın sevdiği biri, 

hocamın kokusu olan biri gelse hemen 

sıhhatime kavuşurum, hastalığımdan hiçbirşey 

kalmaz, buyurmuş. Çünki, bu büyüklerin 

kokusu nerede varsa, şifa oradadır. 

 

Sevmenin üç alameti vardır.. Birincisi; Bir 

insan, sevdiğinin sevdiklerini sever, 

sevmediklerini veya sevmeyenleri sevemez. 

Sevdiğinin kitaplarını kim seviyorsa, elinde 

olmadan onu sever, tenkit ediyorsa, 

sevmiyorsa, onu sevemez...ve ona (tenkit 

edene) sevgisi varsa, o zatı sevmiyor demektir. 

İkincisi; Bir insan sevdiğine itaat eder. Fakat 
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aklına, mantığına, gördüğüne değil, sözüne itaat eder. Üçüncüsü; İnsan hep 

sevdiğinden bahseder. Elinde değildir... Hep ondan bahsedilmesini, O'nun 

konuşulmasını ister. Gece gündüz O'na dua eder. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Mübarek Hocamız iki şeyi çok güzel izah 

buyurdular. Çok şeyler söylediler de iki şey 

çok mühim. Buyurdular ki; Herkes sefere 

giderken kendisine yolda lazım olan ve 

gittiği yerde lazım olan eşyalarını alır. 

İhtiyaçlarını alır, gerisini almaz. Ankara'ya 

giderken insan nihayet bir gömlek alır, 

pijama alır, tıraş makinesi alır, fırça alır, 

misvak alır. Ama kalkıp da ne karyola, ne 

yorgan, ne ev, ne araba, nesi varsa 

Ankara'ya taşımaz. Bir kere bu, eşyanın 

tabiatına manidir, böyle şey olmaz. Ayrıca, ihtiyaç olmayan bir nesneyi götürüp 

getirmek hiç olmaz. Ahmaklıktır o. Ancak insan sefere çıkarken, kendisine lazım olan, 

lüzumlu olan eşyayı alır. Ve gider, gelir. Efendim, hepimiz ahiret yolcusuyuz. İnkârı 

mümkün değil, buyurdular. O halde bu dünyadan; bir, yolda lazım olanları, iki, gittiğimiz 

yerde lazım olanları tedarik etmek zorundayız. Bunun dışında her ne varsa, yola ve 

gittiğimiz yere faydası olmayan işlerle iştigal etmek ahmaklıktır. Peki, ne yapacaksın; 

ev var, araba var, o var bu var. Bunlar ahiret niyetiyle olursa hepsi sefere aittir. Bunları 

nefs için düşünürse hepsi dünyaya aittir, on para etmez. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Bir mübârek zât, bir mübârek zâta 30 

sene hizmet etmiş. O Zât talebesine; bu 

kadar zamanda ne istifâde etdin diye 

sormuş. O da; 8 şey istifâde etdim 

deyince, say bakalım neymiş bunlar 

demiş, talebesi saymış... Hocası demiş ki, 

4 kitabın temeli bu 8 maddedir. Bu 8 

maddeyi yapan 4 kitabla amel etmiş olur. 

Birgün Mübârek Hocamız abdest alıyordu. 

Dedim ki; Efendim, bu 8 maddeyi bir 
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maddeye indirsek olur mu, dedim. Peki nedir, buyurdular. Herkesin yapdığının aksini 

yapmaktır dedim. Tamam buyurdular. Herkes bir paket sigara mı içiyor, sen 

içmeyeceksin, aksini yapacaksın. Herkes dayısına mı güveniyor, sen Allah'a 

güveneceksin. 

 

Takvimden bir yaprak daha düştüğünde, ömürden birgün daha biter ve geri gelmez. 50 

sene sonra burada olmayız, her yüz senede bir dünyanın nüfusu değişir. 6 milyar insan 

toprağın altına girer… Mal mülk insanı kurtarmaz. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Bir gün bir arkadaşımız, Hıristiyanlıkla 

Müslümanlık arasında ne fark var, dedi. 

Çok büyük farklar var dedim. Şekil olarak 

soruyorum dedi. Dedim ki; O zaman sana 

söyleyeyim. Hristiyanlıkta gösteriş 

esastır. İslamiyyette gizlilik esastır. 

Fransa'da bir adam var, sonradan 

müslüman oldu. Filistinli bir hanımla 

evlendi, Türkiye'ye geldi. Bir evde özel bir 

toplantısı yapıldı. Bizi düğününe çağırdı, 

düğününe gittik. Orada ona, Fransa 

kültürünü iyi biliyorsunuz, orada yetiştiniz, sonra müslüman oldunuz. Siz arada ne fark 

görüyorsunuz, diye soruldu. Ben çok büyük bir fark gördüm. Avrupa, kafasında daima 

bir şeyi nasıl yaparım sorusuna cevap aranır; ama islamiyyette ayrıca bir de niçin sorusu 

vardır. Çünki Allahü teala kabre girdiğimiz zaman; niçin camiye girdin, niçin esnaflık 

yaptın, niçin muhtarlık yaptın, niçin sandalyeye çıkıp koltukta oturup konuştun, niçin 

dinledin, diye soracak dedi, dedim. Bu niçin sorusu var ya, iflahımızı kesti. Mü'min bunu 

kendisine sormazsa, ahirette Cenab-ı Hak sorduğu zaman ne cevap verecek? Hazret-i 

Ömer gibi bir pehlivan, Ömer gibi yüce, mübarek bir zât, her akşam yatağa yatmadan 

evvel kendi kendisine, ya Ömer, bugün Allah için ne yaptın, diye sorarmış. 
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Huzurpınarı ailesinin muhterem 

üyelerinin Cum'a gününü tebrik 

eder, müstecâb dualarınızı 

istirham ederiz efendim. 

 

Allahü tealaya emanet olunuz 

efendim 

 

ali zeki osmanağaoğlu 

 

Geçmiş zaman olur ki, hayali cihan 

değer.... 

 

Bâzı hatıralar vardır ki, kalblere 

nakşeder. O hatıraları hatırlamak, Cennet hayatı yaşamak gibidir. 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Kuleli askeri lisesinde Mübârekler buyurdular ki; Efendim, birisi bana bir suâl sordu, 

cevâbı biraz uzun oldu. Ben bu suâlin cevâbını temize çekeceğim, yavaş yavaş 

yazacağım, isteyen bizimle beraber yazsın. Suâlde, bazı keşifleri yapanlar şunlar – 

bunlar, Cennete gidecekler mi, gitmeyecekler mi? Cevab da 30 – 40 sayfa.... İşte ilk 

Seâdet-i Ebediyye o. Sonra o deftere o yazılan yazıları, küçük bir risâle olarak 

bastırdılar. Pembe kaplıydı. 20 – 30 tane bizlere verdiler, giderken memleketinize 

dağıtın diye. Mübârek Hocamızın o gün söyledikleri sözü hiç unutmuyorum. Buyurdular 

ki; bu risaleyi birine vermek demek, onun kuılağından tutup, Cennete koymak 

demekdir.Niyet hayr, akibet hayr, bakın neler oldu. Evvelâ biz olduk. Mübârekler bu 

gayreti göstermeselerdi biz nerede olurduk... Peki, biz ne olduk; cenâb-ı Hak bir kulunu 

severse, ona sevdiği bir kulunu tanıtır. Allahü teala bize, Mübârekleri ve Mübâreklerin 

yoluyla Ehl-i sünnet âlimlerini tanıttı. Cenâb-ı Hak bir kuluna, sevdiği bir kulunu 

tanıtmışsa ona herşeyi vermişdir. Eshâb-ı Kirâma, Peygamber Efendimizi "aleyhissalatü 

vesselam" tanıtdıkdan sonra herşeyi verdiği gibi,... En büyük Evliyâlar, Eshâb-ı kirâm' 

ın ayağının altına ulaşamıyorlar. 

 

Ya Rabbi, bizi dünyada beraber eylediğin gibi ahirette de beraber eyle. Ayrılığımızı 

gösterme. 

 

Enver abiler, asırlarda ender yetişen çok müstesna bir insandı. Allahü teala rahmeti ile 

merhameti ile muamele eylesin inşallah. 

 

Fî emanillah 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Hatıralar hep hayal oldu. Cenab-ı 

Peygamber 'aleyhissalatü vesselam' 

buyuruyorlar ki; İnsanlar uykudadır, 

ölünce uyanırlar. Ölmeden önce ölünüz 

ne demektir? Öldükten sonra, bildiğimiz 

şeylerin hakikat olduğunu anlayacağız. 

Öldükten sonra anlayacağımız bu 

hakikate, ölmeden önce inanmaktır. 

Yani ölmeden evvel, bunların hakikat 

olduğuna yakîn elde etmektir. Onun için, 

kurtulmanın tek çaresi, kurtulanlarla beraber olmaktır. Kendi başımıza kaldığımız 

müddetçe, felaketten kurtulamayız. İyi arkadaş seçmeyen, kurtulamaz. İyilik her 

zaman çok zor yayılır. Kötülük ise, çok çabuk yayılır. Çünki nefs buna müsaittir. Onun 

için, iyilerle beraber olmak, kurtulmanın alametidir. 

Allahü teâlâ bir kuluna iki şeyi vermişse, üçüncüsünü istemeye hakkı yoktur. 1- Ehl-i 

sünnet itikadı, 2- Bir büyüğü tanıyıp ona şeksiz ve şüphesiz teslim olmak. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

İmam-ı Rabbani "kuddise sirruh" 

hazretleri; Kendini insan frenk 

kâfirinden üstün görse Allahü tealaya 

ulaşamaz, buyuruyor? Bunu Mübarek 

Hocamıza sordum. Efendim, bu nasıl 

oluyor. Bunun hikmeti nedir dedim. 

Mübarekler buyurdular ki; Tabii 

kardeşim, İmam-ı Rabbani hazretleri 

üstünlüğü kastetmiyor, nefsini 

söylüyor. Yani kâfiri işaret ediyor. 

Kâfirde bu nefsle ruh, karışıktır. 

Kendisi için nefsini, karşısındaki için ise, tamamını kastediyor. Kendi tarafımızdan 

baktığımızda, varlıkların en aşağısı nefs var; ama karşı tarafı kastettiğimiz zaman nefsle 

beraber ahlâk gibi latifeleri de dahil ederek değerlendiriliyor. Nefs, Allahın düşmanıdır; 

karşıda ise karışıklık var, iyi-kötü karışık. Bu yüzden kendini frenk kafirinden aşağı 

görmeyen Rabbine kavuşamaz. Nefsini üstün tutan kavuşamaz çünki o Allahın 

düşmanıdır. 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Peygamber efendimiz 'aleyhissalatü 

vesselam' buyurmuş ki; 

Hastalıklarınızı sadaka ile tedavi edin. 

Abdülhakîm Efendi "kuddise sirruh" 

hazretleri buyurmuşlar ki; Birisi 

sizden at üstündeyken bir şey istese 

verin. Kimin ihtiyacı var bilemezsiniz. 

 

Ehl-i sünnetin temel direklerine 

kavuşanlar kurtulur. Arkadaşlarımızın 

kıymetini bilmemiz lazım. Onlara sokaktaki herhangi biri gibi davranamayız. Biz 

birbirimizin kıymetini bilmezsek, kim bilecek? Hiçbir zaman birbirimizi kırmamalıyız ve 

sevgide pazarlık yapmamalıyız. Sevgide pazarlık olmaz, pazarlık olursa sevgi olmaz. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Mübarek Hocamıza; Peygamber 

Efendimizin "aleyhissalatü vesselam"; 

Ey Eshabım, siz emredilenlerin onda 

dokuzunu yapıp birini yapmazsanız 

helak olursunuz. Ahir zamandaki 

ümmetim birini yaparsa kurtulacak! 

hadis-i şerifindeki onda birin, onda 

dokuzun anlamını sordum. Hocamız 

buyurdular ki; Ahir zamanda gelen 

ümmeti Allahü teala çok affedecek. 

Eshab-ı kiramın helak olması ise, 

rütbelerinin düşmesidir. Bulundukları 

o yüce makamdan daha aşağıya düşmeleridir. Ama bu garip ümmet, ahir zamandaki 

ümmet, çok günahkar ve çok fasık olacak; ama Allahü teala onların tevbelerini kabul 

edecek. Bu, onda bir imandır. İmanını kurtaran, koruyan kurtuldu. Hizmetlerden 

maksat da budur, imanı muhafaza etmektir. Namazlardan önce ya da sonra tecdid-i 

iman duasını sıkça okunmalıdır. 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

İş, Allahü tealanın rızasını 

kazanmaktır. Bir gün Mübarekler 

buyurdular ki; Bir arkadaşımız benden 

dua istedi ama etmedim. Annesinin 

babasının duasını almayana, onlara âsi 

olana edilen dua kabul olmaz. Bir insan 

annesinden ve babasından mutlaka 

dua almalıdır. Hakkınızın geçtiği insan 

vefat ettiyse, onun namına sadaka 

verin. Hakkınızın geçtiği insan 

hayattaysa helalleşmek, vefat ettiyse hesaplaşmak vardır. Çocukları ile vârisleri ile 

hellaleşilmez. 

 

Mümini sevdiren Allah'ı sevindirir. Kimsenin kalbini kırmamaya çalışalım. Kimseyi 

üzmeyelim. Çünkü kalbini kırdığımız insandan dolayı Allahü teala gücenebilir. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Mübarek Hocamıza geçenlerde; 

Efendim, Allahü tealaya hamdolsun 

bugünleri gösterdi. Harika hizmetler 

meydana geldi, geliyor da. Efendim, 

bunların en kıymetlisi, en büyüğü, en 

mühimi fitneye sebep olmadı dedim. 

Fitneye sebep olmak, yapılan 

hizmetlerden dolayı birinin burnunun 

kanaması, bütün sevapları götürür. 

Onun için bize Mübareklerin verdiği en 

büyük nasihat; konuşurken, yazarken, 

giderken, gelirken fitneye sebep 

olmamaktır. Fitneye sebep olursak, bizim yüzümüzden birinin burnu kanarsa, bütün 

sevaplar biter. Tarih boyunca hep fitneye sebep olmak yüzünden oluk gibi kan akmıştır. 

Fitneye sebep olmamak için ne yapmak lazım? Kendi aklımıza göre hareket etmememiz 

lazım. Belki yaptığımız hareket bize göre çok makul, çok iyi olabilir; ama fitneye sebep 

olursa, Allah korusun sonumuz hüsran olur. Çünki Allahü teala Kur'an-ı kerimde 

buyuruyor ki; Fitne, insan öldürmekten büyük günahtır. Bir taraftan sevap işleyeceğiz 
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derken, diğer taraftan insan öldürmek gibi bir günaha girmekten Allah korusun. Bilmek 

şart, laf etmek için okumamak lazımdır. Kafadan söylemek, kendi kanaatlerini söylemek 

fitneye sebeptir. 

 

 

 

 

 

 

Huzurpınarı ailesinin muhterem 

üyelerinin Cum'a gününü tebrik eder, 

müstecâb dualarınızı istirham ederiz 

efendim. 

 

Allahü tealaya emanet olunuz efendim 

 

ali zeki osmanağaoğlu 

 

Geçmiş zaman olur ki, hayali cihan 

değer.... 

 

Bâzı hatıralar vardır ki, kalblere nakşeder. O hatıraları hatırlamak, Cennet hayatı 

yaşamak gibidir. 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Malik bin Dinar Hazretleri, o zaman çok ağır içki içen bir zat. Fakat içki de içse, içmese 

de muhakkak namaz kılarmış. Küçük bir çocuğu vefat etmiş. Çocuğu ölünce daha fazla 

içmiş ve yatsı namazını kılamamış. Bir rüya görmüş. Rüyasında bir ejderha bunun 

peşine düşmüş. Bu yılandan kaçarken, yolda çok cılız bir ihtiyara rastlamış. Amca beni 

bundan kurtar demiş. "Evladım, ben kim, koca ejderha kim? Ben seni nasıl kurtarayım. 

Ama sen bu tarafa git " demiş. Bir yol göstermiş. Oraya koşmuş, gitmiş, bir tepeye 

gelmiş, arkası Cehennem. Ya Rabbi, arkada ejderha, önümde ateş. Ne olacak benim 

halim derken, küçük bir çocuk, "baba buraya" demiş. Cennete almış babasını. Bu, ter 

kan içinde uyanmış, yatsıyı kılmış ve sabah erkenden orada mübarek bir zata gitmiş. " 

Hocam, bu rüya nedir? Perişan oldum ben " demiş. Evladım o gördüğün ejderha, senin 

kötü amelin. O cılız adam senin iyi amelin. Ama sen çok şanslı bir adammışsın ki o 

çocuk sana şefaat etti. Onun için mübarek olsun. Sonra bir tövbe.. Malik bin Dinar 

hazretleri oldu. Bir gemiye binmiş, parası da yok. Bunu çok dövmüşler. Sen gemiye 

nasıl parasız binersin diye. O da balıklara hitaben, bana bir dinar verin demiş, bütün 

balıkların ağzında birer dinar… 

 

Enver abiler, asırlarda ender yetişen çok müstesna bir insandı. Allahü teala rahmeti ile 

merhameti ile muamele eylesin inşallah. 

 

Fî emanillah 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Mübarek Hocamız, Allah rahmet eylesin, 

buyurdular ki; ben derse girdiğim 

zaman ahirette cenab-ı Hak bana senin 

önüne otuz - kırk tane kulumu koydum, 

onların başına seni tayin ettim. Dinden 

ne bahsettin, benden ne anlattın diye 

sorarsa ne cevap veririm diye hep 

korktum. Bu yüzden her derste mutlaka 

cenab-ı Haktan bahsettim, buyurdular. 

 

İmansız ölmek tehlikesi var. Öfkeli bir 

laf ederiz. İslamiyetin herhangi emri ve 

yasağını hafif görürüz, bu zamanda bunlar olmaz deriz. Bunların hepsi küfre götürücü 

şeylerdir. Elfâz-ı küfür var. Çok anlatıyor kitaplar. Onları okumak lazım, yani insan, 

ağzından ne çıkarsa kâfir olur, bunları bilmekte fayda var. Çünkü insan maazallah bir 

laf söyler, kâfir olur. İstediği kadar namaz kılsın, istediği kadar hac yapsın, istediği 

kadar oruç tutsun, kurtaramaz kendisini. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Bu zamanda kırıp dökmek, bağırıp 

çağırmak, vurup dövmek olabilir. Ama 

hesap gününde, bir de bunun, kul hakları 

var. Bunun ölçüsü şu: Bir müminin kalbini 

kırmak, yetmiş kere Kabe'yi yıkmaktan 

büyük günah. Kimin gücü yeter Kabe'yi 

yıkmaya? Kimin gücü yeter, hiç kimsenin. 

Ama, bir müminin kalbini kırdınız mı, 

yetmiş kere Kabe'yi yıkmaktan büyük 

günaha girersiniz. Onun için, Hocamızın 

bize verdiği nasihat; müslüman, güler 

yüzlü, tatlı dilli ve yumuşak olur. Sert olmaz. Öfke yasak. Efendim, ama çok öfkelenmek 

geliyor içimden. Adamın içinden çok şey gelir ama onları bastırmak lazım, onları örtmek 

lazım. 
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Her sıkıntıya sebep günah işlemektir. Çaresi; pişman olup, istiğfar eylemektir. İstişare 

eylemek nefsi kırar. Yolda bir mümine rastlarsan önce sen selam ver. Müsefaha 

edeceksen önce sen elini uzat. Kırıldığın kimseden önce sen özür dile. öfkelenme, hâlis 

ol. Çok çalış. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Mübarek Hocamız ile bir gün arabada 

beraberdik, buyurdular ki, kardeşim, 

eğer Allahü teâlâ bu hizmetlerden 

dolayı bize bir nimet nasib ederse, 

ihsan ederse, verirse kardeşim, 

Rabbime diyeceğim ki; Ya Rabbi, 

benim dünyada din kardeşlerim vardı, 

onlarla ben bu hizmetleri yaptım. 

Onları da isterim. Efendim, hep 

beraber Cennete gidelim, hep beraber, 

hep beraber. Hocamıza dedim ki; 

efendim, orası çok kalabalık, mahşer 

bu, Hac'da bile insan, beş dakika ayrı kalsa bir daha bulamıyor. Çok kalabalık efendim, 

orada kaybolan olursa, onun hali ne olacak? Cevab buyurdular ki, Allahü teala'nın 

işlerinde karışıklık olmaz. Allahü teala'nın işleri muntazamdır. Dünyada kim kimi 

seviyorsa, ahirette beraber olacaktır. Herkes sevdiği ile beraber. Elhamdülillah. Herkes 

sevdiği ile beraber olacaktır. Hiç kimse endişe etmesin, buyurdular. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Ahirette herkes buram buram yanarken, 

bir grup insanlar arşın altında 

gölgelenecekler. Efendim, pınarların 

başında, suların başında, böyle rahat ve 

huzur içinde olacaklar. Diyeceklermiş ki, 

bunlar acaba Peygamberler mi? Bunlar 

uçarak böyle gitmişler. Acaba bunlar 

Peygamber midir? Acaba bunlar evliyalar 

mıdır? Kimdir bunlar diye diğerleri 

konuşacaklarmış. Soracaklarmış 

birbirlerine. Allahü teâlâ da onlara 
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bildirecek ki, bunlar Peygamberler değildir, bunlar evliyalar değildir, bunlar, ümmet-i 

Muhammedden olup da, Allah için birbirini sevenlerdir. Bunlara muhipler denir. Ben 

hepinizi Allah için seviyorum. Ya Rabbi, bizi mahşerde arşın altında, gölgelerin altında 

bulundur. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Ölümlü dünya, hayal. Sonra herşey hayal. 

Bugün işte geldik, büroya geldik, Bitti, 

bitti. Biraz sonra El-Fatiha diyeceğiz, yine 

bitecek. Kalmayacak birşey. Kalıcı olan, 

sonsuz olan, bozulmayan, ahirettir. Nasıl 

aynaya birşey vurur, gölge vurur, aynanın 

önünde durduğu zaman o görüntüsü 

oluyor ki, o görüntü hayaldir. Ama insan 

insandır, ev evdir, fakat hayaldir, yoktur. 

Ama bu aynada bu görüntünün olabilmesi 

için birşeyin gerçek olması lazımdır. Bir 

şeyin var olması lazım ki, aynaya gölgesi 

düşsün. Öyle değil mi? İşte ahiret, hakikattir. Ahiretin hakikati bu aynada 

gözükmektedir. Şunu söylemek istiyorum, dünyada görünen herşey hayaldir, aslı 

Cennettedir. İnsanın aslı Cennettedir, meyvanın aslı Cennettedir. Her güzelliğin, 

tabiatın güzelliği, hakikati Cennettedir. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki;  

 

Hocamıza talebe olmak en büyük 

rütbedir. Zahirde mesleğiniz ne olursa 

olsun, onları sakın ön sıraya geçirmeyin. 

Bu rütbeden üstün bir şey düşünmek 

felakettir. Zira bu o zirveden aşağıya 

düşmektir. 

 

Dünya sevgisinden kurtulmanın çaresi; 

çok namaz, oruç ve çok zikir değildir. Tek 

yolu ondan kurtulanlarla beraber 

olmaktır. Böyle mübarek bir zat yoksa, onların kitaplarını okumaktır. Edeble okununca, 

onların kitaplarından kalplere feyz akar. Müminin yüzüne bakmak ibadettir. 
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Huzurpınarı ailesinin muhterem 

üyelerinin Cum'a gününü tebrik 

eder, müstecâb dualarınızı istirham 

ederiz efendim. 

 

Allahü tealaya emanet olunuz 

efendim 

 

ali zeki osmanağaoğlu 

 

Geçmiş zaman olur ki, hayali cihan 

değer.... 

 

Bâzı hatıralar vardır ki, kalblere 

nakşeder. O hatıraları hatırlamak, Cennet hayatı yaşamak gibidir. 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Bir gün Mübareklerle Kadıköy taraflarına Osman Osmanağaoğlu abinin 

muayenehanesine gittik. Bursa'dan da davetli olarak Saim abi geldi. Fakat Saim abi 

hastalıktan ayağını kaldıramıyordu. O derece ağrısı var, ayağı titriyordu. Hocamız Saim 

abinin zorlandığını görünce, kardeşim ne oldu, ne var, diye sordular. Saim abi, efendim, 

dizim çok ağrıyor, kımıldatamıyorum, dedi. Mübarekler başladılar gülmeye. Aman ne iyi 

efendim, buyurdular. Çok iyi. Çünki hastalıkta şifa vardır. Seadet-i Ebediyyede derd-ü 

bela hakkında uzun bir mektup var. Orada çok güzel bir cümle var. İmam-ı Rabbani 

hazretleri buyuruyor ki; Allahü tealaya âşık olan ile, Allahü tealaya âşık olmayan 

arasında şu fark vardır. Allahü tealaya âşık olanlar, bir dert ve belaya yakalandıkları 

zaman, sevinçlerinden para dağıtırlar. Milyonları olsa verirler. Allahü tealaya âşık 

olmayanlar ise, derd-ü bela geldiği zaman, bu dert ve beladan kurtulmak için 

milyonlarını harcarlar. Peki neden? Bir kimsenin hem dünyası hem ahireti için, kalbin 

tedavisi şarttır. Yani kalbin hastalığı ne? Allahü tealadan başka her şeye muhabbet. Ne 

olursa olsun, hatta annen dahi olsa, baban dahi olsa, eğer Rabbimizin emri olarak, onun 

rızasına uygun olarak sevmiyorsak, kedi yavrusundan ne farkımız kalır. Kedi de annesini 

seviyor. Müslüman her şeyi ama her şeyi, yemek yemek dahil, evlenmek dahil, anne 

baba sevgisi, hoca sevgisi, ne varsa, Rabbimizin rızası için yapmalı. Çünki kalp tektir, 

sevgi tektir, o da Haktır. Seadet-i Ebediyyede diyor ki; Derd-ü bela kalbin en iyi ilacıdır. 

Çünki onun hastalığı dünya muhabbetidir. Çok hasta olan bir insan ne düşünür? İlacını, 

ağrısını, sızısını, bir de doktorunu. Bunlar hepimizin başından geçen şeyler. Ve bir 

mü'minin kalbinin şifası, ilacı için çok yollar var. Çok ibadet yapar, çok zikr eder vs. 

Mübarekler buyurmuşlardı ki; Ameliyat en son çaredir. Hemen ameliyat olmaz. Bütün 

çareler biter, ondan sonra ameliyata sıra gelir. İşte her türlü tedbirlere ve dikkate 

rağmen kalbin hastalığı iyileşmemişse, cenab-ı Hak o acıdığı kulunu ameliyat masasına 
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yatırır. O da derd-ü beladır, hastalıktır. O, cenab-ı Hakkın kuluna şefkat ve 

merhametinin zirvesidir. En âlâsı, onu yatağa yatırmasıdır. 

 

Enver abiler, asırlarda ender yetişen çok müstesna bir insandı. Allahü teala rahmeti ile 

merhameti ile muamele eylesin inşallah. 

 

Fî emanillah 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Allahü teâlâ insanları parayı sevme 

hasletinde yaratmıştır. İnsanlar 

tâbiatleri icabı parayı severler. Bu 

sevgiden ancak Büyükleri sevenler 

kurtulur. Yani Büyüklerin yardımı ile 

kurtulur. 

 

En çok korktuğum; arkadaşların edep ve 

tevazuyu terk ederek ehli dünya olan 

insanlar gibi sinirli, kendini beğenmiş, 

mevkii ve makam havasına girip 

kendisini müdür zannetmeleridir. Şeklen mütevazı ve edebli gözükmek nefsin 

hilelerinden birisidir. Büyükler zahire, şekle değil, kalbe bakıyorlar. Şeklen mütevazı 

görünmeğe çalışan bazı kimselerin kalbi kibir ve gurur ile dolu olabiliyor. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

İnsanı şu zamanda helak eden bir huy 

vardır ki bu da emir vermektir. Bu, 

insanın hücrelerinde vardır. Can 

çıkmadan en son bu çıkacaktır. Emir 

vermek sevgisi birinin kalbinde yoksa, 

o zaman istediği emri versin. 

 

Bir mübarek zât buyuruyor ki: Her 

lezzeti tatdım, din kitabı okumak kadar 

lezzetlisini göremedim. Zamanımızın 

insanları kitap okumazlar. Dolayısıyla 
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kalb gıdasız kalıyor. Kalbin gıdası din kitabıdır. Kalb gıdasız kalınca zayıf düşüyor. Zayıf 

düşünce, zamanla küfre kayıyor. Bundan sonra da bunalım başlıyor. İçki, kumar derken 

dünya hayatı bitiyor. Sonra sonsuz Cehenneme. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Bir insanın gönlünde ne yatıyorsa onun 

alınyazısı odur. Kim Allahın sevgisine 

kalbinde sahipse, mutlaka bir mürşide 

kavuşur. İbadetlere sarılır, hizmetlere 

koşar. Kim beş vakti kılmak dilerse ona da 

bu şartları uygun kılar. Kim ne istiyorsa, o 

şeye kavuşturur. 

 

Allahü teâlâ kime, ne imkân vermişse, onu 

Allah yolunda, cihâd yolunda sarfedecek. 

Sarfetmezse, namazı terk etmiş gibi, 

orucu terk etmiş gibi, zekâtı terk etmiş gibi vebal altında kalacaktır. 

 

Gayesi belli olan huzurludur. Belli olmayan huzursuzdur. İşte batının çöken gençliği. 

İhtiyaçsızlık azgınlığı doğurur. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

İki şey çok tehlikelidir. Bir, kendini 

beğenmek, bir de başkasını 

beğenmemek. Kendini beğenmek kibir, 

başkasını beğenmemek ucb. İkisi de 

birbirinden beter. İnsanların uğrayacağı 

en büyük felâket, bu iki kötü sıfatla 

sıfatlanmış olmaktır. Kendini beğenmek, 

başkasını beğenmemek, kanserden iki 

büyük tehlikeli hastalıktır. 

 

Yeni ağaç olmak yerine, büyük çınarın 

dalı olmalıdır. Bölünmemelidir. 

 

Kibir ile küfür arasında çok ince bir zar vardır. Kibir, bir adım ötesi küfür! 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Annenin duasını alın. Babanın duasını 

alın. Efendim, herkesten duâ isteyin. Bir 

müminin duâsıyla, insan inşallah 

maksadına erişir. Maksat ne? Cenab-ı 

hakkın rızasına kavuşmak. Şu bir bardak 

suya, tertemiz suya bir çöp kaçsa, gel de 

iç. Bir kıl kaçsa içemezsin. İşte ibâdetler 

de böyle. Karışıksız ve katışıksız olmalı. 

Evet, çoğu temiz temiz de, o pislik mide 

bulandırıyor. İşte bu suyun tertemiz 

olması, ibâdetlerin tertemiz olmasına 

ihlâs denir. İhlâs demek, hâlis demektir. Karışmayan, katışığı olmayan. Ne demek hâlis. 

Efendim, Allah için yapmak. Yoksa, Ahmet'in taktiriyle Mehmet'in tenkitiyle ibâdet 

yapmak, ibâdet yapmaktan çıkar zaten o. 

 

Kimde kibir varsa o ahmak demektir. Kibri ile eksikliğini örtmeye çalışır. 

 

Bir yerde İslama hizmet varsa orada sıkıntı vardır. Eğer sıkıntı olmuyorsa istidrac var 

demektir. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Birgün Mübarekler buyurdular ki; 

Peygamberlik vazifesi yanında evliyalık, 

deryada bir damladır. O kadar büyüktür. 

Çünki evliyalık iki türlüdür. Bir kısmı, 

nefsi, nefsi, der. Bir kısmı da, ümmeti, 

ümmeti, der. Bir kısmı, kurtar beni ya 

Rabbi. Şu dereceyi ihsan eyle, der. 

Öbürü, ya Rabbi, Cehennemi o kadar 

büyük yap ki, benim vücudum orayı 

doldursun, benden başka hiçbir mü'min 

yanmasın. Ben onların yerine feda 

olayım, der. 
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Bir yerde huzursuzluk, geçimsizlik varsa mutlaka birisi başkasının elindekine, 

dünyalığına göz diktiği içindir. Kimsenin başkasının elindekinde gözü olmazsa orada 

huzur olur. 

 

 

 

 

 

 

Huzurpınarı ailesinin muhterem 

üyelerinin Cum'a gününü tebrik eder, 

müstecâb dualarınızı istirham ederiz 

efendim. 

 

Allahü tealaya emanet olunuz efendim 

 

ali zeki osmanağaoğlu 

 

Geçmiş zaman olur ki, hayali cihan 

değer.... 

 

Bâzı hatıralar vardır ki, kalblere 

nakşeder. O hatıraları hatırlamak, 

Cennet hayatı yaşamak gibidir. 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

İnsanın hayatta olması çok kıymetlidir. Dünyadaki bir nefes, ahiretin yüz milyon 

senesine bedeldir. Çünki burada bir kelime-i tevhid söylemek, bir kere "Allah" demek, 

oradaki teraziyi değiştirir. Yani hayat fırsattır. Dünya hayaldir. Hayal peşinde koşmamak 

lazımdır. Hayal peşinde koşanlar hayalperest olur, hayalin ideali olmaz. Gerçek olan 

ahirettir. O halde, ne mutlu ki, ne bahtiyarız ki, Allahü teala bize kendini tanıttı, 

sevdiklerini tanıttı, dinimizi tanıttı. Bu nimetin elimizden çıkmaması, devam etmesi için 

şükrünü yapmak lazımdır. Bu nimetin şükrünü yapmak ise; bizden evvelkiler nasıl bize 

ulaştırdı ise, biz de bizden sonrakilere ulaştırmalıyız. Bu bayrak elden ele devam 

etmelidir. Dinimizi öğrenmeğe ve öğretmeğe mecburuz, bunun da en güzel şekli, Ehl-i 

sünnet âlimlerinin hazırladıkları kitabları okumak ve okutmaktır. Şükür böyle olmalıdır. 

Tam İlmihal Se'âdet-i Ebediyye, büyük emek mahsulüdür, büyük zahmet mahsulüdür. 

Bu zahmeti bizler için yaptılar, bizler için hazırladılar. İlaç tamam, hasta bellidir. Şimdi 

eğer bu ilaç kullanılmazsa suç bizimdir. Onun için bu ilacı kullanmak zorundayız. Hem 

de bu ilaçtan başkalarının da istifade etmesine çalışmalıyız. 

 

Enver abiler, asırlarda ender yetişen çok müstesna bir insandı. Allahü teala rahmeti ile 

merhameti ile muamele eylesin inşallah. 

 

Fî emanillah 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

İnsan nasıl yaşarsa, öyle ölür. Nasıl 

ölürse, öyle diriltilir. Bunu Cenab-ı 

Peygamber "aleyhissalatü vesselam" 

buyurmuştur. İşte ömrü boyunca 

dinimize hizmet edenlerin akibetleri ve 

ahiretleri güzel olur. Velhasıl, biz 

dünyayı terk etmesek bile, dünya bizi 

terk edecektir. Dünya bizi terk etmese 

bile, biz onu terk edeceğiz. 

 

İnsan neyden zevk alırsa herkesin o 

zevki almasını ister. İnsan neyi seviyorsa herkesin onu çok sevmesini ister. Şüphesiz 

ki, Allahü teala bize mübarek insanları ve Ehl-i sünnet âlimlerini sevmeyi nasib etti. 

Bizim de çok sevdiğimiz bu dinimize hizmet etmek ve bunları başkalarına da sevdirmek 

esas görevimiz olacaktır. Bunun ecrini, sevabını ölçmek mümkün değildir. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

İyi dost istedim cenab-ı Hak en iyilerini 

verdi. İyi iş istedim, en iyisini verdi. Vefa, 

dinimizin esaslarındandır. Vefakâr olmak 

lazım. Eshab-ı kiram her memlekete 

yayıldı, Hazret-i Peygamber 

"aleyhissalatü vesselam" onlara, evvela 

halleriyle, hareketleri ile örnek olmalarını, 

ondan sonra islamiyyetten bahsetmelerini 

söyledi. Nitekim onların tavırlarını gören 

çok yabancılar, islamiyeti kabul etti. 

Çünki insan sevdiğinin sözünü dinler, 

sevmediğinin sözünü dinlemez. İnsan birini severse onun sözünü dinler, sevmez ise 

babası olsa dinlemez. 

 

Evinden ilim öğrenmeye çıkan insanlara melekler kanatlarını serer. Karadaki hayvanlar, 

havadaki kuşlar, denizdeki balıklar dua, istiğfar ederler. Öğretmek için çıkana daha çok 

ecr var. Dinden bir mesele öğrenene veya öğretene veya öğretilmesine sebeb olanlara 

yüz ömre sevabı verilir. 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

İslam âlimi demek; kitaptan söyleyen 

kişidir. Bu, Abdülhakim Arvasi 

hazretlerinin sözü. Şimdi herkes 

kafasından söylüyor, ihlâs yok. Demek ki 

insanın nefsini, kibrini kıran; başkasının 

hak sözüne peki demek ve ondan 

nakletmektir. 

 

Bir insan dağ başında hiç araştırmadan 

namaz kılsa, kıbleyi isabet etse dahi 

yanlıştır. Araştırırsa, kıbleye rastlamasa 

da caiz olur. Kabul olur. Araştırmayı Allahü teala beğeniyor. Araştırmamak gurur, kibr 

alametidir ve küfürden sonra en büyük haram; kibirdir. Allahü teala buyuruyor ki; iman 

etmeyenler kibirleri yüzünden iman etmiyorlar. Hepsi görüyorlar, biliyorlar ama kibir 

yüzünden iman etmiyorlar. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

İmam-ı Rabbani "kuddise sirruh" 

hazretlerine bir genç mektup yazmış, yani 

yazdırmışlar. Bir hastalığa tutulmuş ve 

Allah muhafaza etsin, hiçbir şifası yok. 

Gence, bizden bu kadar ama bir kapı açık 

demişler. Nedir, demiş. İmam-ı Rabbani 

hazretleri hayatta, son çare olarak Ona 

mektup yaz, demişler. İmam-ı Rabbani 

hazretleri cevabında buyuruyorlar ki; 

Bedenin hastalığı doğru; ama kalbin 

hastalığı, bedenden daha kötü. Bu bedenle 

üç-beş gün daha yaşayabilir, üç-beş gün daha rahat edebilirsin; ama kalbin hastalığıyla 

ölürsen, ebedi Cehennemde yanacaksın. Neden kalbinin şifası için yardım ve dua 

istemiyorsun da, iki günlük hayatın için istiyorsun? Sana cevap vermeğe değmez, 

buyurmuş. İlla edep, illa edep. Çünki yok, kelebeklerin kanatlarındaki kurt kadar 

hassas. Çok ince. 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

İslam Âlimleri ansiklopedisinde bir hadîs-i 

şerîf. Cenâb-ı Peygamber "aleyhissalâtü 

vesselam" buyuruyor ki; Allahü teâlânın 

seçilmiş bazı kulları vardır. Onlar hep 

neşelidir. Cenâb-ı Hakkın rahmetini, 

merhametini, affını düşündükçe hep 

neşeli dururlar. Fakat onların kalpleri ve 

içleri, mahşeri düşündükleri zaman, kabri 

düşündükleri zaman, Cehennemi 

düşündükleri zaman kan ağlar. Onlar 

şöyledir, böyledir, devam ediyor. Ama müminin neşesi yüzünde, kederi kalbindedir. Hiç 

kimseyi üzmeye, hiç kimsenin hakkı yoktur. O keder bizde kalsın, başkasına günah. 

Çünkü Allahın kullarının sevgiye ihtiyacı var, sevindirilmeye ihtiyacı var. Üzmeye ne 

hakkımız var, Allah muhafaza etsin. Çünkü Mübarekler bir gün bir sohbetlerinde 

buyurdular ki; bir mümin bir kimseyi sevindirse, annesini, babasını, arkadaşını, 

komşusunu, arkadaşını sevindirse, birine bir neşe verse, bundan cenâb-ı Hak râzı olur. 

Eğer o cenâb-ı Hakkın rızası, gökten yere bir ampul olarak inmiş olsa, onun nûrundan 

güneş kararır, buyuruyorlar. Allah, O'nun kullarını sevindirmekle o kadar râzı oluyor. 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Cenâb-ı Peygamber "aleyhissalatü 

vesselam"; bir kimsenin felâketi için 

onun parmakla gösterilmesi yetişir, 

buyurdular. Birinin parmakla 

gösterilmesi, herhangi bir özelliğinden 

dolayı, ne olursa olsun ona felâket olarak 

yeter. Onun için, giyiminize kuşamınıza 

namazınıza orucunuza dikkat edin, 

mümkün mertebe kaybolmaya, göze 

batmamaya çalışın. Göze batmak çok 

tehlikelidir. Parmakla gösterilmek 

anlamına gelir ki, acı bir felâkettir, Allah korusun, Allah muhafaza etsin. Bir gün 

Mübâreklere geldim, efendim, filan zâtla beraber geziyorum, kabirlere gidiyoruz, 

arkadaş maşâallah onlarla konuşuyor, cevaplar alıyor, dedim. Eğer o kişi hayatını bu 

şekilde devam ettirip de parmakla gösterilmeye devam ederse bu bir felâkettir, 

buyurdular. 
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Huzurpınarı ailesinin muhterem 

üyelerinin Cum'a gününü tebrik eder, 

müstecâb dualarınızı istirham ederiz 

efendim. 

 

Allahü tealaya emanet olunuz efendim 

 

ali zeki osmanağaoğlu 

 

Geçmiş zaman olur ki, hayali cihan 

değer.... 

 

Bâzı hatıralar vardır ki, kalblere 

nakşeder. O hatıraları hatırlamak, Cennet hayatı yaşamak gibidir. 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Sabahleyin Mübareklerin bir bayram sohbetini dinledim, ne günler yahu. Fatih'te 

otururken, Hakikat Kitabevi'ne arkadaşlarımız geliyorlardı, doluyorlardı, Mübareklerle 

beraber biz gidiyorduk. Sohbet yapıyorlardı. Sonra eve geliyorduk. Bir saat veya iki saat 

sonra kitabevinden bir telefon gelirdi, maşallah yine doldu burası, gene arkadaşlarımız 

gelmişler. Hadi gidelim kardeşim buyurmuşlardı. Kaç defa! Böyle himmet, böyle gayret. 

İşte o sohbetlerden bir tanesini teybe almışlar. Onu dinledim sabahleyin, o günleri 

hatırladım. La ilahe illallah Muhammedün Resulullah. Ne nasihatler Ya Rabbi, ne 

nasihatler. Herkese ders var o sohbetlerinde. Evlenecek olanlara da var, evlenenlere de 

var. Ve şöyle başlıyorlar, hiç kimse kimsenin rızkını yemez, hiç kimse rızkını bitirmeden 

ölmez. Ve buyuruyorlar ki, Hazret-i Peygamber buyurmuş, "aleyhissalatü vesselam" "Ya 

Eba Hüreyre, sen Allahü tealanın dininden bir mesele öğretmek için, Allahü tealanın 

dinini anlatmak için evden çıktığın zaman, melekler senin ayaklarının altına kanatlarını 

döşer. Gökteki melekler, kuşlar sana dua ederler. Karadaki hayvanlar senin için istiğfar 

eder. Denizdeki bütün balıklar hepsi senin için istiğfar ederler. Allahü teala sana 

Cennette öyle bir köşk verecek ki, Peygamberler diyecekler ki, kimlere ait bu köşkler? 

Onun için Cenab-ı hakkın dinine hizmet etmek, Onun dinini kullarına tebliğ etmek, 

anlatmak o kadar çok sevap. 

 

Enver abiler, asırlarda ender yetişen çok müstesna bir insandı. Allahü teala rahmeti ile 

merhameti ile muamele eylesin inşallah. 

 

Fî emanillah 

 

 

 

 

13  Kasım  2020  Cuma 



212  | S a y f a  
 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Mübarek Hocamız buyurdular ki; Ehl-i 

sünnet itikadında olmak çok büyük bir 

nimet. Ama bir nimet ne kadar büyükse 

düşmanı da o kadar çok olur. Bu nimetin 

şükrü eda edilmezse, elden gider. İman 

nimetinin şükrü ancak birbirinizi 

sevmeye bağlıdır. Hubb-u fillah, buğd-u 

fillaha bağlıdır. Ne kadar birbirimizin 

kıymetini bilirsek, ne kadar çok 

birbirimizi seversek bu iman nimeti o 

kadar muhafaza altına alınmış olur. 

Allahü tealanın dinine iman etmek, onun dinine hizmet etmek çok büyük bir nimet. 

Cenab-ı Hak verdiği nimetin izhar edilmesini ister. Yani sana ben şu nimetleri verdim, 

onu artık ifşa et, göster o nimeti. Efendim, Allahü tealanın dinine hizmet nimetinin ifşası 

da, anlatılması da, onun gösterilmesi de tatlı söz, güler yüze bağlıdır. Mümin tatlı sözlü, 

güler yüzlü olur, münafık çatık kaşlı olur buyurdular. Allah korusun. Münafık çatık kaşlı 

olur, asık suratlı olur, bu iyi değildir. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Mübarek Hocamız buyurdular ki; 

Müminler bir araya geldikleri zaman din 

kardeşlerine dua ederler. Münafıklar bir 

araya gelince, aleyhlerinde konuşurlar, 

gıybet ederler. Çok tehlikeli. Evlenenlere 

de nasihatları var. Buyuruyorlar ki, 

ailenizle iyi geçinin. Çünkü onlara iyi 

bakarsanız, iyi ilgilenirseniz, onlarla iyi 

geçinirseniz, siz de rahat edersiniz, hanım 

da rahat eder. Hatta saliha bir hanım 

Cennet nimetidir, buyuruyorlar. Eğer 

onları üzerseniz, sıkıntısını siz çekerseniz. Doktor parası, hastane hastane dolaşırsınız. 

Sıkıntı çekerseniz, onun hastalığı size zarar verir. O iyi olsun ki siz de iyi olun buyurdular 

sohbetlerinde. 
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Mübarek Hocamız, "Bizim kitaplarımıza muhabbetle, saygıyla elini sürenin elini 

Chennem ateşi yakmaz. El yanmayınca, vücut da yanmaz" buyurdular. Dikkat edin 

kitap dağıtmıyorsunuz sadece sevgiyle el sürüyorsunuz. Artık kitap dağıtanın derecesini 

düşünün. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Mübarek Hocamız buyurdular ki; Bir 

Cuma namazında Nişancı camisine 

gittim, orada hutbede imam bir hadis-i 

şerif anlatıyordu. Eshab-ı kiramdan bir 

zat da buyurdu ki, ben de oradaydım 

duydum. Cenab-ı Peygamber 

"aleyhissalatü vesselam", duasında 

buyuruyor ki, Ya Rabbi, annesi babası 

hayatta olup da Cenneti kazanmayan, 

annesi babası hayatta olup da onları 

üzenleri sen Cehenneme at Ya Rabbi diye dua etti, ben de amin dedim, diyor. Allah 

korusun. Allahü teala Kur'ân-ı kerimde mealen buyuruyor ki, Üç şeyi yapmazsanız üç 

şeyin hakkını vermiş olamazsınız. Annenize babanıza şükretmezseniz, hürmet 

etmezseniz, Allahü tealaya şükr etmiş olamazsınız. Yani cenab-ı Hak kendisine 

yapılacak şükrü anneye babaya bağlamış. Eğer zekat vermezseniz nemazlarınız kabul 

olmaz buyuruyor. Eğer siz Peygambere itaat etmezseniz, "aleyhissalatü vesselam" 

Allahü tealaya itaat etmiş olmazsınız. Onun için dikkat edin; hep Allah diyorlar, Allah 

diyorlar ama Peygamber diyen çok az. Halbuki Allahü teala onu şart koşmuş. 

Peygambere "aleyhissalatü vesselam" itaat etmeyen Allahü tealaya itaat etmiş olmaz. 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Bu din ilim dinidir. İlim olmazsa din 

olmaz. İnsanın bugün için ben 

bilmiyordum diyecek hali kalmamıştır. 

Çünkü her şey artık aleni olarak 

anlatılmakta, yazılmakta ve ulaşma 

kolaylığı vardır. Geçen gün bir arkadaş 

bir mail gönderdi. Mübarek Hocamızın 

sitesinden altı ay içinde Mübareklerin 

138 bin kitabı indirilmiş. 138 bin! Geçen 

senenin Kasım ayından bu güne kadar 
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138 bin kitap indirilmiş, okunuyor. İnternet her evde var. Hele hele evimizde kitaplar 

dururken, orada yazılı olan bir hususu biz bilmiyoruz diyemeyiz. Allah hepimizi affetsin. 

Vallahi ilmihali kaç defadır okuyoruz, her defasında yeni bir şey öğreniyoruz. Mektubatı 

da öyle. Onun için Mübarekler, Allah rahmet eylesin, "kuddise sirruh" buyurdular ki, 

Tam İlmihali okuyan âlim olur, onun içindekileri kim yaparsa evliya olur. Onun için 

evliyayı sağda solda aramayın, kendinizde arayın, uyuyor musun uymuyor musun... 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Birbirimizin kıymetini bilelim. 

Ebedi devam edecek olan, 

sonsuza kadar gidecek olan din 

kardeşliğimizin üzerine toz 

kondurmayalım. Onu üç paralık 

menfaat için, beş kuruşluk dava 

için yazık etmeyelim. Çünkü 

Mübarek Hocamız sohbetlerinde 

buyuruyor ki, Allah korusun, bir din kardeşinizin kalbi kırılırsa, 70 kere Kabe'yi 

yıkmaktan daha büyük günah olur. Bir gün Mübarekler, Allah rahmet eylesin, Mehmed 

Darende'ye, ona da Allah rahmet eylesin, bin kere hem de, buyurdular ki; bak Darende, 

çok kitap dağıtıyorsun, çok hizmet ediyorsun, çok hoşuma gidiyor, çok seviniyorum 

ama eğer bir din kardeşinin kalbini kırarsan bu hizmetlerinin hiçbir faydasını görmezsin. 

Çok dikkat edin. Allahü tealanın rızası kullarının rızasına bağlı. Siz, onu bırakın hocasına 

ve dolayısıyla yukarıya doğru dikkatli davranalım. Zor... Bir gün öyle buyurdular 

Mübarekler, hadi o arkadaşınız kabahatli, benim hatırım yok mu buyurdular. Bizi seven 

bir arkadaş buyurdular. Bitti o iş. Yani bazen lafı orada kesmekte, sen haklısın deyip o 

arkadaşı öpmekte fayda var. Yoksa ben haklıyım, sen haksızın diye başlarsa iş ikisine 

de yaramaz. İkisi de sıkıntı çeker. Sen haklısın de, bitsin. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Vaktiyle birkaç arkadaşımız gece ikide 

Mübarek Hocamızın kapısına gelmişler. 

Neden geldiniz, mühim bir şey mi var 

denilince, özledik onun için geldik 

demişler. Mübarekler kızmamışlar, aşkla 

akıl bir araya gelmez buyurmuşlar. Fakat 

daha sonra; yutkunmasaydım hiçbiriniz 

18  Kasım  2020  Çarşamba 

19  Kasım  2020  Perşembe 



215  | S a y f a  
 

burada olmazdınız buyurdular. Arkadaşların yaptıkları hataları görmezlikten geldiler. 

 

Mübareklere; "Sizin işiniz çok zor, ahirette onca insanlar teker teker gelip bizim 

kurtulmamıza sebep oldunuz diyecekler." diye söylenilince; Benim işim kolay. Ben 

Abdülhakim Arvasi hazretlerinin arkasına geçecegim; aradığınız kişi budur diye işaret 

edecegim, buyurdular. Büyükler unutmazlar, yeter ki biz unutmayalım. 

 

 

 

 

 

 

Huzurpınarı ailesinin muhterem 

üyelerinin Cum'a gününü tebrik eder, 

müstecâb dualarınızı istirham ederiz 

efendim. 

 

Allahü tealaya emanet olunuz efendim 

 

ali zeki osmanağaoğlu 

 

Geçmiş zaman olur ki, hayali cihan 

değer.... 

 

Bâzı hatıralar vardır ki, kalblere 

nakşeder. O hatıraları hatırlamak, Cennet hayatı yaşamak gibidir. 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Mübarek Hocamız; Ümmetim fesada uğradığı zaman sünnetimi ihya edene 100 şehit 

sevabı vardır, hadis-i şerifini izah ettikten sonra, bu kitapları okuyan 100 şehit sevabı 

alır buyuruyor. Hatta dahası var, şimdi namaz kazaya kaldı. İki ceza var. Bir kılmamak, 

kılamamak diyelim. İkincisi, vakit namazın geçti. Hadi kazayı yaptın. Vakit geçti ama. 

İşte Mübarekler buyuruyorlar ki, bu kitapları dağıtan, bu vaktinde kılamamanın 

cezasından kurtulur. Bir, Arefe günü Arafat meydanında duran, haccı kabul olanın bu 

cezası affolur, bir de bu kitapları yayan. Ne yapalım? Hemen Kitabevine gidelim. Eh bu 

laflardan sonra gitmeyen hesabını nasıl verir öbür tarafta. Arkadaş illa gidemiyorsan 

gidene ver. Hatta Peygamberimiz buyuruyorlar ki, "aleyhissalatü vesselam", Harp 

meydanında savaşan askere verilen sevaptan daha çok, onu destekleyene verilir. Ona 

mal ile, imkan ile destek verene daha çok sevap verilir buyuruluyor. Neden? Çünkü 

onun postallara ihtiyacı var, onun silaha ihtiyacı var, onun giyime ihtiyacı var. Bunlar 

temin edilmezse o nasıl harp etsin? Mesela Mübarekler buyurdular ki bir gün, bir 

muharebe için herkes ne varsa bir şeyler veriyor. Hazret-i Osman da "radıyallahü anh" 

nesi varsa vermiş, onun gönderdikleri altınlar, imkanlar yığılmış, yığılmış, yığılmış. En 

son Hazret-i Peygamber "aleyhissalatü vesselam" açmış ellerini dua etmiş, Ya Rabbi 

Osmandan razı ol, ben çok razıyım. Sonra getirenlere buyurmuş ki, selam söyleyin, bu 

dualarımı bildirin. Getirenler demişler ki , nasıl bildirelim ki, bize buyurdu ki, gidin siz 

de gelmeyin, yani bizi de beraber gönderdi. O zaman Cenab-ı Peygamber "aleyhissalatü 
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vesselam" ellerini açtı tekrar, Ya Rabbi, Osmana hiç hesap sorma! Hiç hesap yok 

buyurdular. 

 

Enver abiler, asırlarda ender yetişen çok müstesna bir insandı. Allahü teala rahmeti ile 

merhameti ile muamele eylesin inşallah. 

 

Fî emanillah 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Mübarek Hocamız buyurdular ki, Allah 

rahmet eylesin; Kardeşim, ahirette çok 

insanlar ben haklıyım diye gelecekler, ama 

oradaki adalet dünyadaki adalete 

benzemez. Orada haksız olduğu zaman 

nereye gider, ne iş yapar, buyurdular. 

Haksızım desen ne olur? Onun için 

arkadaşlar; kabir ilk basamaktır. Menzili 

ahiret olarak ilk basamaktır. Kabirden 

başlayacak, Cennete girinceye kadar 

müminler pişmanlık duyacak. Bakın, 

kabirde başlayacak, Cennete girdiği halde aaah diyecek, pişmanlık ifade edecek. Bunu 

da Efendi hazretleri çok güzel, veciz olarak şöyle anlatmışlar. Bir padişah varmış, 

seferden dönüyormuş, bir ormanlık yere gelmişler. Gece karanlık, ormana girince, 

padişah emir vermiş. Herkes yerden taş toplasın. Bazıları demişler ki, taşın bizimle ne 

alakası var, hiç bakmamışlar bile, toplamamışlar. Bazıları demişler ki, bu bizim 

emirimiz, bizim padişahımız, niye itaat etmeyelim, emri yerine gelsin diye üç beş tane 

almışlar. Bazıları da demişler ki, biz ona tam olarak iman ettik, tam olarak inandık, her 

dediğinde bir hikmet vardır dedik ve alabildikleri kadar almışlar. Sabahleyin bakmışlar 

ki taşların hepsi elmas, pırlanta. Şimdi hiç almayanlar kafalarını kırıyorlar, keşke birkaç 

tane alsaydık. Birkaç tane alanlar diyorlar ki, yahu bu kadarını akıl ettik, hiç olmazsa 

şu çok alan arkadaşlar kadar biz de çok alsaydık. Çok alanlar diyorlar ki, yahu iki büklüm 

kalsaydık, belimiz bükülseydi, sırtımıza alsaydık... Ne oldu? Cennete girenler de pişman 

oldu. 
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Enver abiler buyurdular ki;  

 

Ubeydullah Arvas abi bize Şems-i 

Tebrizi hazretleinin "rahmetullahi 

aleyh"' altı yedi mısralık bir şiirini 

verdi. Onu bir tablo halinde 

bastıracağız. Bu şiirin her mısrasının 

sonu edep kelimesi ile bitiyor. İmanı 

sordular, edebdir, ihlâsı sordular, 

edebdir, ilmi sordular, edebdir şeklinde 

giden Farisi bir şiir. Tabii altında 

Türkçesi de var. Eshab-ı kiram'dan Dıhye-i Kelbi cenab-ı peygambere aleyhissalatü 

vesselam daha iman etmemişdi. Ama çok edebliydi, oturur dinlerdi, hediyeler de 

getirirdi. Hatta bazen; Dıhye, madem dinliyorsun, seviyorsun bir de iman 

et, derlerdi. O da; ya Resulallah, ben seni seviyorum, senin dinin senin, benim dinim 

benim, derdi. İşte Dıhye çok edebli olduğu için, bir gün kelime-i şehadet getirdi ve 

Eshabdan oldu "radıyallahü anh". 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki;  

 

Ubeydullah Arvas abiyi sevenler, onun 

sevdikleri hep biraraya geldik ve bir 

cemâ'at teşekkül etdi. Hadîs-i şerîf var, 

sevgili Peygamberimiz "aleyhissalâtü 

vesselâm" öyle 

buyuruyorlar; Cemâ'atde rahmet 

vardır, ayrılıkda azâb-ı ilâhi 

vardır. Mübârek Hocamız "kuddise 

sirruh" bir sohbetlerinde buyuruyorlar; 

Allahü teâlânın sevgili kulları eğer bir 

araya gelirse hiç konuşmasınlar, yemek 

yesinler ne yaparsa yapsınlar oraya rahmet iner. O halde bu gece biz de büyük rahmete 

kavuşduk. Allahü teâlâ inşâallah bu gecenin hürmetine bu sevgili kullarının hâtırına 

kalblerimize şifâ verir de kalblerimiz şifâ bulsun. Bu rahmete hepimiz kavuşalım. Bunun 

da kıymetini bilelim. 

Ubeydullah abi Ubeydullah-ı Ahrâr hazretlerini anlatdı, adaşı. Ubeydullah-ı Ahrâr 

"kuddise sirruh" hazretleri sormuş; eğer Cuma vaktinde Allahü teâlânın bütün duaları 

kabul etdiği bir an elinize geçse, bilseniz, cenâb-ı Allahdan ne isterseniz? Hepsi güzel 
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güzel birşeyler istemişler. En sonunda demişler ki, peki efendim, eğer o vakti bilmiş 

olsaydınız ya siz ne isterdiniz Allahü teâlâdan? Mübârek buyurmuş ki; Ben sohbet-i 

sâlihîn isterdim. Yani Allahü teâlânın sâlih kullarının arasında olmayı isterdim. İşte bu... 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Mübarek Hocamız sohbetlerinde 

buyurdular ki; müteferrik olmak 

yanlıştır. Müteferrik iyi değil 

buyuruyorlar. Yani bir insan, dini bir 

meselede tam inandığı bir zat varken, 

ona soruyor, ona soruyor, ona soruyor, 

buna soruyor, bu çok büyük bir hata, 

çok yanlış yapar, buyurdular. Ve hiçbir 

neticeye varamaz. Tam inandığına tam 

bağlanacak, ondan başkasına hiçbir şey 

sormayacak. O zaman kurtulur 

buyuruyorlar. Bu konu Kıymetsiz Yazılar kitabımızda da var, orada da anlatıyorlar. İşte, 

tam bağlanılacak, tam sorulacak bu asrın mürşid-i kamili Tam İlmihal Seadeti 

Ebediyye'dir. Çünkü neden; yüzlerce, binlerce evliyanın, âlimin, velîlerin, büyüklerin, 

mübareklerin sözleri, sorulara verilen cevapları var. Başka kime ne ihtiyaç var... 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Mübarek Hocamız buyurdular ki: Bizim 

yaptığımız bunca hizmetin ecri, sadece ve 

sadece Abdülhakim Arvasi hazretlerinedir. 

Çünkü bu hizmetler sadece Onlar vasıtası 

ile olmaktadır. Bize ait bir şey var dersek 

felakete uğrarız. Bizi yanlış hedefe giden 

yoldan doğru otobana sevk eden, makası 

değiştiren O Büyüklerdir. Biz Onların 

haklarını ödeyemeyiz. 

 

Hocamız "rahmetullahi aleyh" buyurdular 

ki; Bu dünyada iki şeye şaşarım. Birincisi Mehmet Darende abinin kitap satışındaki 

gayreti, ikincisi, Enver Abi'nin sabrı. 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Kitap iki yönlü okunur; 1-İlim öğrenmek 

için, 2- Feyz almak için. Mübarek 

Hocamız "rahmetullahi aleyh", "Benimle 

görüşmek isterseniz, beni kitapların 

satır aralarında bulabilirsiniz" 

buyurdular. 

 

Kitap satışında bu kadar önde olan 

Mehmet Darende abiye bile Hocamızın 

şu sözünü hiç unutmayın lütfen; 

Hocamız buyurmuşlardı ki: "Bu kadar 

hizmetinize rağmen eğer tek bir kalp kırarsanız, kazandığınız bütün sevapları yok olmuş 

bilin". 

 

 

 

 

 

 

Huzurpınarı ailesinin muhterem 

üyelerinin Cum'a gününü tebrik 

eder, müstecâb dualarınızı 

istirham ederiz efendim. 

 

Allahü tealaya emanet olunuz 

efendim 

 

ali zeki osmanağaoğlu 

 

Geçmiş zaman olur ki, hayali cihan 

değer.... 

 

Bâzı hatıralar vardır ki, kalblere nakşeder. O hatıraları hatırlamak, Cennet hayatı 

yaşamak gibidir. 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Peygamber efendimiz 'sallallahü aleyhi ve sellem' buyuruyorlar ki; Her mü'min, 

mahşerde veya kabirde dört suale mutlak cevap verecektir. Birincisi, parayı nerede 

kazandın, nereye harcadın? Böyle mutlak Ehl-i sünnet, mutlak hizmet eden bir kuruluşu 

nereden bulacaksın! İkincisi, size çok kıymetli cevher verdim. O da zaman. Nereye 
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harcadın zamanını? Üçüncüsü, ilim öğreniyoruz. Kitaplar elimizde, okuyoruz. Bu bir 

emanettir, mülkiyet değildir. Bu, anlatmakla mükellef olduğumuz bir şeydir. 

Dördüncüsü, insanın vücudunun her zerresi cenab-ı Hakkın bir emanetidir. Onu nerede 

kullandığımızı soracaktır. Gözü nerede kullandın, ayağı nerede kullandın? Allahü teala 

hepimizi kurtarsın. Ya Rabbi, şehid olarak ölmeği nasip et, diye çok dua ediyorum. Çünki 

şehidlerin üzerindeki bütün haklar, hukuklar, Allahü teala tarafından alacaklılara 

ödenecektir. Bundan dolayı çok ferahlıyorum ve böyle dua ediyorum. Hatta Efendi 

hazretleri buyurdular ki; Şehid olarak ölmeği dua etmeyenlerin, münafık olarak ölmesi 

ihtimaldir. Çok tehlikeli! 

 

Enver abiler, asırlarda ender yetişen çok müstesna bir insandı. Allahü teala rahmeti ile 

merhameti ile muamele eylesin inşallah. 

 

Fî emanillah 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Ahiret nimetlerini bırakıp da, dünyaya 

tapanların dünyada da ahirette sonu 

kötüdür. Çünkü arkadaşlar Allah 

korusun, müminin kalbi çok önemlidir. 

Kalbi ile ahirette, vücudu ile dünyada 

olmalıdır. Kalbi ile dünyaya değer 

verirse, gelen musibete dâhil olur. Kalp 

Allah demeli, kalbi haram mı helal mi 

demelidir. Kalbi ahiret demelidir. Çünkü 

ahiret bakidir, dünya fanidir. Bir niyet ile 

bütün dünya ahiret olur. Cenab-ı hak 

buyuruyor ki; Ey kullarım, Ben sizi dünyaya, ahireti kazanmak için gönderdim. 

Verdiğim tohumu ekin, bire yedi yüz alın. Ama tohumu yemeyin. O, insanın 

sağlığıdır, iyiliğidir. Her türlü inancıdır, her türlü güzel ahlâkıdır. Bunu eğer Allah'ın 

kullarına sarf eder, yatırımını ahirete yaparsa, yaşadı gitti. Ama gaflete gelip de, ehli 

dünya ile yatıp kalkarsa hep kaybeder. Eğer aynı köyde yaşıyorsanız, o köyü terk edin. 

Aynı mahalledeyseniz, kalbiniz meyleder, terk edin. Aynı şehirdeyseniz, göç edin. 

Kalbinizi dünyaya bağlamayın. Kalp çok önemlidir. Çünkü Allahü teala kullarının, 

amellerine ve kalbindeki niyete bakar. Kalbin niyeti eğer Allahü tealanın dinine hizmet 

etmek, O'nun kullarına iyilik etmek ise, onun her nefesi zikir, her nefesi ibadettir. Aklın 

eremeyeceği kadar çok sevap kazanır. 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Bir gün İsa 'aleyhisselam' Havarileriyle 

beraber bir köye girmişler. Bir bakmışlar 

ki, o köyde hiç canlı yok. İsa 

'aleyhisselam' buyurmuş ki; Buraya 

gazab-ı ilahi gelmiş. Madem ki burayı 

terk ettiler, buraya bir musibet gelmiş. 

Havariler buyurdular ki; Ya Nebiallah! 

Sen ölüleri bi-iznillah dirilten bir Nebisin. 

Ölülere bir sor bakalım, ne yapmışlar? 

Tamam buyurdu ve Ey mevta! Gel 

buraya dedi. Adam kalktı ve geldi. Dedi 

ki; Bu ne hal? Ya Nebiallah, bu köy çok takva ehli, çok dindar, çok iyi ahlâk sahibi çok 

müslüman bir köydü. Sonra ne oldu? Sonra biz kendimiz dünyaya daldık, namazı terk 

ettik, orucu terk ettik. Yalnız parayı düşündük. Kestik biçtik, seninki mi daha çok, 

benimki mi daha çok, seninki daha fazla, benimki daha fazla, ne Allah kelamı var ne 

Peygamber. Ahireti unuttuk, Allah'ı unuttuk, Peygamberi, hepsini, seni de unuttuk. 

Sonra bir musibet geldi. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Bir gün Zeki abiyle kitap okuyoruz, 

Mübarek Hocamızın Herkese Lazım Olan 

İman kitabı mı yoksa Cevap Veremedi 

kitabı mı, kitaplardan bir tanesini 

okuyoruz. Orada bir hadis-i şerif okuduk. 

Çok dikkat edin, Cenabı Peygamber 

buyuruyor ki, "aleyhissalatü 

vesselam", İki mümin Allah rızası için 

bir araya gelirse, şeytan beş metre 

uzakta kalır, yanlarına gelemez, ki 

onun girmediği yer yok. Damarlarına 

girer, ağzından girer, burnundan çıkar. Ama iki mümin eğer Allah rızası için bir araya 

gelirse, bekler ki araları bozulsun veyahut da ayrılsınlar. Neden? Cenab-ı hak 

yasaklamış ona. Müminler bir araya gelirse sen aralarına giremezsin, bitti. Şimdi 

şeytandan bir karış uzakta kalmak ne büyük seadet. Çare? Kendini koruyamazsın, bir 

yerinden girer çünkü. Ama git mümin kardeşinin yanına, şeytan beklesin öbür tarafda. 

29  Kasım  2020  Pazar 

30  Kasım  2020  Pazartesi 



222  | S a y f a  
 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Bir hoca efendi bir yerden geçiyormuş, 

bir çoban görmüş. Gideyim, şu çobana 

biraz dinden bahsedeyim, demiş. Çoban 

efendi, Allah var mı, demiş. Çoban da, 

tövbe tövbe, hiç böyle şey sorulur mu, 

demiş. Bir şey anlatmak istiyorum ki, 

soruyorum, deyince, çoban, var demiş. 

Nereden bileceğiz Allahın varlığını diye 

sorunca, çoban, şurada kırk tane koyun 

var. Başlarında bir çoban olmasa, bu sürü 

olmaz. Ya kurtlar kapar, ya insanlar 

kapar; dağılır. Kırk tane koyunun başına bir çoban lazımsa, bu kadar insanın, bu 

kainatın bir çobanı olmaz mı? Bak her şey Ona ait, Rabbime ait, demiş. Hoca efendi, 

peki, Allah nasıldır, demiş. Çoban, hoca efendi, uzatma. Git şu koyuna çoban nasıldır 

diye sor; eğer koyun beni anlatırsa, ben de Rabbimi anlatayım, demiş. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Birgün Mübarek Hocamıza bizim 

vasıtamızla evlenmeği sordular. İyi bir 

arkadaşımızdı. Mübarekler, 

arkadaşımızı eve alın buyurdular. İbn-i 

Âbidin hazretlerinin kitabını getirdiler. 

İbn-i Âbidin'de; evlenmek iyidir 

buyuruluyor. Bir hadis-i 

şerifde, evlenen ve evlendiren 

Allah'ın dostudur buyuruluyor. 

Ancak, çok ağır bir şartı var, o da kul 

hakkıdır. Eğer, ailenin kalbini 

kıracaksan, eğer ailenin hukukuna 

riayet etmeyeceksen, ona Allahın sevdiği bir mü'min kulu diye davranacaksan, iyidir. 

Ama bir hizmetçi alıyorsan, bir köle alıyorsan, kendine hizmet ettirmek için alıyorsanız, 

bilin ki ahirette kurtulamazsınız, vazgeçin, çok tehlikelidir. Onun için, onun Rabbi de, 

senin Rabbin de, seni de onu da yoktan yaratan Allahü tealadır. 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Mübarek Hocamızdan Allah razı olsun. 

Çünki bize hak yolunu, doğru yolu 

gösterdiler. Çok sıkıntılar, çok çileler 

çektiler. Buyurdular ki; Kardeşim, bu 

kitapların dünyaya dağılması, benim 

kurtulmam ve sizlerin kurtulması bir 

kelimeyle oldu. O da, bir gün 

Abdülhakim Arvasî hazretlerine 

gitmiştim. Kendileri çok üzüntülüydü. 

Dediler ki; Beni dinleyen kazanır ama 

dinleyen yok. Ben bu sözden çok 

korktum. İşte bu laf dinleme sonunda hem ben kurtuldum, hem siz kurtuldunuz, hem 

de kitaplar dağıtıldı.Dahası, büyükler râzı olmazsa, Allah râzı olmaz. 

 

Mübarekler 'kuddise sirruh' buyurdular ki; Eğer bir yerde Allahü tealanın dinine hizmet 

varsa, bu üç şekilde olur. Birincisi, beden ile olur. İkincisi, mal ile olur. Üçüncüsü, dua 

ile olur. Ya Rabbi, sen bu dine hizmet edenleri muvaffak eyle, diye dua eder. 

 

 

 

 

 

Huzurpınarı ailesinin muhterem 

üyelerinin Cum'a gününü tebrik 

eder, müstecâb dualarınızı istirham 

ederiz efendim. 

 

Allahü tealaya emanet olunuz efendim 

 

ali zeki osmanağaoğlu 

 

Geçmiş zaman olur ki, hayali cihan 

değer.... 

 

Bâzı hatıralar vardır ki, kalblere 

nakşeder. O hatıraları hatırlamak, Cennet hayatı yaşamak gibidir. 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

İhtiyar bir nene varmış. Bunun genç bir kızı varmış, vefat etmiş. Aradan günler geçmiş 

kızını görememiş. Kadıncağız yanıyormuş. Basra'da Hasan-ı Basri "rahmetullahi aleyh" 
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hazretlerine gitmiş, derdini anlatmış, kızını görmek istediğini söylemiş. Hasan-ı Basri 

hazretleri, inşallah görürsün, demiş. O gün rüyasında görmüş, kız, Cehennemde 

yanıyormuş. Kadın sabah namazını kılıp, doğru Hasan-ı Basri hazretlerine gitmiş. 

Hasan-ı Basri hazretleri, ne yaptın, diye sormuş. Kadın, efendim, vaziyet çok kötü, 

demiş. Üç gün sonra da, Hasan-ı Basri hazretleri rüyasında o kızı görmüş. Kız, Cennet 

nimetleri içindeymiş. Hasan-ı Basri hazretleri, kızım, sen filan teyzesin kızı değil misin, 

demiş. Kız, evet deyince, Hasan-ı Basri hazretleri, o böyle böyle anlattı, şimdi bu ne 

hal, demiş. Kız, hocam, biz gıybet ederdik, dedikodu yapardık, nemime yapardık; ama 

bir müslüman geldi, onbir İhlas, bir Fatiha okudu, ruhumuza gönderdi, tam beşyüzelli 

kız ve kadın bu cezayı çekiyorduk, Allahü teala hepimizi afv etti, hepimize Cennette 

böyle köşkler nasip etti, demiş. Biz de okuduklarımızı arkadaşlarımıza gönderiyoruz. 

 

Enver abiler, asırlarda ender yetişen çok müstesna bir insandı. Allahü teala rahmeti ile 

merhameti ile muamele eylesin inşallah. 

 

Fî emanillah 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Allahü teala kullarına bazen imkân verir 

ve ölçer, bu imkânı ne yapacak, 

insanlara karşı gururlanacak mı, 

tekebbür mü yapacak, yoksa bu 

verdiğim imkânı insanların istifadesinde 

mi kullanacak… 

 

Mübarek Hocamıza dedim ki, Efendim, 

Enver abi konuşurken arkadaşlar can 

kulağıyla dinliyorlar. Mübarekler neden? 

deyince de dedim ki, çünkü kendimden 

hiçbir şey söylemiyorum, sizden işittiğimi anlatıyorum. Bunun için konuştuklarımdan 

şüphem yok. Sizden naklediyorum. Mübarekler de; çok doğru, zaten bizim 

kitaplarımızın da kıymetli olmasının sebebi, içinde bize ait bir şey olmamasıdır dediler. 

Biz sadece islâm âlimlerinden naklettik. Ömrümüz Abdülhakim Arvasi hazretlerinden 

öğrendiğimizin vesikalarını aramakla geçti. Çünkü, Efendi hazretleri buyurdular ki diye 

yazamazdık dediler. Efendi hazretleri buyurmuşlar ki, "İslâm âlimi kitaptan konuşandır." 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Türkiye Çocuk dergimize iyi bakalım. 

Onun tirajını artırmaya çok çalışalım. 

İnşallah dergimiz kalite bakımından 

yayınlanan dergilerden uzun ömürlü 

olur. Çünki bizim dergimiz Enver abi 

hayatta olduğu müddetçe devam 

edecek. Bizden sonrakiler de inşallah 

devam edecekler. Dal yaş iken eğilir. 

Onlara (çocuklara) şimdi bir şeyler 

vermek lazım. Basımda, dağıtımda 

emeği geçenlere ve buraya kadar gelip de Enver abiyi dinleyenlere Allah hayırlı ömürler 

versin. Cenab-ı Hak tekrarını nasip etsin. Dünyada da ahirette de mamur olursunuz 

inşallah. Allahü teala Kur'an-ı kerimde mealen buyuruyor ki; Ben size ömür verdim. 

Muammer oldunuz. Fakat öyle oldunuz ki sonunda yine başa döndünüz. 

Çocukluk halinize döndünüz. Dolayısıyla insan çocuk olarak dünyaya geliyor daha 

sonra öyle bir hale geliyor ki ve zaman geçtikçe öyle bir hale geliyor ki yine çocuklaştı 

diyoruz. 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki;  

 

Bu ahir zamanda, imanı olan, namaz 

kılan, haramlardan sakınan her gün 

bayram yapsa azdır. Abdülhakim Arvasi 

hazretleri buyurmuşlar ki; Bu zamanda 

imanı düzgün olan, haramlardan 

kaçınan, namazını kılan evliyadır. Çok 

namaz kılan var. Fakat itikadları bozuk. 

İtikad esastır. Ehl-i sünnet itikadı olan 

sokaklara çıkıp bayram yapsın. Mübarek 

olsun. Sağlıklı sıhhatli olmak, beraber olmak, hizmette olmak, Mübareklerin, Enver 

abinin hayatta olması ayrı ayrı hep bayram vesilesidir. Peygamber Efendimiz 'sallallahü 

aleyhi ve sellem' buyuruyorlar ki; İnsanda iki haslet vardır ki, ondan daha faziletli, 

daha üstün bir üstünlük ve fazilet olamaz. Birincisi Allahü tealaya iman etmek 

ve ikincisi de mü'minlere, müslümanlara ve hatta bütün insanlara faydalı, 

yararlı olmaktır. İnsanda iki haslet de vardır ki, ondan daha habis, ondan daha 

kötü, ondan daha çirkin hiçbir haslet bulunamaz. O da, Allahü tealaya şirk 

koşmak, kafir olmak ve müslümanlara, insanlara zararlı olmaktır. 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Bir gün çok sıkıldım, daraldım. Kalkıp iki 

rekât nemaz kıldım. Gözyaşı içinde 

Allahü tealaya yalvardım. Ya Rabbi, ben 

bilmiyorum, ben yapamıyorum. Ben 

bittim. Beni hizmetlere mani eyleme ya 

Rabbi, benim canımı al, dedim.İşte 

kendimizi aradan çekmemiz, Allahü 

tealanın hoşuna gitti. Bittim dediğimiz 

anda Allahü teala daha bitmedin. Devam 

dedi. Ve Allahü teala; siz kendinizi, 

kalbinizi değiştirmezseniz 

elinizdeki nimeti almam, buyuruyor. 

25 yıl içinde çok şey değişti. Sadece bir şey değişmedi. O da Enver abiniz. Enver abinizin 

kalbi dünyaya azıcık meyletse, sigorta atar, karanlıkta kalırsınız. Kendinize başka ışıklar 

aramak zorunda kalırsınız. Onun için Enver abinize çok dua edin. İki sevgi bir kalbde 

bulunmaz. Cem'i zıddeyn muhaldir. Her şeyi ben biliyorum, ben yapıyorum demek, 

kendini beğenmek, Allah korusun gizli şirktir. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

İmam-ı Rabbani "kuddise sirruh" 

hazretleri buyuruyor ki; Her zerrem 

gelse de dile, kavuştuğum nimetin 

şükrünün binde birini yapamazlar 

bile. Rabbimizin bize verdiği 

nimetleri saymakla bitiremeyiz, 

şükrünü eda edemeyiz. Allahü teala 

bu cemaatin birlik ve beraberliğini 

bozmasın, ağzımızın tadını 

kaçırmasın, Allah bugünlerimizi 

aratmasın. 

 

Şeytan sokaktaki adamla uğraşmaz, 

diniyle meşgul olan adamla uğraşır, meyve veren ağaçla uğraşır. Şeytanın aramıza 

girmemesi için, sık sık Eûzu Besmele çekip, birbirimize sarılalım. Arkadaşlarımızın 

hatırlarını soralım. Yaşadığı yerden başka bir şehre giden arkadaşımız, o şehirdeki 
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arkadaşlarımızı bulup, onları ziyaret etmesi gerekir. Arayıp oradaki arkadaşlarımızı 

bulmak lazım. Arkadaşlarımızın bulunduğu yerler Hocamızın evleridir. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

İki çeşit insan vardır. Birincisi, işi ile 

uğraşandır, ikincisi ise kişi ile 

uğraşandır. İşi ile uğraşanlar 

mübarektirler. O, yalnız işi ile uğraşır. 

Çalışmak da ibadettir. İşi ile uğraşan, 

Allahü tealayı da sever. Allahü tealayı 

seveni insanlar da sever. Kişilerle 

uğraşan ise gıybet eder, dedikodu 

yapar, yalan söyler, iftira eder. Bunlar 

günahtır. Günahkârı Allahü teala 

sevmez. Allahü tealanın sevmediğini 

kullar da sevmez. Kişi ile uğraşanlar sıkıntı verir, işi ile uğraşanlar mübarektir. Kişi ile 

uğraşanlar kul hakkına girer. Bu yüzden insanlara bol iş verilmeli ki, başkaları ile 

uğraşacak vakit bulamasınlar. 

 

Âlim de olsa, velî de olsa, mürşid de olsa edebe riayet etmeyen Allah dostu olamaz. 

 

 

 

 

 

 

Huzurpınarı ailesinin muhterem 

üyelerinin Cum'a gününü tebrik eder, 

müstecâb dualarınızı istirham ederiz 

efendim. 

 

Allahü tealaya emanet olunuz efendim 

 

ali zeki osmanağaoğlu 

 

Geçmiş zaman olur ki, hayali cihan 

değer.... 

 

Bâzı hatıralar vardır ki, kalblere 

nakşeder. O hatıraları hatırlamak, Cennet 

hayatı yaşamak gibidir. 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Peygamberimiz 'sallallahü aleyhi ve sellem' buyuruyorlar ki; Bu dünya mü'minlerin 

hapishanesidir, kâfirlerin Cennetidir. Bir gün Gavs-ı Âzâm Abdülkadir-i Geylani 

"kuddise sirruh" hazretleri o haşmetiyle, o ihlâsıyla, üzerinde güzel elbiseleriyle, 

kaftanıyla, atının üstünde bir yere gidiyor. Bir yahudi yaz günü, sırtında çalı çırpı ile 

perişan vaziyetteyken önüne çıkmış. Dur ya Gavs dur! diyor. Yahudi daha Seyyid 

Abdulkadir-i Geylani hazretlerini tanımıyor ki! Hemen atını durduruyor, buyurun ne 

diyeceksin diyor. O da; Senin Peygamberin diyor ki; Bu dünya mü'minlerin hapishanesi, 

zindanıdır. Kâfirlerin Cennetidir. Şimdi sen hapiste misin? Ben de şimdi Cennette 

miyim? Bunun neresi doğru? Hâşâ sümme hâşâ! Tabi artık burada farz oldu. Çünki 

evliyalar hâşâ ve kella, asla ve kat'iyen, keramet gösterme davasında ve sevdasında 

değildirler; ancak etrafındaki talebelerin ve insanların, ondan sonra geleceklerin de 

kalbine vesvese düşmesin diye zaruretler mahzurları ortadan kaldırır hükmünce, attan 

iniyor. Bırak şu çalı çırpıyı gel buraya diyor. Mübareğin kaftanı tabii çok geniş. Açıyor 

kaftanının sol tarafını; Bak bakalım şimdi ne göreceksin diyor. Allah! Bir bakıyor ki 

kendisi Cehennemdeki ateşte, inkârından dolayı çatır çatır yanıyor. Şimdi söyle, şu halin 

mi daha iyi bu halin mi? Aman diyor; Ya Gavs, felaket. Orada Yahudi yanıyor, bari hiç 

olmazsa burada yaşıyor. Sus demiş sus, burası felaket. Bir de sağ kolunu gösteriyor, 

bak bakalım ne göreceksin diyor. Allah Allah! Seyyid Abdülkadir-i Geylani hazretleri 

sevdikleriyle beraber Allahın sevdiği Cennette, yüksek makamlarda, pınarların başında. 

Akla ve hayale gelmez o güzelliklerin içerisinde. Bu hayat mı güzel, şu hayat mı güzel? 

Allah sana acısın diyor. Şimdi söyle ne diyeceksin? Eşhedü en la ilahe illallah ve eşhedü 

enne Muhammeden abdühü ve Rasulühü. 

 

Enver abiler, asırlarda ender yetişen çok müstesna bir insandı. Allahü teala rahmeti ile 

merhameti ile muamele eylesin inşallah. 

 

Fî emanillah 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Mûsa aleyhisselamın ümmetinden 

beşyüz sene Tevrat okuyan bir zat vefat 

etmiş. O zamanki insanlara göre adam, 

çok büyük suçlar işlemiş. Adamı kaldırıp 

çöpe atmışlar. Allahü teala da Mûsa 

aleyhisselama; Benim bir kulum vefat 

etti, al onu yıka temizle, namazını 

kıldır ve defnet, demiş. Musa 

aleyhisselam da almış o zatı ve 

kendisine bildirileni yapmış. Fakat hem 

Musa aleyhisselam hem de namazını 
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kılan insanlar o zatın hususiyetini merak etmişler. Cenab-ı Hak da bildirmiş ki; Tevrat'ta 

Habibimin ismini gördüğü yerde onu öpüp, ona sevgi gösteren, ona âşık olan zatı nasıl 

çöpe atarsınız? O zat, Muhammed aleyhisselamın adını görünce, ah ne güzel 

Peygamberdir O demiş ve Evliya olmuş. Peygamber Efendimizin "aleyhissalatü 

vesselam" şefaatine kavuşmak için, onu çok anmak lazımdır. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Resulullah efendimiz "sallallahü teala 

aleyhi ve sellem" buyuruyor ki; Üç kişinin 

Cennete gireceğine kefilim. 1- Şaka için 

bile olsa yalan söylemiyen. Müsliman 

yalan söylemez, kendi aleyhine olsa bile 

doğruyu söyler. Peygamber efendimize 

gelmişler, falanca şu günahı işlemiş 

demişler. Peygamber efendimiz buyurmuş 

ki ; "Olabilir, insanda nefs vardır, Bir 

an için aldanmıştır. Müsliman günah 

işleyebilir fakat yalan söylemez " 2- 

Haklı olduğu halde din kardeşinin kalbi kırılmasın diye özveri gösterenler, bu 

ortasıdır. Bir de zirvede afvedilenler var. 3- Güzel ahlâklı olanlar… 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Kuleli Askeri Lisesinde Mübarek Hocamız 

ile dersteyiz, buyurdular ki, "Efendim, 

bana birisi bir suâl sordu. Bu sualin 

cevabı biraz uzun oldu. Ben bu sualini 

cevabını temize çekeceğim, yavaş yavaş 

yazacağım. İsteyen bizimle beraber 

yazsın." Hakîkaten, sene sonu, Onlar 

yavaş yavaş okuyorlar, bizler de 

yazıyoruz. İncecik, küçük bir defter oldu. 

Suâl de deniyor ki, Efendim, bu keşif 

yapanlar, şunlar, bunlar Cennete gidecek mi, gitmeyecek mi? Sual bu. Cevap da 30-40 

sayfa. İşte ilk Seâdet-i Ebediyye o, sonra onu deftere yazdılar ve küçük bir risale olarak 

bastırdılar. Pembe kaplı, küçük ve bizlere verdiler. 20 tane, 30 tane. Giderken 

memlekete de götürün, dağıtın diye. Eve geldim. Bize de bir tomar verdiler Hiç 
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unutmuyorum, Mübareklerin o gün söyledikleri o söz: "Efendim, bu risaleyi, bu küçük 

kitabı birine vermek demek, onu kulağından tutup Cennete koymak demektir, 

buyurdular. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Birileri bir zâta gelmiş. Demişler efendim, 

çok ağır bir hastamız var, dua buyurur 

musunuz? Adam bakmış, nesi varsa 

çıkarmış ortaya koymuş. Gidin demiş, 

filan yerde bir fakir var, o fakire bunları 

verin gelin. Gitmişler o fakiri 

sevindirmişler. Tekrar geri gelince, 

hocam demişler, niçin her şeyinizi 

verdiniz. Demiş ki, Allahü teâlânın bir 

kulunu sevindirmezsek, Rabbimiz 

duamızı kabûl etmez. Bugün bir telefon 

geldi, çok sevdiğim bir arkadaş hastalanmış, Enver abi dua etsin, diyor. Dedim ki, bir 

koyun kessin, fakir fukaraya et dağıtsın, sevindirsin ki, biz de dua edelim. Kuru kuru 

dua olmuyor. Birinin sevinmesi lâzım. Kim olursa olsun. Ama aksi, birini üzdüğünüz 

zaman, birini kırdığınız zaman, sabahlara kadar gözyaşı döksen, o râzı olmadığı 

müddetçe hiç faydası yok. Onun için, sakın ha, sakın ha! Çünkü nefsimizin arzusunu 

yerine getirmek suretiyle, Kabe'yi yıkmaktan 70 kat daha büyük günaha giriyoruz. Yâ 

Allahtan kork yâ. Nefs Allahın düşmanı, din kardeşin her şeyin. Sen diyorsun ki, nefsimi 

din kardeşime tercih ederim. Dayak! Olur mu öyle şey? Biri mürted, kâfir, biri 

Müslüman. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

İmam-ı Rabbani Hazretleri "kuddise 

sirruh" buyuruyorlar ki; 'Her gün bir 

mektup okuyanla irtibata geçerim'. 

 

Büyükler buyuruyor ki: 'Tasavvufa ait 

bir şey konuşulurken içeriden veya 

dışarıdan bir mani, gürültü veya söze 

karışan biri olursa konuşmayı kesin. 
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Çünkü bunu Allahü teala kesmiştir. Ama konuşma fıkhî bir konu olursa davul bile çalsa 

o şey anlatılır. 

 

İnsan gençken şehvetinin esiridir. Yaşlandıkça şöhretinin esiri olur. 

 

Hedefi, maksadı Allah olmayan, Cehennem ve kabir azabından kurtulamaz. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

İmam-ı Rabbani hazretleri "kuddise 

sirruh" buyuruyorlar ki, bir müminin 

başına bir taş gelse, başı yarılsa, o taşı 

alıp da, sen neden benim başımı yardın, 

sen neden bana bunu yaptın diye taşa bir 

şey söyler mi? Ne yapar? Taşı kim attı 

ona bakar. İnsanlar da birer taştır 

buyuruyor. Elbette Allahü teala, insanlar 

eliyle insanlara bir şeyler yaptırır. 

Hocamız; O halde, size bir musibet 

geldiği zaman, o taşa bir şey demeyin, o insana bir şey söylemeyin. Benim başıma bu 

iş geldi, acaba Rabbime karşı ne suç işledim ki, Allahü teala bu kulunu bana musallat 

etti, buyurdular. Evet, onun için kötü bir şey, o çok günaha girdi ama esas onu gönderen 

yüce Allah. O hissi veren, o gücü veren, o kuvveti veren, o imkanı veren O. Onun için 

mümin, başına ne gelirse gelsin istiğfar etmelidir. Tam İlmihal'de; her derde çare, her 

hastalığa ilaç, her sıkıntıya ilaç istiğfardır, buyuruluyor. 

 

 

 

 

 

 

Huzurpınarı ailesinin muhterem 

üyelerinin Cum'a gününü tebrik 

eder, müstecâb dualarınızı 

istirham ederiz efendim. 

 

Allahü tealaya emanet olunuz 

efendim 

 

ali zeki osmanağaoğlu 

 

Geçmiş zaman olur ki, hayali cihan 

değer.... 
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Bâzı hatıralar vardır ki, kalblere nakşeder. O hatıraları hatırlamak, Cennet hayatı 

yaşamak gibidir. 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Hazret-i Ömerin "radıyallahü anh" oğlu Abdullah "radıyallahü anh" bir gün deveyle, 

arkadaşlarıyla birlikte bir yere gidiyorlardı. Birden deveden indi, orada bir köylüyü 

buldu, yanına aldı, gel dedi, sen deveye bin, deveyi ben yürüteceğim. Yani o köylüyü 

deveye bindirdi. Diğer arkadaşları, Eshab-ı kiram da, tamam da bu kadarı da fazla yani. 

Hani para ver, bir şey ver, ama sen in aşağıya, o köylüyü deveye bindir, yularını tut, 

nereye gidiyorsa gidelim hep beraber... Dediler ki, Ya Abdullah sen bunu boşa 

yapmazsın, sebebi ne? Mübarek buyurdu ki, bunun babası, benim babamın dostuydu. 

Babam, bunun babasını çok severdi. Bunun babasının babama iyilikleri vardı. Evlada 

yapılan babaya yapılmış demektir. Abdullah ibni Ömer "radıyallahü anh"; şimdi ben size 

Cenab-ı Peygamberin "aleyhissalatü vesselam" bir hadis-i şerifini söyliyeyim 

buyuruyor. "İyiliklerin en iyisi, baba dostuna iyilik etmektir." İyiliklerin en iyisi, 

baba dostuna iyilik etmektir. İşte bütün arkadaşlarımız Mübareklerin evlatlarıdır. Bütün 

arkadaşlarımız, Enver abi de dahil, hepsi Mübareklerin evladıdır. O halde evlada yapılan 

babaya yapılmış demektir. Aman ha, adım atarken, konuşma yaparken, alış veriş 

yaparken çok dikkatli davranın, çünkü arkadaşlarımızın babası, Mübarek Hocamızın ta 

kendisidir. 

 

Enver abiler, asırlarda ender yetişen çok müstesna bir insandı. Allahü teala rahmeti ile 

merhameti ile muamele eylesin inşallah. 

 

Fî emanillah 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Bir gün cenâb-ı Peygamber "aleyhissalatü 

vesselam" oturuyormuş, Ebû Hureyre 

radıyallahü anh anlatıyor, birdenbire 

tebessüm etmişler, tebessüm de 

sayılmaz, bütün dişleri göründü buyuruyor 

tebessümünden. Yâ Rasûlallah hayırdır 

inşâallah. Resullullah Efendimiz; Şimdi 

Rabbimin huzûrunda iki kişi var, 

haklarından vaz geçmiyorlar, biri diyor ki, 

yâ Rabbî bundan hakkımı al. Öteki diyor 

ki, yâ Rabbî vere vere bitti, bir şey kalmadı, hiç sevap yok. O halde diyor ki öteki, yâ 

Rabbî buna günahlarımı ver yüklensin, deyince cenâb-ı Hak buyuruyor ki, sağ tarafına 

bak. Bakıyor ki muazzam bir köşk. Kardeşine hakını helâl edersen, içindekilerle beraber 

senin olabilir bu. Ettim yâ Rabbî, vallahi ettim, billahi ettim; ver yâ Rabbî! O köşkü 

görünce edilmez mi yâhû. Ve cenâb-ı Peygamber bundan bir hadîs-i şerîf irâd 
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buyuruyor; Din kardeşlerinizin arasını bulun. Bak Allahü teâlâ da buldu. Nasıl 

buldu? Vererek buldu. Onun için ara bozmayın. En büyük günah iki müslimanın arasını 

açmaktır. 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Bir delikanlı, bir genç, İmam-ı Rabbani 

hazretlerini yazılarıyla biraz üzmüş ve 

kendisinden özür dileyen mektup 

göndermiş. Mübarek de cevap vermiş, 

"Sen hemen özür diliyorum demekle af 

olacağını mı zannettin. Af olman için, 

senin özrünün kabul olması için üç şart 

var. Sen bu üç şartı yerine getir, ondan 

sonra özür dile bizden. Birincisi, evvela 

suçunu kabul et. Burada ben yanlış yaptım 

de. Sen bunu itiraf etmediğin müddetçe, suçunu suç kabul etmediğin müddetçe nesine 

özür diliyorsun." Hangimiz suçsuzuz, hangimizin suçu yok, hepimiz suçluyuz. Kime? 

Allahü teala'ya karşı, baştan aşağı. Komşu var, akraba var, ahbab var, âmir var, memur 

var, hanım var. Aman arkadaşlar, öbür tarafta kul davası var, kul hakkı davası var. 

Efelik zamanı değil şimdi. Herkese karşı yumuşak huylu, güleryüzlü, tatlı dilli olup öbür 

tarafta kayıp hanesini yok etmek mümkün değil ama hiç olmazsa azaltmalı, kazanç 

hanesini yükseltmeli. "İkincisi, pişman ol. Efendim, evet ben bu suçu işledim, keşke 

yapmasaydım siz de biliyorsunuz ama vallahi pişmanım." Cenab-ı Hakka karşı da böyle, 

"Ya Rabbi, ben bu hataları vallahi işledim biliyorum. Çünkü öbür tarafta elim ayağım 

konuşacak, onlar şahitlik yapacak, ben şimdiden itiraf ediyorum. Bunları ben yanlış 

yaptım, pişman oldum de; işte ikinci şart da bitti. Üç, aç ellerini yalvar Cenab-ı Hakka, 

Ya Rabbi affet, ben tövbe ettim, bir daha yapmayacağım. Bir şeyler söyle Allahü 

teala'ya. Sen bu şartları yerine getir, sonra gel tövbe iste", buyurmuş. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Mübarek Hocamız buyurdular ki; Allahü 

teala'nın farzlardan sonra kullarına en çok 

sevap verdiği amel, onlara iyilik etmektir. 

İyilik etmenin de azı var çoğu var, 

buyurdular. Mü'min akıllı olmalıdır, az 

zamanda en çoğuna talip olmalıdır. Çünkü 

vaktimiz çok az, ömrümüz çok az. 
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Dünyaya nazaran olsun, hele ahirete nazaran sıfır. Orası sonsuz çünkü. Peki, bu az 

ömürde Allahü teala'nın en çok razı olduğu, en çok beğendiği, en çok sevap verdiği 

amel hangisi? Kullarına iyilik etmek. O ne? Birincisi, onu ateşte yanmaktan kurtarmak. 

Hazret-i Peygamber "aleyhissalatü vesselam" dünyaya teşrif ettiği zaman hiç kimseye 

portakal böyle yetiştirilir, ticaret böyle yapılır demedi, bunları hiç diline bile almadı. 

Yalnız O, ömrü boyunca, bunu yaparsanız yanarsınız, bunu yaparsanız kazanırsınız, 

böyle yaparsanız Rabbimin rızasına erersiniz ama nefsiniz için çalışırsanız, servet ve 

şöhret için ömrünüzü feda ederseniz öbür tarafta çok çok ama çok pişman olursunuz, 

yapmayın etmeyin diye ömrü böyle geçti. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Bizim dînimiz bir araya gelmeye çok 

ehemmiyet veriyor. Mesela Şâh-ı 

Nakşibend "kuddise sirruh" hazretleri, 

Allahü teâlâya mutlak kavuşturucu bir yol 

istedi, dua etti, ama rızâ-yı ilâhiyeye, 

yani Allahü teâlânın rızâsına mutlak 

kavuşturacak, mutlak. Dünyada değilse, 

kabirde. Orada değilse mahşerde. 

Mahşerde değilse, Cennette 

kavuşturacak bir yol talep etti. Allahü 

teâlâ onun duasını kabul etti. Ve sordu talebeleri, peki hocam dediler, cenâb-ı Haktan 

mutlak kavuşturucu yol istediniz, Allahü teâlâ da verdi. Nedir bu yol, nedir bu yolun 

esası? diye sordular. Mübârek buyurdu ki, sizin bir araya gelmeniz. Siz bir araya gelin. 

Din kardeşliğinizi en ön planda tutun, din kardeşliği için bir araya gelin, bu size yeter. 

Bundan cenâb-ı Hak râzı olur ve siz Cennetlik olursunuz. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Allahü teala kullarına anneden, babadan 

yüzbin kat daha şefkatlidir. Hiçbir anne-

baba, evladı ne halt ederse etsin, eliyle 

onu ateşe atmaz. Yapamaz. Kızar, bağırır, 

döver; ama eline alıp da ateşe atın, 

demez. Ama o kendini ateşe atarsa.. 

Efendi hazretleri, islamiyyeti bir daireye 

benzetip buyurmuşlar ki; Bu dairenin 
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içinde hiçbir kötülük, hiçbir sıkıntı, hiçbir üzüntü yoktur ve olamaz. Dışında da hiçbir 

rahat ve huzur olamaz. Allahü teala sure-i Âli İmranda cenab-ı Peygambere buyuruyor 

ki; Ey Habibim, sevgilim, sakın ha bir şeye kalkışmadan evvel, aklına uyup da yapma. 

Onu mutlaka istişare et, sor. Ben yaptım oldu; yok öyle bir şey! Sonunda mutlaka 

pişman olursun! Emir, iş demektir. İşlerini karar vermeden evvel, sor. Hatta Efendi 

hazretleri buyurmuşlar ki; Soracak adam bulamıyorsan git bir ağaca sor; ama gene sor. 

Mübarek Hocamız 'kuddise sirruh' buyurdular ki; İnsanın nefsini en çok tahrip eden, 

sormaktır. Çünki nefis, ben haklıyım, ben biliyorum, niye sorayım, der. Sor! Emir bu! 

Aklığına, mantığına uyma. Sormadan bir iş yapmayın. En azından dinimize uymak için 

dahi olsa, bildiğin halde, gene sor! Ailene sor, dediğini yapma zararı yok; ama sor! 

Ondan sonra yandım! Allah korusun. Elini bir kibrit ateşine koysan ciğerin yanar, 

tutamazsın. Allahü teala Kur'ân-ı kerimin kaç yerinde; yapmayın, ezelde ben şöyle karar 

verdim, yakarım sonra, diyor. Allah korusun. Ben atmam, siz kendinizi atarsınız, diyor. 

Onun için, ezel ve ecel belli değildir. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Allahım, sevdiklerinle beraber eyle. 

Allahü teala Kur'ân-ı kerimde mealen 

buyuruyor ki; Ettayyibatü littayyibine 

vel habisatü lil habisine. İyiler, 

iyilerle buluşur. Habisler, 

habislerle beraber olur. Cenab-ı 

Peygamber 'aleyhissalatü vesselam' 

buyuruyor ki; Dünyada kim kimi 

severse, ahirette onunla beraber 

olacak. El mer'ü meâ men 

ehabbe. Mea, bağlamak, demektir. 

Hocamız; bu dindeki bağlamak, muhabbettir, buyurdular. Meâ, muhabbet demektir. 

Bağlar. El mer'ü meâ men ehabbe. Kişi, sevdiği ile beraber olacak. O halde, ahirette 

kiminle beraber olmak istiyorsan, dünyadayken onu seç. Çünki yanlış birini seçersen, 

yanlış yola girersin. 

 

Hedefi, maksadı Allah olmayan, Cehennem ve kabir azabından kurtulamaz. 
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Huzurpınarı ailesinin muhterem 

üyelerinin Cum'a gününü tebrik 

eder, müstecâb dualarınızı 

istirham ederiz efendim. 

 

Allahü tealaya emanet olunuz efendim 

 

ali zeki osmanağaoğlu 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Peygamber efendimiz "aleyhissalatü vesselam", "Hayrun-nâs men yenfe'un-

nâs" buyuruyor. İnsanların hayırlısı insanlara faydalı olandır. Şimdi bu 

delikanlılar daha bu yaşta faydalı olmaya başladılar. Ne yaptılar? Bizi bir araya 

getirdiler. Onun için inşallah hayatları boyunca hayırlara vesile olsunlar. Dünyada hem 

gece var hem gündüz var. Dünyada hem kış var, hem yaz var. İşte Cenab-ı Peygamber 

buyuruyor ki "aleyhissalatü vesselam", "Bu dünya ahiretin zıddıdır. Nasıl gece ile 

gündüz farklıysa dünya ile ahiret de öyle çok farklı". Ve çok rahat ettiğimiz, çok rahat 

yaşadığımız, çok rahat gezip tozduğumuz, yediğimiz içtiğimiz bütün bu imkanlar için 

yine Cenab-ı Peygamber buyuruyor ki "aleyhissalatü vesselam": "Dünya, mü'minin 

zindanıdır." Yani biz âdeta bir zindanda veya hapishanede yaşar gibi yaşıyoruz. 

Neden? Ahirete nazaran tabi. Her şey zıt ya. Bu dünyada bu kadar rahatlığımıza rağmen 

ahirete gittiğimiz zaman, vay biz dünyada ne çekmişiz, burası ne kadar güzel bir yermiş, 

diyeceğiz inşallah, her bakımdan. Dolayısıyla ahiret menfaatlerini, ahiret imkanlarını 

Allahü tealayı unutarak, onun emir ve yasaklarını bırakarak, imkanları dünyada 

harcayanlar ne bulacaklar peki? Allahü teala bir imkan vermiş, bir fırsat vermiş, bir 

vücut vermiş, sıhhat vermiş, güzel güzel ibadet yapma imkanını göstermiş, bildirmiş. 

Güzel güzel İslamiyete hizmet etmek fırsatını vermiş. Sen bunların hiçbirini kullanma, 

hiçbir hayır hasenat yapma, hiç kimseye iyiliğin, faydan dokunmasın. Öbür tarafa 

herkes gittiği zaman bire yüz, yediyüz mahsül biçerken, bu kadar rahatlık içinde 

olurken, sen kıyıda köşede bekle. Hatta daha da kötüsü var. Eğer bitirdiysen bir de 

onun başka bir yeri var, Allahü teala muhafaza etsin. Dolayısıyla arkadaşlar, israf eden 

daima kaybetmiştir. Şu ömrümüzü, şu hayatımızı israf etmemeye çalışalım. İsraf 

ettiklerimiz için de çok pişman duyalım. Ve mutlak bir dönüş yapalım. 

 

Enver abiler, asırlarda ender yetişen çok müstesna bir insandı. Allahü teala rahmeti ile 

merhameti ile muamele eylesin inşallah. 

 

Fî emanillah 
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Enver abiler buyurdular ki; 

 

Hayat, hayaldir. O kadar sene yaşadık, 

anlat desen, hiç! Dünya fanidir. Birgün 

cenab-ı Peygamber 'aleyhissalatü 

vesselam' Cebrail 'aleyhisselama', 

kardeşim Cebrail, hayatında en garibine 

bir şeyi bana anlat, buyurmuş. Cebrail 

aleyhisselam; Ya Resulallah, birgün bir 

yerden geçiyordum, o insanların 

neşesini anlatmam mümkün değil. Öyle 

ma'mur bir yer tasavvur edilemez. Ben 

de uzaktan baktım, o kadar güzel imar 

edilmiş ki, öyle neşeli insanlar. Aradan yıllar geçti, o insanlar nasıllar diye merak ettim, 

bir de baktım ki, taş taş üzerinde kalmamış. Yok olmuş. Ağaç yok, ot yok.. Aradan yıllar 

geçti, o harap olan yerden geçmem icap etti, bir geçtim ki, daha evvel gördüğümden 

çok daha ma'mur, çok daha neşeli. Ya Rabbi, hayat böyle bir şey dedim, demiş. Gel de 

güven! 

 

Mübarek Hocamız buyurdular ki; Dünyada en büyük kârlı iş, birinden, Allah senden razı 

olsun, duasını almaktır. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

İmam-ı Şafii hazretleri buyurmuşlar ki; 

Eğer bir cemaatte, bir toplulukta kırk kişi 

varsa, onların içinde mutlaka bir tanesi 

evliyadır. Fakat tabii onlar benim 

demezler. Birgün Hızır 'aleyhisselam' 

camiye gitmiş. Biri de vaaz veriyormuş. 

O da biraz dinlemek için oturmuş. 

Bakmış yanında birisi horluyor. Bir-iki 

sefer sarsmış, uyuma, abdestin 

bozulacak, demiş. O da, sana ne! 

Uyursam uyurum, demiş. Hızır 

'aleyhisselam'; baba yapma, abdestin bozulacak, deyince, bir yakalamış elini, şimdi ne 

yapacaksın? Kalkıp şimdi millete, bu Hızır 'aleyhisselamdır', gelin bundan birer parça 

koparın. Elinden, kolundan, bacağından koparın, doğrudan Cennete gidersiniz, dersem, 
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demiş. Hızır 'aleyhisselam', o zaman bir dakika, evliyalar defteri cebimde. Senin ismin 

ne, demiş? O da ismini söyleyince, bakmış, isim yok! Açmış ellerini, ya Rabbi, evliyalar 

listesinde bunun ismi yok; fakat bu kadar insanın arasında bir tek o beni tanıdı. Bu, 

senin dostun olmasa beni tanımaz. Ama burada ismi yok, demiş. Cenab-ı Hak buyurmuş 

ki; Sen, beni sevenlerin, bana âşık olanların isimlerini bilirsin. Benim kime âşık 

olduğumu sen nereden bileceksin? O halde, iki kısım vardır. Birincisi, cenab-ı Hakka 

âşık olanlardır. İkincisi, cenab-ı Hakkın âşık olduklarıdır. Sakın ha! Onun kim olduğunu, 

kendisi de bilmez. Cenab-ı Hak bilir. Ona dokunmaya gelmez, insan paramparça olur. 

Onlar kınından çıkmış kılınc gibidirler. 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Mektûbatı çok okumak lâzım, 

büyüklerin hayatını çok okumak lâzım, 

arkadaşlarımızı çok sevmek lâzım. 

Çünkü kaybettiğimiz şey sevgi. Çok şey 

öğrenebiliriz. Şeytan da çok şey 

öğrendi, ama öğrendikleri ile beraber 

Cehennemin dibine gitti. Neden? İhlâsı 

yoktu çünkü. 

 

Sadaka belayı önler. Ama duâ kaza ve 

kaderi değiştirir. 

 

Mübarek Hocamız "kuddise sirruh" buyurdular ki; Cennet, çok tatlıdır. Neden tatlıdır? 

Dünya olmadığı için. Acı olan, dünyadır. Efendim, bu dünyada, bu hayatta, bir an 

dünyayı unutmak, huzurdur, buyurdular. 

 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Allah "celle celalühü", dünyayı sıkıntı için 

yaratmış, ahireti ferahlık için yaratmış. 

Dünyâ kelâmı sıkıntı veriyor, ahiret 

kelâmı ferahlık veriyor. 

 

Haramların sevgisi çöplük gibidir, talibleri 

de köpek gibidir. 
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Mübarek Hocamız "kuddise sirruh" buyurdular ki; Üç tane çok büyük keramet vardır. 

Birincisi, bu büyükleri tanımaktır. İkincisi, onları sevmektir. Üçüncüsü, onların yolunda 

gitmektir. Bu üç şartı yerine getiren, en büyük keramet sahibidir. 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Gece yatınca, hiç dünya aklıma 

gelmiyor, sadece, ölüm, kabir, mahşer, 

sırat köprüsü, mahşerin dehşeti, 

Cehennemin ateşi... Bunları 

düşünüyorum. 

 

Deniz, gıda deposudur, ama sıfır 

seviyededir. Dereler denize akıyor ve 

dağdan inen kirli sular denizde 

berraklaşıyor. İşte insanlar da, ne kadar 

mütevazı olursa, dereler gibi, onlara 

feyz akar. Ne kadar kibirli olursa, dağlara doğru tırmandıkça, akar sulardan mahrum 

kalır, her türlü bereketden mahrum kalır. 

 

Hırs, insanı kör ve sağır eder. Söylesen duymaz, göstersen anlamaz. 

 

 

 

 

 

Enver abiler buyurdular ki; 

 

Kibir; her iyiliğe engeldir. Tevâzu; bütün 

kapıların anahtarıdır.... Herkes 

tarafından sevilirsin, kibir bütün kapıları 

kapatır. Şeytân kibri yüzünden kovuldu. 

 

Eğer şikayet etmek arzusunda iseniz, 

kendi nefsinizden şikayet ediniz. Çünkü 

kendi nefsin kâfirdir, muhakkak din 

kardeşin daha iyidir. Hiç kâfirle 

Müsliman kıyas edilir mi. 

 

Mübarek Hocamız, Allah rahmet eylesin; ben derse girdiğim zaman ahirette Cenab-ı 

Hak bana; senin önüne otuz - kırk tane kulumu koydum, onların başına seni tayin ettim. 

Dinden ne bahsettin, benden ne anlattın diye sorarsa ne cevap veririm diye hep 

korktum. Bu yüzden her derste mutlaka Cenab-ı Haktan bahsettim, buyurdular. 

30  Aralık  2020  Çarşamba 

31  Aralık  2020  Perşembe 


